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فشار، تحریم؟!»اقتصاد مقاومتی«

در چند سال اخیر و با شدت یافتن تحریم های یک جانبه و غیر 
 انســانی غرب علیه جمهوری اســامی ایران با هدف متوقف کردن
 برنامه های صلح آمیز هسته ای ایران، واژه های جدید و  متفاوت، به 
ادبیات اقتصادی کشور اضافه و به فراخور حال و روز اقتصاد کشورمان 
مورد بحث قرار گرفته است. به عنوان مثال واژه » اقتصاد مقاوتی« اولین 
بار در دیدار کار آفرینان با مقام معظم رهبری مطرح شد در آن دیدار، 
رهبرانقاب اسامی » اقتصاد مقاومتی« را معنا و مفهومی از کار آفرینی 
معرفی و برای نیاز اساســی کشور به کار آفرینی نیز دو دلیل» فشار 
اقتصادی دشمنان«آمادگی کشور برای جهش را معرفی نمودند برای 
آن واژه های پربار، مفهوم » اقتصاد مقاومتی« درهمین مدت زمان در 
سالیانه گذشته، تعاریف متفاوتی ارائه شده که هرکدام از جنبه ای به این 
موضــوع نگاه کرده اند، در این میان تعریف جامع و کامل از » اقتصاد 
مقاومتی« را خود رهبر فرزانه انقاب اسامی ارائه داده اند، ایشان در 
دیدار با دانشجویان فرمودند: » اقتصاد مقاومتی یعنی آن اقتصادی که 
در شرایط فشار، در شرایط تحریم، در شرایط  دشمنی ها و خصومت 

های شدید می تواند تعیین کننده رشد و شکوفایی کشور باشد«

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

عناوینخبرها
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علیرضا رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: واکسیناسیون علیه بیماری کرونا برای سالمندانی که در منازل زندگی می کنند از اواخر فروردین ۱۴۰۰ آغاز می شود. وی در پاسخ 
به این سوال که سالمندانی که در منازل هستند در کدام مرحله واکسیناسیون قرار دارند، اظهارداشت: به طور میانگین در کشور حدود هشت میلیون نفر بالای شصت و پنج سال 
داریم که این تعداد در گروه مرحله دوم ما هستند. در مرحله دوم افراد بالای هشتاد سال، بالای هفتاد و پنج سال، بالای هفتاد سال، بالای شصت و پنج سال و سپس افراد ۱۶ تا ۶۴ سال 
دارای بیماری زمینه ای در فهرست واکسیناسیون علیه بیماری کرونا قرار می گیرند.پیش بینی می کنیم بخش اعظمی از این افراد را با توجه به ورود واکسن های تولید داخل، از فروردین 
که شروع کنیم تا آخر تیرماه هشت میلیون نفر سالمند کشور را علیه ویروس کرونا واکسینه کنیم. نوع واکسن هم تفاوتی ندارد، داخلی یا وارداتی هر کدام مورد تایید باشد مورد 
استفاده قرار می گیرد. واکسیناسیون علیه بیماری کرونا برای سالمندانی که در خانه های سالمندان زندگی می کنند از حدود سی ام بهمن آغاز شده است.به گفته مسئولان وزارت 
بهداشت، در گام بعدی و برای واکسیناسیون سالمندانی که در منازل خود زندگی می کنند، فراخوانی اعلام خواهد شد و افراد با در دست داشتن کارت ملی یا ارائه کد ملی به مراکز 

جامع سلامت، خانه های سلامت و مراکز بهداشت نزدیک محل زندگی خود مراجعه خواهند کرد و واکسن کرونا تزریق می کنند./ صداو سیما

واکسیناسیون
کرونایسالمندان
مستقر
درمنازل
ازفروردین۱۴۰۰

به مناســبت روز درختکاری و هفته منابع طبیعی، 
رهبر معظم انقاب اسامی پیش از ظهر )جمعه( امروز دو 

اصله نهال میوه کاشتند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس در سخنانی، گیاه و 
فضای ســبز را عاملی مهم در زندگی و در ساخت تمدن 
بشری خواندند و با اشاره به ریشه های معرفتی و دینی توجه 

به محیط زیست، گفتند: کاشتن درخت و نشاندن نهال از 
جمله ی حســناتی است که در شرع مقدس اسام بر آن 

تأکید شده است.
رهبر انقاب اســامی به اهمیت محیط زیست در 
قانون اساســی نیز اشاره و خاطرنشان کردند: فعالیتهای 
محیط زیستی، فعالیتهای دینی و انقابی است و نباید به 

آنها نگاه تجماتی و تزئینی شــود. ایشان تنوع زیستی و 
اقلیمی کشور را بســتری مناسب برای فعال شدن آحاد 
مردم و جوانان در زمینه محیط زیســت خواندند و با ابراز 
تأســف از تخریب جنگل ها، منابع طبیعی و سفره های 
زیرزمینی به دســت افراد سودجو، تأکید کردند: تخریب 
محیط زیســت بای بزرگی اســت که آینده بشر را هدر 
می دهد، بنابراین مسئولان و همه مردم باید در مقابل آن 
بایستند. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به حوادثی مثل 
آتش ســوزی جنگل ها و یا خشــک شــدن دریاچه ها و 
تالاب ها، گفتند: این حوادث قابل پیشــگیری اســت و 
 مســئولانی که به وظایف خود عمــل نمی کنند، دچار 

تقصیر هستند.
رهبر انقاب اسامی در بخش دیگری از سخنانشان 
به مسئله کرونا در آستانه سال نو پرداختند و گفتند: سال 
گذشته در ایام عید، مردم عزیز به توصیه ها کاماً عمل و 
بای بزرگی را از ســر کشــور دور کردند اما امسال خطر 
بیشتر و فراگیرتر است بنابراین امسال هم همگان توصیه ها 
را رعایت کنند.ایشان تأکید کردند: هر چه ستاد ملی مقابله 

با کرونا اعام کرد باید عمل شود. اگر سفر را ممنوع کردند، 
مردم به ســفر نروند، بنده هم قطعاً مانند سال گذشته به 

سفر نخواهم رفت.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به مشــکات 
معیشتی مردم در اثر کرونا، گفتند: اگر کرونا ادامه پیدا کند 
مشکات معیشتی بیشتر خواهد شــد، بنابراین باید با 

همکاری همه، این بیماری هر چه زودتر برطرف شود.
رهبر انقاب اسامی با ابراز ناخرسندی از گرانی ها و 
مشکات معیشتی، افزودند: این وضع در آستانه عید غصه 
بزرگی ایجاد کرده است. البته اجناس مانند میوه ها فراوان 
اســت اما قیمت ها بسیار بالا است که سود این قیمت بالا 
هم به جیب باغداران زحمتکش نمی رود بلکه نصیب دلالها 
 و واســطه های ســودجو می شــود و ضــرر آن به مردم 

می رسد.
ایشان با تأکید بر اینکه مسئولان باید مشکل معیشتی 
و گرانی را حل کنند، گفتند: این مشــکات، همه راه حل 
دارد و بارها در جلســات متعدد این نکات را تذکر داده و 
راه حل های مورد نظر کارشناسان را به مسئولان گفته ایم.

ســال ها می گذرد از الگو گرفتن از خط مشــی حکیمانه زندگی اهل بیت 
عصمت و طهارت)ع( که رهبر معظم انقاب در دوران محنت بار پیش از انقاب 
شکوهمند اسامی آن را سرلوحه عمل قرارداده بودند و اینک پس از سال ها به 
همت انتشارات انقاب اسامی همه درس های حرکات سیاسی ائمه اطهار)ع( و 
به ویژه امام سجاد)ع( از منظر رهبر معظم انقاب به زینت چاپ آراسته شد و با 
حضور جمعی از علما، پژوهشــگران و برخی از شاگردان قدیمی ایشان در حرم 
حضرت رضا)ع( رونمایی شد. آیینی که به زعم حجت الاسام حاج علی اکبری با 
نگاهی متفاوت تناقضات ظاهری رفتار اهل بیت)ع( را مورد بررســی قرار داده 
اســت. در این گزارش به بررســی این کتاب و ارائه گزارش مختصری از مراسم 

رونمایی آن می پردازیم.
مراسم رونمایی اثر فاخر »حماسه امام سجاد)ع(« در مقطعی برگزار می شود 
که حالا چند دهه از پیروزی شکوهمند انقاب اسامی می گذرد. سخنانی که 
در زمان طاغوت در جمع جوانان و نمازگزاران مســجد کرامت مشــهد توسط 
حضرت آیت ا... خامنه ای بیان شد و نمایی از مبارزات و فعالیت های حماسی اهل 
بیت عصمت و طهارت)ع( را به تصویر می کشــید حالا گردهم در یک مجموعه 
نشسته اند تا یک مجاهدت دائمی و خستگی ناپذیر که میراث اهل بیت عصمت 
و طهارت است را به رخ همگان بکشاند. حالا در جوار حریم شمس الشموس یکی 
از خاطــرات و تاش های بی نظیر رهبر انقاب در دهه ۵۰ می گوید و دیگری از 
توفیق جمع آوری فرمایشات ایشان. حجت الاسام حاج علی اکبری نیز به نگاه 
متفاوت از زندگی حضرت سجاد)ع( توسط رهبر معظم انقاب اشاره می کند که 
در سال هایی نه چندان دور در این شهر خدایی و مسجد پرکرامت بستر رهبری 
انســانی فاضل، خالص و حماسه جو را برای امروز ما فراهم کرد و حالا این اثر با 
بنیان های عرفانی عالی در محور مبحث معارف اسامی مبتنی بر وحدت حقیقی 
اولیا خدا در دسترس نخبگان و عاقه مندان قرار می گیرد. وحدتی که حاج علی 
اکبری با اشاره به زیارت جامعه کبیره آن را به عنوان یک کل واحد می بیند. اثری 
که دارای یک مبنای کامی اصیل است یعنی بر محور دایره غدیر بنا شده است 
و درواقع نظریه غدیر، نظریه ناب و نهایی اسام است برای خوشبختی و سعادت 

بشریت و در این نظریه رهبر عالیقدر جهان اسام با نگاهی دقیق، امام را از نقطه 
آغاز تا تحقق آرمان غدیر مورد تبیین قرار می دهد. رئیس شورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه کشور و سخنران این برنامه معتقد است در نظریه انسان ۲۵۰ ساله 
رهبر معظم انقاب نگاه گزارشــی در تاریخ و ســیره اهــل بیت)ع( به نگاهی 
پژوهشگرانه و نظریه پردازانه تبدیل می شود. در این نظریه به جای تمرکز بر یک 
بخش از سیره با یک نگاه پژوهشگرانه بازه بلندمدتی یعنی تمام دوره امامت تا 
عصر غیبت کبری مورد بررســی قرار می گیرد و در این نگاه کل گرایانه ســعی 
می شود قواعد و اصول این حرکت استخراج شود. در این نگاه بسیاری از تناقضات 
در مورد شیوه متفاوت رفتاری اهل بیت)ع( مورد بررسی قرار می گیرد. براساس 
این نظریه گزاره تاریخی به اندیشه اجتماعی تبدیل می شود یعنی رفتارهای ائمه 
معنادار، الهام بخش و قابل تعمیم می شــود، به این ترتیب می توان یک شیرازه 

متحد را با یک هدف یکپارچه مشاهده کرد.
تبدیل مفاهیم خنثی به مفاهیم پویا از دیگر ویژگی های این نظریه است که 
براساس آن تمام حرکات و حتی سکوت امام معنادار می شود. در این نگاه غربت 
و مظلومیت بستری برای تاریخ سازی و تحولات اساسی در جریان تاریخ می شود. 
نگاهی معطوف به آینده که از همه ظرفیت ها برای رسیدن به قله استفاده می شود. 
شیوه ای که حضرت آقا ابداع کردند شیوه استنطاق از متون تاریخی است. ایشان 
گاهی از یک نماد و یک اشاره هم نمی گذرند و آنها را هم به حرف می آورند. در 
فصول بعدی این کتاب در ارتباط با زندگی امام بعد از واقعه عاشورا، ایشان یک 
گزارش غمگنانه و تراژدی را به یک مفهوم حماسه ساز تبدیل می کنند. ایشان 
می فرمایند حماسه حضرت سجاد)ع( در دو مرحله انجام شده است؛ یکی حماسه 
سه ماهه است یعنی اسارت که در آن حماسه ۳۰ساله حضرت نیز بنیانگذاری 
می شود که این دوره در مورد آن سکوت است. هنوز هم رسوبات آن نگاه منحط 
وجود دارد و این دورانی اســت که امام از اشورا و سرمایه گذاری عظیم اباعبدا... 
صیانت می کند و این قطعه از تاریخ تاریک، پیچیده و بسیار سخت است چرا که 
اســتبداد بی پروا و بهت و حیرتی در محیط جامعه اسامی وجود دارد، رعب و 
وحشت در جامعه حاکم است، فساد سیاسی و اخاقی عظمی در جامعه وجود 

دارد و خواص زمینگیر شده اند که حتما باید ظرفیت آن زمان را درنظر گرفت. 
وی با بیان دشواری های امام سجاد)ع( گفت: امام باطنا اقدام می کنند اما در ظاهر 
چیزی از ایشان مشاهده نمی شود که در این راستا آشناسازی مردم با حقانیت 
اهل بیت)ع( و ایجاد و تقویت تشکیات اسامی برای زمینه سازی حکومت اسامی 
از مهم ترین فعالیت های ایشان است. امام سجاد)ع( از دو روش بیشتر استفاده 
می کردند؛ یکی استفاده از دعا و دیگری موعظه بود. در محور دعا آنچه باقی مانده 
است در حقیقت یک نقشه تفصیلی از حیات طیبه به زبان دعاست. حیات فردی 
و اجتماعی. امام هم در عصر خودشان از این روش بهترین بهره برداری را کردند 
و هم نرم افزار تمدن اســامی را در اختیار بشریت قرار دادند. محفل دلدادگان 
حضرت سجاد)ع( و مریدان حضرت آیت ا... خامنه ای با رونمایی از این اثر فاخر 
توسط امام جمعه موقت تهران، تولیت آستان قدس رضوی، استاندار خراسان 
رضوی و مدیریت حوزه های علمیه خراسان و امام جمعه موقت مشهد به پایان 
می رســد و گامی دیگر به ســوی حیات پربــار و درس آموز امام ســجاد)ع( 

بردا شته می شود.

رهبر انقلاب اسلامی پس از کاشت دو اصله نهال میوه در روز درختکاری:

 گرانی و مشکل معیشتی مردم راه حل دارد 
در جلسات متعدد این را به مسئولان تذکر دادیم

روحانی: قیمت فعلی ارز به هیچ 
وجه به نفع کشور نیست

باید به مردم با هر گرایش و سلیقه ای 
خدمت کنیم

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس گفت: همه مردم را باید 
تکریم و با افتخار به همه آنها با هر گرایش و ســلیقه ای خدمت 
کنیم. وی در آیین اختتامیه جشنواره رفیق خوشبخت ما، افزود: 
از این جشنواره عظیم فرهنگی که متولیان آن با خاقیت و سلیقه 
خوب خود در پاسداشت، فرهنگ سازی و توسعه مکتب شهید 
ســلیمانی گام برداشتند، تقدیر می کنم. همه ما به عنوان یک 
شهروند ایرانی مدیون فرهنگ امام )ره(، بسیج و انقاب اسامی 
هستیم؛ سازمان های مردم نهاد که دارای ذات پاکیزه هستند و 
هدفشان بر اساس خدمتگذاری است، محل علم آموزی، مهارت 
آموزی و توانمندی محسوب می شوند. بدون شک باید اذعان کرد 
موفقیت و پیروزی در گرو این است که امور را همراه با مردم انجام 
دهیم؛ امام خمینی )ره( همواره خطاب به مسئولان می فرمودند 
دولت ها به سمت کارهایی بروند که مردم نمی توانند آنها را انجام 
 دهنــد و هر کاری که مــردم انجام می دهنــد دولت ها در آن 

دخالت نکنند.
امروزه گم گشته ترین مساله در کشور ما دست گرفتن همه 
امور از سوی همه دولت ها ست.بدون شک هر مشکلی به دست 
مردم حل می شود و بر این اساس هر انسان تأثیرگذاری از متن و 
بطن مردم حرکت می کند. به نظر می رســد جشــنواره رفیق 
خوشبخت ما باید زندگی شهید سلیمانی و همرزمان شهیدش 
را بررسی کند تا مشخص شود آنها در کجا تربیت شده اند و علم 
آموخته انــد؛ قطعاً بــا تحصیل و علم آمــوزی صرف به جایی 
نمی رسیدم بلکه شایسته سالاری، شایسته گزینی و شایسته 
پروری در نهادهای برخاسته از جامعه و مردم رخ می دهد نه در 
بخشنامه ها و دستورالعمل ها. انقاب اسامی با تکیه بر باورهای 
ســه گانه خداباوری، مردم باوری و خودباوری پیروز شد. دوران 
دفاع مقدس نیز با چنین روحیه ای متحول شد و شهید سلیمانی 
و یاران شهیدش نیز در این مسیر رشد کردند، از این رو جمعیت 
هال احمر نیز باید متکی به حرکت های مردم محور باشد . به 
گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت رئیس قوه مقننه گفت: شهید 
ســلیمانی بارها می گفت مردم را به سیاه و سفید و خاکستری 
تقسیم نکنید. همه مردم را باید تکریم و با افتخار به همه آنها با 
هر گرایش و سلیقه ای خدمت کنیم. همینکه شهروند جمهوری 
اسامی و در سایه نظام اسامی هستند باید خدمتگزار آنها باشیم. 
مسئولیت پذیری در یک حرکت اجتماعی و انسانی یعنی همین، 
باور به مکتب اهل بیت و فرهنگ قرآنی یعنی همین. رهبر انقاب 
در خصوص ویژگی های شهید سلیمانی همواره تأکید کردند 
ایشان هم شجاع بود هم دارای تدبیر، از این رو همواره تهدیدها 
و محدودیت ها را تبدیل به فرصت ها و موفقیت ها می کرد. زمانی 
که شهید سلیمانی برای دفاع از مظلومان در مقابل مستکبران و 
آدمکش ها ایستاد، تجهیزات پیشرفته ای نداشت بلکه مردم و 
جوانان و امت اســامی و آزادمردان را برای مقابله با دشمنان 
سازماندهی کرد که این مهم نیز تجربه برگرفته از دفاع مقدس 

و انقاب اسامی بود.

خبر

 فرمانده کل ســپاه با تأکید بر اینکه آرمان ها و اندیشــه های 
ظاهرشده در دهه های اول سپاه باید مداوم به نسل های بعد انتقال 
یابد، گفت: تفکر و آرمان در سپاه سلسله مراتبی نیست.به گزارش 
اعتبار به نقل از  سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار حسین سامی، 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقاب اسامی در پانزدهمین جشنواره 
پاســداران اهل قلم از تاشگران عرصه کتاب به عنوان پرچمداران 
آگاهی نام برد و گفت: هویت اصلی و وسعت شخصیت هر انسانی به 
بلندای اندیشه او است به همین دلیل مروجان علم و معرفت هرگز 
نمی میرند و مداد علما مثل خون شــهدا حیات بخش و الهام آفرین 
اســت. وی افزود: جامعه ای بلند و رفیع است که از سپهر پرستاره 
اندیشه ها و اندیشــمندان برخوردار باشد و وسعت یک ملت هم به 
میزان باور ها و داشــته های او اســت. فرمانده کل ســپاه از علما و 
اندیشــمندان به عنوان چراغ هدایت نام برد و گفت: آگاهی حیات 
انســانی اصل وجود انسان و از بین برنده جهل است و جامعه ای که 
بیدار نیست ساکن و اسیر بوده و محکوم به مرگ است؛ حیات نباتی 
برای ملتی است که از عقل و بصر خود استفاده نمی کنند.  تمدن ها 
نتیجه درخشش دانشمندان و اندیشمندان وارسته هستند و عصر 
طایی اسام زمانی است که امثال ابن سینا، رازی و خوارزمی جهان 

اسام را به نور فهم مزین کردند.
تمام حرکت سپاه بر حسب آگاهی و شعور است

انقاب اسامی برای پی ریزی یک تمدن تشکیل شد و خورشید 
شکل گیری تمدن نوین اسامی از ایران طلوع کرده است. تمام حرکت 
سپاه بر حسب آگاهی و شعور است حتی شور و احساس عمیق عاطفی 
ما برای آرمان ها برخاسته از شعاع تأثیر وسیعی از آگاهی است و تجربه 
داریم در هر میدانی با آگاهی وارد شدیم موفق شدیم. فرمانده کل سپاه 
با اشــاره به اینکه تفکر و آرمان در سپاه سلسله مراتبی نیست، گفت: 
سپاه باید میدان فوران تفکر باشد و در عرصه تقابل با دشمنان جاهل 
کوردل و ناوارسته با بهره گیری از قدرت مادی و فیزیکی قوی در فضای 
عدم تقارن با بهره گیری از ایمان و آگاهی به عنوان دو بال پرواز به عنوان 
عناصر برترســاز اســتفاده کنیم. وی با تأکید بر اینکه حیات ما از دل 

فضا های غیرقابل تصور به دست آمده است، گفت: پاسداران باید هم 
عالم و هم  باهنر باشند.

سپاه نباید به غیرخود تبدیل شود
فرمانده کل ســپاه با تأکید بر اینکه سپاه نباید به غیرخود تبدیل 
شود، اظهار کرد: آرمان ها و اندیشه های ظاهر شده در دهه های اول سپاه 
باید مدام به نسل های بعدی انتقال یابد. تنویر ذهن پاسداران و بسیجیان 
روشن کردن فضای حرکت در افق های بلند رسالت خطیری است که 
بر دوش پاسداران اهل قلم می باشد. وی با بیان اینکه باید در دنیای ذهن 
دشــمنان خود رسوخ کنیم، گفت: هرچه میدان ذهن ما بلندتر باشد 
گام های خود را بلندتر برمی داریم و اگر خوب بیندیشیم خوب هم عمل 
می کنیم. سرلشکر سامی در پایان از سپاه به عنوان نهادی که هر روز 
با فضا و روش دشمن و الزامات جدید مواجه است نام برد و گفت: در این 
شــرایط هر کس در محدوده مأموریت خود باید بیندیشد؛ جنگ ما 
سلسله مراتبی نیست بلکه اعتقادی است و این ضامن موفقیت ما است.

شهید سلیمانی را باید درست روایت کرد
فرمانده نیروی قدس سپاه نیز طی سخنانی در این مراسم اظهار 
داشــت: در محیط پاســداران اهل قلم، ویژگی پاسداری از انقاب 
اســامی موج می زند. به دلیل آنکه افراد بسیاری هستند که خوب 

می نویســند، اما در محیط پاســداری وقتی کسی قلم می زند چند 
موضوع را باید مورد توجه قرار دهد. سردار سرتیپ پاسداراسماعیل 
قاآنی با بیان اینکه پاســدار اهل قلم باید مطالبی که می نویســد در 
راستای رسالت پاسداری از انقاب اسامی باشد، گفت: وقتی پاسداری 
با این نگاه وارد میدان نویسندگی و قلم و کاغذ شود، حس می کند هر 
سطری که می نویسد پشــتوانه ای از انقاب اسامی است؛ انقاب 
اســامی ای که با اقتدار پیش می رود. وی افزود: اســام اساسا دین 
مقاومت اســت از این رو هم حفظ و اســتمرار و هم تأثیرگذاری آن 
براســاس مداری معین اســت پس در تهیه این نوع متن به معنای 
مقاومت در اصول و پایداری است؛ ما در انقاب اسامی لازم نیست 
هیچ چیزی را خارج از واقعیت به داســتان و رمان تبدیل کنیم زیرا 
حقایق زیادی وجود دارد که می توان به آن ها پرداخت. قاآنی ادامه داد: 
در انقاب اســامی و پاسداری در وادی اسارت هم حرف وجود دارد 
زیرا در کشور های دیگر به چنین موضوعی پرداخته نمی شود و بیشتر 
به سایر مباحث می پردازند؛ پاسدار اهل قلم اگر بتواند موضو عاتی مانند 
اسارت را به شیوه ای گویا بیان کند درس های بسیاری را می تواند بازگو 
کند. فرمانده نیروی قدس ســپاه درباره شــهید سلیمانی که امروز 
عاقه مندی برای نوشتن از او زیاد شده بیان داشت: هر کس می خواهد 
مطلبی برای شهید سلیمانی بنویسد باید او را درست تعریف کند زیرا 

شهید سلیمانی نیازی به اغراق ندارد.

تفکر و آرمان در سپاه  پاسداران انقلاب اسلامی ، سلسله مراتبی نیست

گزارشی از مراسم رونمایی کتاب»حماسه امام سجاد)ع(« از منظر رهبر معظم انقلاب
بررسی نقشه تفصیلی حیات طیبه امام سجاد)ع(

در جلســه ســتاد هماهنگــی 
اقتصادی دولت، گزارشی از برنامه های 
اجرا شده و در دست اقدام دولت برای 
ایجاد ثبــات در بــازار ارز از ســوی 

دستگاه های ذیربط ارائه شد.
رئیس جمهوری پس از ارائه این 
گزارش با بیــان این که دغدغه دولت 
کاهش و رفع فشارهای معیشتی در زندگی مردم است، گفت: در سه سال گذشته دولت با مقابله، 
مبارزه و خنثی سازی تحریم ها در جنگ اقتصادی که با هدف ایجاد قحطی و ناامنی اقتصادی 
دنبال می شــد ، توانسته است با تامین کالاهای ضروری این هدف شوم دشمن را خنثی کند، 
اگرچه به علت تحمیل هزینه اضافی بر روابط بانکی و تجاری از ســوی تحریم کنندگان، دچار 
نوسانات ناخواسته قیمت ها شدیم که عوارض آن باعث فشار بر معیشت مردم شد.حجت الاسام 
والمسلمین حسن روحانی با اشاره به فضای جدید به وجود آمده، افزود: در این مرحله نباید اجازه 
دهیم سختی ها و فشارها بر زندگی مردم و معیشت آنان تداوم یابد؛ از این نظر باید برای ثبات 
قیمت کالاها به عنوان سیاســتی عاجل و اصلی دولت، قیمت ها به تعادل برسد. وی در ادامه با 
اشاره به این که دولت همواره در پی آن بوده است که بتواند ارز را به قیمت واقعی آن نزدیک کند 
و قیمت فعلی را به هیچ وجه به نفع اقتصاد کشــور نمی داند، تصریح کرد: اخال تحریم ها در 
مراودات بانکی و ارزی کشور و سودجویی کاسبان تحریم، عوارض جنگ اقتصادی را تشدید کرد 
که بحمدالله این فضا در حال کمرنگ شدن است. رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: دولت تاش 
دارد با ایجاد اجماع و هماهنگی با همه دستگاه ها و بخش های  مختلف کشور و کاستن عوارض 
غیر اقتصادی موثر بر فضای اقتصادی کشور و بازار سرمایه و تاش برای آزادسازی منابع ارزی 
بلوکه شده، سریعتر قیمت ارز را به قیمت واقعی آن نزدیک کند. روحانی همچنین با اشاره به 
شرایط جدید ایجاد شده در روند مذاکرات با کشورهایی که منابع ارزی ایران را با فشار آمریکا 

مسدود کرده بودند، ابراز امیدواری کرد شاهد روند کاهشی نرخ ارز باشیم.
ضرورت توسعه صادرات غیرنفتی

در این جلسه، قائم مقام وزیر صنعت ، معدن و تجارت هم گزارشی از وضع صادرات و واردات 
در یازده ماهه امســال ارائه کرد که براســاس این گزارش، آثار منفی کرونا بر صادرات کشور در 
ماه های اخیر رو به کاهش گذاشته است.                                                                           ادامه در صفحه 3
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حفظ کرامت انسانی ارباب رجوع به دستگاه عدلیه
سردار سلیمانی حامل پاسخ و پیام 

ایران به عربستان بود

رئیس ستاد کل نیروهای مســلح با بیان اینکه سردار 
سلیمانی حامل پاسخ و پیام ایران به عربستان بود، گفت: برای 
ترور سردار سلیمانی از بمبی استفاده کردند که برای تجهیزات 
زرهی به کار می رفت. به گزارش ایرنا، سرلشکر محمد باقری 
روز گذشــته در همایش بین المللــی مطالبات حقوقی - 
بین المللی دفاع مقدس که در باغ موزه دفاع مقدس و انقاب 
اسامی برگزار شد، با گرامیداشت یاد و خاطر شهدای انقاب 
اسامی، دفاع مقدس و شهدای مقاومت افزود: شهدا با نثار 
جان خود امنیت و آرامش را به ما عطا کردند. مردم جهان باید 
بدانند مردم ایران تحت چــه ظلم و جنایتی قرار گرفتند و 
مدعیان حقوق بشر برابر این جنایت سکوت کرده و او را کمک 
کردند تا بیش از توانی که داشت جنایت کند. رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح با اشاره به حمایت های کشورهای مختلف از 
رژیم بعث عراق گفت: آمریکا، شوروی و کشورهای اروپایی 
مانند فرانسه آلمان انگلستان و کشورهای جنوبی خلیج فارس 
و جمعاً ۳4 کشــور از صدام حمایت می کردند و تجهیزات و 
تسلیحات نظامی را در اختیار آنها قرار می دادند و آقای هاشمی 
در سال های دهه هفتاد به پادشاه عربستان اعتراض کرده بود 
که شما به دولت صدام کمک کردید اما آنها با وقاحت پاسخ 
می دادند. سرلشکر باقری با اشاره به ترور سردار قاسم سلیمانی 
در عراق توسط آمریکایی ها گفت: یک مهمان خارجی در عراق 
حضور پیدا کرده است، او حامل پیامی بوده است، در پاسخ به 
پیام و پیغام عربستان سعودی و نخست وزیر و حاکم عراق و 
با هواپیمای غیرنظامی مسافربری و به صورت علنی معلوم و 
مشخص وارد عراق شده است. او را مورد اصابت قرار دادند نه 
باب معمولی بلکه با بمبی که تجهیزات زرهی را با آن می زنند. 
وی افزود: این بمبی که به خودروی سردار سلیمانی زدند تا 
۳۰ ســانتی متر در فولاد فرو می رفت با چنین بمبی زدند و 

چنین جنایتی انجام دادند که بدن آنها را تکه تکه بکند.

سقف سه میلیارد دلاری  بانك ها برای  
اعطای تسهیلات

نماینــدگان مجلس شــورای اســامی بانک های 
تخصصی و تجاری اجازه دادند با رعایت مقررات شورای 
پول و اعتبار تا مبلغ سه میلیارد دلار در طرح های نفت و 
گاز، توســعه ای و زیربنایی و صنایع تبدیلی و کشاورزی 
مشــارکت کنند و در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه 
بودجه با رای موافق به بند )الف( و ردیف های یک، ۲ و ۳ تبصره 
4 به بانک های تجاری و تخصصی اجازه دادند در سال ۱4۰۰ 
از محل منابع در اختیار نسبت به مشارکت و یا اعطای تسهیات 
ارزی- ریالی اقدام کند. این بانک ها می توانند با رعایت مقررات 
شورای پول و اعتبار تا مبلغ سه میلیارد دلار به سرمایه گذاران 
بخش های خصوصی، تعاونی و نهادهای عمومی غیردولتی و 
قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیاء برای طرح های توســعه ای 
بالادستی نفت و گاز با اولویت میادین  مشترک برای افزایش 
ضریب بازیافت مخازن و احیای میادین قدیمی و جمع آوری 
گازهای همراه بدون انتقال مالکیت نفت و گاز موجود در مخازن 
و تولیدی از آنها اعطا کنند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، 
این بانک ها از این منابع می توانند طرح های توسعه ای و زیربنایی 
ســازمان های توسعه ای بخش صنعت و معدن و بخش برق و 
منابع آب با مشارکت حداقل پنجاه  و یک  درصدی بخش های 
خصوصی و تعاونی با اولویت مناطق محروم و کمترتوسعه یافته 
براساس مزیت های منطقه ای مشارکت کنند. این تسهیات به 
سرمایه گذاران بخش های خصوصی، تعاونی و نهادهای عمومی 
غیردولتی و بسیج سازندگی برای طرح های صنایع تکمیلی و 
تبدیلی محصولات کشــاورزی و دامی و صنایع پتروشیمی، 
تســهیات طرح های صنایع تکمیلی و تبدیلی کشاورزی، با 
اولویت بهسازی و نوســازی واحدهای فعلی، طرح های آب و 
فاضاب کل کشــور و استان های خوزســتان و سیستان و 
بلوچســتان، احداث واحدهای جدید در نواحی روستایی و 
عشــایری و در کنار قطب های تولید محصولات کشاورزی و 

مناطقی که قابلیت کشت پاییزه دارند، اعطا می شود.
در جزء الحاقی این تبصره ســرمایه گذاران بخش های 
خصوصی، تعاونی و نهادهای عمومــی غیردولتی و قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیاء برای طرح هــای زیربنایی راه نظیر 
آزادراه هــا و بزرگراه ها و راه های اصلی نیز مشــمول دریافت 

تسهیات می شوند.

محمدرضا مانی یکتا معاون اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی گفت: مردم بدانند خطرهای این رمزارزها بسیار زیاد است و پرونده های بسیاری در زمینه کلاهبرداری، سرقت از کیف پول و 
مسدود شدن کیف پول رمزارزها تشکیل شده است، در موضوع رمزارزها با یک پدیده روبه رو هستیم که اثر آن در کشورها یکنواخت نیست، هیچ پشتوانه دولتی و حاکمیتی در دنیا برای رمزارزها 
وجود ندارد و به این علت مبادلات جهانی آن از سال ۲۰۱۶ افزایش نداشته است.در سال ۲۰۱۶ میزان مبادلات روزانه رمزارزها ۱۳۰ میلیارد دلار بوده که همچنان این رقم حفظ شده و به دلیل غیر 
مجاز بودن این حوزه برآورد دقیقی از مبادلات آن در کشور وجود ندارد. البته میزان مبادلات رمزارزها قابل مقایسه با بازارهای دیگر مانند سهام و طلا نیست. ۶ هزار رمزارز در دنیا وجود دارد 
که ۶۰ درصد سهم این بازار در اختیار بیت کوین است.به علت پشتوانه نداشتن رمزارزها نوسانات قابل ملاحظه ای در حد ۱۵ تا ۲۰ درصد در روز برای آن وجود دارد. به عنوان نمونه در سال ۲۰۱۶ 
بیت کوین ۲۰ هزار دلار افزایش قیمت داشت، اما در چند ساعت بهای آن کاهش بسیار زیادی داشت وآینده رمزارزها قابل تحلیل نیست، حدود ۵/ ۳ درصد از کل قدرت پردازش شبکه بیت کوین 
جهانی در کشور ماست و چون ملاحظات گسترده ای دارد و میزان تولید رمزارزها بر اساس قدرت شبکه مشخص می شود میزان استخراج آن پرنوسان و متغیر است.دستورالعمل استخراج کنندگان 

رسمی رمزارزها و صرافی های مجاز این هفته در بانک مرکزی نهایی شد و نام صرافی های مجاز در اختیار استخراج کنندگان رسمی رمزارزها قرار می گیرد./ صدا و سیما

مبادلهرمزارزها
درکشور

ممنوعاست

علی اکبر صالحی، رئیس سازمان انرژی اتمی دیروز در حاشیه نشست کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به انتشار اخباری 
درباره درخواست آمریکا برای تصویب قطعنامه ضدایرانی در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: در صورتی که شورای حکام نسبت 
به اقدام ایران مبنی بر توقف پروتکل الحاقی قطعنامه ای را علیه کشورمان صادر کند، ایران واکنش مناسبی را خواهد داشت و در این راستا نامه ای 
هم ارسال شده است. رئیس سازمان انرژی اتمی در توضیح پیوست بیانیه توافق سازمان انرژی اتمی با آژانس درباره توقف اجرای داوطلبانه پروتکل 
الحاقی طبق قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها، افزود: پیوست این بیانیه محرمانه است، شروط خاصی در این زمینه نیامده و بنابر اطاعات 
دقیقی که درباره فهرست تاسیسات و دوربین های نظارتی در این پیوست ذکر شده و به دلیل ماحظات حفاظتی و ضرورت پنهان ماندن مکان 

تاسیسات کلیدی ایران، این پیوست محرمانه خواهد ماند. / خبرگزاری خانه ملت

هشدارمکتوبایرانبهآژانسدربارهقطعنامهاحتمالی

 رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در امر 
قضا، علم و ادب مباحث مهمی برای کســی 
است که در کسوت و جایگاه قضا قرار گرفته، 
گفت: قاضی، اسم افرادی که در حبس قرار 

دارند را دائم مرور و به آنها توجه کند.
به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز رسانه 
قوه قضاییه، حجت الاسام والمسلمین سید 
ابراهیم رئیسی در نشست شورای عالی قوه 
قضاییه با شورای قضایی استان ها که بصورت 
ارتباط تصویری برگزار شــد گفت: شــرط 
قضاوت عادلانه آراستگی به دانش و ادب است 
و قضات ما هم باید از دانش برخوردار باشند 

هم موظف به آداب باشند.
بسیاری با جوسازی حق را باطل و باطل 
را حق جلوه می دهند، اما برای عبور از فضای 
غبارآلود و قضاوت بحق و عادلانه باید در مسیر 
تقوای الهی حرکت کرد تا از قدرت تمیز حق 
و باطل برخوردار شــد.او تشخیص موضوع، 
تشخیص حکم، تناسب حکم و موضوع و اراده 
پولادین بــرای تصمیم گیری و صدور حکم 
مبتنی بر مبانی را امری مهم دانست و از علم و 
ادب و تقوی به عنوان لوازم مورد نیاز برای این 
کار یاد کرد.وی یکی از مسائل مهم در حفظ 
کرامت انسانی ارباب رجوع به دستگاه عدلیه 
را شــنیدن سخنان کسانی دانست که برای 
دادخواهی و احقــاق حق به قاضی مراجعه 

می کنند. او تشخیص درست موضوع و صدور 
حکم براساس قوانین قانونی و شرعی و اجرای 
حق و عدالت را از دیگر جلوه های حفظ کرامت 
انسان عنوان کرد و افزود: فردی که می خواهد 
داوری عادلانــه کند خودش باید متخلق به 

عدالت باشد.
وی بر لزوم پایش و غربالگری زندانیان 
تاکید کرد و گفت: قاضی هر روز باید اســم 
افرادی که در حبس قرار دارند بصورت مستمر 
مرور کنــد و ببیند که آیا این افراد همچنان 
مستحق حبس هستند یا امکان آزادی آن ها 
وجود دارد. او در بخش دیگری از سخنانش بر 
لــزوم پیگیری جدی تصمیمــات و اجرای 
دســتورالعمل ها و بخشنامه ها تاکید کرد و 

گفت: شرح نشست با مسئولان شورای قضایی 
اســتان ها پیگیری مطالب گفته شده است. 
دستورالعمل ها و بخشنامه ها اگر اجرا شود 
ثواب هم دارد، اما صدور آن ها صرفاً برای ثواب 
و یا قرار دادن در پوشــه ها نیست بلکه برای 
پیگیری و اجراســت. اگر مطلبی ۲۰ تا ۳۰ 
درصد گفته می شود 7۰ تا 8۰ درصد پیگیری 
نیاز اســت تا آن کار انجام شده و به سرانجام 
برسد چرا که اینجا میدان عمل است و باید 
نتیجه کارهــا در فعل ها و ترک فعل ها دیده 
شــود.آمار موجود نشــان می دهد که زمان 
رسیدگی به پرونده ها در دادگاه ها مناسب تر 
شــده، اما باز هم باید در این رابطه گام های 
جدی تر برداشــته شود. نســبت به کاهش 

ورودی پرونده ها به دادگستری ها هم توفیقات 
خوبی حاصل شــده که قابل تقدیر است، اما 
نباید به این میزان قانع شویم و باید تاشهایمان 
را مضاعف کنیم،توجه به مسئله زندانیان در 
یک سال گذشته نیز مورد اهتمام جدی قرار 
گرفتــه و تاکید کرد در ایــن زمینه نیز باید 

گام های برتر و بهتری برداشته شود.
وی از همکاران دستگاه قضایی خواست 
که ضمن جمع بندی اقدامات صورت گرفته 
در یکســال اخیر به برنامه ریزی برای سال 
۱4۰۰ مبتنی بر سند تحول قضایی توجه ویژه 
داشته باشند. همه همکاران قضایی باید به 
قضاتی که مامور رســیدگی به پرونده های 
پیچیده در حوزه منابع طبیعی هســتند در 
تشخیص موضوع کمک کنند تا این پرونده ها 
هر چه سریع تر تعیین تکلیف شود. آن دسته 
از دعاوی مالی و خانوادگی که در شورای حل 
اختاف و دادگاه ها با مصالحه قابل حل و فصل 
هستند باید از همین طریق به نتیجه برسند.

رئیسی با بیان اینکه اعتماد عمومی بزرگترین 
سرمایه دســتگاه قضایی اســت که نباید 
مخدوش شود تاکید کرد: هر کس به دستگاه 
عدلیه پناه آورد باید احساس کند که حقوق 
او ستاندن می شود و وای به روزی که کسی 
احســاس کند دســتگاه قضایی حــق او را 

نمی دهد.

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس ضمن انتقاد از مصوبه اخیر شورای عالی بورس در بحث 
واگذاری مدیریت سهام عدالت به ۱۵۵ نفر در ۳۱ استان کشور 
گفت: این مصوبه غیرقانونی بوده، سهام عدالت در سال 84 در 
دستور کار حاکمیت قرار گرفت و بعد از آن مقام معظم رهبری 
بر آزادسازی این سهام تأکید کردند، افزود: اخیرا مصوباتی از 
ســوی شورای عالی بورس درباره سهام عدالت اعام شده که 
نگرانی  هایی را برای آینده این سهام و مردم به وجود آورده است. 
حدود ۵۰ میلیون نفر از جمعیت کشــور دارای سهام عدالت 
هستند که بخشی از پرتفوی سهام این افراد در شرکت های 
بورسی و بخشــی دیگر در شرکت های غیربورسی قرار دارد. 
حدود ۳6 شرکت از شرکت های مهم کشور در بورس حضور 
دارند که بین ۳۰ تا 4۰ درصد سهام این شرکت ها در قالب سهام 
عدالت متعلق به مردم است.  ارزش پرتفوی این شرکت های 
بورسی به  رغم نوسانات ماه های اخیر حدود ۵۰۰ هزار میلیارد 
تومان است، همچنین ارزش غیربورسی ۱۳ شرکتی که قیمت  
آنها در بورس نیامده، دارای برآورد دقیقی نیست اما مجموع 
ارزش ســهام ۳6 شرکت بورســی و ۱۳ شرکت غیربورسی، 

پرتفوی سهام عدالت ۵۰ میلیون نفر از جمعیت ایران را تشکیل 
می دهــد. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی با تاکید بر 
اینکه این ۳۱ شرکت استانی قرار است ظرف هفته های آینده 
مالکیت حدود 6۰ درصد از سهام شرکت های بورسی سهام 
عدالت را به صورت مستقیم برعهده بگیرند، تصریح کرد: بر 
اساس تصمیم غیرکارشناسانه و غیرقانونی سازمان بورس، 
افرادی که می خواهند در مجامع استانی شرکت کنند، باید 
پیش از این در سامانه سجام ثبت نام کرده و احراز هویت شده 
باشند. در صورتی که مطابق ماده ۱7 آیین نامه سهام عدالت، 
احراز هویت دارندگان این سهام، تنها از طریق شماره حساب 
بانکی ارائه شده مشخص می شود. وی افزود: بر اساس تصمیم 
سازمان بورس، حدود 4۵ درصد افرادی که در سامانه سجام 
ثبت نام نکرده اند، قادر به حضور در این مجامع استانی نیستند، 
یعنی از ۳۰ میلیون نفر، تنها ۵۵ درصد توسط سامانه سجام 
احراز هویت شــده اند و 4۵ درصد مابقی هنوز هویت شــان 
مشخص نیست.  بر این اساس این کمیسیون طی نشست ویژه  
خود تصمیم گرفت با حضور وزیر اقتصاد نشست فوق العاده ای 
را برگزار و رویکرد دولتی شدن سهام عدالت، اقدامات شورای 

عالی بورس و اباغیه سازمان بورس برای برگزاری انتخابات 
تعیین اعضای هیأت مدیره شرکت های استانی سهام عدالت را 
به صورت جدی بررسی و پیگیری کند. رسانه ها به هیچ عنوان 
درباره انتخابات مجامع استانی اطاع رسانی انجام نداده اند، در 
صورتی که این رویداد بزرگ ترین انتخابات برای تعیین تکلیف 

سهام عدالت حدود ۵۰ میلیون نفر از جمعیت ایران است. 

توان دفاعی جمهوری اسلامی در جهان 
قابل محاسبه است

 روحانی: قیمت فعلی ارز به هیچ وجه
 به نفع کشور نیست

معاون هماهنگ کننده ارتش با تاکید بر لزوم پژوهش در 
حوزه آینده شناسی تهدیدات، گفت: تنها راه مقابله با تهدیدات 
آینده تکیه بر دانش است و اینکه بتوانیم تجهیزات مورد نیاز 

آینده را خودمان تولید کنیم و ریشه آن در دانشگاه هاست.
به گزارش اعتبار به نقل از پای۲گاه اطاع رسانی ارتش، 
امیر دریادار »حبیب اله ســیاری« در اختتامیه دومین دوره 
مسابقات سراسری دانشجویان دانشگاه های افسری آجا که 
در دانشــگاه علوم و فنون هوایی شهید ستاری برگزار شد، 
اظهار کرد: انجام اینگونه مسابقات و المپیادهای علمی یک 
حرکت انگیزه بخش و نشاط آمیز را در دانشگاه ها ایجاد کرده 

که قابل تقدیر و ستودنی است.
وی خطاب به دانشجویان حاضر در همایش گفت: آماده 
باشید و خود را به علوم روز مجهز کنید؛ چرا که آینده ارتش 
را شما تامین خواهید کرد.او میزان مشارکت دانشجویان را 
در اینگونه برنامه ها مهم دانست و افزود: یکی از کارهایی که 
ما در قــرارگاه جهاد علمی ارتش مورد توجه قرار می دهیم، 
میزان مشــارکت دانشجویان در انجام فعالیت های علمی و 
پروژهشی است. امیدوارم همه نیروهای تابعه در ارتش به این 
موضوع توجه داشــته باشــند. وی با اشــاره به اینکه امروز 
شناسایی نقاط ضعف و قوت از مهمترین فعالیت های ما در 
مواجه با تهدیدات است، افزود: باید نقاط ضعف را پوشش و 
نقاط قوت را تقویت کنیم. ما امروز با بهره گیری از ظرفیت های 
داخلی و توان شما جوانان و متخصصان و بهره گیری از تجارب 
ارزنده دانشمندان خود توانسته ایم به سطحی برسیم که توان 
دفاعی ما در سطح جهان قابل محاسبه شود و اگر این عزم و 
اراده راسخ نبود دشمن آن کاری را با می کرد که با کشورهای 
همجوار شرقی و غربی ما کرد. اما امروز جرات تعرض ندارند.

وی با اشــاره به اهمیت ایجاد سه شاخص مهم ایمان، 
شجاعت و دانش در ارتش جمهوری اسامی ایران گفت: رهبر 
معظم انقاب اسامی همواره بر این سه اصل تاکید داشتند 
هر سه مورد امروز مبنای کار ما در ارتش جمهوری اسامی 
ایران است؛ چراکه با تکیه بر ایمان می توانیم در برابر دشمن 
تا بن دندان مسلح بایستیم. او با بیان اینکه دانش افزایی باید 
در سطح نیروهای مسلح مورد توجه قرار گیرد، گفت: اگر امروز 
مطابق با علم و دانش پیــش نرویم، قطعا در آینده غافلگیر 
خواهیم شــد. باید مطابق با دانــش روز پیش رفت و امروز 
دانشجویان ما به سمت ساخت هوش مصنوعی رفته اند که 
این خود نویدبخش افقی روشــن است،عرصه دانش دفاعی 
امروز حــول هواپیمای بدون سرنشــین، زیردریایی بدون 
سرنشــین و ربات های مســلح زمینی می چرخد؛ مسلما 
تهدیدات امروز با گذشته متفاوت است و همچنین تهدیدات 
آینده با امروز فرق خواهد داشت و ما اگر مطابق با پیشرفت 
علــوم نظامی روز پیشــرفت نکنیــم و آینده شناســی و 

تهدیدشناسی نکنیم قطعا در آینده غافلگیر خواهیم شد.

پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان گفت: 
۵۰۰ هزار بسته معیشتی برای نیازمندان در 
نظر گرفته ایم که در پایان سال توزیع می کنیم. 
وی در پاسخ به این پرسش که »چه برنامه ای 
برای محرومیت زدایی در کشــور دارید؟«، 
اظهار داشت: برنامه محرومیت زدایی ما در 
بنیــاد علوی تعریف می شــود؛ چون بنیاد 
مستضعفان یک بخش اقتصادی و یک بخش 
فرهنگی و اجتماعی دارد، برای ســال آینده 
بودجه بنیاد علوی را چند برابر کردیم و اعام 
خواهیم کرد، مناطق محروم هدف خود را در 
کشور که در ســال گذشته ۱۳ منطقه بود، 

اکنون به ۲8 منطقه رساندیم؛ یعنی در ۲8 
منطقه محروم کشور مستقر هستیم؛ ضمن 
اینکه در سال آینده سعی خواهیم کرد حداقل 
این عدد را به 4۰ منطقه برسانیم. او با بیان اینکه 
برنامه مفصلی برای ساخت منازل مسکونی 
نیازمندان داریم، یادآور شد: تفاهم نامه ساخت 
۱۰ هزار واحد مســکونی برای مددجویان 
کمیته امــداد را امضا کردیم و این واحدها را 
می   سازیم. تفاهم نامه ساخت ۲۰ هزار واحد 
مسکونی برای محرومان را با بنیاد مسکن امضا 
کردیم؛ ضمن اینکه تفاهم نامه ساخت ۱4 هزار 
واحد مســکونی برای مددجویان سازمان 
بهزیستی را امضا کردیم تا برای خانواده های 
دارای دو معلول به بالا این واحدها را بسازیم و 
حتما انجام می دهیم، توسعه خانه   سازی برای 
محرومان را ادامه می دهیم، در مناطق محروم 
نیز اقداماتی مانند ســاخت خانه بهداشت، 
مدرسه، بیمارستان هایی در نقاط مختلف انجام 
می دهیم. وی از افزایش حداقل دو برابری وام 
قرض الحسنه در بحث ایجاد اشتغال فردی در 
سال آینده خبر داد و گفت: در کنار همه اینها 

از رســیدگی به معیشــت نیازمندان غافل 
نیستیم؛ چون رهبر معظم انقاب طرحی به 
نام مواســات و کمک های مومنانه را توصیه 
کرده بودند. او با بیان اینکه ۵۰۰ هزار بســته 
معیشتی برای نیازمندان را در نظر گرفته ایم 
که در پایان ســال به نیازمندان می دهیم، 
اظهارداشت:  برای ماه مبارک رمضان که از ۲۵ 
فروردین شروع خواهد شد نیز یک بسته خاص 
رمضان خواهیم داشت؛ ضمن اینکه افطاری 
ساده  و بسته های معیشتی نیز با هماهنگی 

همه نهادها داده خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه در تامین جهیزیه 
برای نیازمندان کمک می کنیم، افزود: در تهیه 
تبلت برای دانش آمــوزان نیازمند نیز اقدام 
کردیم، الحمدا... دامنه فعالیت ما بسیار زیاد 

شده و آن را توسعه خواهیم داد.
بنیاد مستضعفان ۲ میلیارد تومان به 

آسایشگاه کهریزک اهدا کرد 
رئیس بنیاد مســتضعفان و جانبازان 
انقاب اســامی، در چهارمیــن مرحله از 
کمک های مومنانه به آسایشــگاه خیریه 

کهریزک، ۲ میلیارد تومان به این مجموعه 
اهدا کرد که با احتساب رقم های قبلی، میزان 
کمک ها به ۱۰ میلیارد تومان رسید.    همزمان 
با روز میاد با سعادت حضرت علی )ع( و روز 
پدر، رئیس بنیاد مســتضعفان و جانبازان 
انقاب اسامی، سرزده از آسایشگاه خیریه 
کهریزک دیدن کرد و در جمع اعضای هیات 
مدیره و هیات امنای موسسه خیریه کهریزک 
از واریز مبلغ ۲میلیارد تومان به حساب این 
موسسه برای مقابله با ویروس کرونا و کنترل 
این بیماری خبر داد . سید پرویز فتاح پس از 
قرائت فاتحه بر مزار دکتر حکیم زاده بنیانگذار 
آسایشگاه کهریزک گفت: حضور در جمع 
سالمندان و کارکنان زحمتکش این مجموعه 
که با عشق به مددجویان آسایشگاه خدمت 
می کنند، به انسان انرژی و روحیه خدمت 
مضاعــف می دهــد  .  برای حضــور در این 
آسایشــگاه نیازی به هماهنگی های قبلی 
نیســت و من هر وقت برای انجام کاری در 
نزدیکی این منطقه حضور پیدا کنم، حتما به 

آسایشگاه کهریزک هم سر می زنم .

در آستانه سال جدید توزیع 500 هزار بسته معیشتی بین نیازمندان
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رئیس جمهوری با اشاره به بررسی برنامه توسعه صادرات 
غیرنفتی با توجه به شرایط جدید روابط بین المللی ،  با تاکید بر 
توســعه صادرات غیر نفتی برای تحقق حق حضور ایران در 
اقتصاد جهانی، اظهار داشت: توسعه صادرات غیر نفتی به عنوان 
یکی از ابزارهــای توانمند اقتصاد مقاومتــی برای مقابله با 
تحریم های ظالمانه و غیرقانونی آمریکا بسیار حائز اهمیت است. 
روحانی بهبود کیفیت کالاهای تولیدی و همچنین پایبندی 
به تعهدات از ســوی تولیدکننــدگان را در افزایش صادرات 
غیرنفتی ایران بسیار حائز اهمیت دانست و تصریح کرد: شرایط 
جدید ایجاب می کند تا سرعت بیشتر در تحقق اهداف دولت 
در توسعه صادرات غیر نفتی را در دستور کار قرار دهیم. در ادامه 
این جلسه، گزارشی از اقدامات وزارت صنعت ، معدن و تجارت 
در تنظیم بازار و تامین کالاهای شب عید ارائه و تاکید شد که 
ذخیره سازی لازم برای تامین میوه و مواد پروتئینی صورت 
گرفته است و عرضه ویژه این کالاها به زودی آغاز خواهد شد. 
رئیس جمهوری با تاکید بر اهمیت تعادل بازار و قیمت کالاها، 
وزارت صمت را مکلف کرد از همه ابزارهای لازم برای دسترسی 

مردم به این کالاها به قیمت منصفانه استفاده کند.

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران گفت: هر زمان که مسائل بین ایران و پاکستان به لحاظ سیاسی و تحریم ها حل شود، آمادگی داریم خطوط را 
اجرایی کنیم. این موضوع سیاسی است و ما به عنوان شرکت گاز تاکنون مذاکره ای نداشته ایم. حسن منتظرتربتی درباره تعریف بازار جدید صادراتی 
بعد از لغو احتمالی تحریم ها اظهار داشت: بازارهای اطراف ما بازارهای خوبی هستند؛ از جمله عمان، توسعه صادرات به ترکیه، از مسیر ترکیه به دیگر 
کشورها، جنوب خلیج فارس، امارات، کویت و همچنین توسعه بازار عراق. مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران درباره تمدید قرارداد صادرات گاز به ترکیه 
گفت: فعاً رویه قبلی ادامه دارد و مذاکره برای تمدید قرارداد زمان می برد. وی درخصوص ورود به بازار اروپا نیز بیان داشت: فعاً اروپا مدنظر نیست 
مگر اینکه در آینده از ترکیه وارد بازار اروپا شویم، همه اینها وابسته به شرایط سیاسی است. او همچنین درباره اینکه آیا صادرات به هند همچنان در 

دستور کار است، گفت: هند بازار خوبی است. شکل گیری و اجرای این پروژه نیاز به زمان و برخی پارامترها دارد./ایلنا

شرطصادراتگازبهاروپا

خانوارهای ایرانی در بهمن ماه امســال به طور 
میانگین بیش از 48درصد نســبت به پارسال بابت 
تامین کالا و خدمات هزینه کرده اند. به گزارش ایسنا، 
بررسی تازه ترین گزارش مرکز آمار ایران از وضعیت 
تورم نشان داد که هر سه شاخص تورم در بهمن ماه با 
افزایش همراه بوده است. این در حالی است که تورم 

نقطه به نقطه )تغییر شاخص نسبت به ماه مشابه سال 
قبل( به 48/۲درصد رسیده که در مقایسه با دی ماه 
۲درصد افزایش دارد. بر این اساس خانوارهای ایرانی 
به طور میانگین 48/۲درصد بیشتر از بهمن ۱۳۹8 
برای خرید کالاها و خدمــات هزینه کرده اند. تورم 
ســالانه به ۳4/۲درصد رسیده که این شاخص نیز 

نسبت به دی ماه ۲درصد رشد داشته است. تغییرات 
تورم سالانه در چهار سال اخیر از این حکایت دارد که 
کمترین میــزان در فروردین ۱۳۹6 با 7درصد ثبت 
شــده که در ادامه تا 4۲/7 درصد در شهریور پارسال 
افزایش یافته است. این شاخص در نوسان بوده و اکنون 

به ۳4/۲درصد رسیده است.

تورم سالانه به 
۳۴/۲درصد 
رسید



78 هزار دستگاه خودرو با گیربکس شش سرعته تولید می شود
مدیر عامل گروه صنعتی ایران خودرو از 
تولید 78 هزار و ۵۰۰ دستگاه خودروی مجهز 
به گیربکس شش سرعته در سال آینده خبر 
داد و گفــت: رانا پاس، دنا پاس و دنا پاس 
بهینه شده از جمله این محصولات خواهد بود.

مقیمی: 78 هزار دســتگاه خــودرو با 
گیربکس شش سرعته تولید می شود

ایکوپرس- فرشاد مقیمی با بیان این که 
از فردا روزانه شش دستگاه محصول رانا پاس 
سقف شیشه ای مجهز به گیربکس شش سرعته 
تولید خواهد شد، افزود: گیربکس شش سرعته 
برای ایجاد مزیت رقابتی، صرفا بر تولیدات با 
 نــام و نشــان ایران خــودرو تطبیــق داده 

خواهد شد .
وی نیرومحرکه را از جمله شرکت های 
مهم زیرمجموعه ایران خودرو برشمرد و عنوان 
کرد: این شرکت ظرفیت تولید روزانه ۲4۰۰ 
دســتگاه گیربکس را دارد که ظرفیت روزانه 
4۰۰ دســتگاه آن به گیربکس شش سرعته 
اختصاص خواهد یافت. این شرکت محصولات 
خود را برای ســایر خودروســازان نیز ارایه 
می کند. مقیمی از توسعه گیربکس و طراحی 
و تولید گیربکس نیمه اتوماتیک و اتوماتیک 
در ســال ۱4۰۰ نیز خبر داد و اظهار کرد: در 
ســال آینده تولید گیربکس نیمه اتوماتیک 
MT6  با هدف 8۵ هزار دستگاه و AMT6 با 
هدف تولید ۱۲ هزار دســتگاه  کلید خواهد 
خورد. در ادامه توســعه این بخش از پلتفرم 
خودرو، گیربکس اتوماتیک DCT را به تولید 

خواهیم رساند.
مدیر عامــل گروه صنعتی ایران خودرو، 

دستاورد مهم پروژه گیربکس شش سرعته با 
مدیریت جهــادی در ایران خودرو را، فراتر از 
تولیــد گیربکس، ایجاد اعتمــاد به نفس در 
زنجیره تامین و توان جوانان کشور در پیشبرد 
اهداف توسعه ای صنعت خودرو کشور دانست 
و بیان کرد: دستاورد امروز، یقینا در تحقق سایر 
اهداف این بخش از جمله توسعه گیربکس های 
نیمه اتوماتیک و اتوماتیک در آینده نزدیک، 
راهگشــا خواهد بود.مقیمــی تصریح کرد: 
همراهی و همکاری برخــی نهادها از جمله 
هوا-فضای سپاه و شرکت های دانش  بنیان نیز 
در تســریع اجرای پروژه نقش مهمی داشته 
است. وی کاهش مصرف سوخت دو تا دو و نیم 
درصدی و کاهــش میزان آلایندگی خودرو، 
کاهش نیرو و زمان تعویض دنده، کاهش دور 
و صدا و همچنین کاهش اســتهاک موتور و 
گیربکس را از نتایج بهره گیری از گیربکس های 
شش سرعته دانست و گفت: ۱۰۰ درصد این 

گیربکــس توســط متخصصان شــرکت 
نیرومحرکه، ایران خودرو و ساپکو انجام شده 
است. در این پروژه 8۵ سازنده مشارکت می 
کنند که ۲۱ سازنده از این تعداد به تازگی به 

شبکه تامین گیربکس افزوده شده اند.
مشــاوران خارجی زمان ۱8 تا ۲4 ماه را 
برای به ثمر رسیدن و بهره برداری از این طرح 
پیش بینی کرده بودند اما متخصصان داخلی 
توانستند این زمان را به هشت ماه کاهش دهند 
و محصول نهایی را بدون حضور کارشناسان 
خارجی به نتیجه برســانند. مدیر عامل گروه 
صنعتی ایران خودرو صرفه جویی ارزی حدود 
87 میلیون یورویی در طی چهار سال را از نتایج 
مهم این پروژه دانســت و خاطرنشــان کرد: 
گیربکس شش دنده قابلیت نصب بر روی اکثر 
خودروها را دارد و تولید آن در شرایط تحریمی 
و داخلی سازی آن کاری جهادی به شمار می 
رود. در حال حاضر با فعال شــدن خط تولید 

این گیربکس، فرصت شــغلی برای ۱۵۰ نفر 
ایجاد و این تعداد نیروی انسانی به خط تولید 

اضافه شده است.
وی بهبود کیفیت و عملکرد خودرو را نیز 
از نتایج استفاده از این گیربکس عنوان کرد و 
افزود: با بهبودهای اعمال شده و تسهیل قابلیت 
رانندگی و تعویض دنده، رضایت مشــتریان 

افزایش خواهد یافت.
پیشــرفت پروژه ها در شرایطی حاصل 
شده که تحریم های همه جانبه مالی، فناوری 
و تجاری در شــدیدترین حالت قرار داشته و 
شرکای خارجی همکاری های خود را با ایران 

خودرو و زنجیره تامین قطع کرده بودند.
وی به توانمندی سازندگان قزوین اشاره 
کرد و گفت: در این اســتان ۳۵ قطعه ســاز 
ایران خودرو شامل 6 درصد کل قطعه سازان 
این شرکت در حال فعالیت هستند که سهم 
ارزشــی ۱۵ درصدی را در تامین قطعات آن 
دارنــد. با تایید مجوز مرکز نوآوری گیریکس 
کشور در شــرکت نیرومحرکه توسط وزارت 
علوم و تحقیقات و شــکل گیری فعالیت های 
پژوهشــی گیربکس، استان قزوین تبدیل به 
قطــب علمی در طراحــی و تولید گیربکس 
خواهد شــد . وی حمایت مسوولان و تامین 
منابع مالی مورد نیاز را شرط مهم موفقیت در 
مسیر توسعه گیربکس محصولات و دستیابی 
به اهداف عالی تعیین شــده در ســطح ملی 
دانست. گفتنی است، سالن تولید گیربکس 
شش سرعته در شــرکت نیرومحرکه، به نام 
ســردار دل ها، شــهید حاج قاسم سلیمانی 

نامگذاری شد.
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معاون پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان تهران از طراحی و راه اندازی سامانه ثبت معاملات خودرو خبر داد. علی دیزجی، معاون قضایی رئیس کل و معاون پیشگیری از وقوع جرم 
دادگستری استان تهران از طراحی و راه اندازی سامانه ثبت معاملات خودرو خبر داد و بیان کرد: یکی از معضلات جامعه که باعث افزایش تعداد پرونده های وارده به محاکم قضایی 
می شود، اختلافات و جرائمی است که در حوزه خرید و فروش خودرو اتفاق می افتد. وی افزود: به منظور پیشگیری از جرائم و دعاوی ناشی از خرید و فروش خودرو مانند سرقت، جعل، 
فرار مالیاتی، ایجاد و فعال سازی سامانه ثبت معاملات خودرو ضروری است و در همین راستا این معاونت با دعوت از مسوولان ذی ربط خواستار فعال سازی سامانه ثبت معاملات خودرو 
شده است. این سامانه مزایایی از قبیل افزایش ضریب امنیت معاملات، شفاف سازی اطلاعات و یکسان سازی فرآیند تنظیم قراردادها دارد و در نهایت موجب کاهش ورودی پرونده ها 
می شود که امیدواریم با توجه به مهیا بودن مقدمات امر تا پایان سال جاری سامانه مذکور به صورت رسمی راه اندازی شود و اطلاع رسانی لازم صورت پذیرد. براساس این گزارش، 
یکسان سازی فرآیند تنظیم و ثبت قراردادها، جلب اعتماد مردم برای مراجعه به نمایشگاه ها، حفظ و نگهداری سوابق قراردادهای واحدهای صنفی، جلوگیری از فروش همزمان یک 
خودرو به بیش از دو نفر، جلوگیری از فعالیت فروشندگان و نمایشگاه داران غیرمجاز، مکانیزه کردن فعالیت نمایشگاه داران و حذف قولنامه های دستی از جمله اهداف این طرح است.

طراحی
سامانهثبت
معاملاتخودرو

مالیات ستانی از درآمد های اینفلوئنسر ها

محمد مســیحی، معاون درآمدهای مالیاتی سازمان 
مالیاتی در رابطه با درآمدهای مالیاتی اینفلوئنسر ها گفت:  این 
افراد معافیت مالیاتی ندارند و مشــمول مالیات هســتند و 
بسیاری از شرکت هایی که فعالیت می کنند، پرونده مالیاتی 

دارند و مانند سایر مودیان با آنها برخورد می شود. 
 در معافیت های مالیاتی به طور خاص هنرمندان معاف 
از مالیات هستند، اما در جایی که به تکالیف شان عمل نکنند 
و اظهارنامه، اســناد و مدارک مالیاتی را به موقع ارائه نکنند، 
مشــمول مالیات خواهند شد. اگر معافیت مالیاتی لغو شود، 
نیازمند مجوز قانونی و تصویب نمایندگان مجلس هستیم.   
در اجرای قانون مالیات های مستقیم و با استفاده از مدیریت 
ریسک و تمکین، نزدیک به 7۰درصد اظهارنامه های مالیاتی 
مودیان اعم از اشخاص حقیقی و حقوقی بدون رسیدگی مورد 
پذیــرش قرار گرفت که از دســتاوردهای مهم طرح جامعه 
مالیاتــی تلقی می شــود.    این طرح اهدافــی نظیر کاهش 
هزینه هــای وصول، رضایتمندی مودیــان مالیاتی و تامین 
درآمدهای مالیاتی به صورت واقعی و عادلانه از فعالیت های 
اقتصادی را دنبال خواهد کرد. با انجام این طرح نزدیک به ۳۰ 
درصد اظهارنامه های مالیاتی مورد بررسی قرار خواهد گرفت. 
امیدوار هســتیم که با تقویت بانک هــای اطاعاتی و 
دستیابی به اطاعات قابل اتکا و به موقع همچنین همکاری 
مودیــان، این درصد را افزایش دهیم به گونه ای که کمترین 
میزان رسیدگی را داشته باشیم. سازمان امور مالیاتی درصدد 
است تمرکز خود را بر بخش هایی که مالیات را به طور صحیح 
پرداخت نمی کنند و تکالیف قانونی را انجام نمی دهند، گذاشته 
و مدیریت متمرکزی را بر مقابله جدی با فرار مالیاتی داشته 
باشــد. وی در پاسخ به این سوال که کدام استان در پرداخت 
مالیاتی پیشرو است، تصریح کرد: به جهت تمرکز پرونده های 
ملی در تهران و در اداره کل امور مالیاتی نزدیک به ۵۵درصد 
پرونده های مالیاتی وصول می شود. به ترتیب در رده های بعدی 
اســتان های اصفهان و خوزســتان قرار دارند، البته ظرفیت 

اقتصادی این استان ها نسبت به سایر استان ها بیشتر است.

بیمه ما به عنوان یك شرکت فعال و نوآور

حجت بهاری فر مدیرعامل بیمه ما گفت: بیش از ۱۳ ماه 
از شــیوع ویروس کرونا می گذرد که این موضوع باعث شد 
روش های کسب و کار خود را تغییر دهیم و  با این وجود موفق 
به تحقق ۱۱۰ درصدی  برنامه های پیش بینی شده شرکت 
شــدیم. با بررســی آمار و ارقام در شش سال گذشته و علی 
الخصوص در ســه سال گذشته که در راس کار بودیم ، نقاط 
ضعف را شناسایی و با رفع آنها، خط مشی شرکت را تعیین 
کردیم که همین موضوع باعث شده است که امروز به عنوان 
یک شرکت فعال و نوآور مطرح شویم. وی تامین منافع ذی 
نفعان را مهم ترین هدف شرکت عنوان کرد و آن را منوط به 
تصمیمات صحیح، سریع و عاقانه مدیران اجرایی با هدایت 
، نظارت و بسترسازی مدیران ستادی دانست و گفت: برای 
افزایش ســرعت عمل در تصمیم گیــری و ارائه راهکار به 
واحدهای اجرایی نیاز داریم که به دانش روز مجهز شــویم و 
این کار را با برگزاری کاس های برخط در بازه زمانی شیوع 
کویید ۱۹ انجام داده ایم. برای انجام کارهای نوآورانه، بیش از 
گذشــته نیاز به سرعت عمل و هماهنگی داریم تا با افزایش 
روحیــه خدمت گذاری و خاقیت و ابتکار عمل، روش های 
نوین بیمه گری را جایگزین روش های سنتی کرده و با کاهش 
هزینه ها، مهم ترین دغدغه شرکت که ایجاد آرامش در جامعه 
بیمه گذاران است را به بهترین نحو به انجام برسانیم. در انتهای 
دهمین سال فعالیت ، با وجود هماهنگی، دلسوزی، مودت و 
دوســتی میان اعضای محترم هیات مدیــره، هیات عامل، 
مدیران ســتادی و مدیران اجرایی و روسای شعب و تعامل 
بسیار مطلوب با سهامداران لازم است فکرهای نو بیاندیشیم 

و بیش از گذشته شرکت را در مسیر موفقیت هدایت کنیم.

 همه خودروها باید از شمول 
قیمت گذاری خارج شوند

 سودجویی دلالان برنج از پاسکاری
 وزارت جهادکشاورزی و صمت

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
طرح آزادسازی قیمت گذاری خودرو های کم تیراژ یک 
درمان موقت است. اگر قرار است، قیمت گذاری آزاد شود باید 
به صورت سراســری باشــد، به گونه ای که شامل تمامی 
خودرو ها شــود. در کنار این اتفاق برای ساماندهی به بازار 
خودرو باید واردات خودرو بدون انتقال ارز نیز آزاد شــود. در 
نتیجه این اتفاقات قیمت خودرو به صورت خودکار تنظیم 
خواهد شد. همچنین مساله عرضه و تقاضا نیز به تعادل خواهد 
رسید. باید به این نکته توجه داشت که قیمت های تکلیفی 
سبب ایجاد حاشیه سود بسیار زیادی برای برخی خودروها 
شده بود که اگر آزادسازی قیمت گذاری به صورت سراسری 
اجرا شــود، از بین خواهد رفت و خریداران واقعی وارد بازار 
خواهند شد.زمانی که قیمت گذاری بخشی از خودروها آزاد 
می شــود و همچنان بخش زیادی از خودروها مشــمول 
قیمت گذاری تکلیفی هستند، خودروساز قیمت بیشتری 
بــرای آن بخش از خودرو ها که به صورت آزاد قیمت گذاری 
می شوند، تعیین می کند. اما به طور کلی می توان گفت، این 
طرح تاثیر زیادی بر قیمت ها نخواهد داشت. بهترین راهکار 
برای ساماندهی بازار خودرو، خارج کردن تمامی خودروها از 

شمول قیمت گذاری است.
این طرح تاثیر به خصوصی در قیمت ها نخواهد داشت 
و هیچ یک از مشکات این صنعت و بازار را حل نخواهد کرد. 
پیش از این نیز خودروسازان می توانستند برای جبران بخشی 
از زیان خود، درصدی از خودروهای تولید شده را در حاشیه 
بازار به فروش برسانند. باید به این نکته توجه داشت که پس 
از آزادسازی کامل قیمت ها، قیمت ها کاهش پیدا خواهد کرد. 
زمانی که فروش با قرعه کشی آغاز شد برای ۵۰ هزار خودرو، 
حدودا هفت میلیون نفر ثبت نام کردند. در صورتی که این 
افراد مصرف کننده واقعی نبوده و به دنبال کسب سود بودند. 
اما زمانی که تحویل خودروها طولانی تر شد، تعداد افرادی 
که در قرعه کشی ثبت نام کردند به ۳ میلیون نفر کاهش یافت. 
یعنی زمانی که سود آنی برای خودرو در نظر گرفته می شود، 
درخواست بسیار زیاد می شود؛ زیرا حاشیه سود خودرو بسیار 
قابل توجه است. زمانی که مدت تحویل افزایش پیدا می کند، 
درخواســت ها معقول تر می شــود. در واقع کسانی وارد این 
قرعه کشی ها می شوند که مصرف کننده واقعی بوده و به خودرو 

نیاز دارند.

کیوان گردان مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صمت گفت:  رشــد ۳۰ درصدی را در تولید لوازم خانگی هدف گذاری 
شده، در ۱۰ ماهه امسال این هدف را محقق و از آن عبور کردیم. سال گذشته نزدیک به ۹ میلیون دستگاه لوازم خانگی )کوچک و بزرگ( تولید 
کردیم، هدفگذاری امسال تولید ۱۲ میلیون دستگاه لوازم خانگی بوده است، اما امسال تا امروز ۱4 میلیون دستگاه تولید کرده ایم. قبل از تحریم ها 
و در سال ۱۳۹6 میزان تولید لوازم خانگی در کشور 7.۵ میلیون دستگاه بوده است، در روزهای تحریم، بیش از دو برابر قبل از تحریم ها لوازم خانگی 
در کشور تولید کردیم، برآوردهای ما نشان می دهد که بیش از ۳ میلیارد دلار کاهش ارزبری داشتیم. صادرات به سمت بازارهای هدف جهانی را 
در سال ۱4۰۰ در برنامه داریم و در این مسیر حرکت می کنیم، برخی شرکت های داخلی برای اولین بار در حال تولید لوازم خانگی خاصی هستند 

و در تعداد محدودی برای نمونه سازی اولیه این کار را انجام می دهند که این موضوع در کنترل کامل وزارت صمت است. 

عضو هیات مدیره انجمن دکتری علوم آزمایشگاهی تشخیص طبی ایران گفت: »سالانه بیش از سه میلیارد تست آزمایشگاهی در کشور انجام 
می شود و سالانه ۲بار ایرانیان به آزمایشگاه ها مراجعه می کنند.«محمد صاحب الزمانی در یک نشست خبری که در محل انجمن برگزار شد، در 
این خصوص توضیح داد: »7۰درصد بیماری ها با تشخیص آزمایشگاهی درمان می شوند و اکنون بیش از 6هزار آزمایشگاه طبی در کشور فعالیت 
می کنند که سه هزار و ۵۰۰آزمایشگاه خصوصی است و 8۰درصد مراجعان سرپایی به این آزمایشگاه های خصوصی مراجعه می کنند.«وی اظهار 
داشت: »هزینه های آزمایشگاه ها و درآمد آنها باید متناسب باشد که نیازمند واقعی بودن تعرفه ها است. اکنون به دلیل واقعی نبودن سرانه سامت 
شهروندی، تعرفه ها نیز واقعی نیست. سرانه سامت کشور باید متناسب با وضعیت سبد خانوارها تعیین شود تا مردم نیز بتوانند از خدمات مطلوب 

و باکیفیت بهره مند شوند.«

تولیدلوازمخانگیدرایامتحریم۲برابرقبلازتحریمهاشدهاست سالانهبیشاز۳میلیاردتستآزمایشگاهیدرایرانانجاممیشود

امضای تفاهم نامه همکاری آموزشی سایپا و سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای کشور / افزایش دانش فنی و توسعه 

نیروی انسانی متخصص در گروه خودروسازی سایپا
تفاهم نامه همکاری آموزشی بین گروه خودروسازی 
سایپا و ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با هدف 
افزایش دانش فنی و توسعه نیروي انساني متخصص و ماهر 
امضاء شــد. به گزارش ســایپانیوز، تفاهم نامه همکاری 
آموزشی بین سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور و گروه 
خودروسازی ســایپا با هدف تأمین نیروی انسانی ماهر؛ 
ارتقای شاغلین؛ تضمین کیفیت خدمات و رضایت مندی 
مشتری به امضای سیدجواد سلیمانی، مدیرعامل گروه 
خودروسازی سایپا و علی اوسط هاشمی، معاون وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه 
ای کشور رسید. گفتني است از مهم ترین موضوعات این 

تفاهم نامه، برنامه ریزی و اجرای طرح تعیین سطح مهارت 
نیروهای شاغل گروه ســایپا، برنامه ریزی و اجرای طرح 
آموزش سفارش محور و اجرای طرح آموزشی نمایندگی 
های مجاز و خدمات پس از فروش سایپایدک است. در این 
تفاهم نامه سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور متعهد 
شد برنامه ریزی و اجرای طرح سنجش مهارت، تضمین 
کیفیت خدمات و رضایت مندی مشتریان از طریق ارتقاء 
مهارت شاغلین در مراکز کارآموزی جوار کارگاهی را انجام 
دهد. از تعهدات گروه سایپا در این تفاهم نامه می توان به 
فراهم سازی زمینه اشتغال مهارت آموختگان دوره های 
آموزشی بخش خصوصی و دولتی سازمان در نمایندگی 

های سایپا یدک در سراسر کشور اشاره کرد.

امضای تفاهم نامه همکاری آموزشی سایپا و سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور

جزئیات تغییر سهمیه بنزین وانت بارها
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران طی اطاعیه  
ای آخرین تغییرات سهمیه بنزین وانت بارها را      اعام کرد.به 
گزارش تسنیم، شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران با 
صــدور اطاعیه ای اعام کرد: پیرو آخرین مصوبات کارگروه 
مدیریت مصرف سوخت، آخرین تغییرات انجام شده در سهمیه 
بنزین وانت  بارهای بنزین سوز )کم مصرف و پرمصرف( موارد زیر 
را بــه اطاع عموم هموطنان عزیز می رســاند:۱- ســهمیه 
تخصیصی به وانت بارها به دو صورت سهمیه لیتراژی )شارژ روی 
کارت هوشمند سوخت( و سهمیه اعتباری )تخصیص اعتبار 
ریالــی روی کارت های بانکی عضو شــبکه شــتاب( انجام 
می شود.۲- مجموع سهمیه تخصیص یافته بر اساس این دو 
سهمیه اشاره شده در بند یک به وانت بارهایی که توسط متولیان 
امر )ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور، سازمان 
راهداری و حمل ونقل جاده ای و وزارت صنعت که مورد تأیید 
وزارت کشور است( ساماندهی شده اند و خدمات عمومی ارائه 

می کنند، به تفکیک وانت بار تک سوز کم مصرف از ۱۲۰ تا 4۰۰ 
لیتر و وانت بار تک سوز پرمصرف از ۲۰۰ تا6۰۰ لیتر متناسب با 
عملکرد خودرو اســت.۳- سهمیه تخصیص یافته به صورت 
لیتراژی برای تمامی وانت بارها اعم از وانت بارهایی که خدمات 
عمومی ارائه می کنند یا به  صورت شخصی مورد استفاده قرار 
می گیرند، به صورت یکسان و یکپارچه در ابتدای هر ماه روی 
کارت هوشمند سوخت شارژ می شود؛ بدیهی است وانت بارهایی 
کــه در بخش عمومی فعالیت دارند، ســهمیه متناســب با 
عملکردشان را در قالب سهمیه اعتباری توسط کارت بانکی 
دریافت خواهند کرد.4- با عنایت به رویکرد کارگروه مدیریت 
مصرف سوخت برای توزیع عادلانه سوخت یارانه ای در حوزه 
خدمات عمومی علی الخصوص وانت بارها و همچنین به منظور 
حمایت از کسب وکارهای ارائه کننده خدمات عمومی، از ابتدای 
اسفند امسال سهمیه لیتراژی تمامی ناوگان وانت بار تک سوز 
کم مصرف از ۱۵۰ به ۱۲۰ لیتر و پرمصرف از ۲۵۰ به ۲۰۰ لیتر 

تغییر یافته است و معادل ریالی این تغییرات تا سقف پرداختی 
فعلی برای ناوگان ساماندهی شده در قالب سهمیه اعتباری )در 
کارت بانکی مالک یا نماینده قانونی وی( جبران خواهد شد و 
هیچ گونه کاهشی در سهمیه سوخت وانت بارهایی که خدمات 

عمومی ارائه می دهند، اعمال نخواهد شد.

خودرو- حمل و نقل 4
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هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو-۱

خبر

خبر

دبیر انجمن صنایع همگــن نیرومحرکه و 
قطعه ســازی کشور ضمن اشــاره به چالش های 
پیش روی قطعه ســازان گفت که کسری بودجه 
ســرمایه در گردش قطعه سازان کشور در انتهای 
امسال حداقل ۲۵هزار میلیارد تومان برآورد شده 
است،  طبق اعام این انجمن، آرش محبی نژاد با 
بیان اینکه فعالان زنجیره تامین قطعات کشور طی 
چنــد ســال اخیر و پــس از چالــش تحریمی 
خودروسازان، با تمام توان در جهت تامین نیازهای 

کشور حرکت کردند، گفت: نهضت داخلی سازی و 
برگزاری چهــار میز تخصصی طی آن هم نتیجه 
همین همت و تاش قطعه سازان کشور بوده است. 
در شرایطی که قطعه ســازان با وجود تحریم ها و 
کرونا، تنور تولید خودرو در کشور را در سال جهش 
تولید گرم نگه داشته اند، روا نیست که خطوط تولید 
برخی از آن ها به سبب مشکات عدیده تعطیل یا 
نیمه تعطیل باشــد.  وی در تشریح این مشکات 
عدیده، اظهار داشت: این مشکات بیشتر ناشی از 

افزایش لجام گســیخته قیمــت مواداولیه، عدم 
تخصیص ارز مورد نیاز از سوی بانک مرکزی و در 
نهایت، کمبود سرمایه در گردش و نقدینگی است 
که همچون زنجیر به پای تولید داخلی بسته شده 
است.  دبیر انجمن این مقام صنعتی تصریح کرد: 
متاسفانه با وجود افزایش چندباره قیمت مواداولیه 
و نهاده های تولید، اصــاح قیمت های فروش و 
قطعات به موقع انجام نمی شود و این امر چالش های 
زیادی برای قطعه سازان کشور به وجود آورده است.  

دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازی 
کشــور به افتتاح چند خط جدید تولید قطعه در 
استان البرز اشاره کرد و گفت: این استان در شاهراه 
مواصاتی کشــور قرار دارد و قطعه سازان البرز به 
دلیل همجواری با دو خودروســاز بزرگ کشور، از 
قطب های اصلی زنجیره تامین صنعت خودرو به 

شمار می آیند.
 با وجود اینکه قطعه سازان استان البرز پیشتاز 
اجرای نهضت داخلی سازی قطعات خودرو بوده اند 

اما در همین استان واحدهایی هستند که تعطیل 
یا نیمه تعطیل شده و تعدادشان حدوداً به ۱۰۰واحد 
می رسد.  وی، کسری نقدینگی قطعه سازان استان 
البرز برای تحقق برنامه جهش تولید را هم حدود 
۳۳۰۰میلیارد تومان برآورد و اظهار امیدواری کرد 
که هرچه سریعتر حمایت ها و تاش های لازم از 
سوی مسئولان ذی ربط و خودروسازان برای رفع 
مشکات زنجیره تامین کشور، پیش از آن که دیر 

شود، صورت پذیرد./ ایسنا

۲5هزار میلیارد تومان کسری سرمایه قطعه سازان 

جمیل علیزاده، دبیر انجمن برنج ایران با تاکید بر این که 
با توجه به حجم تولید و واردات، برنج در کشور بیش از نیاز 
است، اظهار کرد: فاصله قیمتی خرید هر کیلوگرم برنج از 
کشــاورز تا مصرف کننده ۱۲ تا ۱4 هزار تومان است. وی با 
تائید این که در حال حاضر در بازار برنج گرانفروشی می شود، 
یکی از مهم ترین دلایل گرانفروشــی برنــج را مربوط به 
پاسکاری وظایف بین وزارت جهادکشاورزی و صمت دانست 
که موجب سوء استفاده فرصت طلبان و گرانفروشی در بازار 
می شود. حدود دو سال پیش مجلس تصویب کرد که وظایف 
بازرگانی محصولات کشاورزی از وزارت جهادکشاورزی به 
وزارت صمت منتقل شــود، سال گذشته رئیس جمهوری 
بدون توجه به مصوبه مجلس دستور داد وظایف مذکور از 

وزارت جهادکشاورزی گرفته به صمت داده شود./ ایلنا



 پیشنهاد تشکیل شرکت سهامی عام 
پروژه “آب” در حوزه زیرساخت

رئیس هیات عامل ایمیدرو از برنامه اعام فراخوان 
جذب ســرمایه گذار برای محدوده های جدید معدنی و 
همچنین معدن سنگ آهن A21 در استان یزد خبر داد و 
گفت: اکثر محدوده هایــی که به فراخوان خواهد رفت، 

دارای ذخایر سنگ آهن، مس و طا است.
 به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، وجیه اله جعفری 
که در جلسه سیاست گذاری برای تامین مالی طرح های 
توسعه )شرکت سهامی عام پروژه( با حضور نمایندگان 
شرکت های بزرگ معدنی سخن می گفت، افزود: محدوده 
های جدیدی که در مرحله اخذ پروانه اکتشاف است، طی 
فراخوان جذب ســرمایه گذار به زودی اعام خواهد شد. 
وی گفت: محدوده های جدید در قالب بسته های مختلف 
و با تایید مقام عالی وزارت و معاونت معدنی وزارتخانه، تا 
پایان سال برای مزایده اطاع رسانی می شود. معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت افزود: عمده این محدوده ها، فلزی 
 است که شــامل پروانه اکتشاف، گواهی کشف و معادن

 می شود.
تامین مالی در قالب شرکت سهامی عام پروژه

جعفری خطاب به شرکت های معدن و صنایع معدنی 
گفت: شرکت ها، پروژه های توسعه ای که قابلیت تامین 
مالی از طریق شــرکت سهامی عام پروژه دارند را تا پایان 
هفته جاری به ایمیدرو معرفی کنند. وی افزود: این پروژه 
ها در معاونت و مدیریت های ایمیدرو بررســی و زمینه 
تامین مالی در قالب شرکت عام پروژه فراهم خواهد شد. 
زیرساخت و پیشنهاد تشکیل شرکت سهامی عام پروژه 
“آب” جعفری با اشاره به سیاست های توسعه ای ایمیدرو 
در بخش زیرساخت، گفت: توسعه زیرساخت ها از طریق 
سهامی عام پروژه به ویژه در حوزه احداث ریل و تامین آب 
و برق در دستور کار اســت.وی پیشنهاد داد: با تشکیل 
شرکت سهامی عام پروژه “آب” می توان نیاز صنایع معدنی 
به آب در نقاط مختلف کشور را تامین کرد. عاوه بر پروژه 
انتقال آب خلیج فارس، این رویکرد برای ســایر سواحل 

کشور نیز قابلیت اجرا دارد.
ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی

رئیس هیات عامل ایمیدرو ایفای نقش مسئولیت 
های اجتماعی توسط شرکت ها در نقاط معدنی را مهم 
خواند و گفت: بحث مسئولیت های اجتماعی مورد تاکید 
وزیر صنعت، معدن و تجارت است و باید به عنوان پیوست 
فعالیت شرکت ها در محل مناطق معدنی و کارخانه مورد 
توجه باشد.جعفری اعام کرد: سیاست های فوق می تواند 
در توســعه و پشــتیبانی از تامین مواد اولیه که قطعا در 
افزایش میزان سرمایه گذاری اثرگذار است، بیش از پیش 
شرایط را برای تحقق اهداف معدن و صنایع معدنی مهیا 
خواهد کرد.در این جلسه ویدئو کنفرانسی، امیر خرمی 
شاد معاون برنامه ریزی و توانمندسازی ایمیدرو، محمد 
آقاجانلو معاون طرح های توسعه معدن و صنایع معدنی 
ایمیدرو، امیر صباغ مدیر دفتر اقتصادی و سرمایه گذاری 
ایمیدرو و همچنین نمایندگان شرکت های مبارکه، ملی 
مس، توســعه معادن و فلزات، گل گهر، چادرملو و فولاد 

خوزستان حضور داشتند.

 صنعت، معدن
 وتجارت
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 حمید قاسمی ده چشمه قائم مقام شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گفت: طرح تبدیل خودروهای مسافربر شخصی به دوگانه سوز سی ان جی با اولویت ماشین های پرمصرف و اعطای یارانه دولتی 
از این هفته اجرایی شده است. این طرح در ادامه طرح ملی و مصوبه شورای اقتصاد مبنی بر تبدیل خودروهای عمومی به دوگانه سوز بنزین – سی ان جی اجرا خواهد شد. اولویت با خودروهای مسافربر 
شخصی پر مصرف است، فهرست اسامی این خودروها  از جانب وزارت کشور به وزارت نفت اعلام شده که می توانند از یارانه دولتی این طرح )حدود ۷۵ درصد هزینه تبدیل( استفاده کنند. برای 
خودروهای شامل طرح، پیامک واجد شرایط بودن استفاده از این طرح ارسال خواهد شد و مالکان می توانند تنها با مراجعه به سایت gcr.niopdc.ir اقدام به ثبت نام و نوبت گیری در کارگاه های تبدیل 
کنند. از خرداد ماه و ابتدای طرح تاکنون حدود بیش از ۲۲۰ هزار خودرو در این سایت ثبت نام و حدود ۱۱۰ هزار خودرو واجد شرایط استفاده از تسهیلات طرح بوده اند، مالکان خودروها هرچه سریع تر 
برای ثبت نام در این سایت به آن مراجعه و نوبت خود را دریافت کنند. وی با اشاره به آمادگی ۲۶۱ کارگاه  مجاز برای گازسوز کردن خودروها، تاکید کرد: این امکان وجود دارد که در صورت نیاز تعداد 
کارگاه ها نیز افزایش یابد، هرچند ظرفیت کافی برای تبدیل خودروهای ثبت نامی در حال حاضر در کشور وجود دارد. تاکسی های اینترنتی و مسافربرهای بین شهری و روستایی از طریق فهرستی که 

وزارت کشور به وزارت نفت ارائه داده، گازسوز خواهند شد و احتمال دارد در سال آینده این فرصت برای سایر مسافربرهای شخصی نیز بر اساس اولویت پر مصرف بودن فراهم شود./ایسنا

گازسوزکردن
خودروهایمسافربر
شخصیکلیدخورد

مدیرعامل شرکت مس عنوان کرد:
ارتقای 2 برابری درآمد شرکت مس 

در افق 1404

 اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس 
ایران گفت: خوشبختانه این شرکت در حال حاضر دو میلیارد و 
چهارصد و هشتاد میلیون یورو به عاوه ۳۰ هزار میلیارد تومان 
در قالب ۲۹ طرح در دست اجرا دارد. امیدوار هستیم با اجرای 
این طرح ها تا ســال ۱4۰4 شــرایط درآمد شرکت مس را از ۲ 
میلیارد دلار در شرایط فعلی، به 4 و نیم میلیارد دلار ارتقا دهیم 
و با اجرای این طرح ها جزو ۱۰ شــرکت برتر دنیا در تولید مس 
قرار بگیریم. همدلی در شرکت باعث شده در سال آینده کارخانه 
کنسانتره دره آلو و دره زار و فلوتاسیون سرباره وارد مدار شود، 
مفهوم این موضوع 4۰۰ هزار تن کنسانتره است که ارزش این 
عدد نیز 8۰۰ میلیون دلار است که با ارز ۲۲ هزار تومانی حدود 
۱7 هزار میلیارد تومان است، طرح های شرکت ملی صنایع مس 
ایران در مســیری کاماً شفاف و مشخص و خوبی ریل گذاری 
شده است.پالایشگاه، کارخانه کنسانتره ۳۰۰ هزار تنی به همراه 
اکتشافی که در سریدون شکل می گیرد و همچنین احداث فاز 
۲ تغلیظ میدوک، فاز ۳ تغلیظ سونگون و کارخانه فلوتاسیون 
حاصل از سرباره های ذوب خاتون آباد بیانگر روند رو به جلویی 
است که در حال طی کردن هستیم و نشان می دهد که شرکت 

مس حرف های بزرگتری را در دنیا می تواند بزند.

افزایش ظرفیت تولید صنایع داخلی
عاوه بر مدیریت واردات، تسهیات مورد نیاز در اختیار 
تولید کنندگان داخلی قرار گرفته که این اقدام در سال جاری 
منجر به افزایش ظرفیت تولید صنایع داخلی شده است.  سید 
محمدمهدی هادوی رئیس مرکز ساخت داخل وزارت صنعت 
در گفتگو با رادیو اقتصاد اظهار داشت: یکی از مهمترین بحث ها 
در خصوص تولید داخل، مسئله تأمین بازار یا تضمین نیازهای 
بازار اعم از داخلی و خارجی اســت. خوشبختانه در بحث بازار 
داخلی جدا از موضوع مدیریت واردات، تسهیات مورد نیاز به 
همت بانک های عامل و منابع صندوق توسعه ملی در اختیار 
تولید کنندگان داخلی قرار می گیرد تا بتوانند بر روی افزایش 
سرمایه و تکمیل ظرفیت موجودی خود بیشتر کارکنند. این 
اقدام در ســال جاری منجر به افزایش ظرفیت تولید صنایع و 
کارخانجات داخلی در کشور شده است. وی با اشاره به اینکه 
برای تعمیق بخشی به تولیدات داخلی باید روی کیفیت کالاها 
و خدمات تولیدی تمرکز بیشتری کرد، افزود: تمام تاش ها 
معطوف به این است که کیفیت کالاهای تولید داخل افزایش 
پیدا کند. وقتی گفته می شود کیفیت کالاها باید ارتقا پیدا کند 
موضوع فقط مرغوبیت نیست بلکه بحث قیمت، تعهدات پس 
از فروش و خدمات پس از فروش هم در میان است. کالاهایی 
که از حیث کیفیت و مرغوبیت شایسته مردم باشد باید تولید 
و به بازار مصرف عرضه شود. همچنین از لحاظ پایداری بازار 
خیال همه راحت خواهد بود. یعنی دیگر نیازی به این نیست 
که با صرف انرژی یا فشــارهای مدیریت واردات، کارها دنبال 
شود. بهبود کیفیت تولیدات داخلی یکی از مهمترین وظایف 
وزارت صنعت است، هم اکنون با معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری و وزارت علوم، تحقیقات و فناوری ارتباط خوبی وجود 
دارد چرا که موضوع آموزش، پژوهش و تحقیقات علمی در این 
زمینه بسیار مهم است، امروز موضوع کیفیت کالای ایرانی بسیار 
مهم است و کیفیت باید به گونه ای باشد که شهروندان کشور 

با افتخار از کالای ایرانی استفاده کنند.

مدرسه سازی بیمه پارسیان در مناطق محروم
مراحل احداث یک مدرسه روستایی دیگر توسط بیمه پارسیان 
در یکی از روستاهای محروم شهرستان بشاگرد استان هرمزگان آغاز 
شد. شرکت بیمه پارسیان که هفته قبل مراحل ساخت مدرسه ای 
در منطقه محروم گتوند استان خوزستان را آغاز کرده، این هفته نیز 
اقدام به ســاخت مدرســه ای دیگر در یکی از روستاهای محروم 
شهرستان بشاگرد استان هرمزگان کرده است. بیمه پارسیان در 
ســال های اخیر حوزه مسوولیت اجتماعی و به خصوص ساخت 
مدارس در مناطق کم برخوردار کشور را در برنامه کاری خود قرار 
داده است و تاکنون ۲ مدرسه در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه 
ساخته و برای استفاده دانش آموزان تحویل آموزش و پرورش داده 
و هم اکنون مراحل ساخت ۲ مدرسه دیگر را نیز در هفته های اخیر 

آغاز کرده است.

تولید گیربکس شش سرعته، کاری نوآورانه و مهم است
وزیر صنعت، معدن و تجارت آغاز تولید 
انبوه گیربکس شــش ســرعته را نشــانگر 
خودباوری جوانان توانمند ایرانی و اســتفاده 
بهینه از فرصت تحریم و فشــارهای ظالمانه 

دشمنان دانست.
به گزارش اعتباربه نقل از روابط عمومی 
وزارت صمت، علیرضا رزم حســینی در آیین 
افتتاح خط تولید انبوه گیربکس 6 سرعته در 
شرکت نیرومحرکه در استان قزوین با بیان این 
مطلب، افزود: این پروژه یک کار نوآورانه و مهم 
است که در نتیجه همدلی و هماهنگی مسوولان 
ذیربط و همت جوانان نخبه و توانمند به وجود 
آمده است که در این راستا از مدیرعامل ایران 
خودرو، هوافضای سپاه، استاندار و  نمایندگان 
مجلس تقدیر و تشکر می کنم. وی با اشاره به 
تحریم های دشمنان در طول سال های اخیر، 
بیــان کرد: با تکیــه بر خودبــاوری، تعامل و 
هماهنگی ملت و دولت، از مسیر سخت تحریم ها 
عبور کردیــم و امروز با وجود همه تحریم ها و 
همچنین شیوع کرونا، ایران سربلند و سرافراز به 
جلو می رود،این مسیر سخت را با هدایت داهیانه 
مقام معظم رهبری، همت جوانان، ایستادگی 
مردم و  پشــتکار دولتمردان ســپری کردیم، 
خودروســازان باید به سمت افزایش کمیت و 
کیفیت حرکت کنند تا بتواننــد در بازارهای 
جهانی خوش بدرخشند. وی همچنین از ایران 
خودرو خواست که طراحی و تولید گیربکس 
اتوماتیک را در دســتور کار قرار دهد و در این 
خصوص بیان کرد: باید همگام با پیشرفت های 

جهانی ما هم در این مســیر حرکت کنیم، 7۵ 
درصد صادرات به ۱۵ کشور همسایه بوده است، 
ظرفیت خوبی برای بازاریابی محصولات تولیدی  
در کشــورهای همســایه وجــود دارد و 
تولیدکننــدگان نیز علیرغــم همه تنگناها و 
تحریم ها به سمت صادرات رفته اند،به میمنت  
فضای امنی که به وجود آمده است، سرمایه های 
سرگردان کم کم به سمت تولید، توسعه، اشتغال 

و خدمات بازرگانی می آیند.
اشتغال ۲۴هزار نفر با بازگشت ۱۴۲۰ 

واحد راکد به چرخه تولید
وزیر صنعت معدن و تجارت در جلســه 
ســتاد تســهیل و رفع موانع تولید با اشاره به 
همکاری همه بخش ها و دستگاه ها در راستای 
توسعه تولید گفت: با پیگیری ستاد تسهیل، 
تنها در شهرک های صنعتی با فعال سازی هزار 
و 4۲۰ واحد تولیدی راکد، فرصت اشتغال برای 
۲4 هزار نفر ایجاد شد،علیرضا رزم حسینی در 
یکصد و نهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 

تولید با اشاره به فعالیت ها و اقدامات موثر انجام 
شده در این ستاد، گفت: خوشبختانه کارنامه 
عملکرد ستاد رضایت بخش بوده است و به ویژه 
فعالیت هایی که در سطح استان ها انجام شده، 
قابل تقدیر است.  جایگاه و مسئولیت ستاد را 
در شرایطی که کشور تحت فشار تحریم  هاست، 
بسیار حساس توصیف کرد، حکومت در این 
شرایط، تشکیل ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
را در راستای حمایت و پشــتیبانی از تولید، 
وظیفه خود دانست و خوشــبختانه در حال 
حاضر کشور شاهد رشد قابل ماحظه تولید در 
۲۹ رشــته صنعتی اســت.وی با اســتناد به 
بازدیدهای میدانی در سطح ملی، به رشد تولید 
در بخش های مختلف اشاره کرد و اظهار داشت: 
واحد های تولیدی کشــور در صنایع مختلف 
مانند لوازم خانگی، قطعه سازی خودرو، مواد 
شــوینده و بهداشتی، کاشی و سرامیک، مواد 
غذایی، فلزات، نساجی و پوشاک به صورت چند 
شیفت مشــغول فعالیت هستند که حاکی از 

رونق تولید در کشــور اســت، اقدامات ستاد 
تسهیل، پشتیبانی دولت و کمک و همراهی 
سایر دســتگاه ها را موجب ایجاد دلگرمی در 
بخــش تولید و همچنین برگشــت پویایی و 
تحرک در واحد های تولیدی دانست، برگشت 
هزار و 4۲۰ واحد تولیدی راکد و غیرفعال در 
شــهرک های صنعتی را نتیجه پیگیری های 
ستاد تسهیل دانست و تصریح کرد: با برگشت 
این واحدها به چرخه تولید، فرصت اشــتغال 
برای ۲4 هزار نفر ایجاد شــد و این دســتاورد 
نتیجه پیگیری های ستاد تسهیل در سطح ملی 
و استانی بوده است، ما در ستاد تسهیل به دنبال 
تقویت و توسعه تولید در چارچوب قوانین در 
کنار حفظ حقوق عمومی هستیم و خوشبختانه 
در این مسیر مجلس محترم شورای اسامی 

نیز همکاری خوبی با ستاد دارد.
یکی از اقدامات دستگاه قضا، در این زمینه 
جلوگیری از تعطیلی واحد های تولیدی به بهانه 
ارتکاب تخلف توسط مدیران آن واحدهاست 
به این معنا که اگر مدیر واحد تولیدی مرتکب 
انجام تخلفی شود، بدون تعطیل شدن واحد 
تولیدی، روند رسیدگی به پرونده انجام خواهد 
شد، وی در پایان سیاست های صادراتی وزارت 
صمت را در حوزه تولید موثر اعام کرد و افزود: 
ســامانه تجارت و موضــوع واردات در مقابل 
صــادرات یکی از اقدامات خوب وزارت صمت 
بود که موجب ثبت سفارش 8 میلیارد یورویی 
و رفع تعهد ارزی بسیاری از واردکنندگان شد 

که در حوزه تولید نیز آثار مثبتی داشت.

سعید زرندی معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت گفت: امکان ورود معادن به بازار ســرمایه در قالب 
شــرکت های ســهامی عام پروژه یا صندوق های جسورانه 
اکتشــاف و بهره برداری فراهم شده است،  از برنامه ریزی و 
بررسی روند بورسی شدن معادن، تشکیل شرکت سهامی عام 
پروژه معدنی و استفاده از ابزارهای بازار سرمایه جهت جذب 
سرمایه های مردمی در بخش معدن و صنایع معدنی خبر داد. 
وی در جلسه بهره گیری معادن از ظرفیت بازار سرمایه که با 
حضور رئیس ســازمان بورس برگزار شد، گفت: با توجه به 
گستردگی جغرافیایی و موضوعی معادن کشور این امکان 
وجود دارد که این معادن به صورت منطقه ای و اســتانی یا با 
توجــه به ذخایر معادن که از نوع فلزی آهنی و یا غیر آهنی 

هستند، دسته بندی شــده و با تشکیل هیات موسسین از 
فعالان معتبر بخش معدن و صنایع معدنی زمینه تاسیس 
شرکت سهامی عام پروژه و تامین مالی از طریق پذیره نویسی 
مردمی فراهم شود. با این ابزار، امکان ایجاد شرکت های بزرگ 
معدنی و صنایع معدنی و سرمایه گذاری های کان در پایین 
دست نیز فراهم شده و این شرکت ها می توانند با ساختار مالی 
شفاف و پویا موجبات توسعه بخش معدن را فراهم کنند. در 
حوزه واگذاری معادن تعطیل نیز جلســات اولیه با فعالان 
بخش معدن برگزار شــده تا با تاسیس هیات موسس و اخذ 
مجوزهای لازم و واگذاری 8۲ معدن تعطیل و راکد در اختیار 
دولت به شرکت سهامی عام، مردم در توسعه معادن شریک 
شوند. در حوزه صندوق های جسورانه اکتشاف نیز ایمیدرو 

آمادگی کامل خود را برای واگذاری پهنه های مرغوب از طریق 
این صندوق ها اعام کــرده و اقدام خوبی نیز در این زمینه 
صورت گرفته که در مســیر اخذ مصوبات قانونی لازم است. 
تاش زیادی برای پیوند بخش صنعت و معدن به بازار سرمایه 
چه در عرضه اولیه، انتشــار اوراق و... انجام شده که البته در 
بخش معادن باید شرایط را بیشتر تسهیل کنیم. در ۱۰ ماهه 
امســال 8 هــزار و ۲۰۰ میلیــارد تومان انــواع اوراق برای 
شرکت های صنعتی معدنی منتشر شده که بیش از ۳ برابر 
مجموع اوراق منتشــر شده در ۱۲ ماه سال ۹8 است. در ۱۰ 
ماهه ســال جاری 7۰ شرکت صنعتی، معدنی و تجاری به 
تایید هیات پذیرش بازار سرمایه رسیده که بیش از عملکرد 

کل سال ۹8 بوده است./ فارس

بورسی شدن معادن کلید خورد

براساس ماده8۵ قانون تامین اجتماعی، بیمه شده سازمان تامین اجتماعی باید چهار شرط داشته باشد تا مستحق دریافت کمک هزینه ازدواج 
شود. به گزارش خبرگزاری مهر، یکی از انواع حمایت های سازمان تامین اجتماعی، پرداخت کمک هزینه ازدواج است که به عنوان هدیه به بیمه شدگان 
واجد شرایط که تشکیل خانواده می دهند، پرداخت می شود و چنانچه زن و شوهر هر دو شرایط دریافت کمک هزینه ازدواج را داشته باشند، کمک 
هزینه به هر دو نفر قابل پرداخت است. به استناد ماده 8۵ قانون تامین اجتماعی، بیمه شده باید چهار شرط را داشته باشد تا مستحق دریافت کمک هزینه 
ازدواج شود. بر این اساس، بیمه شده طی ۵ سال قبل از تاریخ ازدواج، حداقل به مدت 7۲۰ روز سابقه کار داشته و حق بیمه این مدت را پرداخت کرده 
باشد، در تاریخ ازدواج رابطه استخدامی بیمه شده با کارفرما قطع نشده باشد، ازدواج اول بیمه شده باشد، ازدواج دائم بوده و در دفتر رسمی ازدواج ثبت 

شده باشد تا کمک هزینه ازدواج به فرد تعلق بگیرد. میزان کمک هزینه ازدواج برابر با یک ماه متوسط حقوق یا مزد بیمه شده است.

چهارشرطدریافتکمکهزینهازدواجبیمهشدگانتامیناجتماعی

مهرداد جمال ارونقی معاون فنی گمرک ایران از تعیین 
تکلیــف حدود 4۰ میلیــون دلار کالای ورود ممنوع که در 
آستانه فساد قرار گرفته بودند در جلسه ای با حضور مسئولان 
مربوطه از جمله وزارت صمت خبر داد و اعام کرد که صاحبان 
کالا بزودی می توانند نســبت به ترخیص کالای خود اقدام 
کنند. در کارگروه تخصیص ارز وزارت صمت موضوع کالاهای 
گروه ۲7 مطرح و با ارائه مستندات تعیین تکلیف شده است. 
بر این اساس قرار است کالاهایی که ثبت سفارش آنها قبل از 
ممنوعیت و محدودیت انجام شده و با شرایط ماده ۱۱ آیین 
نامه اجرایی قانون مقررات و صادرات مطابقت دارند تعیین 
تکلیف و ترخیص شــود.بر اســاس مفاد ماده ۱۱ آیین نامه 
اجرایی قانون مقررات صادرات و واردات وقتی کالایی مشمول 
افزایش سود بازرگانی یا ایجاد محدودیت  یا ممنوعیت شود 
اگر شــرایط لازم را داشته باشد باید نسبت به ترخیص آن با 

شــرایط قبل از ممنوعیت اقدام شــود، بنابراین در صورت 
مطابقت این کالاها با این شرایط، تعیین تکلیف و ترخیص با 
هماهنگی دستگاه های مربوطه از جمله گمرک، وزارت صمت 
و بانک مرکزی انجام خواهد شد.وی در رابطه با اعام وزارت 
صمت مبنی بر اینکه اغلب این کالاها ثبت ســفارش ندارند 
تأکید کرد که تمامی مســتندات و مدارک در رابطه با ثبت 
سفارش این کالاها موجود است؛ به طوری که بیش از ۵۰۰ 
فقره اظهارنامه برای آنها صادر شده است، اگر این کالاها ثبت 
سفارش نداشتند صاحبان کالا نمی توانستند کالای خود را 
به گمرک اظهار کنند. او با بیان اینکه کالاهای گروه ۲7 قبل 
از محدودیت و ممنوعیت وارد شده و وزارت صمت با صدور 
مجوزهای لازم از جمله ثبت سفارش برای صاحب کالا حقوق 
مکتســبه ایجاد کرده اســت، گفت:گروه ۲7 یک گروه من 
درآوردی کالایی است، این در حالی است که در طبقه بندی 

کالاهای ممنوعه این کالاها به ممنوعه قانونی، شرعی و دولتی 
تقسیم می شوند که کالاهای گروه 4 کالاهای ممنوعه دولتی 
هستند که عمدتاً به دلیل شرایط ارزی، این ممنوعیت ایجاد 
شده است ولی گروه ۲7 مشمول این سه ممنوعیت نبوده و 
وزارت صمت نمی تواند به خودی خود این گونه کالا را محدود 

و ممنوع کند./ایسنا

ترخیص 40 میلیون دلار کالایی که ممنوع شده بود

انجمن واردکنندگان تلفن همراه در حساب توئیتری خود از مصوبه ای خبر داد که به گرانی تلفن همراه منجر خواهد شد.  به گزارش ایرنا، این اتحادیه نوشت: »طی 
مصوبه اخیر کمیسیون تلفیق مجلس، قرار بر این است تا سود بازرگانی واردات تجاری موبایل بالای 6۰۰ دلاری از یک به هشت درصد افزایش پیدا کند.« این انجمن 
اضافه کرد: به این ترتیب با احتساب چهار درصد حقوق و عوارض گمرکی، تعرفه واردات از پنج درصد به ۱۲ درصد افزایش خواهد یافت. پیگیری ها نشان می دهد با افزایش 
درصد حقوق و عوارض گمرکی، گوشی های پرچم دار و رده بالا که قیمت آنها بالای 6۰۰ دلار است، به افزایش قیمت چند درصدی منجر خواهد شد. البته اگر گوشی به 
میزان لازم تأمین و شرکت های واردکننده گوشی تلفن همراه وارد رقابت شوند، این افزایش قیمت از بین خواهد رفت. براساس این مصوبه که هنوز جزئیات آن منتشر نشده، 
در سال ۱4۰۰ تعرفه واردات گوشی های موبایل بالای 6۰۰ دلار به ۱۲ درصد افزایش خواهد یافت. این مصوبه نیز یکی از مصوبه های هفته گذشته مجلس شورای اسامی 
است که خبرساز شد. مصوبه دیگر مجلس درباره افزایش مالیات اپراتورهای تلفن همراه بود که در بهترین حالت قیمت بسته های اینترنتی را تا 4۰ درصد افزایش خواهد داد.

مصوبهمجلسبهگرانیگوشیتلفنهمراهمنجرمیشود

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

دبیرکل انجمن صنایع لوازم  خانگی ایران از قابلیت 
جهش ۲۰۰درصدی در تولید انواع لوازم  خانگی با توجه 

به ظرفیت های نصب شده در کشور خبر داد.
به گزارش فارس، عباس هاشمی با اشاره به آمارهای 
۱۰ماهه تولید لوازم خانگی در کشور اظهار داشت:  بررسی 
وضعیت تولید کالاهای اصلی لوازم خانگی نشان می دهد 

تولید یخچال و فریزر با رشد ۳۰درصدی به یک میلیون و 
7۰۰هزار دستگاه رسیده است. ماشین لباس شویی با رشد 
۵۳درصدی رقم 88۰هزار دستگاه را ثبت کرد و تلویزیون 
 هم با افزایش 44درصدی به میزان ۹۹۵هزار دســتگاه 

تولید شد.
وی با بیان اینکه ظرفیت های موجود نیاز داخل را به 
طور کامل تامین می کند و این صنعت قابلیت تبدیل شدن 
به مرکز  تولید و صــادرات در منطقه با جمعیت بیش از 
4۰۰میلیون نفری را دارا است،خاطرنشــان کرد:  این امر 
مهم با برنامه ریزی درست از سوی مسئولان و بسترسازی 
لازم بــرای ایجاد تعامات منطقــه ای، ایجاد تعرفه های 
ترجیحی، توسعه روابط اقتصادی و کمک به نقل و انتقال 
پول دست یافتنی است.به گفته هاشمی، انجمن صنایع 
لوازم  خانگی ایران در چارچوب سیاست های داخلی برای 

تعمیق ســاخت داخل و توســعه پایدار صنعتی کشور، 
نخســتین بار دپارتمان قطعه ســازی را در این صنعت 
راه اندازی کرده که تاکنون دســتاوردهای خوبی داشته 
است. دبیرکل انجمن صنایع لوازم  خانگی ایران تاکید کرد:  
در صنعت لوازم خانگی با توجه به گستردگی مواد اولیه، 
اجزا و قطعات، باید شبکه تامین مواد اولیه داشته باشیم 
که این امر مهم می تواند صنعت کشور را در مقابل وابستگی 

های ارزی و تنش های خارجی محافظت کند.
وی توضیح  داد: برای دســتیابی به توســعه پایدار، 
صنعت لوازم خانگی باید بتواند به شکل سیستماتیک به 
شــبکه جهانی متصل باشد و بر اســاس تفاهمنامه ای با 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری برای اتصال 
قطعه ســازان و شــرکت های دانش بنیان بــه یکدیگر، 
امیدواری در این صنعت تقویت شــده اســت.وی افزود: 

تفاهمنامه ای برای ایجاد کانون »دانش، صنعت و بازار« با 
این معاونت امضا شــده تا ارتباط صنعت و دانشگاه را به 

وسیله شرکت های دانش بنیان و بازار تقویت کنیم.
وی گفــت: وزارت صنعت و انجمن لــوازم خانگی 
برایایجاد ســه تا چهار برند ملی در صنعت لوازم خانگی تا 
افــق ۱4۰4تاش می کننــد و با توجه بــه اینکه برای 
ساماندهی بازارهای صادراتی و صیانت از اعتبار کشور نیاز 
به مدیریت و ســاماندهی اســت، باید از حضور برندهای 

ناشناخته و بدون شناسنامه پرهیز شود.
به گفته هاشمی، اکنون در موضوع تامین مواد اولیه 
داخلی این صنعت که مهمترین آنها ورق های فولادی، مواد 
پتروشیمی، مقاطع مسی و آلومینیومی است، بیشترین 
حساســیت روی فولاد قرار گرفته و وزارت صنعت هم بر 

شفاف سازی و عرضه آن در بورس تاکید دارد.

افزایش ساخت لوازم خانگی داخلی در سال جهش تولید



تا پایان سال ۱۴۰۰، به منظور جلوگیری از تعطیلی بنگاه های تولیدی که طرح احیای تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن ستاد مقابله با کرونا رسیده است، یک سال و فقط برای یک بار اجرائیه های 
سازمان مالیاتی معوق می شود. در این بخشنامه که از سوی وزارت اقتصاد ابلاغ شده، آمده است: حکم بندهای )۱( و )۲( مصوبه پنجاه و ششمین جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۲۲ 
که به تایید مقام معظم رهبری )مدظله العالی( رسیده است به شرح ذیل جهت اجرا ابلاغ می گردد: ۱- با توجه به شرایط موجود اقتصادی، تا پایان سال ۱۴۰۰، به منظور جلوگیری از بروز اختلال در روند 
تولید و اشتغال و با هدف امکان پذیر نمودن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه های تولیدی غیردولتی، مدت زمان تقسیط مندرج در ماده )۱۶۷( قانون مالیات های مستقیم، صرفا برای بنگاه هایی که برنامه 
احیای تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، به حداکثر ۶۰ ماه افزایش می یابد.۲- به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا پایان سال 
۱۴۰۰، به منظور جلوگیری از تعطیلی بنگاه های تولیدی که طرح احیای تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن ستاد رسیده است، نسبت به تعویق یک ساله و فقط برای یک بار اجرائیه هایی که به درخواست 
سازمان های امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت های آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداری ها علیه بنگاه های مذکور صادر گردیده، در صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط بدهی ها توسط 

ستاد مذکور اقدام نماید. دستگاه های مزبور و بانک ها می توانند در صورت تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق اجرائیه های مربوط اقدام نمایند.

تعویق
اجرائیههایمالیاتی
باهدفکمک
بهبنگاههای
تولیدی

 آغاز تحول بزرگی در
گردشگری آبی کشور

رضا اردکانیان وزیر نیرو در مراســم رونمایی از ۳۵ طرح 
سازوکاری صنعت آب و برق که به صورت ویدئوکنفرانسی و در 
قالب چهل و ســومین هفته پویش هرهفته_الف_ب_ایران 
برگزار شد، اظهار داشت: طرح هایی که امروز با عنوان طرح های 
ساز و کاری رونمایی می شود، صفحه جدیدی را پیش روی ما و 
همکاران آتی ما در این عرصه و دیگر عرصه های خدمتگزاری به 
مردم این ســرزمین می گشاید، در هفته های پایانی سال ۹۹، 
پویش امسال به ایســتگاه های آخر خود نزدیک می شود و در 
هفته های پیش رو برنامه اختتامیه پویش همزمان با مجموع 
دیگری از طرح های تعهد شده که به بهره برداری خواهد رسید، 
برگزار می شود. وی با اشاره به اینکه تعهد داشتیم که حدود ۵۰ 
طرح ساز و کاری به همراه حدود ۲۰۰ طرح ساخت و سازی، در 
مجموع ۲۵۰ طرح مهم این عرصه را به مدار بهره برداری بیاوریم، 
اظهار داشت: امروز با احتساب ۳۵ طرح ساز و کاری که رونمایی 
خواهد شــد، در مجمــوع ۵۳ طرح ســاز و کاری تاکنون به  
بهره برداری رسیده است. در عین حالی که طرح های ساخت و 
ســازی نظیر طرح های تامین و عرضه آب و برق و جمع آوری، 
 تصفیه و استفاده مجدد از فاضاب تصفیه شده، جایگاه مهمی 
در تامین آسایش و امنیت خاطر مردم،  رفاه، توسعه و عمران کشور 
دارند امروز روز مهمی در تقویم فعالیت های وزارت نیرو در دولت 
دوازدهم است،تحول بزرگی در گردشگری آبی کشور آغاز شده 
و در آینده نزدیک طرح های آن یکی پس از دیگری افتتاح خواهد 
شد. با توجه و تاکید رئیس جمهوری و حرکتی که در وزارت نیرو 
عمدتا با همکاری وزارت میراث فرهنگی،  گردشگری و صنایع 
دستی، بدون نیاز به قانون و مصوبه جدید هیئت وزیران، دست 
اندرکار تدوین ســاز و کارهایی شدیم که به کمک آن در کنار 
کنتــرل کمی و کیفی و رعایت ماحظات زیســت محیطی، 

هموطنان بتوانند از دریاچه های تازه احداث بهره مند شوند.

مالیات برعایدی سرمایه به عنوان 
سرعت گیر  قیمت مسکن و خودرو 

عمل می کند

سید احسان خاندوزی نایب رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس با بیان اینکه مالیات برعایدی سرمایه می تواند به عنوان 
سرعت گیر در مسیر حرکت نقدینگی به سمت بازارهای دارایی 
مانند خودرو و مسکن قرار گیرد، این مالیات می تواند سرعت رشد 
قیمت خودرو و مسکن را در کشور کاهش دهد.مالیات برعایدی 
سرمایه حدود سه ماه پیش در کمیسیون اقتصادی مصوب شد 
و در نوبت صحن علنی مجلس شورای اسامی قرار گرفت. اما 
باتوجه به طرح ها و لوایحی که در صحن مطرح شده، هنوز نوبت 
به طرح مالیات برعایدی سرمایه نرسیده است. اما اگر متخصصان 
و کارشناسان کمک کنند و این مطالبه بیشتر شنیده شود، آن 
زمان می شود انتظار داشت که این لایحه در اولین روزهای سال 
۱4۰۰ در دستور کار قرار بگیرد اما این موضوع مستلزم موافقت 
هیئت رئیسه برای طرح آن در صحن علنی است، با توجه افزایش 
قیمت دارایی هایی مانند مسکن و خودرو در سال جاری و جهش 
کم سابقه ای که فشار مالی شدیدی را برزندگی مردم تحمیل 
کرده است به نظر می رسد یکی از اولویت های بررسی  مجلس 
برای پاسخ دادن به نیازهای اقتصادی مردم، تعبیه سرعت گیرهایی 
در مسیر نقدینگی به سمت دارایی هایی مانند مسکن و خودرو 
است به نحوی که موجب شود افزایش نقدینگی تاثیر کمتری 
براین بازارها بگذارد. متاسفانه وضعیت فعلی به شکلی است که 
قیمت در این بازارها حتی بیش از سایر کالا و خدمات افزایش 
پیدا کرده است. گزارش های مرکز آمار و بانک مرکزی نیز این 
موضوع را نشان می دهد که در طول یکسال اخیر تورم نقطه به 
نقطه در کشور به 48 درصد رســیده است اما در بازاری مانند 
مسکن، این نرخ بیش از ۱۱۰ درصد نسبت به مدت مشابه سال 

قبل دچار افزایش شده است./ تسنیم

غامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: همه افرادی که تسهیات دریافت می کنند نیز، آن 
را به سمت تولید نمی برند و متاسفانه نقدینگی دریافتی را به سمت بازار های غیر مولد هدایت می کنند. قوانین، نقش مهمی در 
کمک به رونق تولید دارد، اما متاسفانه ما در کشور با ثبات قوانین روبرو نیستیم. تعدد قوانین، اثرات منفی بر تولید دارند و این امر، 
سبب شده فعالان اقتصادی قدرت تصمیم در سرمایه گذاری نداشته باشند.در صورتی که نقدینگی در کشور به سمت تولید 
هدایت شود سبب رشد اقتصادی می شود، اما این اتفاق نمی افتد. بخش عمده نقدینگی بانک ها که در اختیار تسهیات گیرندگان 
است، بلوکه شده و این امر سبب شده تولیدکنندگان نتوانند به راحتی تسهیات دریافت کنند.باید نقدینگی به سمت تولید 
هدایت شود. در صورتی که نظارت بر تسهیات دهی بانک ها دقیق و کامل باشد نقدینگی موجود در بانک ها به سمت تولید 
هدایت می شود. نظارت دقیق دستگاه های ذیربط، هم هدایت نقدینگی را به سمت تولید تسهیل می کند و هم رونق اقتصادی 
را به دنبال خواهد داشت. برای اینکه افزایش نقدینگی در کشور مفید باشد باید در ازای میزان رشد اقتصادی، همان مقدار 
نقدینگی در کشور تزریق شود. درغیر این صورت افزایش نقدینگی بدون رشد اقتصادی سبب ایجاد تورم در کشور می شود. 
نقدینگی تزریق شده از طرف بانک مرکزی در صورتی که به سمت تولید هدایت شود سبب رشد اقتصادی خواهد شد. /تسنیم

انحرافنقدینگی
بانکهابهسمت
فعالیتهایغیرتولیدی

غلامرضا مصباحی مقدم

نمایندگان مجلس شــورای اســامی تصویب کردند که خانوارهای فاقد مسکنی که در سال های ۱۳۹۹ و 
۱4۰۰ صاحب فرزند ســوم شده یا می شــوند ۱۵۰ میلیون تومان تسهیات مسکن دریافت کنند.حداکثر مدت 
بازپرداخت این تســهیات ۲۰ ساله است. نمایندگان در جلســه علنی و در ادامه بررسی جزئیات لایحه بودجه 
۱4۰۰ در بخش هزینه ای بند ه تبصره ۱6 را تصویب کردند.طبق این مصوبه، بانک مرکزی جمهوری اســامی 
ایران مکلف اســت در راســتای اجرای بند )ت( ماده )۱۰۲( قانون برنامه ششم توسعه، از طریق بانک های عامل 
مبلغ ۹ هزار میلیارد ریال از هر محل از جمله منابع ســپرده های پس انداز و جاری قرض الحســنه نظام بانکی به 
تفکیک، نسبت به پرداخت تسهیات قرض الحسنه ودیعه یا خرید یا ساخت مسکن )بنا به درخواست خانوار( با 
بازپرداخت حداکثر ۲۰ ســاله برای خانواده های فاقد مســکن که در سال ۱۳۹۹ یا ۱4۰۰ صاحب فرزند سوم به 
بعد شده یا می شوند به میزان یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اقدام کند. جزء الحاقی- بانک مرکزی مکلف است 
در راســتای اجرای بند )ث( ماده )۱۰۲( قانون برنامه ششم توسعه از طریق بانک های عامل مبلغ 4هزار و 6۰۰ 
میلیارد ریال از هر محل از جمله منابع سپرده های پس انداز و جاری قرض الحسنه نظام بانکی به تفکیک نسبت 
به پرداخت تســهیات قرض الحســنه ودیعه یا خرید یا ساخت مســکن )بنا به درخواست خانوار( با بازپرداخت 

حداکثر ۱۰ ساله برای خانواده های فاقد مسکن اعام شد/ایسنا

تسهیلاتمسکن۱۵۰
میلیونتومانیبرایتولد
فرزندسوم
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هفته نامه اقتصادی ایران

موزه »دفینه« پس از پنج سال تعطیلی، افتتاح شد. نام این موزه به مجتمع فرهنگی موزه ای »سردار آسمانی« تغییر کرده و در مراسم 
افتتاح آن، رییس دفتر مقام معظم رهبری نیز حضور داشت. ساختمان دفینه در دهه ۵۰ با سفارش یک مالک خصوصی و توسط 
»کمال کمونه« برگرفته از مکتب معماری »فرانک لوید رایت« طراحی شد تا سوپرمارکتی بزرگ در شمال تهران شود، اما کار به افتتاح 
آن نرسید.این عمارت حدودا ۱۱ سال بعد از انقاب، به موزه »دفینه های تاریخی« تبدیل شد که حدود هشت سال با این کاربری به 
حیات خود ادامه داد .از سال 76 تا ۱۳8۵ به »تماشاگه پول« تبدیل شد که ۱4۰۰ سکه و 7۵۰ قطعه اسکناس و تعداد تقریبی ۲۰۰ 
قطعه اشیای موزه ای به غیر از سکه و اسکناس را در محوطه ای به وسعت ۲۰۰۰ مترمربع از آن، به نمایش گذاشتند. آثار این موزه سال 
۱۳8۵ به پارک ارم انتقال داده شد و ساختمان را هم به بانک زیرمجموعه بنیاد مستضعفان اجاره دادند. بنیاد مستضعفان از سال ۱۳۹4 
تصمیم گرفت ساختمان دفینه را بازسازی کند و آثار گنجینه از آن فضا تخلیه شد. هر چند از ۱۳۹6 تا آذر سال ۹8، بازسازی آن متوقف 
ماند. رییس بنیاد مستضعفان قول داده بود موزه را تا ۲۲ بهمن ۹۹ افتتاح کند و سرانجام درهای موزه دفینه، امروز ۱۰ اسفندماه ۱۳۹۹ 
درحالی که نام آن روی سردر ساختمان به »سردار آسمانی« تغییر داده شده است، باز شد..ساختمان موزه دفینه در خیابان میرداماد 
واقع شده است که به گفته پرویز فتاح، رییس بنیاد مستضعفان از ۲۰ اسفندماه امکان بازدید برای عموم فراهم می شود. هنوز قیمتی 

برای بلیت های این موزه تعیین نشده است./ ایسنا

بازگشایی
موزه»دفینه«بانام
»سردارآسمانی«

 بنیاد مستضعفان

دوشنبه 18 اسفند ماه 1399، شماره 270

مقایسه بانک های بورسی از منظر نیروی انسانی و شعب
تازه ترین آمارهای بانکی نشــان می دهد در میان بانک های 
بورسی کشور، بانک ملت با تعداد ۲7هزار و 78نفر بیشترین تعداد 
کارکنان را به خود اختصاص داده و بانک خاورمیانه با تعداد ۵۲۱ نفر 
کمترین تعداد نیروی انســانی را در خود جای داده است. میانگین 
نیروی انسانی شاغل در بین ۱7 بانک بورسی کشور رقم 6هزار و ۱۳8 
نفر است. پس از بانک ملت، بانک صادرات ایران با ۲۵ هزار و ۵۲۱ نفر 
نیروی انسانی در جایگاه دوم قرار گرفته و بانک تجارت با ۱۵ هزار و 
۹7۵ نفر در ســکوی سوم قرار دارد. پس از این سه بانک خصوصی 
شده که بیشترین تعداد نیروی انسانی را در نظام بانکی دارند بانک 
خصوصی ســامان با 4هزار و ۹۱7 کارمند رده چهارم را در بین ۱7 
بانک از آن خود کرده است. پنجمین بانک در این زمینه بانک آینده 
است که 4۵۰۰ نفر در آن مشغول به کار هستند.  ششمین بانک در 
رده بندی بانک ها از نظر تعداد نیروی انسانی، بانک پارسیان با 4هزار 
و ۳۵ نفر کارمند است. سکوی هفتم این مقایسه به بانک پاسارگاد با 
۳هزار و 86۵نفر تعلق دارد. بانک اقتصاد نوین که نخســتین بانک 
خصوصی پس از انقاب است با تعداد ۳هزار و 4۰۳ نفر هشتمین 
بانک از نظر این شاخص شناخته می شود. پس از این بانک، تعداد 
نیروی انسانی چهار بانک به کانال ۲هزار وارد شده است که عبارتند 
از: پســت بانک ایران با ۲هزار و 766نفر، بانک سینا ۲هزار و ۳۵4، 
اعتباری ملل ۲هزار و ۲۰۲و بانک ایران زمین ۲هزار و ۲7 کارمند. پس 
از این بانک های ۲هزار نفری، پنج بانک در کانال یک هزار نفری قرار 
دارند که عبارتند از: بانک کارآفرین یک هزار و 6۳۹ نفر، سرمایه یک 
هزار و ۳۱۳، دی یک هزار و ۱8۲، گردشگری یک هزار و 4۳ و بالاخره 
بانک خاورمیانه هم با تعداد ۵۲۱ نفر  به عنوان کوچک ترین بانک از 
نظر تعداد نیروی انسانی شناخته می شود . میانگین سرانه تعداد نفرات 
در بانک های یاد شده هم ۱4 نفر اعام شده است. بیشترین سرانه 

تعداد نفرات در بین بانک های موردنظر به بانک ســامان با ۳6 نفر و 
کمترین سرانه با 6نفر به موسسه اعتباری ملل تعلق دارد. نکته قابل 
توجه در این زمینه آن است که با وجود پرتعداد بودن بانک های ملت، 
صادرات و تجارت، ســرانه تعداد نیروی انســانی شعب بانک های 
خصوصی با تعداد نیروی انسانی بسیار کمتر، بیشتر از این بانک هاست 
که علت آن شمار بالای شعب بانک های بزرگ است. مقایسه تعداد 
شعب، آخرین آمار مربوط به تعداد شعب بانک های یاد شده حاکی 
است که بانک صادرات ایران با تعداد ۲هزار و ۱۰۳ شعبه رتبه نخست 
را از آن خود کرده و بانک خاورمیانه در این زمینه هم به کمترین قناعت 
کرده و بیش از ۱6 شعبه راه اندازی نکرده است. البته بانک خاورمیانه 
از ابتدای فعالیت، عمده فروشی در بازار پول را به عنوان استراتژی خود 
انتخاب کرده که طبیعتا به نیروی انسانی و شعب کمتری نیاز دارد. 

میانگین تعداد شعب این ۱7 بانک هم 47۱ شعبه گزارش شده است.  
نکته قابل توجه در مقایسه شعب بانک های مورد بررسی فاصله زیاد 
تعداد شعب سه بانک خصوصی شده صادرات، ملت و تجارت با بقیه 
بانک های بورسی است. پس از بانک صادرات ایران  با بیش از ۲هزار 
و ۱۰۰ شعبه، بانک ملت با ۱4۲4 شعبه وجود دارد و پس از آن بانک 
تجارت با یک هزار و ۳66 شعبه در رتبه سوم قرار گرفته است. اما پس 
از این سه بانک، پست بانک ایران با فاصله زیادی قرار دارد و تعداد شعب 
آن اندکی بیش از 4۰۰ شعبه است و شعب بقیه بانک های مورد نظر 
هیچ کدام به کانال 4۰۰ وارد نشده اند. اگرچه به نظر می رسد در عصر 
بانکداری الکترونیک، شمار  شعبه از اهمیت زیادی برخوردار نیست، 
اما در ایران همچنان تعداد شعبه در جذب منابع اهمیت زیادی دارد، 
اگرچه هزینه های سرباری را هم به بانک های بزرگ تحمیل می کند.

محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات نیز مانند مدیران پیام رسان های بومی معتقد است 
فیلتر تلگرام رشد پیام رسان های بومی را با وقفه روبه رو کرده است. مدیران پیام رسان های داخلی به این اعتقاد دارند 
که فیلتر شدن تلگرام روند رشدشان را با وقفه مواجه کرده؛ نظر من نیز همین است که فرایند فیلترینگ به رشد 
پیام رسان ها ضربه زده است. البته اکنون وضعیت پیام رسان های بومی خوب است و اگر شبکه دانش آموزی »شاد« 
را نیز جزو پیام رسان ها حساب کنیم ترافیک آن از برخی از پیام رسان های خارجی در ایران بیشتر شده است. جدا از 
شبکه دانش آموزی »شاد« پیام رسان های دیگر نیز وضعیت خوبی دارند. اگر شاد را پیام رسان محسوب کنیم میزان 
نصب ها از۲۰ میلیون بیشتر می شود و شاید بتوانیم تعداد کاربر فعال پیام رسان های داخلی را عددی معادل همین 
ببینیم. اینترکانکشن یا اتصال متقابل، یکی از تسهیاتی است که باید توسط وزارت ارتباطات در دسترس پیام رسان ها 
قرار بگیرد. یکی از مصوبات برای مرحله دوم حمایت از پیام رسان هایی که مرکز ملی فضای مجازی نام آنها را اعام 
کرد، اینترکانکشن بود. اکنون گزارشی مبنی بر اینکه اپراتورها مانع اتصال متقابل باشند به دست ما نرسیده است. 

باید بگویم عدم همکاری اپراتورها در مصوبه اینترکانکشن، جرایم سنگینی را شامل حال آنها می کند./ ایرنا

             

فیلترتلگرام،رشد
پیامرسانهایداخلیرا
دچاروقفهکرد

محمدجواد آذری

عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: مصرف آب در صنایع فولادی نســبت به بخش 
کشاورزی ناچیز است و جار و جنجال در این زمینه بیشتر جنبه روانی دارد. رضا شهرستانی در گفت و گو با خبرنگار 
ایراسین با اشاره به اقدامات ارزنده شرکت فولاد مبارکه در مصرف بهینه آب اظهار داشت: مصرف آب در صنایع فولادی 
نسبت به بخش کشاورزی ناچیز است و جار و جنجال در این زمینه بیشتر جنبه روانی دارد. وی افزود: ۹۲ درصد آب 
در کشور در بخش کشاورزی مصرف می شود و روش مصرف آب کشاورزی در ایران سه برابر روشهای نوین کشاورزی 
در جهان است. عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران پیشنهاد کرد: صنایع فولادی می توانند با تامین 

ورق های گلخانه ها بخش کشاورزی را به سمت مصرف بهینه آب سوق دهند.
وی اضافه کرد: صنایع بزرگ کشور در راستای مسئولیت اجتماعی می توانند با توسعه روشهای نوین کشت و 
گلخانه های خودپایدار و الگو قرار دادن کشور هلند هم ورق های تولیدی را برای احداث گلخانه ها به فروش برسانند 
و هم مصرف آب بخش کشاورزی را به ۳۰ درصد کاهش می یابد و این تاثیر مهمی در کاهش آبخوان ها و خشکی 

رودخانه ها خواهد داشت. 

نقشصنایعفولادیدر
کاهشمصرفآبکشاورزی

رضا شهرستانی

خبر خبر

وحید یعقوبی مدیر اجرایی انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران از رشد سایر بخش های مرتبط با صنعت فولاد در انقاب 
چهارم صنعتی خبر داد. برگزاری همایش ها و نمایشگاه های مرتبط به فولاد، منتج به همفکری و تعامل فعالان این حوزه 
می شود.تاثیر همایش ها و نمایشگاه ها در هم افزایی و همفکری موثر است و یکی از اهداف برگزاری همایش ها و نمایشگاه ها در 
حوزه فولاد همین موضوع است. بهتر است به جای تعدد برگزاری نمایشگاه ها و همایش ها در حوزه فولاد به چند رویداد مشخص 
و همایش موثر در ابعاد مختلف در صنعت فولاد بسنده کنیم تا از اهداف اصلی دور نیفتیم تا از هزینه های گزاف اجتناب شود.
کار از انتخاب گذشته است و ایجاد انقاب صنعتی در صنعت فولاد اجتناب ناپذیر است و باید برای آن برنامه ریزی مدون در نظر 
گرفت.وی با تاکید بر اینکه صنعت فولاد از معدود صنایعی است که با جهان همگام است، افزود: مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه 
در همایش اخیر در حوزه فولاد بر اهمیت موضوع انقاب چهارم صنعتی در فولاد به خوبی صحه گذاشت تا اتفاقات ویژه ای در 
این صنعت رخ دهد.در جهان یکی از مولفه های توسعه ای در چشم انداز صنعت فولاد، انقاب صنعتی چهارم است، ما هم باید 
به این موضوع مهم فکر کنیم چراکه مولفه های انقاب صنعتی در بخش فولاد خاصه نمی شود بلکه لازم است به مولفه های 
برون بخشی و فرابخشی این صنعت توجه کرد تا تمام ساختارهای مرتبط با صنعت فولاد به حرکت درآید و رشد کند./ایراسین 

ضرورترشدزیرساختها
درتوسعهانقلاب
صنعتیفولاد

 انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران

امین شاهرخی مدیرکل بهزیستی استان تهران با بیان اینکه حتی یک روز هم مستمری مددجویان تحت پوشش 
بهزیستی عقب نیفتاده، گفت: موفق شدیم حتی برای انتهای امسال این مستمری را افزایش دهیم و ۲۰ درصد به میزان 
آن اضافه کنیم. در این مجموعه از ۲۵۰ هزار مددجوی تحت پوشش سازمان بهزیستی استان تهران حمایت می کنیم. 
مددجویان ما شامل کودکان بی سرپرست و بدسرپرست، زنان سرپرست خانوار، معلولان چه در مراکز روزانه و چه در مراکز 
شبانه روزی، سالمندان و معتادان متجاهر و غیرمتجاهر است. طی یک سال گذشته به رغم تمام مشکات و تنگدستی هایی 
که در زمینه مسائل اقتصادی ایجاد شد، در پرداختی های سازمان خللی ایجاد نشد. طی تماسی که پرویز فتاح، ریاست بنیاد 
مستضعفان داشتند، رقمی را برای کمک به مددجویان تحت پوشش ما اعام کردند که حدود ۵ میلیارد بود.  این مبلغ را 
در قالب ۲۵۰ هزار تومان به عنوان کمک هزینه بهداشتی ایام کرونا به مددجویان دچار ضایعه نخاعی بسترگرای خود در 
اقصی نقاط کشور اختصاص دادیم و بافاصله بعد از اینکه مبلغ وارد حساب سازمان شد، حساب این افراد شارژ شد. وی 
ضمن تشکر از رئیس بنیاد مستضعفان بیان کرد: عاوه بر ۵ میلیاردی که ابتدای کرونا به حساب بهزیستی واریز شد، بالغ 

بر ۱۳۰ میلیارد تومان نیز از جانب بنیاد مستضعفان به حساب مشارکت های مردمی سازمان بهزیستی واریز شده است. 

افزایش2۰درصدی
مستمریمددجویان
بهزیستی

امین شاهرخی

 نمایندگان مجلس شورای اسامی در 
جلسه علنی و در جریان بررسی جزئیات لایحه 
بودجه در بخش درآمــدی ردیف ۲ بند الف 
تبصره ۲ را به تصویب رساندند که بر اساس آن 
وزارت امور اقتصادی و دارایی مکلف است تمام 
یا بخشــی از ســهام و دارایی هــای دولتی 
دستگاه های اجرایی زیرمجموعه قوه مجریه و 
باقی مانده سهام متعلق به دولت و شرکت های 
دولتی در بنگاه های مشمول واگذاری را مطابق 

روش های مندرج در قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل )44( قانون اساسی عرضه نماید و 
منابع حاصله را به ردیف ۳۱۰۵۰۲ واریز کند. 
عاوه بر روش های فوق و با رعایت صرفه و صاح 
بیت المال، واگذاری سهام در قالب صندوق های 
 )ETF( سرمایه گذاری قابل معامله در بورس
مشروط به اینکه مدیریت این صندوق ها بیش 
از سه سال دولتی نباشد و همچنین عرضه سهام 
به روش ثبت ســفارش با شرایط زیر نیز مجاز 

اســت. همچنین به موجب مصوبه مجلس 
ردیف۱-۲ وزارت امور اقتصادی و دارایی مجاز 
است سهام شرکت های تابعه در بورس اوراق 
بهادار تهران یا فرابورس ایران را که در مالکیت 
دستگاه های اجرایی یا شرکت های تابعه آنها یا 
بانک های دولتــی قرار دارنــد در چارچوب 
روش های مندرج در این جزء واگذار نماید. در 
صــورت واگــذاری در قالــب صندوق های 
سرمایه گذاری قابل معامله در بورس، پس از 
ایجاد صندوق های سرمایه گذاری، انتقال سهام 
یادشده در قالب معامات خارج از جلسه رسمی 

معامات بین صندوق هــا و عرضه واحدها و 
صندوق های یادشده به عموم امکان پذیر است. 
عرضه سهام شرکت ها به روش ثبت سفارش یا 
در قالب صندوق های سرمایه گذاری تا سقف 
۳۰ درصد )۳۰%( مشمول تخفیف است. میزان 
تخفیف توسط هیات وزیران تعیین می شود. 
نمایندگان مجلس شورای اسامی دولت را 
مکلف کردند که برای متولدان ســال ۱4۰۰ 
منابعــی را جهــت خریــداری واحدهای 
صندوق های سرمایه گذاری پذیرفته شده در 

بورس اختصاص دهد./ایسنا

تداومواگذاریسهامشرکتهایدولتی

به گزارش مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه پنجمین کنفرانس ملی مدیریت منابع 
انسانی به میزبانی دانشگاه تهران و با حضور معاون رییس جمهور و جمعی از مدیران برتر کشور در سالن همایش های دانشکده 
مدیریت دانشگاه تهران برگزار و شرکت بهره برداری مترو تهران و حومه برای اولین بار با حضور در این فرآیند موفق به کسب 
جایزه مدل ۳4۰۰۰ منابع انسانی »تندیس برنزین استاندارد ۳4 هزار« شد. این جایزه بر اساس ارزیابی ای که توسط تیم ارزیابی 
مدل ۳4۰۰۰ دانشگاه تهران از تمامی فرآیندهای منابع انسانی و مصاحبه با تعدادی از کارکنان شرکت در تاریخ های ۱۳ و ۱4 
بهمن ماه سال جاری انجام شد به شرکت اهدا شده است. لازم به توضیح است در این فرآیند سازمان های دولتی، خصوصی و 
صنایع مختلف کشور شرکت داشتند که در بین این شرکت ها، در بخش خصوصی و دولتی، شرکت بهره برداری راه آهن شهری 
تهران با توجه به تاش هایی که برای ایجاد سیستم های به روز منابع انسانی، وجود و اجرای نظام مند فرآیندها در این حوزه، 
انجام پژوهش های با پشتوانه فکرافزار سرمایه انسانی و همچنین ایجاد بسترهای لازم برای رسیدن به سطوح بالای بلوغ 
فرآیندهای منابع انسانی در راستای رشد و توسعه کیفیت زندگی کاری کارکنان و بالا بردن سطح رضایتمندی کارکنان به 

عنوان یکی از شرکت های برتر و منتخب این کنفرانس ملی شده و جایزه مدل ۳4۰۰۰ مدیریت منابع انسانی را کسب کرد.

دریافتجایزهمدل۳۴۰۰۰
منابعانسانیتوسطشرکت
بهرهبرداریمتروتهرانوحومه

 شرکت بهره برداری مترو 



 غلامرضا سلیمانی مدیر عامل شرکت سرمایه گذاری صدر تأمین) تاصیکو( گفت: شتاب دهنده صدر فردا موفق به اخذ تأییدیه دانش 
بنیانی شد، شتاب دهنده صدر فردا به عنوان پلتفرم توسعه نوآوری در هلدینگ صدر تأمین و با مأموریت ایجاد و توسعه کسب و کارهای 
نوین در حوزه معدن، صنایع معدنی و مواد پیشرفته موفق شد پس از طی مراحل قانونی و انجام ممیزی های اساسی، تأییدیه دانش بنیانی 
را دریافت کند. مرکز شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، پس از ارزیابی های دقیق و کارشناسی 

و بررسی اسناد و مدارک و تدقیق در فعالیت های شتاب دهنده صدر فردا، این شتاب دهنده را حایز شرایط اخذ مجوز برای دانش 
بنیان شــدن تشخیص داد. شتاب دهنده صدر فردا که در مرداد ماه امسال و با حضور معاون علمی و فناوری رئیس جمهور و 
مدیرعامل شستا افتتاح شد، در طول مدت فعالیت خود موفق به شناسایی، جذب و راهبری چندین طرح نوآورانه در حوزه 

معدن، صنایع معدنی و مواد پیشرفته شده است.
www.etebar.net
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سرمایه، بورس7

علی صالح آبادی رییس اسبق سازمان بورس و اوراق بهادار 
معتقد است  که همین نظارت ها زمینه تنظیم بهینه بازار را 
فراهم می کند. وی تصریح کرد: نظارت بازار باید در این راستا 
باشــد که کالاها جهت تنظیم عرضه و تقاضا به موقع در بازار 
عرضه شوند و کالایی در بازار احتکار نشود. از سوی دیگر اعام 
می شود که برخی موافق رها شدن بازار هستند در شرایطی که 
این موضوع نیز مورد قبول نیست؛ اتفاقا اهمیت موضوع نظارت 
اینجا نمایان می شود به شکلی که قیمت گذاری دستوری و 
رهایی بازار هیچ یک به نفع بازار نیست بلکه نظارت دقیق بر 
روند بازارها و اتخاذ سیاست های اصولی و غیردستوری عامل 
تعادل بخشی به معامات می شود. حدود یک ماه گذشته نیز 
مطرح شدن قیمت گذاری دســتوری برای فولاد باعث بهم 
ریختگی بازار و تاثیر منفی آن بر معامات بورس شد. وی در 
ادامه به عملکرد بورس کالا اشاره کرد و گفت:  ما معتقد به عرضه 
کالاها در بورس کالا هستیم و بهتر است اقدامی صورت گیرد 
تا حد امکان کالاها در بورس کالا عرضه شــوند تا هم امکان 
نظارت بر بازار فراهم شود و هم قیمت گذاری دستوری کنار 
رود.او  بــا بیان اینکه عرضه کالاها به حد کافی در بورس کالا 
می تواند زمینه تعادل بخشی بازارها را مهیا کند، گفت: بورس 
کالا در چند سالی که در حال فعالیت بوده است عملکرد بسیار 
خوبی را از خود نشان داده است، اما متاسفانه زمانی که کالایی 
با افزایش قیمت همراه می شود برخی گمان می کنند که بورس 
باعث افزایش قیمت ها شــده است در حالی که بورس علت 
نیست بلکه معلول است و فقط نشان دهنده وضعیت موجود در 
بازار است. با عرضه کافی محصولات در بورس کالا و نظارت و 
رصد تولید خریداران کالاها می توان شاهد شفافیت حداکثری 

و حضور خریداران واقعی در معامات بود.

 1400 سال پرکاری
 برای دیوان محاسبات خواهد بود

مهرداد بذرپاش، رئیس کل دیوان محاسبات در جلسه تودیع و 
معارفه مستشاران جدید که با حضور رئیس و نایب رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای اسامی برگزار شد، گفت: 
در معرفی مستشاران جدید دیوان محاسبات کشور سعی کردم توازن 
را در انتخاب افراد دارای تخصص های حقوقی، اجرایی و مالی برقرار 
کنم و رویه آیین نامه ای کاما رعایت شود. بنای ما، استفاده همزمان 
از تجربه هــای موجود به همراه دمیدن روح تــازه در کالبد دیوان 
محاسبات است، هنر ما باید اصاح رویه ها باشد نه تشکیل پرونده، با 
برخط کردن دیوان محاسبات، هشدار بموقع به متخلفان و تذکر 
بموقع به مدیران جهت عدم انحراف از مسیر اجرای بودجه، می توان 
ایــن اصل را اجرایی کرد  و تخصصی و موضوعی کردن هیات های 
مستشاری این سازمان  که پرونده ها را به تفکیک موضوع به مستشاران 
ارجاع خواهیم داد تا در امور انتظام بخشی و در رسیدگی ها تسریع 
شود. همچنین اجماع نظر قوی تر و رأی های محکم تری را شاهد 
باشیم. ۱4۰۰ سال پرکاری برای دیوان محاسبات خواهد بود، چرا 
که هدف گذاری ما ارائه گزارش تفریغ بودجه سال ۱۳۹۹ تا پایان 
شهریورماه است و همچنین می خواهیم گزارش های اجرای بودجه 
را هر ۲ ماه یکبار به نمایندگان محترم ارائه کنیم که مطمئنا منجر به 
تحولات تاریخی در نظارت بر بودجه  کشــور خواهد شد، در حوزه 
رسیدگی و دادسرا باید تمرکز بر مشکات مردم و حل مسائل مرتبط 
با معیشت مردم باشد، موضوعات کم اهمیت را باید از اولویت خارج و 
ظرفیت نیروی انسانی و وقت خود را بر مسائل اولویت دار و مرتبط با 
مردم صرف کنیم.  مستشاران جدید بدانند به سازمانی پرافتخار، 
معتبر، پرکار، حرفه ای، باآبرو و متواضع وارد شده اند و امیدوارم این 
سازمان را سربلندتر کرده و با آن در تحقق اهداف قانونی اش مساعدت 
کنند.  کار دیوان محاسبات قضاوت است و مسؤولیت شما مستشاران 
که حکم صادر می کنید، بیشتر و کارتان سخت تر است و به گونه ای 

باید رفتار کنید که شرمنده خدا و مردم نباشیم. 

اتکاء اقتصاد ایران به عملکرد نظام بانکی کشور

»شتابدهنده
صدرفردا«تأییدیه
دانشبنیانگرفت

قیمت گذاری دستوری؛ آفت بزرگ 
لوح تقدیر آیین تجلیل از عملکرد شبکه اقتصاد ایران

بانکی در »طرح ویژه بهســازی مســکن 
روستایی و بازسازی مناطق سانحه دیده در 
حوادث غیرمترقبه« توســط جهانگیری 
معاون اول رئیس جمهــور به دولت آبادی 

مدیرعامل بانک تجارت اهدا شد.
به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، 
دکتــر اســحاق جهانگیری معــاون اول 
رئیس جمهور در آییــن تجلیل از عملکرد 
شبکه بانکی در »طرح ویژه بهسازی مسکن 
روستایی و بازسازی مناطق سانحه دیده در 
حوادث غیرمترقبــه« که با حضور مدیران 
عامل بانک های فعال در این طرح برگزار شد 
از بانک مرکزی و بانک های عامل قدردانی 
کرد و با تأکید بر ضرورت اســتمرار اینگونه 
طرح ها گفت: اختصــاص 4۰ هزار میلیارد 
تومان برای بهســازی و بازسازی واحد های 
مسکونی روستایی توسط نظام بانکی کاری 

بزرگ و ماندگار در کشورخواهد بود.

اتکاء اقتصاد ایران به عملکرد نظام 
بانکی کشور

جهانگیری با اشاره به برخی کم لطفی 
ها و بی مهری ها درباره بانک های عامل اظهار 
داشت: کار کردن برای مردم کشور به قدری 
شیرین و لذت بخش است که نباید زخم زبان 
هــا کمتری تأثیری در روحیــه افرادی که 
عاشق خدمت هستند ایجاد کند. معاون اول 
رییس جمهور با اشاره به اینکه اقتصاد ایران 
به شدت به عملکرد نظام بانکی کشور متکی 
اســت، تصریح کرد: نظــام بانکی در همه 
بخش های اقتصادی کشور از جمله بخش 
صنعت، کشاورزی، خدمات و مسکن نقش 
موثری دارد و هیچ طــرح کوچک و بزرگ 
صنعتی در کشور نیست که نظام بانکی در 
اجرای آن کمک نکرده باشــد از این رو با در 
نظر گرفتــن جایگاه پراهمیت نظام بانکی، 

باید همواره به دیده احترام نسبت به مدیران 
بانکی کشور نگاه کنیم.

همتی: بانک ها نقش خود را در کمک 
به دولت و مردم به خوبی ایفا کردند

دکتر همتی رئیس کل بانک مرکزی نیز 
در این مراســم گفت: نظام بانکی با وجود 
شرایط سخت اقتصادی ناشی از فشار تحریم 
ها و شیوع کرونا عملکرد خوبی در راستای 
کمک به اقشار مختلف مردم به ویژه طبقات 
محروم آسیب دیده داشته است. رییس کل 
بانک مرکزی با اشاره به پرداخت یک میلیون 
و 4۰۰ هــزار میلیارد تومان تســهیات از 
ابتدای سال جاری تاکنون توسط بانک ها 
گفت: عملکرد شبکه بانکی نقش مهمی در 
رشــد مثبت اقتصادی شش ماهه اول سال 
جاری داشــته است و از مجموع تسهیات 
اعطایی توسط بانک ها از ابتدای سال جاری، 

۳۰ درصد سهم بخش صنعت بوده است.
همتی با اشاره به اقدامات نظام بانکی 
در طرح نوســازی و بهســازی واحدهای 
مسکن روســتایی گفت: تاکنون حدود دو 
میلیون خانه در این طرح، نوسازی و بهسازی 
شده اند و همچنین نظام بانکی از سال ۹۲ 
تاکنون ۳۵۰ هزار فقره تسهیات معادل ۱۳ 

هزار میلیارد تومان بابت حوادث غیر مترقبه 
پرداخت کرده است.

رییس شورای پول و اعتبار با بیان اینکه 
نظام بانکی کشــور از ابتدای ســال جاری 
تاکنون 7۵ هزار میلیارد تومان تســهیات 
بابت مســاعدت به آسیب دیدگان از شیوع 
ویروس کرونا درنظر گرفته است، گفت: بانک 
ها در این شرایط سخت تمام مساعی خود را 

برای ارایه کمک به مردم به کار بستند.
مدیرعامل بانک تجــارت: حمایت از 

هموطنان روستایی مایه افتخار ما است
رضــا دولت آبــادی مدیرعامل بانک 
تجارت نیز به نمایندگی از بانک های حاضر 
در این طرح با اشاره به وظایف ذاتی بانک ها 
در اقتصاد کشــور گفت: بانک های بورسی 
ضمن ایفای تقش موثر در توســعه کشور 
وظیفــه صیانــت از منافع ســهامداران و 
سپرده گذاران را دارند و در کنار این امر، انجام 
مسئولیت های اجتماعی را نیز در دستور کار 

خود دارند.
مدیرعامل بانک تجارت با بیان اینکه 
حمایت اقشار آسیب پذیر را وظیفه اجتماعی 
خود می دانیم افزود: برنامه ریزی و اقدام در 
این چارچوب از جمله تکالیف ما اســت و 
تاش داریم با مدیریت صحیح منابع، ضمن 

حفاظت از منافع سپرده گذاران و سهامداران 
و سودآوری، در این زمینه نیز انجام وظیفه 
کنیم و البته آمادگی این را داریم که بیش تر 
از گذشــته با بنیاد مسکن انقاب اسامی 
همکاری کنیم. دولت آبادی بخش مسکن را 
به عنــوان موتور محرک ســایر بخش های 
اقتصادی کشــور دانســت و با بیان اینکه 
ســرمایه گذاری در بخش مسکن می تواند 
سایر بخش های مهم اقتصاد را نیز پیش ببرد 
یادآور شــد: همکاران من در سراسر کشور 
سعی داشتند در فرآیند اعطای تسهیات 
این طرح به ســاده ترین شکل ممکن و در 
جهــت ســهولت هموطنان روســتایی 
خدمت رســانی کنند و امروز خانواده بانک 
تجارت افتخار می کند که در حمایت از بخش 
روستایی که البته از نظر اقتصادی و اجتماعی 
پیامدهــای مثبت و ارزشــمندی را نیز در 
جامعه دارد وارد شــده و توانست قدم های 
موثری در جهت رفاه هموطنان روستایی و 

زحمت کش بردارد.
در پایان این مراسم با اهدای لوح تقدیر 
از بانک تجارت بــه دلیل همراهی موثر در 
طرح نوسازی و بهسازی واحدهای مسکن 
روستایی توسط اسحاق جهانگیری معاون 

اول رئیس جمهور تقدیر به عمل آمد.

رضا اردکانیان وزیر نیرو گفت: ضمانت نامه بانکی حسن انجام کار برای استفاده از وام یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
یورویی دولت روسیه برای اجرای طرح نیروگاه سیریک اخذ شد، به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت 
نیرو، وی ا ظهار داشت: نیروگاه سیریک در منطقه ای به همین نام در استان هرمزگان با ظرفیت یک هزار و 4۰۰ 
مگاوات می بایست ساخته شود، این نیروگاه به لحاظ پایداری شبکه برق در جنوب و جنوب شرق کشور از اهمیت 
بالایی برخودار است و از چند سال پیش با هماهنگی های بعمل آمده جزو طرح هایی قرار گرفت که در لیست استفاده 
از وام دولتی فدراسیون روسیه بود.، منابع مالی لازم برای احداث نیروگاه یک هزار و 4۰۰ مگاواتی حدود یک میلیارد 
و 4۰۰ میلیون یورو اســت.ضمنا از این ۳۵ طرح سازوکاری رونمایی شده، سه طرح مربوط به سازمان انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی )ســاتبا(، سه طرح مربوط به شرکت مادرتخصصی تولید نیروی برق حرارتی، هفت 
طرح مربوط به شرکت مادرتخصصی مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر(، سه طرح مربوط به شرکت 
مدیریت شبکه برق ایران، 6 طرح مربوط به شرکت مادرتخصصی مدیریت منابع آب ایران و 6 طرح مربوط به شرکت 
مادرتخصصی مهندسی آب و فاضاب کشور بوده و در حوزه ستادی وزارت نیرو نیز 7 طرح سازوکاری رونمایی شد.

اخذضمانتنامهبانکیبرای
استفادهازوام۱.2میلیارد
یوروئیروسیه

رضا اردکانیان

هفته نامه اقتصادی ایران

 فرحناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران از افزایش ۱6.4 درصدی وزن صادرات فرش دســتباف در ۹ ماه 
امسال نسبت به مدت مشابه پارسال خبر داد. در ۹ ماهه امسال بیش از ۲ هزار و 764 تن فرش دستباف ایران به 
کشــورهای هدف صادر شده که این رقم در مدت مشابه پارسال بیش از ۲ هزار و ۳66 تن بوده است.وی با اعام 
اینکه امسال ۲6۱ هزار و 64 نفر قالیباف بیمه تأمین اجتماعی شده اند، خاطرنشان کرد: پیش بینی برای ۲۰ درصد 
افزایش بیمه شدگان در سال ۱4۰۰ به تعداد ۳۱۳ هزار نفر با تخصیص مبلغ حدود یک هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 
انجام شده است. رافع همچنین با اشاره به آمار تولید فرش دستباف در ۱۰ ماهه امسال، از رشد ۳4 درصدی در 
این حوزه خبر داد.  در ۱۰ امسال یک میلیون و 86۹ هزار و 4۰۳ متر مربع فرش دستباف تولید شد که پارسال این 
رقم یک میلیون و ۲۳۱ هزار و ۳۲۱ مترمربع بوده است.او درباره میزان تولید فرش دستباف بر اساس نوع تولید، 
بیان داشت: 4۲ درصد از فرش تولیدی تا پایان دی ماه امسال فرش تجاری، ۱۹ درصد درشت باف، ۱6 درصد ظریف 
و کرک، ۹ درصد تابلو فرش، هشت درصد گبه و 6 درصد تمام ابریشم بوده است.مجموع جهانی صادرات فرش 

دستباف در سال ۲۰۱۹ افزون بر 8۰۰ میلیون دلار بوده که سهم ایران 7۳ میلیون دلار از این رقم ثبت شد/ایرنا

افزایش۱۶.۴درصدیصادرات
فرشدستباف
در۹ماههامسال

 فرحناز رافع

مهدی کرباسیان مدیرعامل اسبق سازمان تامین اجتماعی گفت: محاسبات حق بیمه و درصدهایی که برای حق بیمه در 
ابتدای تصویب قانون فعلی تعیین شده، ارقام مناسبی است و در دورانی به تصویب رسیده که درآمد نفتی کشور وضعیت 
خوبی داشته است.اما در طول زمان و در ادوار مختلف مقرراتی برای تامین اجتماعی تصویب و اجرا شده که در نتیجه آنها 
محاسبات بیمه ای تا حدودی کمرنگ شده است. تامین اجتماعی یک نهاد بیمه ای است و با نهادهای حمایتی تفاوت 
زیادی دارد. این سازمان باید براساس محاسبات بیمه ای اداره شود و اصول بیمه گری در تصمیم گیری درباره آن همواره 
مورد توجه باشد. در شرایطی که سن امید به زندگی از ۵7 سال برای مردها و 6۰ سال برای زن ها در ابتدای انقاب به 7۰ 
سال برای مردها و 7۳ سال برای زن ها رسیده است، انتظار می رود که سن بازنشستگی نیز متناسب با امید به زندگی 
افزایش یابد؛ اما این گونه نشده و برعکس براساس قوانین مختلف، بازنشستگی های پیش از موعد به تامین اجتماعی تحمیل 
شده است. به نظر می رسد که زمان بازنگری اصولی در این گونه قوانین فرا رسیده است توقف انتشار دفترچه برنامه بسیار 
مهمی است و باید به دقت و در بازه زمانی مناسب اجرا شود، با توجه به جامعه گسترده و متنوع تحت پوشش سازمان 

تامین اجتماعی هرچه زمان اجرای این برنامه و مرحله گذار از دفترچه کاغذی طولانی تر باشد، بهتر است. 

بازنشستگیپیشازموعدبه
تامیناجتماعیتحمیلشده

مهدی کرباسیان

طبق مصوبه در اجرای بند پ ماده ۱۰ قانون برنامه ششم توسعه، به وزارت اقتصاد اجازه داده می شود 
نسبت به مولدسازی دارایی های دولت در اختیار دستگاه های اجرایی موضوع ماده ۵ قانون مدیریت خدمات 
کشوری تا سقف دو هزار میلیارد تومان با استفاده از انتشار انواع اوراق مالی اسامی خارج از سقف اوراق مالی 
اسامی دولت، اجاره بلندمدت حداکثر ۱۰ ساله ، توثیق با تشخیص و مجوز وزیر اقتصاد اقدام و وجوه حاصله 
را به خزانه داری واریز کند. انفال و اموال موضوع اصل 8۳ قانون اساسی از این موضوع مستثنی هستند. همچنین 
طبق ردیف ۲ به وزارت اقتصاد اجازه داده می شــود تا سقف ۱7/6 هزار میلیارد تومان از اموال و دارایی های 
منقول و غیرمنقول و حقوق مالی مازاد دولت به استثنای انفال و موارد مندرج در اصل 8۳ قانون اساسی را 
بدون رعایت تشریفات مربوط به تصویب هیات وزیران با رعایت قوانین و مقررات از طریق حراج در بورس 
اماک و مسکن یا از طریق مزایده عمومی در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به فروش رساند و وجوه حاصله 
را واریز کند. استانداران و دستگاه های اجرایی مکلف به ارائه پیشنهاد فروش دارایی های مازاد دولت به وزارت 

اقتصاد هستند و قوه قضاییه مجاز است اموال و دارایی های منقول و غیرمنقول مازاد را به فروش برساند.

فروش۱۷هزار
میلیاردتومانی
داراییهادربورس

وزارت اقتصاد دارایی

 محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شورای عالی کار، کمیته مزد دارد و متناسب با شرایط موجود افرادی 
از بخش های مختلف گزارشی از وضعیت اقتصادی کشور در این کمیته ارائه می کنند. نمایندگان کارگران و کارفرمایان نیز 
مذاکراتی را دارند و تا دوشنبه هفته گذشته مذاکرات به نتایج تقریبا مطلوبی رسید. امیدواریم در هفته های پایانی سال با دقیق تر 
شدن اعداد نرخ تورم در بهمن ماه و پیش بینی اسفندماه امسال، تصمیم مشترک مناسبی با اکثریت آرای شورای عالی کار اتخاذ 
کنیم.وی گفت: تاش همه بر این است تا منافع کارگران در تعیین دستمزدها در نظر گرفته شود. باید توجه داشت در شورای 
عالی کار حداقل مزد تعیین می شود و سایر سطوح مزدی مانند سال های گذشته به شکل خاص خود محاسبه و انجام خواهد 
شد.براساس ماده 4۱ قانون کار و تبصره ذیل آن عاوه بر تعیین دستمزد، پوشش دادن سبد خانوار ۳.۲ نفره در یکماه و یکسال 
را در دستور کار داریم و اینکه حداقل مزد که مربوط به یک کارگر است چقدر از سبد خانوار را پوشش می دهد را بررسی و تعیین 
خواهیم کرد. به محض شیوع کرونا در اسفندماه پارسال سامانه ای ایجاد کردیم و از کسانی که بیکار اجباری شدند خواستیم 
در آن ثبت نام کنند که 86۰ هزار نفر ثبت نام کردند و مقرری بیمه بیکاری کرونایی آنها از همان ماه پرداخت شد و تا خرداد ۹۹ 
ادامه داشت. بعد از این زمان پرونده کسانی که بیکاری آنان ادامه دار بود رسیدگی شد. اما هنوز 7۰ هزار نفر از این افرادی که 

برای مقرری بیمه بیکاری کرونایی ثبت نام کرده بودند به علت عدم پرداخت ازسوی خزانه داری کشور، مطالبه دارند./ تسنیم

دستمزدکارگران
درروزهایپایانیاسفند
نهاییمیشود

محمد شریعتمداری

خبر یادداشت-2

در پایان بهمن ماه امسال تندگویان موفق به افزایش رکورد تولید محصولات »پلی اتیلن ترفتالات« شده و تولید در زنجیره 
پلی اتیلن ترفتالات به ۱۰۳ هزار و ۹7۵ تن رسید که به این ترتیب ۱۰۰درصد برنامه تولید در پتروشیمی شهید تندگویان محقق 
شده است. شرکت پیش بینی کرده  که رکورد تولید ادوار شرکت که در  سال قبل حدود یک میلیون و 8۰ هزار تن بوده شکسته 
شود.  این شرکت به تازگی  تفاهم نامه ساخت کاتالیست انحصاری »پالادیوم« را با شرکت های دانش  بنیان ایرانی و قرارداد ساخت 
افزایش و متنوع سازی گرید بطری با فاینانس ایرانی را امضا کرد.   قرارداد پروژه افزایش ظرفیت بطری تندگویان به مبلغ ۳۰ 
میلیون یورو و با هدف افزایش ۵۰ تنی ظرفیت تولید گریدهای مختلف محصولات زنجیره  پلی اتیلن ترفتالات با یک شرکت 
ایرانی امضا شد و   انحصار تولید کاتالیست پالادیوم در انحصار چند شرکت بزرگ اروپایی از جمله  باسف آلمان و کارینت ایتالیا 
است و با امضای تفاهم نامه ساخت این کاتالیست با یک شرکت دانش بنیان ایرانی برای  نخستین بار امکان تامین آن در داخل 
کشور فراهم می شود.  این شرکت بزرگ ترین تولیدکننده محصولات مهم و استراتژیک پلی اتیلن ترفتالات )PET( و اسید 
ترفتالیک خالص )PTA( درکشور است. و تنها تولیدکننده محصول زنجیره پلی اتیلن ترفتالات در صنعت پتروشیمی کشور از 

ظرفیت تولید سالانه بیش از یک میلیون و ۵87هزار تن محصول متنوع از جمله گرید های مختلف PET برخوردار است.

تولیدسالانهبیشازیک
میلیونو۵۸۷هزارتن
محصولمتنوع

 شرکت پتروشیمی شهید تندگویان

علی اصغرزاده مدیر اکتشاف ایمیدرو در مصاحبه با خبرنگار ایراسین اظهار کرد: ورود فولاد مبارکه به 
بخش معدن به تزریق خون تازه در رگهای اکتشافی کشور منجر می شود.مطابق الگوهای جهانی هرکدام 
از حوزهها باید کار خود را انجام دهند، برای مثال، در حوزۀ معدن معدنکاران فعال باشند و در صنایع معدنی 
صنعتگران؛ اما این شرایط در ایران متفاوت شده و این دو بخش با یکدیگر ادغام شده است. وی ادامه داد: 
صنایع معدنی کمکم به این نتیجه رسیدهاند که اگر وارد حوزۀ معدن نشوند، با مشکل مواجه خواهند شد و 
تضمینی برای تأمین خوراک خود نخواهند داشت. در نتیجۀ این نگرانی، شاهدیم که فولادسازان نیز به حوزۀ 
معدن ورود کردهاند. به عقیدۀ مدیر اکتشاف ایمیدرو، در این شرایط، این اقدام بسیار خوبی است، زیرا شرکت 
فولاد مبارکه با توجه به قدرت و توانایی خود میتواند در بخش معدن بسیار اثرگذار باشد، زیرا حوزۀ اکتشاف 
نیاز به خون تازه در بخشهای تجهیزات و دانش جدید دارد و فولاد مبارکه میتواند در این خصوص به ما کمک 
کند.  وی همچنین با اشاره به فعالیتهای مشترک فولاد مبارکه و سازمان زمینشناسی گفت: مطمئنا پیوند 

فولاد مبارکه با سازمان زمینشناسی میتواند برای ادامۀ توسعۀ اکتشافات کشور بسیار مؤثر باشد.

باورودفولادمبارکهبه
حوزۀمعدن،خونتازهبه
اکتشافتزریقمیشود

علی اصغرزاده

محمدرضا سلیمیان مدیرعامل شرکت توسعه سرمایه و صنعت غدیر )هلدینگ سیمان غدیر( از کسب رتبه ۱۵۰ 
توسط این شرکت در رتبه بندی ۵۰۰ شرکت برتر کشور خبر داد. این شرکت توانست از جایگاه ۱6۲ در رقابت سال 
مالی گذشته به جایگاه ۱۵۰ در سال ۱۳۹۹ را ارتقا یابد. هلدینگ سیمان غدیر در گروه شرکت های سیمانی، با فروش 
قریب ۱۰ هزار میلیارد ریالی در سال مالی ۹8، رتبه دوم را در میان شرکت کنندگان این بخش، به خود اختصاص دهد.  
هلدینگ سیمان غدیر با در اختیار داشتن سهم ۱۰ درصدی از تولید سیمان کشور )معادل 6/ 8 میلیون تن( در رتبه 
سوم بزرگ ترین تولیدکنندگان این کالای استراتژیک در کشور به شمار می رود. همچنین جایگاه این هلدینگ در 
صنعت به لحاظ تولید عملیاتی محصول سیمان طی امسال، در رتبه دوم است.  کلیه فرآیند بورسی شدن شرکت طی 
شده و اخیرا هم درج نماد شرکت در بازار دوم فرابورس انجام  شده و امیدواریم عرضه سهام شرکت به زودی انجام شود.  
در گام بعدی قصد داریم سهام شرکت های تابعه هلدینگ سیمان غدیر را بعد از آماده سازی وارد بازار سرمایه کنیم که 
اولین گزینه محتمل نیز عرضه سهام سیمان سفید شرق خواهد بود.  گروه سرمایه گذاری غدیر به عنوان سهامدار اصلی 

»سغدیر« توانسته با فروشی معادل ۵۵۹ هزار میلیارد ریال، رتبه سوم را در میان ۵۰۰ شرکت برتر به دست آورد. 

کسبرتبه۱۵۰توسط
»هلدینگسیمانغدیر«در
بین۵۰۰شرکتبرترایران

هلدینگ سیمان غدیر 



اختصاص 32.3 میلیون یورو به طرح 
انتقال آب خلیج فارس

افزایش سرمایه بیمه ملت کلید خورد

کوروش پرویزیان، مدیرعامل بانک پارسیان از ایجـاد ۱6۵ 
هزارشـغل خبر داد و گفت :وی با بیان اینکه دسترسی به آب 
سالم ابتدایی ترین حق هر ایرانی است، افزود: به همین دلیل 
بانک پارسیان در ۲۱ طرح آبرسـانی به شـهرها و روسـتاها و 
منـاطق محروم که مربوط به ۱4 استان کشور بوده مشارکت 
داشته و ۱6،۵۰۰میلیارد ریال نیز اعتبار در این بخش ها هزینه 
کرده اســت، کشوری به شکوفایی اقتصادی نمی رسد ، جز با 
توسعه صادرات ، بانک درطرح هـای اکتشـاف و اسـتخراج نفت 
از میـادین مشترک فازهای۱۱ الی۲4 پارس جنوبی وخطوط 
لوله سراسـری6 ،۹و ۱۱ انتقال گاز با اعتباری حدود 4میلیارد 
دلار مشارکت داشته است. همچنین با شرکت نفت و گازکنگان 
درجهت صیانت از منابع ملی با سهم الشرکه این بانک به مبلغ 
۱میلیارد دلار شرایط را برای توسعه صادرات بیشتر فراهم کرده 
است. وی همچنین با اشاره به مشـارکت بانک پارسیان در طرح 
احـداث پالایشـگاه نفت در میـادین مشترک با شـرکت پالایش 
پارسـیان سـپهر ، افزود : هدف اصلی این طرح افزایش ارزش 
افــزوده از طریق تکمیل زنجیــره ارزش منابع زیرزمینی به 
مبلغ66۱میلیون دلار و ۱۰میلیون یورو بعاوه 6،۳46میلیارد 
ریال بوده است، مشارکت 6۰۰ میلیون دلاری درطرح اکتشاف 
واســـتخراج نفت از میادین مشــترک مانند یاران شمالی ، 
مشارکت در ســـندیکای تأمین مالی پروژه پالایشـگاه گاز 
بیـدبلنـدخلیـج فارس با هـدف ارزآوری و توسعه ظرفیت های 
تکمیل زنجیره ارزش به مبلغ۳۵۰میلیون دلار از دیگر کارهای 
انجام شده توسط بانک پارسیان برای صیانت از تولید و صادرات 
بوده است. ما بنگاه های کوچک و متوسط که اصلی ترین نقش 
را در اشتغالزایی کشور را دارند از حمایت های بانک پارسیان 
بی نصیب نبوده اند، حدود ۵7،۳۲۵ میلیارد ریال اعتبار در قالب 
اعطـای تسـهیات و صـدورضـــمانت نـامه وصـدور اوراق 
گـواهی اعتبـــار مولـد)گـــام( برای شرکت های کوچک 

ومتوسط پرداخت شده است .
گفتنی است توسعه و تعمیق اشتغال در مناطق روستایی 
و ایجاد فرصت های شغلی مولد، محرومیت زدایی و کمک به 
ارتقاء عدالت اجتماعی ، کمک بــه تأمین امنیت غذا و دارو ، 
حمایت از تولید داخلی ، سرمایه گذاری و توسعه کارآفرینی، 
توســعه صادرات ، حمایت از بنگاه های کوچک و متوســط، 
توانمندسازی شرکت های دانش بنیان، ایفای مسئولیت های 
اجتماعی ۹ رویکرد اصلی بانک پارســیان در راستای تحقق 

اهداف اقتصاد مقاومتی است .

www.etebar.net
www.etebar.net

خدمات کشور به نفت و میعانات گازی متکی است

علی مراد اکبری معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی گفت: این وزارتخانه برای اجرای سامانه های نوین آبیاری 8۰۰ میلیارد تومان به پیمانکاران آب و مردم بدهکار است، گفت:  هفتگی 
حدود ۲ تا ۳ میلیون یورو اعتبار پرداخت می شود که مجموع این بدهی ها تا پایان سال و حداکثر فروردین و اردیبهشت سال آینده پرداخت می شود. وی این بدهی ها را از محل اجرای پروژه های 
آب عنوان کرد و گفت: امسال 8۰ هزار هکتار سامانه نوین آبیاری با اعتبار ۱۱۵۰ میلیارد تومان راه اندازی شد و ۱۲۰هزار هکتار هم در حال اجرا است،به رغم این که دولت باید 8۵درصد این 
پروژه ها را متقبل می شد و ۱۵ درصد دولت پرداخت می کرد اما در عمل به علت محدودیت های اعتباری ۳۵ درصد هزینه ها از سوی مردم پرداخت شد. سازمان ملل متحد چندین برنامه 
و پروژه با ایران اجرا می کند که پروژه های »سیلا«و »تی سی پی« از آن جمله است. اخیراً فائو ۳۹۰ هزار دلار برای مدیریت پایدار خاک در کشور در قالب پروژه تی سی پی)همکاری های فنی( 
اختصاص داده است.در قانون بودجه ۳۰۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای بخش آب در سال  آینده پیش بینی شده است.وی تأکید کرد: با توجه به اهمیت آب در افزایش تولیدات کشاورزی و 
ارتقای ضریب امنیت غذایی باید اعتبارات بیشتری اختصاص یابد.او از افتتاح ۷۲ هزار هکتار پروژه آبیاری با اعتبار ۱۱۷۰میلیارد تومان در اسفندماه خبر داد و گفت: ۳۹۱۳ فقره پروژه اجرایی 

شده که ۳۰ تا ۳۵ درصد پول آن توسط مردم پرداخت شده است. ۱۴ هزار هکتار از این پروژه آماده افتتاح است و ۳۲ هزار هکتار قبلًا به بهره برداری رسیده بود./فارس

وزارتجهاد
کشاورزی۸۰۰
میلیاردتومان
بهپیمانکارانآب
بدهکاراست

 نیمه محروم جمهوریت
 جمهوری  محرومان

ظرفیت تأمین غذایی300 میلیون نفر 
در بخش کشاورزی

دکتر علی حیدری عضو و نائب رئیس هیات مدیره 
سازمان تامین اجتماعی:  

در بودجه سال ۱4۰۰ نیز همین قصه تلخ تکرار شد و دولت 
در لایحه اولیه بودجه کل کشور، اعتباری را جهت باز پرداخت 
بدهیهای خود به ســازمان تامین اجتماعی )حتی برای تادیه 
بدهیهای جاری دولت که در سال آینده بالغ بر 6۰ هزار میلیارد 
تومان می شود( پیش بینی نکرده بود و در کمیسیون تلفیق مجلس 
رقم نازلی لحاظ شد و زمانی که کلیات مصوبات کمیسیون تلفیق 
درخصوص لایحه بودجه کل کشور رد شد و لایحه جهت اصاح 
در دســتور کار دولت قرار گرفت مجدداً نیز رقم لازم برای تادیه 
بدهیهای دولت به سازمان تامین اجتماعی )برای پوشش بدهیهای 
جاری دولت و نیز برای اختصاص به متناسب سازی مستمری 
کارگران بازنشسته( پیش بینی نگردیده است. بقرار اطاع علیرغم 
همه تکالیف قانونی دولت )ماده ۱۲ قانون برنامه ششم توسعه 
مبنی بر تادیه کامل بدهیها در طول سالهای برنامه( و به رغم همه 
قول و قرارهایی که دولت به کارگران داده بود ، در اصاحیه بودجه 
سال ۱4۰۰ که در هفته گذشته از سوی دولت به مجلس ارسال 
گردید و عنقریب در دستور کار مجلس قرار خواهد گرفت. هیچ 
رقمی برای تادیه بدهیهای دولت به سازمان )جهت اختصاص به 
متناسب سازی مستمری کارگران( لحاظ نگردیده و ارقام لحاظ 
شده، حتی تکاپوی بدهیهای بیمه ای جاری دولت به سازمان 
تامین اجتماعی را نمی نماید . بنظر می رسد با توجه به اینکه در 
آســتانه انتخابات ریاست جمهوری قرار داریم، بایستی جامعه 
کارگری و قاطبه بیمه شدگان و مستمری بگیران سازمان تامین 
اجتماعی با دقت عملکرد متولیان و مسئولین نظام در دولت و 
مجلس را در ارتباط با تادیه بدهی دولت به کارگران زیر نظر داشته 
و رصد نمایند و به کســانی رای بدهنــد که گامهای عملی در 
بازپرداخت بدهیهای بیمه ای دولت به سازمان تامین اجتماعی 
داشــته و دارند . فعاً در مجلس، دولت و کل اجزای نظام، همه 
کاندیدای ریاست جمهوری هستند و همگی احساس تکلیف کرده 
و می کنند، فلذا جامعه کارگری بایستی دقیقاً رصد کند ببیند چه 
کسانی واقعاً در قبال تادیه مطالبات بیمه کارگران )سازمان تامین 
اجتماعی( از دولت، حساس هستند و برای تادیه بدهیهای بیمه 
ای دولت گامهای عملی بر میدارند. پیشنهاد می کنم میزان تاش 
افراد در احزاب و نحله های سیاسی کشور )اصولگرا، اصاح طلب، 
اعتدالی، کارگزاران و ... ( برای تادیه بدهیهای بیمه ای دولت به 
سازمان تامین اجتماعی، ماک و معیار حمایت جامعه کارگری 

از آنان در انتخابات ریاست جمهوری قرار گیرد. 

رئیس جمهوری در آیین افتتاح طرح های 
ملی وزارت نفت عنوان کرد: امســال کشور با 

کمترین اتکا به نفت اداره شد
در آیین افتتاح رســمی این پروژه ها که 
شامل ۲ طرح توسعه میدان آذر و واحد بازیابی 
اتان پتروپالایش کنگان بود، رئیس جمهوری از 
تاش این دولت بــرای احقاق حقوق مردم در 
میادین مشــترک نفتی و گازی سخن گفت. 
حســن روحانی با بیان اینکه این دولت تنها با 
برجام به دنبال احقاق حقوق مردم ایران نبود، 
تصریح کرد:  با سرمایه گذاری ها و تاش های این 
دولت حقوق از دســت رفته مردم در میادین 
مشــترک احقاق شــد.  ۵ برابر شــدن حجم 
بهره برداری نفت از میدان مشترک ایران و عراق 
در غــرب کارون و افزایش نزدیک به ۳ برابری 
تولید گاز در میدان پارس جنوبی که مخزن آن 
با کشور قطر مشترک است، از جمله مهم ترین 
تاش هایی است که در 7 سال گذشته با وجود 
تمام مشکات و فشارهای تحریمی انجام شد تا 
حجم برداشــت نفت و گاز از میادین مشترک 
بیشتر شود و ایران در مسابقه با رقبای خود نبازد. 
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطاع رسانی 
ریاســت جمهوری، روحانی با اشاره به اهمیت 
بالای صنایع نفت و در کنار آن پتروشیمی برای 
کشور، گفت:  در دولت های یازدهم و دوازدهم 
کارهای بی نظیر و ارزشمندی در زمینه توسعه 
صنایع نفت و پتروشیمی صورت گرفته و این از 
افتخارات این دولت است. افتتاح ۱۲ طرح بزرگ 
پتروشیمی در سال ۹۹ و افزایش دو برابری تولید 
محصولات آن از کارهای عظیم و بزرگ این دولت 
است.  رئیس جمهوری که در پنجاه و سومین 
هفته از افتتاح های ملی، بهره برداری از طرح های 
ملی وزارت نفت در استان های ایام و بوشهر را 
کلید می زد، با اشــاره به نقش درآمد حاصل از 
فروش نفت در بودجه کشــور، گفت:  در تاریخ 
کشور بخش اعظم بودجه سالانه را نفت تأمین 
کرده و این درحالی اســت که در سال ۹۹ این 
 دولت بــا کمترین اتکا به نفت کشــور را اداره 

کرده است. 
روحانی با بیان اینکه بسیاری از خدمات در 
کشور به نفت و میعانات گازی متکی است و اگر 
روزی شیر نفت و گاز بسته شود، همه فعالیت های 
کشور تعطیل خواهد شد، افزود:  کاهش اتکای 
بودجه اجرایی به نفت حرف بسیار درستی است 
امــا هیچگاه نباید اهمیت صنعت نفت را از یاد 
ببریم.  روحانی با اشاره به اقدامات بی نظیر دولت 
تدبیر و امید در زمینه نفت و گاز و افزایش مقدار 
تولید گاز از 6۰۰ میلیون مترمکعب در روز به یک 
میلیــارد مترمکعب در این دولــت، از افزایش 
بهره بــرداری از منابع مشــترک گاز و نفت با 
همسایگان به عنوان یکی از اقدامات دولت تدبیر 

و امید در راستای احقاق حقوق ملت نام برد.
برجام تنها اقدام ما نبود

رئیس جمهــوری تأکید کرد:  برخی فکر 
می کنند دســتاورد برجام احقاق حقوق ملت 
ایران بود که البته به دلیل بزرگی آن دنیا توطئه 
کرد تا کمر برجام شکسته شود و در این راه ترامپ 
مجری توطئه های رژیم صهیونیستی و ارتجاع 

منطقه شد. اما برجام تنها اقدام دولت برای احقاق 
حقوق مردم نبود. بلکه بهره بــرداری از منابع 
مشترک از دیگر اقدامات دولت در این راستا بود 
و توانســتیم در منطقه پارس جنوبی و میدان 
مشترک با قطر همتراز و حتی کمی جلوتر، از این 
میدان مشترک بهره برداری کنیم.  روحانی با 
اشاره به تفاوت های میادین مشترک گاز و نفت 
با میادین اختصاصی در داخل خاک کشور تأکید 
کــرد: در میادین مشــترک بــا بهره برداری 
همسایگان در هر ساعت بخشی از منافع ملی از 
دســت می رود. روحانی همچنین اقدامات و 
پیگیری  های دولت در دادگاه های خارجی برای 
بازگردانــدن هزاران شــیء و آثــار فرهنگی 
کشورمان را یکی دیگر از مصادیق اقدامات دولت 

برای احقاق حقوق ملت ایران برشمرد.
 تولید از میدان آذر تا پیش از این 

دولت صفر بود
رئیس جمهوری همچنیــن در ادامه به 
افتتاح طرح توســعه میدان نفتی آذر در دولت 
تدبیر و امید که در دو مرحله سال های ۹۵ و ۹۹ 
انجام شد اشاره کرد و افزود: در آغاز دولت تدبیر 
و امید اســتفاده ایران از این میدان صفر بود، تا 
پایان ســال ۹۵ به ۳۰ هزار بشکه رسیدیم و با 
افتتاح امروز 6۵ هزار بشــکه نفت از این میدان 
بهره برداری می شــود و جای افتخار است که 
افتتاح این طرح به دست مهندسین، جوانان و 
کارگران ایرانی انجام شد و از نیروهای خارجی و 
مهندســین سایر کشورها اســتفاده نکردیم. 
روحانی در ادامه اقدامات دولت در زمینه صنعت 
پتروشــیمی را یکی از افتخارات بزرگ کشور 
توصیف و تأکید کرد: اقدامات انجام شده تاکنون 
در مراحل بالادســتی این صنعت بوده و وزارت 
نفت باید با آماده سازی یک طرح و توجه به بخش 
پایین دستی صنعت پتروشیمی زمینه سازی 
اشــتغالزایی و بهره برداری از این بخش مهم را 
فراهم کند. رئیس جمهوری افتتاح دو طرح مهم 
نفتی با اعتبار ۲.۵میلیارد تومانی در یک روز را از 
دیگر افتخارات دولت دانست و ادامه داد: تنها در 
سال ۹۹، دوازده طرح پتروشیمی به بهره برداری 
رســیده اســت و امیدواریم که تا پایان سال 
بهره برداری از طرح ها در این صنعت ادامه داشته 
باشد. روحانی تأکید کرد: محصولات پتروشیمی 
در سال ۱4۰۰ به دو برابر آنچه تا امروز ظرفیت 
بهره برداری بوده اســت، رسیده و از حدود ۵۰ 

میلیون به ۱۰۰میلیون تن خواهد رسید.
تحقق ۳۱ میلیارد دلار صادرات غیرنفتی

رئیس جمهوری با بیان اینکه در سال های 
اخیر و با وجود تحریم و جنگ اقتصادی ناچار 
شدیم درآمد ارزی را از منابعی به جز نفت تأمین 
کنیم، تأکید کرد: صادرات غیرنفتی یکی از این 
منابع بود که به کشــور کمک و یاری رســاند. 
روحانی با بیان اینکه براساس آمار میزان صادرات 
غیرنفتی در دو ماهه اخیر مشابه سال گذشته 
بوده اســت، افزود: البته در آغاز امسال به دلیل 
شــیوع بیماری کرونا مشــکاتی در صادرات 
غیرنفتی کشــور به وجود آمد اما تاکنون ۳۱ 
میلیارد دلار رقم صادرات غیرنفتی بوده است که 
تا پایان سال افزایش خواهد یافت و بار بزرگی از 
این صادرات بر دوش بخش پتروشیمی و فولاد 
بوده است. رئیس جمهوری با تأکید بر اینکه همه 
آنچه به دســت آوردیم در ســایه اراده، ایمان و 
ایســتادگی ملت بوده و اگر افتتاح و موفقیتی 
داشتیم برای فرزندان ملت و جوانان این مرز و 
بوم است، تأکید کرده: اطمینان دارم که دنیا و 
امریکا ناچار است در برابر ملت بزرگ ایران زانو 

بزند و دست از تحریم ها بردارد.
در میدان های مشترک نسبت به 
همسایگان وضع مناسبی داریم

دو طرح توسعه میدان آذر و واحد بازیابی 
اتان پتروپالایش کنگان با مجموع سرمایه گذاری 
حدود ۲.6 میلیارد دلار به بهره برداری رسمی 
 رسید. میدان آذر یکی از پیچیده ترین میادین 
نفتی محسوب می شــود که در قالب قرارداد 
بیع متقابلی به ارزش حدود ۱.4 میلیارد یورو از 
سوی کنسرسیوم ایرانی توسعه یافته و پیشرفت 
آن خردادماه ســال ۱۳۹۲ حدود 6 درصد بوده 
اســت.وزیر نفت حالا درباره تولید این میدان 
می گوید: تولید انباشتی این میدان از ابتدا  سال 
۱۳۹6- تاکنون حدود ۳6 میلیون بشکه نفت 
بوده و ۱.6 میلیارد دلار هزینه طرح توسعه این 
میدان برگشته است.به گزارش شانا، بیژن زنگنه 
در آییــن افتتاح طرح های ملی صنعت نفت با 
اشاره به اینکه طرح میدان آذر در دو مرحله اجرا 
شده که مرحله نخست آن با تولید روزانه ۳۰ هزار 
بشکه از اردیبهشت ماه سال ۱۳۹6 عملی شد، 
افزود: فاز دوم این طرح با تولید روزانه 6۵ هزار 
بشکه از دی ماه امسال محقق شده است.به گفته 
زنگنه  نفت تولیدی از میدان آذر از ۱۹ حلقه چاه 
با عمق بیش از 4۵۰۰ متــر پس از فرآورش و 
جداســازی نفــت، گاز و آب در واحد فرآورش 
مرکزی، به مصرف کنندگان داخلی یا پایانه های 
صادراتی منتقل می شود و نکته مهم درباره این 

طرح تکمیل زنجیره ارزش است. به این معنا که 
گاز ترش تولیدی از این میدان پس از جداسازی 
بــه مرکز جمع آوری گاز دهلران منتقل و از آن 
طریــق بــه همــراه گازهــای میدان هــای 
چشــمه خوش، آبان، پایدار غرب، پایدار شرق، 
دهلران، دانان به ان جی ال ۳۱۰۰ ارسال می شود. 
بخشی از این گاز به شبکه سراسری گاز تزریق و 
بقیه به خوراک یک واحد پتروشــیمی تبدیل 
می شود. زنگنه همچنین در این مراسم با بیان 
اینکه خوشــبختانه در حال حاضر در تمامی 
میدان های مشترک نسبت به همسایگان در 
وضع مناسبی هستیم، گفت:  ظرفیت تولید نفت 
خام در میدان های مشترک غرب کارون از 7۰ 
هزار بشــکه در روز به 4۰۰ هزار بشکه افزایش 

یافته است. 
اگر تحریم ها نبود...

طرح دیگری که دیروز بــه بهره برداری 
 رسید پتروپالایش کنگان در عسلویه بود. طرحی 
در کنار فــاز ۱۲ پارس جنوبی که جزئی از ۱7 
طرح پتروشــیمی افتتاحی امســال اســت. 
پتروپالایش کنگان که با سرمایه گذاری قریب به 
یک میلیارد دلاری افتتاح شد، ظرفیت تولیدی 
حدود ۳.۵ میلیون تن در سال دارد و در زنجیره 
تولیدهــای پتروشــیمی، یــک طــرح مادر 
تولیدکننده خوراک اســت وزیــر نفت درباره 
طرح های تأمین خــوراک می گوید: مجموع 
ظرفیت طرح های تولید خــوراک واحدهای 
پتروشیمی که امسال افتتاح شده اند و می شوند، 
۱۱.۲ میلیون تن در سال است. از پتروپالایش 
کنگان مایعــات تولیدی تا زمــان راه اندازی 
واحدهای پایین دستی این طرح صادر شده و اتان 
تولیدی نیز به مصرف مجتمع های پتروشیمی 
مســتقر در پــارس جنوبی می رســد. اما در 
پایین دست طرح پتروپالایش کنگان چهار طرح 
اجرا می شود، یک واحد الفین یک میلیون تنی 
و ۳ واحــد تولید پلی اتیلــن ۳۰۰ هزار تنی با 
ســرمایه گذاری ۱.۵ میلیــارد دلار با مجموع 
پیشرفت 4۰ درصدی در حال ساخت است.وزیر 
نفت گفت: اگر تحریم ها نبود همه این طرح ها 
می توانســت با هم به بهره برداری برسد و علت 
تأخیــر در اجرای این طــرح و زنجیره، اعمال 

تحریم ها بوده است. 
کیان؛ یکی از ابرپروژه های پتروشیمی

عملیات اجرایی طرح پتروشیمی کیان نیز 
به عنوان ســومین طرح روز گذشته به صورت 
رسمی آغاز  شد. وزیر نفت درباره آن توضیح داد: 
این طرح از ابرپروژه های پتروشیمی است که فاز 
نخست آن به حدود ۲ میلیارد دلار سرمایه گذاری 
نیــاز دارد. ویژگــی مهم این طــرح دریافت 
مجموعه ای از خوراک های ترکیبی مایع و گاز با 
ظرفیت ۲.۵ میلیون تن است. این طرح عظیمی 
است و ما چهار طرح از این نوع داریم. سه طرح 
دیگر با اســتفاده از مجموعه ای از خوراک های 
ترکیبی مایع و گاز )دو طرح در عســلویه و یک 
طرح در بندر ماهشهر( تعریف شده که همسو با 
جهش ســوم و ریل گذاری برای آینده صنعت 
پتروشــیمی و ساختن اقتصاد مقاومتی با نگاه 

درون زا و و برون گراست.
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یادداشت-۳

اخبارکوتاه

گفتگو-2

اخبارکوتاه

قاســم تقی زاده خامسی معاون وزیر 
نیرو در امور آب و آبفا از امضای قرارداد ۳۰ 
ســد تا پایان دولت دوازدهم در چارچوب 

موضوع گردشگری سدها خبر داد.
وی در آیین رونمایی از ۳۵ طرح ساز و 
کاری صنعــت آب و بــرق کــه به صورت 
ویدئوکنفرانسی و در قالب چهل و سومین 
هفته پویش # هرهفته_الف_ب_ایران و با 
حضور وزیر نیرو برگزار شد، اظهار داشت: به 
دنبال اشــاره رییس جمهوری در ســال 
گذشــته به موضوع گردشــگری سدها، 
بافاصله کمیته های گردشگری سدها در 
همه استان ها تشکیل شد. در داخل وزارت 
نیرو، تاسیسات آبی سال ها در اختیار بعضا 
امور خصوصی شــرکت ها قرار می گرفت و 
مردم به آنها دسترسی نداشتند و در خارج 

از وزارت نیرو هم وقتی از گردشگری سدها 
و آوردن مردم برای دیدن آنها و اســتفاده 
بهینه از ســدها صحبت می کردیم غالبا با 
مقاومت هایی مواجه بودیم، برنامه استان ها 
به کمیته های گردشــگری اباغ شــد تا 
ســدهایی که می توان از آنها در این راستا 
اســتفاده کرد را معرفی کنند که ۱۱۰ سد 
معرفی و پس از انتشــار فراخوان برای ۵7 
سد، ۳۰ سد انتخاب شد که در همین دولت 
به مرحله قرارداد می رسد. ۱.۳۰۰ میلیارد 
ریال در این زمینه سرمایه گذاری و ۳ هزار 
نفر به طور مستقیم صاحب شغل خواهند 
شد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نیرو، قاسم تقی زاده خامسی معاون 
وزیر نیرو در امور آب و آبفا همچنین با اشاره 
به بهره برداری از سامانه سامی برای استعام 

از حریم، بستر و مکان یابی رودخانه ها گفت: 
در زمان حاضر این ســامانه به صورت صد 
درصــد در اســتان ها فعال بــوده و مردم 
می توانند استعام های خود را از طریق این 
سامانه انجام دهند. وی همچنین از تجهیز 
پنج سالن در شــرکت مدیریت منابع آب 
ایران و در هر استان یک سالن با پهنای باند 
بیشــتر برای ارتباط اینترنتی برای تماس 
آناین با مدیران با توجه به شرایط کرونایی 
خبر داد و گفت: ۲4 عنوان وظیفه از ستاد به 
شرکت مدیریت منابع آب و از این شرکت 
به استان ها تفویض شده است. وی در عین 
حال به تشــکیل کارگروه ملی سازگاری با 
کم آبی و تصویب برنامه های استان ها در این 
زمینه هم اشــاره کرد و افــزود: در کمیته 
تخصصی فقط یک استان و در کمیته ملی 

هفت اســتان باقی مانده که تا هفته آینده 
تکمیل خواهد شد.

تقــی زاده خامســی همچنیــن در 
خصوص مدیریت حوضه آبریز و مشارکت 
ذی نفعــان در مقوله آب گفــت: فراخوان 
تعیین ۹ رییس حوضه اعام و مصاحبه ها 
نیز انجام شــده است. تا پایان سال مدیران 

حوضه مستقر خواهند شد.

۳0 سد کشور مقصد گردشگری می شوند

هیات مدیره شرکت بیمه ملت، پیشنهاد افزایش سرمایه این 
شرکت را به مجمع عمومی فوق العاده ارائه داد. پیشنهاد افزایش 
سرمایه برای رونق تولید و ایجاد اشتغال از طریق اصاح ساختار مالی 
در راستای افزایش توانگری مالی و تعمیم انواع پوشش های بیمه در 
کشور توسط هیات مدیره بیمه ملت ارائه شد. بر اساس این گزارش، 
مقرر شده است تا این افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی 
دارایی ها حداقل به مبلغ 8۹۱/ ۲۹ میلیارد ریال و به میزان ۱۰4۹ 
درصد انجام شود. بدیهی است افزایش سرمایه یادشده منوط به 
موافقت ســازمان بورس و اوراق بهادار و بیمه مرکزی جمهوری 
اسامی ایران و تصویب آن در مجمع عمومی فوق العاده سهامداران 
خواهد بود.گفتنی اســت؛ سرمایه بیمه ملت طی صورت جلسه 
هیات مدیره مورخ ۱۹ شهریور ۹۵ و تاییدیه مورخ ۲۱ آذر ۹۵ بیمه 

مرکزی؛ مبلغ ۲8۵۰ میلیارد ریال است.

پرداخت بدهی دولت به بخش 
خصوصی از محل فروش اموال

نمایندگان مجلس در بررسی لایحه بودجه ۱4۰۰ با پرداخت 
بدهــی دولت به بخش های خصوصی از محــل واگذاری اموال و 
دارایی ها موافقت کردند. بر اســاس ایــن مصوبه، بدهی دولت به 
بخش های خصوصی و تعاونی و نهادهای عمومی غیردولتی از محل 
واگذاری اموال و دارایی های متعلق به دولت و مؤسسات و شرکت های 
دولتی به استثنای موارد مصادیق مندرج در اصل 8۳ قانون اساسی 
و مشمول واگذاری موضوع قانون اجرای سیاست های کلی اصل 44 
قانون اساسی از طریق جدول شماره ۱8 )توزیع اعتبارات موضوع 
واگذاری سهام و سهم الشرکه دولت( این قانون قابل پرداخت است. 

علیرضا عباسی عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی 
و محیط زیست مجلس شورای اسامی ضمن تاکید بر اینکه ظرفیت 
کشاورزی کشور به  گونه ای است که اگر درست بهره برداری شود، 
توانایی تامین غذای ۳۰۰ میلیون نفر را دارد، اظهار کرد: شخصی که 
سال ها سکاندار کشاورزی کشور بوده با بی توجهی به ظرفیت های 
کشاورزی اعام می کند ظرفیت کشاورزی ما برای ۳۵ میلیون نفر 
است؛ آیا واقعا نمی دانند ما یک کشور 4 فصل داریم؟ مساحت کشور 
ایران حدود 4۰ برابر کشور هلند است و از ۱۳ اقلیم موجود ۱۱ اقلیم 
را در خود دارد، با این وجود صادرات محصولات کشاورزی هلند ۲۰ 

برابر صادرات محصولات کشاورزی کشور ایران است. 

اعزام کارشناسان بیمه البرز به 
شهرستان زلزله زده سی سخت

درپی وقوع زلزله در شهرســتان ســی سخت استان 
کهکیلویه و بویراحمد، کارشناسان ارزیاب خسارت شرکت 
بیمه البرز به این شهرستان اعزام شدند. به گزارش روابط 
عمومی بیمه البرز، کارشناسان این شرکت بافاصله پس از 
وقــوع زلزله به منطقه حادثه دیده اعزام شــدند و در حال 
رسیدگی و ارزیابی خسارت های اعام شده از سوی بیمه 
گزاران خسارت دیده بیمه البرز هستند. بنا بر این گزارش، 
بیمــه البرز همچنین محموله ای شــامل دســتگاه های 
گرمایشی و مواد غذایی برای کمک به آسیب دیدگان زلزله 

به شهرستان سی سخت ارسال کرد.

آگهــی تغییــرات شــرکت آریانــا افــق پرشــین بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲95۴۴۰ و شناســه ملــی ۱۰۱۰33۲8۴79 بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ۱395/۰6/۲7  تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مهدی حمیــدی پناه بــه شــماره ملــی ۰۴5۲7۱6۱87 
بــا پرداخــت مبلــغ 33۰۰۰۰ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکا قــرار گرفــت. فــرزاد مؤذنــی بــه شــماره ملــی ۰۰8۲7۴۱7۰۰ بــا پرداخــت 
مبلــغ 3۴۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکا قــرار گرفــت. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰ریــال بــه مبلــغ ۱67۰۰۰۰ ریال 
افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه بــه شــرح زیــر مــی باشــد: ســید حســین 
میراســمعیلی بــه شــماره ملــی ۰۰799۴6۱35 دارنــده مبلــغ 6۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه. مهــدی حمیــدی پنــاه بــه شــماره ملــی ۰۴5۲7۱6۱87 
دارنــده مبلــغ 33۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه. فــرزاد مؤذنــی بــه شــماره ملــی ۰۰8۲7۴۱7۰۰ دارنــده مبلــغ 3۴۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه. تبســم 
صادقــی بــه شــماره ملــی ۰۰5۲36383۱ دارنــده مبلــغ ۴۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه. -تعــداد اعضــای هیئــت مدیــره 3 نفــر تعییــن شــد و مــاده 

مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲9(

آگهــی تغییــرات شــرکت منــش پــرداز دوران بــا مســئولیت محــدود به شــماره 
ــع  ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰3۲۰759897 ب ــه مل ــت ۴۲37۲۱ و شناس ثب
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــورخ ۱397/۰3/۰5 تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع عموم
شــد : آقــای احمــد فــلاح بــه شــماره ملــی ۰۰۴777۴۱۱8 بــه ســمت مدیرعامــل 
و رئیــس هیئــت مدیــره و خانــم ســرور پرتــو بــه شــماره ملــی ۱۲6۱6۲7۴7۴ بــه 
ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اوراق 
ــرد  ــای منف ــا امض ــات اداری ب ــادی ومکاتب ــد آور و اوراق ع ــادار و تعه ــناد به و اس
مدیرعامــل همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر می باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲7(

اقدامات بیمه معلم در تسریع رسیدگی  به خسارات سی سخت
 به گزارش روابط عمومی بیمه معلم، این شرکت بیمه ای در پی وقوع 
زلزله در شهرستان سی سخت استان کهکیلویه و بویر احمد، بافاصله و از 
فردای روز حادثه و با اطاع رســانی به بیمه گذاران و زیان دیدگان در محل 
حادثه، کارشناسان و ارزیابان خسارت خود را به این شهرستان اعزام و در حال 
رســیدگی، ارزیابی و پرداخت خســارت به زیان دیدگان می باشند. روند 
رسیدگی در منطقه زلزله زده همچنان ادامه دارد... اهدای ۱۰۰۰ دستگاه 

تبلت به دانش آموزان مناطق کم برخوردار کشور از سوی بیمه معلم
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سازمان مالیاتی مکلف به انتشار لیست 
خوداظهاری فعالان فضای مجازی

سازمان امور مالیاتی مکلف است لیست مودیان مالیاتی 
و خوداظهاری تهیه شــده توسط اینفلوئنسرها را جمع آوری 
کرده و در ســایت سازمان منتشر کند. به گزارش خبرگزاری 
تسنیم،  بر اساس بند الحاقی تبصره 6 ماده واحده لایحه بودجه، 
درآمدهــای کاربران دارای بیــش از ۵۰۰ هزار دنبال کننده 
رســانه های کاربرمحور از محل تبلیغات مشمول مالیات بر 
درآمد خواهد بود. سازمان امور مالیاتی مکلف است ظرف دو 
ماه پس از لازم الاجرا شدن این بند دستورالعمل اجرایی مربوط 
به اخذ مالیــات از درآمدهای کاربران حرفه ای رســانه های 
کاربرمحور از محل تبلیغات را تهیه و به تائید وزیر اقتصاد و امور 
دارایی برساند. سازمان امور مالیاتی مکلف است لیست مودیان 
مالیاتی و خوداظهاری تهیه شده توسط آنها را تهیه و در سایت 
ســازمان در منظر عموم قرار دهد. گفتنی است،  این مصوبه 
مجلس درخصوص مکلف کردن سازمان مالیاتی برای انتشار 
عمومی وضعیت مالیاتی اینفلوئنسرها، عاوه  بر کسب درآمد 
و احقاق حقوق دولتی، گام مهمی  در راستای شفافیت مالیاتی 
در کشــور است. بر همین اساس اطاق عنوان »یک و تیر دو 
نشان« به مصوبه اخیر مجلس خیلی موضوع عجیبی نیست. 
این پیشنهاد با همکاری مرکز پژوهش ها تنظیم شده است. 
منظور از رسانه های کاربرمحور کانال های اینستاگرام، تلگرام 
و امثالهم اســت و اگر بیشتر از ۵۰۰ هزار کاربر داشته باشند 
مشمول مالیات می شوند و تمامی کسب وکارهای کوچکی که 
در فضای مجــازی فعالیت می کنند، این حکم شــامل آنها 
نمی شود. در فضای مجازی برخی از کسب وکارها شکل خاصی 
پیدا کرده اند. به عنوان مثال تعداد کاربران برخی کانال هایی که 
در اینستاگرام و ســایر شبکه های مجازی فعالیت می کنند، 
نجومی است و به چند صدهزار کاربر می رسد که در اصطاح 
به آنها اینفلوئنســرها می گویند و شاخه های مختلفی ایجاد 
می کنند که در این کانال ها از جمله کارهایی که انجام می شود 
تبلیغات اســت.  تبلیغات در رســانه ای انجام می شــود که 
کاربرمحور است یعنی به این دلیل، تبلیغات در این کانال ها به 
دلیل مخاطبان بالا بسیار باارزش است و وقتی تعداد مخاطبان 
کانالی نجومی می شود، تبلیغات آن بسیار گران قیمت است و 
صاحــب آن درآمــد غیرمتعارف و نجومی کســب می کند. 
محمدحسین حسین زاده بحرینی به عنوان پیشنهاد دهنده بند 
الحاقی گفته اســت: در حال حاضر بخشی از کسب وکارها در 
فضای واقعی و حقیقی انجام نمی شود بلکه فضای مجازی و نت 
فرصت خوبی اســت برای توسعه دولت الکترونیک و کسب و 
کارهای مجازی و به طور حتم باید شــکل سالم آن را تشویق 
کنیم و مشوق هایی در نظر بگیریم. گفتنی است، این مصوبه 
جدید مجلس گام مهمی  در راستای شفافیت مالیاتی است؛ 
موضوعی که تا به حال با چالش های جدی رو به رو بوده است.

مدیرکل امور دانش آموختگان وزارت علوم 
گفت: با اســتعام مــدارک و تأیید کد مدرک 
دانشــگاهی خرید و فروش مدارک دانشگاهی 

امکان پذیر نیست.
ســید عبدالحمید انگجــی در مصاحبه با 
خبرگزاری صدا و سیما اظهارداشت: متأسفانه در 
رســانه ها و مطبوعــات آمــار مبالغه آمیــزی 
درخصــوص جعل مدارک دانشــگاهی مطرح 
می شود که من آن را تکذیب می کنم و این موجب 
تشــویش اذهان عمومی و سلب اعتماد مردم به 
سیستم دانشگاهی است. انگجی با بیان اینکه در 
ابتدا باید مدارک وزارت بهداشــت، وزارت علوم، 
دانشگاه آزاد و حتی حوزه علمیه تفکیک شود، 
افزود: هر کدام از این حوزه ها مســئولیت های 
نظارتی خاص خودشــان را دارند و وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری تنها مسئول مدارک صادره از 
دانشــگاه های خود است. همچنین بین جعلی 
بودن مدرک و مورد تأییــد نبودن مدرک باید 
تفکیک قائل شد، چنانچه باید بین جعل مدرک 
و خدشه وارد شدن مدرک هم تفکیک قائل شد 
و راه های بررســی هر کدام از این موارد متفاوت 
اســت. وی با بیان اینکه اسامی همه مؤسسات 

آموزش عالی مورد تأیید وزارت علوم که مدرک 
آنها معتبر است در سامانه امور دانشجویان وزارت 
علوم ذکر شده است، ادامه داد: دانشگاه های مورد 
تأیید ما به دو دسته تقسیم می شوند که بعضی از 
دانشگاه ها می توانند به صورت مستقل مدرک 
صادر کنند، اما برخی دیگر این استقال را ندارند، 
البته دانشگاه های مستقل 8۰ دانشگاه هستند و 
مؤسسات غیر انتفاعی و پژوهشکده ها هم جزو 
مراکزی هستند که هنوز اختیار صدور مدرک را 
ندارند. مدیرکل امــور دانش آموختگان وزارت 
علوم با بیان اینکه مدارک دانشگاه های مورد تأیید 
وزارت علوم دارای کد استعام است،گفت: کلیه 
مدارکــی که در ســامانه ســجاد وزارت علوم 
بارگذاری می شود دارای تأیید رئیس دانشگاه، کد 
قابل اسکن و کد ۲۰ رقمی باشد که از این طریق 
اســتعام مدرک گرفته می شود به طوری که با 
وارد کردن کد ۲۰ رقمی در ســامانه سجاد هم 
اصالت و هم محتویات مدرک مورد استعام قرار 
می گیرد و این موضوع طی بخشنامه ای به همه 
مراکز دولتی ارسال شده تا مدارکی که به دست 
آنها می رسد به راحتی و بدون هیچ گونه بروکراسی 

اداری استعام شود.

انگجی اظهارداشت: برای مدارکی که قبل از 
راه اندازی کد های استعام صادر شده نیز با تأیید 
دانشــگاه کد موردنظر در پشــت مدرک صادر 
می شود و استعام شکل می گیرد، همچنین برای 
مدارک خارج از کشور نیز در ابتدا گواهی موقت 
با کد صادر و ســپس ارزش نامــه دائمی صادر 
می شــود و پــس از آن کد اســتعام به صورت 
عمودی در روی مدرک ثبت می شود. وی افزود: 
وزارت امــور خارجه تنهــا اصالت یک مدرک را 
می تواند صادر کند و ارزشــیابی مدرک بر عهده 
وزارت علوم اســت، همچنین در صورت تعیین 
مدرک جعلی توسط بخش حقوقی وزارت علوم 
در قوانین مجازات اسامی جریمه هایی از جمله 
انفصال از خدمت برای افراد خاطی در نظر گرفته 

شده است.

تحویل انواع هواپیماهای نظامی، ترابری سنگین و بالگرد به نیروهای مسلح

اصفهان برای نخستین بار در صنعت پالایش نفت کشور، کارشناسان شرکت پالایش نفت اصفهان موفق شدند تیوب های کوره واحد کاهش گرانروی شماره ۲ را که برخلاف سایر کوره ها 
دارای اتصالات خاص از نوع EXPAND است با صرف ۵۲ هزار نفر ساعت به طور کامل و با موفقیت تعویض کنند. مهدی نجمی، رئیس برنامه ریزی کنترل و روش های نگهداری و تعمیرات 
این شرکت افزود: عمر تیوب های کوره واحد کاهش گرانروی بیش از ۴۰ سال بود که براساس الزامات اداره بازرسی فنی و طبق برنامه ریزی های انجام شده، در بهمن سال جاری تعویض 
شدند. پیش بینی انجام این عملیات ۳۹ روز بود، خوشبختانه با همکاری مطلوب واحدهای مختلف شرکت، از پیش بینی های انجام شده پیشی گرفتیم و مدت  زمان تعمیرات فوق به ۳۶ 
روز کاهش داده شد. رئیس بازرسی فنی دستگاه های پالایش نیز با اشاره به اینکه براساس نتایج و سوابق بازرسی، قسمت تشعشع عمده تیوب های کوره H۲-۳۰۱ به خاطر عمر طولانی، 
از ناحیه جداره خارجی دچار لایه ترد و شکننده شده بودند، اظهار کرد: وفق بررسی های کارشناسان پژوهشگاه صنعت نفت و به منظور حفظ یکپارچگی مکانیکی این تجهیز، شرکت پالایش 
نفت اصفهان ملزم به تعویض کامل تیوب های بخش Radiation این کوره شد.  پژمان قاسمی با بیان اینکه در بازسازی قسمت تشعشع کوره یاد شده، تمام تیوب های دیواره و سقف 

در چهار پاس )مرحله( تعویض شدند، افزود: بازسازی هدرها و انجام EXPAND تیوب ها و تست هیدرولیکی از فعالیت های دیگر در روند تعویض تیوب ها بود.  

تعویضتیوبهای
کورهواحدگرانروی
پالایشنفتاصفهان

۹ فروند هواپیمای نظامی، ۱۰ فروند 
بالگــرد و ده هــا موتور بازآماد شــده در 
ســازمان صنایع هوایی بــا حضور امیر 
ســرتیپ حاتمی تحویل نیروهای مسلح 

کشور شد.
به گــزارش اعتبار به نقل از از روابط 
عمومی وزارت دفاع، مراسم تحویل دهی 
انواع هواپیماهای نظامی، ترابری سنگین 
و بالگرد و همچنین ده ها موتور پیشرفته 
در ســازمان صنایع هوایی وزارت دفاع با 
حضور امیر ســرتیپ حاتمی وزیر دفاع، 
امیــر نصیر زاده فرمانــده نیروی هوایی 
ارتــش و امیر یوســف قربانــی فرمانده 

هوانیروز ارتش برگزار شد.
در این مراســم  ۹ فروند هواپیمای 
نظامی، ۱۰ فروند بالگــرد و ده ها موتور 
بازآماد شده در ســازمان صنایع هوایی 

وزارت دفاع تحویل نیروهای مسلح شد.
امیر سرتیپ حاتمی در این مراسم با 
بیان اینکــه این میــدان پویایی گویای 
شکسته شکسته حداکثری دشمن فشار 
حداکثری دشــمن موفقیت راهبردهای 
جمهوری اسامی ایران جمهوری اسامی 
ایران است،  گفت: دشــمن با دو راهبرد 
تحریم و عدم اجازه خرید تجهیزات تاش 
کرد ایران را شکســت دهد اما جمهوری 
اســامی با ســه راهبردی اتکا به توان 
داخلی، بهینه ســازی تجهیزات دفاعی و 
امنیتی با شرایط روز و ساخت تسلیحات 
بومی در حوزه های مختلف رزم زمینی، 
دریایی، موشــکی و ســایبری توانست 
دشمن را شکســت دهد،سازمان صنایع 
هوایی وزارت دفاع بر اســاس مأموریت 
ذاتی خــود گام های موثــری در زمینه 
افزایش توان رزم نیروهای مسلح در حوزه 
تعمیرات اساسی و ارتقای انواع هواپیما، 
بالگرد و موتورهای نظامی برداشته است 
به نحوی که در ســال جــاری موفق به 
اورهــال و تعمیــر اساســی ده ههــا 
فروندهواپیمــا، بالگرد و موتورهای مورد 

نیاز نیروهای مسلح شده است.
وزیر دفاعو پشتیبانی نیروهای مسلح 
۹ فروند هواپیماهای بازاماد شده را از نوع 
 ،F۲۷.F۱۴.F۴ هواپیماهای نظامــی
میراژ و همچنیــن هواپیماهای ترابری 
C۱۳۰.7۰7 و 747 عنوان کرد و گفت: 
ایــن هواپیماهــا در رزم هوایــی و در 
مأموریت هــای متنوع رزمی، تاکتیکی و 
ترابــری کاربرد فراوان دارند که با تحویل 
آنهــا به نیروی هوایــی ارتش جمهوری 
اسامی ایران، ناوگان رزم هوایی نیروهای 
مسلح تقویت خواهد شد.  سرتیپ حاتمی 
۱۰ فروند بالگردهای بازآماد شده را انواع 

متنــوع بالگردهــای شــرقی و غربــی 
۲۱4.۲۰۵.۲۰6.۲۰۹.۲۱۲ و میل شرقی 
۱7۱ برشمرد و گفت: این بالگردها دارای 
کاربری های رزمــی، انتظامی و امدادی 
هستند که برای بهره برداری یگان هایی 
از نیروهای هوایی ارتش، هوانیروز، نیروی 

دریایی سپاه و هواناجا تحویل می شود.
وی درباره ده ها موتور بازآماد شــده 
توسط متخصصین صنایع هوایی وزارت 
دفاع گفت: این موتورهــا از انواع متنوع 
توربوجت، توربوفن، و توربوشفت هستند 
کــه در هواپیماهــا و بالگردهای نظامی 
ناوگان بالگردی هوانیروز، نیروی هوایی و 
دریایی ارتش مورد استفاده قرار می گیرند.

وزیر دفــاع در ادامه بــا بیان اینکه 
نیروهای مسلح جمهوری اسامی ایران 
پس پیروزی انقاب اســامی با مشاهده 
تحریم های شــدید نظامی کشــورهای 
خارجی علیه ایران، دست شان را بر روی 
زانوهای خود گذاشــتند و قــدم در راه 
خودکفایی در عرصه های مختلفی دفاعی 
گذاشــتند، گفت: در این مسیر، ساخت 
انواع جنگ افزارها و تســلیحات دفاعی 
متناســب با نیاز روز و همچنین بازآماد و 
بازطراحــی ادوات نظامــی موجود که از 
گذشته در کشور وجود داشت، دو راهبرد 
اصلی وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای 

مسلح ایران شد.
 اورهال تجهیزات نظامی سبک، نیمه 
ســنگین و سنگین توســط متخصصان 
داخلی، مسیری کم هزینه و مطمئن برای 
ارتقا توان دفاعی نیروهای مســلح است؛ 
شیوه ای که در دکترین دفاعی جمهوری 
اســامی ایران نیز به آن اهمیت فراوانی 
داده شده است. او با بیان پیچیدگی های 
صنعت هوایی و استانداردهای خاص این 
صنعت راهبردی گفت:  در فرایند طراحی، 
ســاخت و بازآماد انواع تجهیزات هوایی، 
استانداردها برای هر قطعه باید پاس)رد( 
شوند که این یک کار بسیار سخت و دشوار 
است؛ بحمدالله این سختی ها را پشت سر 
گذاشتیم و امروز در صنعت هوایی صاحب 

فن و فناوری هستیم و می توانیم صنعت 
هوانوردی را یک صنعت خوداتکا بدانیم. 
وی با بیان اینکه ســازمان صنایع هوایی 
وزارت دفاع با طراحی و تولید قطعات مورد 
نیاز و اورهال انواع هواپیما، موجب شد تا 
در طول این ســال ها خللی در توان رزم 
هوایی نیروهای مسلح ایجاد نشود افزود: 
هواپیماهای نیازمند به تعمیرات اساسی 
نیروهای مســلح همواره بدون هیچ گونه 
وابستگی و با بهره گیری حداکثری از توان 
صنعتــی حــوزه دفــاع، دانشــگاه ها و 
شرکت های دانش بنیان و بویژه همکاری 
و حمایت صمیمانه نیروی هوایی ارتش 
جمهوری اســامی بازآمــاد و به موقع 
تحویل یگان های هوایی نیروهای مسلح 

شده است.
قدرتمند ترین ناوگان بالگردی 

خاورمیانه هستیم
 فرمانده هوانیروز گفت: امروز تمام 
قطعات بالگردی ما به شکل بومی توسط 

خودمان ساخته می شود.
 امیر ســرتیپ دوم خلبان یوســف 
قربانی فرمانده هوانیروز ارتش جمهوری 
اسامی ایران در مراســم تحویل دهی 
چندین فرونــد هواپیما و بالگرد اورهال 
شده توسط سازمان صنایع هوایی وزارت 

دفاع و پشتیبانی نیرو های مسلح با بیان 
اینکــه صنایــع هوایی به عنــوان یک 
پشتیبان قوی در بحث تعمیرات، اورهال 
و واگذاری قطعات بــه ناوگان بالگردی 
هوانیروز ارتش عمل می کند، اظهار کرد: 
امروز به جرات می توانم بگویم که در سال 
جهش تولید که راهبرد اساسی کشورمان 
است به لطف خدا تولیداتی که در تامین 
آن ها تحریم هســتیم همه به دســت 
دانشــمندان عزیــز صنایــع هوایی و 
شرکت های دانش بنیان در کشور ساخته 
می شود. به جرات می توانم بگویم که ما 
قدرتمند ترین ناوگان بالگردی خاورمیانه 
هستیم و در بعد توان رزمی نیز آمادگی 
بســیار خوبی داریم. امروز تمام قطعات 
بالگردی ما به شکل بومی توسط خودمان 
ساخته می شود. همه سامانه های دید در 
شب به صورت بومی در جمهوری اسامی 
ایران ساخته شده و می شود، فقط تعداد 
محدودی از کشــور ها به ایــن فناوری 
دسترسی دارند و به کمک سازمان صنایع 
هوایی وزارت دفاع و پشتیبانی نیرو های 
مسلح توانسته ایم ســامانه های دید در 
شــب را که آرزوی ما بود بســازیم و در 
کشور اســتفاده کنیم. البته باید به این 
نکته هم اشاره کنم که این سامانه ها در 
رزمایش شبانه سواحل مکران که اخیرا 
برگزار شــد به عنوان یکی از مولفه های 
قدرت در میدان نبرد به کار گرفته شــد. 
در بحث موشکی نیز وزارت دفاع در حوزه 
سامانه های موشکی نقطه زن بسیار خوب 
عمل کرده و به کمک همدیگر توانستیم 
تجهیزات موشــکی نقطــه زن را به حد 
مطلوب برســانیم و با تمام توان حاضر 
هســتیم تــا در تمــام نقاط کشــور از 
رزمندگان پشــتیبانی کنیم./ باشــگاه 

خبرنگاران جوان

موفقیت موسسه اعتباری ملل در تحقق 
برنامه ها و اهداف

محمد رضا  مروجی قائم مقام موسسه اعتباری ملل گفت: در 
سال های گذشته ایده ها در قشر تحصیل کرده  و جوان صرفاً در 
حد یک طرح باقی می ماند و عما به مرحله اجرا نمی رسید. لذا بر 
آن شدیم تا درکنار این عزیزان از مرحله ایده تا عمل حضوری فعال 
تر داشته باشیم تا عاوه بر اشتغال زایی و تسهیل امور، نقشی هم 
در این مسیر ایفا، کرده باشیم. او در خصوص نحوه شرکت عاقه 
مندان در این کمپین بیان داشــتند که از طریق فضای مجازی و 
بسترهای طراحی شــده همه صاحبان ایده و طرح می توانند با 
مراجعه به سایت )ایده تا عمل( در این پویش شرکت کنند. پس از 
بررسی و پایش طرح ها توسط تیم داوری و براساس عملیاتی شدن 
طرح ها موارد به معاونت اعتباری جهت اعتبار ســنجی، تایید و 
اعطای تسهیات ارسال  می گردد که پس از تایید نهایی و اعطای 
تسهیات این موسسه در کنار ایده های خاق و موثر خواهد ماند، 
هر ایده ای که خوب و عملیاتی باشد لایق دریافت این تسهیات 
خواهد شد و کسب و کارها و ایده های حوزه بانکداری الکترونیک 
بیشتر مورد توجه قرار خواهند گرفت  و این موسسه قریب به دوسال 
در تدارک برگزاری و اجرای این پویش بود بروز مشکاتی در این 
راه را علت تاخیر دوساله این موضوع دانستند که اکنون به لطف 
خدا و با تاش همکاران به مرحله اجرا درآمده است، همواره دغدغه 
اصلی این موسسه حمایت از طرح ها و ایده های بکر و نو بوده ضمن 
اشاره به ضعف سیستم آموزشی در خصوص تعلیم و تربیت دانش 
آموختگان براساس مطالعات تئوری بیان داشتند همواره دانش 
آموختگان بعد از فراغت از تحصیل دغدغه کار و مشکات ناشی از 
آن را دارند. لذا موسســه اعتباری ملل به نوبه خود در این مسیر 
پیشــقدم شد تا به سهم خود از این قبیل کسب و کار ها  حمایت 
بعمل آورد، وی از تمامی سازمان ها و نهادها با توجه به استقبال 
جوانان از این طرح درخواست کرد با اجرای پویش های مشابه از 

ایده های نو حمایت کنند.

هفته نامه اقتصادی ایران

گفتگو-2 خبر

ــهامی  ــرکت س ــارس ش ــت پ ــر برن ــرکت قی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــی ۱۰3۲۰8999۰8 ب ــه مل ــت ۴۴3۲۱3 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب خ
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱396/۱۰/۲5 
ــب از ۲  ــرکت مرک ــره ش ــت مدی ــد : هیئ ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
نفــر مــی باشــد کــه در مجمــع عمومــی عــادی بــرای مــدت دو ســال 
انتخــاب مــی شــود و مــاده مربوطــه اساســنامه بدیــن شــرح اصــلاح 
مــی گــردد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها 

ــران )۱۱۰88۲۲( ــاری ته ــات غیرتج و موسس

ــه  ــران ب ــاد للطی ــی الاتح ــرکت خارج ــعبه ش ــرات ش ــی تغیی آگه
شــماره ثبــت ۲683 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۰۱96596 بــه اســتناد اصــل 
ــورخ۱396/۰9/۲7   ــماره 3۰3۴ م ــه ش ــه ب ــدق وکالتنام ــه مص و ترجم
ــعید  ــای س ــی آق ــران در ابوظب ــلامی ای ــوری اس ــولگری جمه کنس
محمــدی کوشــا بــه شــماره ملــی ۰۰59353۴73 بــه عنــوان نماینــده 
ــارات منــدرج  ــا اختی ــوق الذکــر ب عمــده شــعبه شــرکت خارجــی ف
در وکالتنامــه تعییــن شــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ــران )۱۱۰88۲3( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ثب

قطع زنجیره خرید و فروش  مدارک دانشگاهی



 با مصوبه مجلس ترافیك مصرفی شبکه 
» شاد« دیگر رایگان نیست

 محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات 
گفت: مجلس با مصوبه خود دولت را مکلف کرده بابت ترافیک مصرفی 
در شبکه دانش آموزی »شاد« از مردم پول بگیرد، این در حالی است 
که دولت پیش از این ترافیک »شاد« برای آموزش مجازی را رایگان 
اعام کرده بود.مجلس شورای اسامی مصوب کرد، دولت مکلف 
است نرخ تعرفه اینترنت را برای استفاده از پیام رسان های داخلی ۲۰ 
درصد نرخ تعرفه پیام رسان های خارجی تعیین و وصول نماید. ضمنا  
مجتبی رضاه خواه- نماینده مجلس در توئیتر خود نوشت »مجلس 
امروز مصوب کرد که قیمت اینترنت برای پیام رسان های داخلی ۲۰ 
درصد قیمت آن برای پیام رسان خارجی باشد. مجلس هفته پیش 
تصویب کرده بود که اینترنت گران نشــود، امروز تصویب کرد که 
اینترنت پیام رسان های داخلی به یک پنجم قیمت برسد.« این نماینده 
با توئیت خود مدعی شد که مجلس، اینترنت بسیار ارزان را تصویب 
کرده است. آذری جهرمی تأکید کرد: در پاسخ به این توئیت رئیس 
سازمان تنظیم مقررات به نماینده مجلس گفته بود که بر اساس 
مصوبــه دولت، هم اکنون »شــاد« رایگان اســت. برخی دیگر از 
پیام رسان ها هم با توافق با اپراتورها، ترافیک خود را رایگان کرده اند. 
مصوبه شما ضد رایگان بودن پیام رسان های داخلی است. ضمناً اطاق 
اینترنت به ترافیک پیام رسان داخلی صحیح نیست. اینترنت، اینترنت 
است. جهرمی با بیان اینکه بنابراین باز هم ادعای ارزان کردن اینترنت 
توسط مجلس صحیح نیست، درباره تأثیرات این مصوبه یادآورشد: 
اول اینکه دولت مدت هاست استفاده از »شاد« را رایگان کرده است. 
اما چون در مصوبه جدید مجلس، دولت مکلف شده قیمت پیام رسان 
داخلی را ۲۰ درصد اینترنت لحاظ کند، عماً دولت دیگر »اجازه« 
رایگان کردن »شبکه دانش آموزی شاد« را ندارد و از سال بعد استفاده 
از »شــاد« صرفاً با پرداخت هزینه ممکن است؛ به همین راحتی، 
مصوبه ای ضد عدالت اجتماعی و مخالف مردم مناطق محروم تصویب 
شد.وزیر ارتباطات در نهایت نیز به نمایندگان مجلس توصیه کرد که 

با هم مشورت کنید./ ایرنا

دیدار؟؟؟؟؟؟

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت به مناســبت 
فرارسیدن هفته نیکوکاری، با رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( 
دیدار و گفت و گو کرد  و از زحمات دست اندرکاران کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در طول دوران پس از انقاب قدردانی کرد. وی 
با عرض خداقوت به مدیران و کارکنان کمیته امداد به دلیل انجام 
این کار بزرگ خیرخواهانه، از این سازمان به عنوان نیکوکارترین 
سازمان کشور نام برد و افزود: بانک ملت تا آنجا که در توان دارد 
برای کمک به محرومان و مستمندان جامعه در کنار این کمیته 
خواهد بود تا بتواند در این کار بزرگ، نقشی هرچند کوچک ایفا 
کند و اجرای پویش “ ایران مهربان” از سوی کمیته امداد، از این 
طرح به عنوان یک طرح مبتکرانه و خاقانه نام برد و از تاش برای 
مشــارکت حداکثری کارکنان بانک ملت در این طرح خبر داد، 
پویش ایران مهربان، ابتکار خوبی است که در آن بدون بودجه اولیه 
و وابستگی به دولت، نسبت به رفع محرومیت از استان های کشور 
اقدام می شود، ادامه داد: بانک ملت هم در تاش است تا با مشارکت 
کارکنان و بودجه مســوولیت هــای اجتماعی خود، حمایت از 
مددجویان یک اســتان را متقبل شــود و تمامی کودکان بی 
سرپرست آن استان را تحت پوشش قرار دهد.دکتر بیگدلی تاکید 
کرد که انجام این امور، خیر و برکت را در دو دنیا، برای کارکنان 
بانک ملت در پی خواهد داشت، لوح سپاسی اعطایی  به رییس 
کمیته امداد امام خمینی)ره( که به امضای دکتر بیگدلی رسیده، 
آمده است: بانک ملت با گرامیداشت هفته احسان و نیکوکاری، 
فرصت را غنیمت شــمرده و از تاش های بی شــائبه مدیران و 
کارکنــان خدوم کمیته امداد امام خمینی)ره( به عنوان نهادی 
نیکوکار و حامی نیازمندان جامعه قدردانی می کند،بی تردید، 
اعمال خیرخواهانه در پیشگاه خداوند متعال، بدون اجر نخواهد 
ماند و لطف و محبت حق تعالی به عنوان پاداش اعمال بندگان 
صالح و نیکوکار، شامل حال محسنین و خادمان مردم خواهد شد.

حوزه فرهنگ روزبه روز پیچیده تر و لایه به لایه می شود
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی در اولین 
جلســه نیمه حضوری  مجمع مراکز فرهنگ 
پژوهــی  از کارهای تکراری، مــوازی کاری و 
همچنین عدم شــناخت کافــی از خلأهای 
پژوهشی به عنوان آسیب هایی مهم در حوزه 
مطالعات فرهنگی نام برد و تأکید کرد مطالعات 
فرهنگی اصولی حتی می تواند به جهت دهی بر 
تصمیم ها، ذهن ها و افکار عمومی و اجتماعی 

بینجامد.
در این جلســه که با حضور سید عباس 
صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی، منصور 
غامــی وزیر علــوم، تحقیقــات و فناوری و 
سعیدرضا عاملی دبیر شــورای عالی انقاب 
فرهنگی در قالب دســتور جلسه پیش نویس 
اساسنامه  مجمع مراکز فرهنگ پژوهی  برگزار 
شــد، وی گفت: حــوزه فرهنــگ روزبه روز 
پیچیده تر و لایه به لایه می شود، فرهنگ یک 
ضلع در حیات جامعه در کنار اضاع سیاسی و 
اجتماعی قرار می گیرد که ازلحاظ سطح و عمق 
با دیگر حوزه های حیات اجتماعی فاصله زیادی 
دارد.      فرهنگ در روح جامعه و تصمیمات خرد 

و کان و همچنین جهت دهی بر تصمیم ها، 
ذهن ها و افکار عمومی و اجتماعی تأثیر دارد، 
اگر فرهنگ را مهــم  می دانیم باید مطالعات 
فرهنگی را برای نتیجه بهتر در زندگی اجتماعی 
در نظر بگیریم، وقتی مطالعات بیشتر می شود 
بهتر می توان مسیر  پیش  رو را دید. پژوهش های 
کان ما در حوزه فرهنگ آسیب هایی دارد که 
در یک شــبکه هم افزا می توان آن را حل کرد، 
این شبکه هم افزا چون درگذشته شکل نگرفته 
است یک سری ضعف ها در حوزه فرهنگ به 

همراه داشته است. 
  ازجمله این آســیب ها می توان به  عدم 
دسترسی به اطاعات و داده ها  اشاره کرد، کمتر 
پژوهش هایی است که به انتشار عمومی برسد. 
از ســوی دیگر مطالعات معمولاً در قفسه ها 
می ماند و به سیاست تبدیل نمی شود. آسیب 
دیگر  ضعف ارتباطات منطقه ای و بین المللی  
اســت، متأســفانه مطالعات ما با مطالعات 
بین المللی در ارتباط نیست و نمی توان گفت 
مطالعات ما محل ارجاع در بسیاری از کشورها 

قرار می گیرد. 
 از ســوی دیگر پژوهش های فرهنگی 
سیاست زده یا نهادزده اند، در واقع به جای آنکه 
پژوهش های ما با نگرش عام و حکمرانی باشد 
بیشتر سیاست زده است و حتی در برخی موارد 
پژوهش ها شــخصی و نهادی تلقی می شود. 
مجموعه هایی از گذشته کارهای پژوهشی را 
انجام داده اند و منابع انسانی و مالی را نیز هزینه 
کرده اما نمی توان به خروجی آنها مطمئن بود.  
مجمع مراکز فرهنگ پژوهی  می تواند یک  نهاد 
اصلی مطالعات فرهنگی را که در یک هم افزایی 
شکل می گیرد فراهم کند.  و در مورد مجمع 
مراکــز فرهنگ پژوهی باید حفــظ هویت، 
استقال و وظایف ذاتی مجموعه ها، توجه به 
اسناد بالادستی و همچنین ساختار حداقلی و 
چابک به عنوان اصول اولیه مدنظر باشــد، به 
همین منظور توصیه کرد که باید پیش نویس 
مجمع برای بخش های مختلف ارسال و پس از 
ارائه نظرات و بررسی مجدد به یک پیش نویس 
نهایی دســت  یافت تا هرچه سریع تر قدم به 

مرحله اقدام گذاشت.

 نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی و در جریان بررسی لایحه بودجه در بخش هزینه ای بند »ج« تبصره ۳ را به تصویب رساندند که براساس آن به  منظور تسریع در جذب 
تسهیلات تصویب  شده از بانک های توسعه ای از جمله بانک توسعه  اسلامی، بانک سرمایه گذاری زیرساخت های آسیایی)––––( و بانک توسعه و تجارت اکو، دستگاههای استفاده کننده 
از تسهیلات مذکور مجازند در سقف بند)الف(  این تبصره پس از موافقت سازمان برنامه و بودجه کشور در چهارچوب سقف اعتبارات پیش بینی شده برای اجرای طرحهای با پسوند وامی 
مندرج در پیوست شماره)۱( این قانون نسبت به هزینه کرد آن در چهارچوب موافقتنامه متبادله با سازمان مذکور اقدام کنند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت ،به موجب بند »د« 
تبصره ۳ دولت مجاز است: در صورت تأمین پانزده درصد)۱۵–( سهم دستگاه توسط شهرداری ها و دستگاههای ذی ربط و تعهد به بازپرداخت اصل و سود توسط همان دستگاه حداقل 
دو میلیارد دلار از تسهیلات مالی خارجی در سقف سهمیه بند )الف( این تبصره را جهت ساخت و بهره برداری از خطوط قطار شهری و طرحهای کاهش آلودگی هوا و مدیریت پسماند 
اختصاص دهد. دولت موظف است با رعایت ماده)۵( قانون حمایت از سامانه های حمل و نقل ریلی شهری و حومه مصوب ۲۲ /۵ /۱۳8۵ نسبت به تضمین اصل و سود این تسهیلات 

اقدام کند. به شهرداری ها اجازه داده می شود در صورت تامین کل سهم و تضمین اصل و سود این تسهیلات خارج از سهم این بند نسبت به اخذ تسهیلات اقدام کند. 

اختصاص2میلیارد
دلارفاینانسبرای
ساختمترو
وکاهش
آلودگیهوا

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی با صدور بخشــنامه ای اعام کرد: با توجه به شرایط موجود اقتصادی و به 
منظــور جلوگیری از بروز اختال در روند تولید و اشــتغال، مدت زمان تقســیط بدهی مالیاتی بنگاه های 
تولیدی غیردولتی، از ۳ به ۵ سال افزایش می یابد.   در این بخشنامه آمده است: مدت زمان تقسیط مندرج 
در ماده ۱67 قانون مالیات های مســتقیم، صرفاً برای بنگاه هایی که برنامه احیای تولید و ساماندهی مالی 
آنها به تأیید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، )از ۳6 ماه( به حداکثر 6۰ ماه افزایش می یابد. 
به ســتاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا پایان ســال ۱4۰۰ به منظور جلوگیری از 
تعطیلی بنگاه های تولیدی که طرح احیای تولید و ســاماندهی مالی آنها به تأیید آن ســتاد رسیده است، 
نســبت به تعویق یک ســاله و فقط برای یک بار اجراییه هایی که به درخواست سازمان امور مالیاتی کشور، 
تأمین اجتماعی، شرکت های آب، برق و گاز، شبکه بانکی و شهرداری ها علیه بنگاه های مذکور صادر شده، 
در صورت تعیین تکلیف، اســتمهال و تقسیط بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام کند. دستگاه های مزبور و 
بانک ها می توانند در صورت تصویب ســتاد ملی تســهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق اجراییه های 

مربوط اقدام کنند.

تقسیطبدهیمالیاتی
برخیبنگاههایتولیدی
غیردولتیبرای۵سال

 سازمان امور مالیاتی
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رئیس پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطاعات از تولید ۱۰ 
محصول استراتژیک حوزه مخابرات در کشور طی سال آینده خبر 
داد. دکتر وحید یزدانیان در مراســم آناینی که به مناســبت 
پنجاهمین سالگرد تاسیس این پژوهشگاه برگزار شد، با اعام این 
مطلب گفت: طی۵۰ سالی که از حیات این پژوهشگاه گذشته است، 
این مرکز دستاوردهای بزرگی برای کشور داشته و توانسته ایم تعداد 
قابل توجهی محصول تولید کنیم. در سال های 66-67 مطالعات 
سوئیچ آغاز و به واسطه آن مراکز تلفنی بومی ساخته شدند. هدف 
از این مطالعات دسترسی مناطق کمتر برخوردار به ارتباطات بود 
که انجام شود و این روند همچنان ادامه دارد. پس از آن هم تلفن های 
بی سیم وارد میدان شدند و به همین ترتیب توسعه ارتباطات آغاز 
شد. شرکت های فعال در حوزه مخابرات، از ظرفیت آزمایشگاهی 
پژوهشــگاه فناوری اطاعات اســتفاده کرده  و امــروز به بدنه 
تولیدکنندگان مخابراتی کشــور تبدیل شــده اند. اکنون سه 

پژوهشکده ارتباطات، فناوری اطاعات و امنیت و همچنین مرکز 
هوش مصنوعی به پژوهشگاه فناوری اطاعات اضافه شده است. 
عاوه بر این مرکز مطالعات راهبردی فناوری اطاعات و اقتصاد 
دیجیتال هم ذیل پژوهشــگاه تاسیس شده است و پژوهشگاه 
ارتباطات را یکی از دستاوردهای مهمی دانست که باید آن را به 
دســت آورد، بخش دیگری از کار که در یک سال و نیم اخیر در 
پژوهشگاه انجام شده، تهیه گزارش های رصدی است؛ چرا که وزارت 
ارتباطات این مطالبه را داشــت که از روند تحولات ارتباطات در 
جهان مطلع شــود و موضوعات مبتابه بخش برای آن ها تهیه، 
تدوین و ارسال شود.از این رو اکنون ۱6 عنوان گزارش رصدی وزین 
تهیه شده و در اختیار وزارت ارتباطات قرار گرفته است. با شرکت 
ارتباطات زیرساخت هم تفاهمنامه های زیادی به امضا رساندیم و 
نخسین پایلوت نسل پنجم ارتباطات در پژوهشگاه راه اندازی و 
بهره برداری شــد.در زمینه خودروهای خودران و هوشمند هم 

تفاهمات گســترده ای داشتیم و پروژه های تحقیقاتی در حوزه 
خودروهای هوشــمند و ماهواره را استارت زدیم. طی سال های 
مختلف بر اساس نیازهای بخش و تحریم هایی که علیه ایران وجود 
داشت، ما موضوع تحریم را بررسی و تجهیزاتی که کشور نیاز داشت 
را احصا کردیم تا برای بــرآورده کردن آن نیازها قدم های لازم را 
 -Multiplexing( برداریم. توانسته ایم تجهیزات مالتی  پلکس
تکنیکی که به وسیله آن جریان های مختلف آنالوگ و دیجیتال 
انتقالی می توانند به طور همزمان روی یک لینک مشترک پردازش 
شوند( را در کشور تولید کنیم. این تجهیزات برای افزایش ظرفیت 
انتقال کشــور مورد نیاز بود و تحریم آن ضربه سختی به شبکه 
زیرساختی ما وارد می کرد. به همین دلیل مطالعات در این زمینه 
انجام و محصولات با همکاری بخش خصوصی ساخته شد. مدل 
اقتصادی تهاتر پهنای باند را به ســندیکای مخابرات پیشنهاد 

کرده ایم و در آینده اجرایی خواهد شد.

تولید 10 محصول استراتژیك در حوزه مخابرات از سال آینده

خبر خبر

بانک صادرات ایران طی شش ماه گذشته به بیش از ۱4 هزار مستأجر بالغ بر دو هزار و 7۰۰  میلیارد ریال وام ودیعه 
مسکن پرداخت کرد. به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک از ابتدای شهریور تا پایان بهمن ماه 
سال جاری برای حمایت از مستأجران در شرایط شیوع بیماری کرونا، به ۱4 هزار و ۵۳۲ مستأجر در سراسر کشور 
بالغ بر دو هزار و 7۳8 میلیارد ریال تسهیات ودیعه مسکن پرداخت کرد. طی این مدت، استان های خوزستان، 
کردستان، فارس، آذربایجان شرقی، چهارمحال و بختیاری، مازندران، زنجان، کرمان، مرکزی و خراسان رضوی 
۱۰ استان با بیشترین میزان دریافت وام ودیعه مسکن از بانک صادرات ایران هستند که در استان خوزستان هزار 
و 4۵7 مســتأجر بالغ بر ۲۹۲ میلیارد ریال از این بانک وام ودیعه مســکن دریافت کردند.وام ودیعه مسکن برای 
مستأجران در قالب برنامه های حمایتی بانک صادرات ایران در شرایط ویژه ناشی از بیماری کرونا، از ابتدای شهریور 
ماه ســال جاری مورد توجه بوده و در کنار پرداخت تسهیات حمایت از کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا، به 
منظور کاهش مشــکات هموطنان پرداخت شده است. بانک صادرات ایران طی سال های اخیر کمک به بخش 
مسکن را در شهرها و روستاهای کشور با پرداخت تسهیات حمایتی مورد توجه قرار داده و پرداخت تسهیات 

بافت های فرسوده شهری و بهسازی و نوسازی مسکن روستایی را نیز به صورت جدی دنبال می کند.

۱۴هزارمستأجرازبانک
صادراتایرانوامودیعه
مسکنگرفتند

بانک صادرات

مجمع انتخاباتی فدراسیون فوتبال، در سالن اجاس سران و با حضور »مهدی علی نژاد« معاون توسعه ورزش قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان، نمایندگان کنفدراسیون فوتبال آسیا، نماینده سازمان بازرسی و اعضای مجمع درحال برگزاری 
است.نماینده فیفا هم به صورت آناین بر روند رای گیری نظارت دارد. 87 نفر اعضای مجمع هستند و حق رای دارند. در 
این مجمع، رئیس و اعضای هیات رئیسه انتخاب خواهند شد. در بخش ریاست و در رای گیری نخست، »شهاب الدین 
عزیزی خادم« با ۳۵ رای و »کیومرث هاشمی« با ۲4 رای به دور دوم رسیدند. »مصطفی آجورلو« ۱8 رای و »علی کریمی« 
۹ رای کسب کرده و پس از اینکه به دور دوم نرسیدند، محل رای گیری را ترک کردند. در رای گیری دور دوم، عزیزی خادم 
4۹ رای کسب کرد و سکان هدایت فدراسیون فوتبال را برعهده گرفت. هاشمی نیز ۳8 رای کسب کرد. شهاب الدین 
عزیزی خادم پس از انتخاب به عنوان رئیس جدید فدراسیون فوتبال گفت: من خادم فوتبال ایران هستم و با تیم مدیریتی 
جدید و با تعامل سازنده باید بتوانیم از فوتبال و منافع آن دفاع کنیم. باید بتوانیم فصلی نو و نگاهی جدید را در فوتبال درست 
کنیم. اعضای مجمع ثابت کردند نگاهی حرفه ای دارند و دلسوز این فوتبال هستند. خود را مکلف می دانم تا به توسعه فوتبال 

استانی بپردازم و به لیگ توجه جدی تری داشته باشیم. همه در کنار هم نگاه جدیدی را تجربه خواهیم کرد.

انتخابرئیس
فدراسیون
فوتبال

شهاب الدین عزیزی خادم

احمد راستینه نماینده مردم شهرکرد، بن و سامان در مجلس گفت: استناداتی که در حکم قاضی پرونده در اصفهان 
صادر شده استنادات مستحکمی نیست لذا دستگاه های مربوطه به صورت ویژه موضوع را پیگیری می کنند و پروژه در 
زمان بندی خود به بهره برداری خواهد رسید،  در خصوص انتشار خبری مبنی بر توقیف پروژه انتقال آب بن- بروجن با 
رأی دستگاه قضایی گفت: خط انتقال آب بن- بروجن مصوبه قانونی دارد و آب شرب نیمی از جمعیت استان چهارمحال 
و بختیاری را تامین می کند و لذا ورود استان اصفهان در این پرونده به این شکل نه تنها مورد قبول نیست بلکه این حق 
برای استان چهارمحال و بختیاری مفروض است که از مسیر قانونی موضوع را پیگیری کند، این پروژه در حال حاضر در 
حال اجراست نه تنها متوقف نمی شود بلکه بر اساس دستور صریح ریاست جمهوری و مصوبه هیئت دولت مکلف هستند 
که سال آینده این خط لوله را به بهره برداری برسانند، استناداتی که در حکم قاضی پرونده در اصفهان صادر شده استنادات 
مستحکمی نیست و طبیعتا شرایط انتقال آب اقتضا می کند که حقوق مردم استان مبدا به رسمیت شناخته شود و 
نمی شود که مردم استان چهارمحال و بختیاری در کنار آب باشند و تشنه باشند لذا دستگاه های مربوطه به صورت ویژه 

موضوع را پیگیری می کنند،جای نگرانی وجود ندارد و پروژه در زمان بندی خود به بهره برداری خواهد رسید.

استناداتقاضیدرخصوص
توقفطرحبن-بروجنقابل
قبولنیست

احمد راستینه

 برات کریمی، مدیرعامل بانک دی با اشاره به سرمایه گذاری های گسترده این بانک در حوزه بانکداری الکترونیک و نیز ورود 
پرقدرت به عرصه بانکداری دیجیتال، گفت:    نیازهای مشتریان بانک در بستر ارتباطات الکترونیکی و شبکه های اجتماعی باید 
به سرعت پاسخ داده شود تا رضایت آن ها به عنوان مهم ترین سرمایه بانک بیش از پیش جلب شود. وی »هوشمندی« و »چابکی« 
را از الزامات کسب و کار بانکی خواند و با تأکید بر این که بانک دی با وجود تعداد شعب کم، از سرمایه انسانی متخصص و جوان در 
کنار زیرساخت های قوی حوزه فناوری برخوردار است، اظهار کرد: استراتژی های فعال و منعطف بانک سبب شده که در شرایط 
ویژه اقتصادی کشور و نیز مواجهه با کرونا، بتوانیم در سریع ترین زمان و با کمترین هزینه، نیازهای مشتریان را پاسخ دهیم.در 
حالی که رفتارهای متعارف و خدمات معمول بانکی به صورت حضوری و یا فیزیکی با چالشی جدی مواجه شده بود، بانک دی 
خدمات غیرحضوری و دیجیتالی خود را در این ایام به سرعت توسعه داد، به طوری که اکنون بخش قابل توجهی از نیازهای بانکی 
مشتریان بدون حضور در شعب برطرف می شود.سامانه های خودپرداز، کش لس، خودگردان و کیوسک بانک دی بسیاری از 
خدمات را به صورت کاربر محور و بدون نیاز به متصدی ارائه می دهند و این روش نه تنها کاهش هزینه ها را در پی دارد، بلکه سرعت 

و دقت فرایندها را افزایش می دهد  و در آینده نه چندان دور، شعار »بانک تمام الکترونیک« را عملیاتی خواهد کرد.

تحققشعاربانکتمام
الکترونیک

برات کریمی

نایب رییس هیأت مدیره و مدیرعامل به همراه معاونان فنی و مدیران بیمه آسیا با حجت الاسام 
و المسلمین ربانی، مدیر مرکز خدمات حوزه های علمیه سراسر کشور و سایر مسئولان این مرکز دیدار 
و گفت و گو کردند. به گزارش روابط عمومی، مسعود بادین، نایب رییس هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه 
آســیا در این دیدار ضمن ارائه گزارشی از عملکرد این شرکت در راستای ارائه خدمات به روحانیون و 
طاب، تعامل بیمه آســیا و مرکز خدمات حوزه علمیه را خوب و درخور توجه ارزیابی کرد. مدیرعامل 
کسب توانمندی بالا در ارائه خدمات شایسته به طاب را یکی از  ثمرات قرارداد حوزه و بیمه آسیا دانست 
و اظهار امیدواری کرد که کیفیت آن افزایش پیدا کند. حجت الاسام و المسلمین ربانی، مدیر مرکز 
خدمات حوزه های علمیه سراسر کشور نیز ضمن قدردانی و اظهار رضایت از خدمات شایسته بیمه آسیا 
به روحانیون و خانواده های آنها خواهان تداوم این همکاری شد. مدیر مرکز خدمات حوزه های عملیه 
سراسر کشور، قرارداد بیمه آسیا و این مرکز را بسیار مفید ارزیابی کرد که می تواند ثمرات بسیاری برای 

دو طرف داشته باشد.

مدیرمرکزخدمات
حوزههایعلمیهازبیمهآسیا
قدردانیکرد

مسعود بادین

مرتضی بختیاری، رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( ضمن قدردانی از بانک ملت به عنوان یکی از بانک های فعال 
در امور خیریه و عام المنفعه، تاکید کرد: بانک ملت یک خیر بزرگ محسوب می شود که تاکنون در بخش های مختلف، 
مشــارکت های خوبی داشته است. وی در عین حال از بانک ملت به عنوان بهترین بانک کشور از نظر زیرساخت های 
الکترونیک، یاد کرد و گفت: این بانک همکاری های خوبی با کمیته امداد امام خمینی)ره( در طرح های مختلف داشته 
که قطعا برکات این اقدامات، شامل حال کارکنان بانک ملت و خانواده های آنان خواهد شد. ضمنا علی اکبر صابریان، 
مدیر امور اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی بانک ملت نیز با ارائه گزارشی از انجام مسوولیت های اجتماعی این بانک 
در زمینه کمک به سیل زدگان و زلزله زدگان و همچنین مدرسه سازی گفت: بانک ملت تاکنون در ساخت و تجهیز 66 
مدرسه در سطح کشور مشارکت داشته و ساخت ۱۲ مدرسه را نیز با مشارکت کارکنان در سه استان سیل زده کشور در 
دستور کار دارد. وی همچنین به ارسال ۵ کامیون حامل اقام مختلف به منطقه زلزله زده سی سخت در استان کهیگویه 
و بویراحمد از سوی بانک ملت اشاره کرد و ادامه داد: در سال جاری ۱۳4۰ دستگاه یخچال فریزر نیز با مشارکت کارکنان 
برای کمک به اهالی سیل زده استان سیستان و بلوچستان خریداری و با حضور نمایندگان کمیته امداد به آنان اهدا شد.

کمکبه
سیلزدگان
وزلزلهزدگان

بانک ملت

محمد خدادی معاون امور  مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی  تشکل خانه مطبوعات را فرصت 
مغتنمی برای گردهمایی اهالی رسانه دانست و تأکید کرد: وقت و دغدغه خانه های مطبوعات باید صرف 
مخاطب، مهارت و محتوا شود.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ 
ارشاد اسامی، وی در مجمع عمومی سالیانه خانه مطبوعات و رسانه های کشور با اشاره به شیوع ویروس 
منحوس کرونا در کشور، درباره  نقش و تأثیرگذاری خبرنگاران  و اصحاب رسانه در ماجرای کرونا گفت: آنها 
با اطاع رسانی جامع و کامل و به دنبال آن فرهنگ سازی برای افکار عمومی در جامعه تا حد زیادی از میزان 
ابتا و کشته شدگان کاستند.او تأکید کرد: اطاع رسانی درباره ممانعت از سفرهای استانی و مسافرت های 
جاده ای، بالا بردن ضریب استفاده ماسک از ۳۰ به 84 درصد، تشویق به خانه ماندن در مناسبت هایی مانند 
روز سیزده نوروز )سیزده بدر( و... از نمونه فعالیت های اطاع رسانی خبرنگاران در ایام کرونا است که توسط 
مطبوعات، صدا و ســیما، ادمین های شبکه های اجتماعی و تک تک خبرنگاران این فضا انجام شده است.

قدرت رسانه در هم افزایی است و خانه های مطبوعات این فرصت را می تواند فراهم کند.

وقتخانههایمطبوعات
صرفمخاطب،مهارتو
محتواشود

محمد خدادی



برداشت یک درصدی فولاد مبارکه از زاینده رود
شهرام نخعی رئیس مشترکین درآمد شرکت آب منطقه ای 
اصفهان گفت: فولاد مبارکه با افزایش بیش از سه برابری تولید، یک 
درصد از آب رودخانه را برداشت می کندو این میزان مصرف آب در 
بیــن تولیدکنندگان فولاد داخلی و خارجی یک شــاخص و الگو 
محسوب می شود. وی با اشاره به اینکه فولادمبارکه به عنوان بزرگترین 
شرکت فولادساز کشور اســت، اظهار داشت: تاش شرکت فولاد 
مبارکه برای اجرای پروژه های بهینه ســازی مصرف آب و کاهش 
برداشــت آب خام از زاینده رود و همچنین کاهش مصرف آب در 
فرایندهای تولید، بزرگترین واحد صنعتی کشور را با رکورد کمترین 
میزان مصرف آب در میان شرکت های داخلی و خارجی معرفی می 
کند. مصرف آب در شرکت فولاد مبارکه نسبت به متوسط مصرف 
آب شــرکت های بزرگ فولادی جهان بسیار کمتر است. در فولاد 
مبارکه مصرف آب به ازای هر تن تولید حدود سه مترمکعب است و 
با سرمایه گذاری 6 هزار میلیارد ریالی در ایجاد شبکه فاضاب، جمع 
آوری، تصفیه و بازچرخانی پساب ۹ شهر اطراف شرکت فولاد مبارکه 
را تامین می کند. میزان ۳۰ درصد از آب مورد نیاز شرکت فولاد مبارکه 
از محل بازچرخانی پساب های تصفیه شده شهرهای اطراف تامین 
می شود. وی به اصاح فرایند تولید و ایجاد سیستم بازچرخانی آب 
در شرکت فولاد مبارکه اشاره کرد و افزود: فولاد مبارکه اولین کارخانه 
ای است که قبل از شروع فرایند تولیدخود، اقدام به احداث تصفیه 

خانه پساب صنعتی کرد. او  با اشاره به اینکه فولاد مبارکه با افزایش 
بیش از ســه برابری تولید، یک درصد از آب رودخانه را برداشت می 
کند، تصریح کرد: این میزان مصرف آب در بین تولیدکنندگان فولاد 
داخلی و خارجی یک شاخص و الگو محسوب می شود. وی با اشاره 
به پیشتازی فولاد مبارکه در بازچرخانی آب در بین فولادسازان جهان 
اظهار داشــت: مقدار سهم مصرف آب در کشــور ۹6.۳7 میلیارد 
مترمکعب در سال اســت که در این میان کشاورزی سهم 88.8۳ 
درصد مصرف آب را دارد و مصرف شــرب عمومی با  8.۳۳ درصد و 

مصرف آب در بخش صنعت ۲.74 درصد است. فولاد مبارکه همزمان 
افزایش تولید را با کاهش مصرف آب پیش برده است، فولاد مبارکه 
بــا راه اندازی پروژه های بازچرخانی پســاب های صنعتی در بین 
کشورهای جهان پایین ترین سرانه مصرف آب را دارد و با گسترش 
تصفیه خانه ها و جمع آوری پسابهای فاضاب شهرهای مجاور مقدار 
آب مصرفی فولاد مبارکه به حداقل ممکن  رسیده است. شرکت فولاد 
مبارکه طبق قرارداد می تواند 4۰ میلیون مترمکعب آب دریافت کند، 
با استفاده از بازچرخانی و استفاده از پساب شرکت فولاد مبارکه ۲۰ 
میلیون مترمکعب از ســهم خود را دریافت می کند. وی افزود: در 
خشکسالی سال ۱۳۹7، شرکت فولادمبارکه با کاهش تولید، میزان 
آب مورد نیاز خود را به ۱4 میلیون مترمکعب از ســهم 4۰ میلیون 
مترمکعبی خود کاهش داد. اگر اعتقاد واقعی داریم که آلودگی محیط 
زیست و مصرف آب تاثیر مستقیم بر سامتی جامعه انسانی و بوم 
زیست دارد  بایستی روند و رویه های سازگاری با محیط زیست در 
فولاد مبارکه و شرکت های زیرمجموعه از جمله فولاد سبا الگوی 
صنایع کشور و استان قرار گیرد تا شعار حفظ محیط زیست به منصه 
ظهور و عمل برسد. لازم به توضیح است وضعیت بارش ها در سال آبی 
زراعی جدید و همچنین ذخیره سد زاینده رود حاکی از بروز تنش 
های آبی در ماه های آتی است و یک بار دیگر لزوم بسیج همگانی برای 

اصاح ساختار مصرف و تقاضای آب را یادآوری می کند.
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افتتاح شعبه بانك سینا در قلعه گنج 
استان کرمان

شعبه بانک سینا در منطقه قلعه گنج استان کرمان با 
حضور  مدیرعامــل و جمعی از مدیران این بانک به بهره 
برداری رسید.  سید ضیاء ایمانی، مدیرعامل بانک سینا با 
بیان اینکه این شعبه پیشتر به عنوان باجه فعالیت داشت، 
افزود: همت و تــاش مضاعف همکاران در زمینه بهبود 
عملکرد شعبه و ارائه خدمات مطلوب به مردم منطقه قلعه 
گنج، ارتقا و بهبود جایگاه آن را به همراه داشــته که قابل 
تقدیر است و امیدواریم منشاء خیر و برکت جهت هموطنان 
گرامی این منطقه باشد.با ارتقاء درجه این باجه به شعبه، 
زمینه ارائه خدمات بهتر به مشتریان بانک در این منطقه 
فراهم شده است و همکاران نیز باید از فرصت ایجاد شده 
در جهت ارتقاء بیش از پیش عملکردها و جلب رضایتمندی 
مشتریان تاش کنند. بانک سینا در حال حاضر خدمات 
بــا کیفیت و متنوعی را ارائه می کند و کارکنان بانک نیز، 
احترام به مشــتری و پاســخگویی به موقع و قانونمند را 

سرلوحه کار خود قرار داده اند.
گفتنی اســت در ارتقاء درجه شعب، شاخص های 
عملکردی متعددی نظیر منابع، مصارف، خدمات، وصول 
مطالبات، میزان مطالبات سررســید گذشــته، معوق و 
مشکوک الوصول و نیز شــاخص هایی همچون کنترل 
ریسک اعتباری، تاثیرگذار است. با ارتقای رتبه این باجه 
به شــعبه؛ ضمن استقال بیشــتر در عملکردها، توان 
تسهیات دهی بیشتر به مردم و بخش خصوصی به ویژه 

کسب و کارهای تولیدی فراهم می شود.
گفتنی است در این مراســم، معاونین مهندسی و 
پشــتیبانی و سرمایه های انســانی و مدیران امور حوزه 
مدیرعامل و روابط عمومی، حراست و مدیر منطقه جنوب 

شرق کشور بانک سینا نیز حضور داشتند.

اقدام مجلس خلاف قانون اصل 44 است

داوود زارعیان - کارشناس ارتباطات
طبق مصوبه مجلس که بر اساس آن حق الامتیاز و حق السهم 
دولت از اپراتورهــای ارائه دهنده خدمات مخابراتی به میزان ۱۰ 
درصد افزایش می یابد و به حساب درآمد عمومی نزد خزانه داری 
کل واریز می شود و از این رو منابع حاصل به میزان ۳۰ هزار میلیارد 
ریال با هدف حمایت از تولید محتوا و فعالیت های فرهنگی و نظارت 
در فضای مجازی هزینه می شود. باید گفت با این مصوبه، مجلس 
بیش از همه به شرکت مخابرات ایران لطمه می زند و این شرکت 
حتی در نامه ای این موضوع را به رئیس مجلس شــورای اسامی 
منعکس کرد.  افزایش سهم دولت از محل درآمد اپراتورها آن هم 
به میزان ۱۰ درصدی لطمه بزرگی در حوزه توسعه وارد می کند، 
چرا که اگر امروز اپراتورها در بخش توسعه سرمایه گذاری می کنند 
از همین منبع ۱۰ درصد محل مالیات است. به عبارتی وقتی یک 
اپراتور تلفن همراه در سال ۲۰ هزار میلیارد تومان درآمد داشته 
باشد، ۱۰ درصد این میزان درآمد ۲هزار میلیاردتومان می شود و 
این مبلغ در شرایط فعلی یعنی ۳۰ درصد سرمایه گذاری آن اپراتور.

باید گفت یکی از بدترین اقدام هایی که امروز می توان انجام 
داد، این اســت که درصدی از درآمد اپراتورها را که در بخش های 
توسعه ای بویژه بخش توسعه اینترنت روستایی و نقاط محروم صرف 
می شود را از آنها بگیرید و در جایی هزینه کنید که اصاً هزینه کرد 

آن مشخص نیست. 
ایــن مصوبه چندین زیان بزرگ نه تنهــا برای مردم، بلکه 
اپراتورها در بردارد. بزرگترین زیان آن برای مردم این اســت که 
اپراتورها نمی توانند هزینه های خود را تأمین کنند بنابراین مجبور 
هستند برای جبران آن میزان ۱۰ درصد افزایش مالیات، هزینه 
اینترنت را بین ۱۰ تا ۳۰ درصد افزایش دهند و در شرایط کنونی 
که مردم )بخصوص دانش آموزان و دانشجویان و کارمندان دورکار 
و... بوده و در حال استفاده بالایی از فضای مجازی و اینترنت هستند( 
با افزایش قیمت اینترنت مواجه شده و این هزینه بر این قشر آن 

هم در شرایط جنگ اقتصادی، تحمیل خواهد شد. 

اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس  جمهوری گفت: باید به یادگیری الکترونیکی به عنوان یک پارادایم جدید در آموزش عالی موضوعیت داد و نسبت به نهادی کردن آن و انجام حمایت های 
قانونی و رسمی در زمینه مشارکت بخش های غیردولتی اقدامات ویژه انجام داد.آموزش در هر دو وجه یادگیری و یاددهی، به معیارها و سطوح جدیدی از رویکردهای نظری و تجارب 
عملی در جهان و ایران رسیده است که باید به شناخت، تبیین و تدوین آنها اهتمام ورزید.وی با اشاره به مواجهه جهان و جامعه با شیوع بیماری نوظهور و عالم گیر کرونا، اظهار داشت: تحولات 
پرشتاب فناوری های اطلاعات و ارتباطات )ICT( و الزامات توسعه همه جانبه،  موزون، متوازن و پایدار ما را موظف به نواندیشی و نوآوری در امر آموزش و آموزش عالی می کند.او  با بیان 
اینکه ویروس کوچک کرونا سبب شده است تا به ناگهان شرایطی ایجاد شود که مدرسه و دانشگاه صورتی جدید بیابد و مرکزیت خانه در آموزش موضوعیت پیدا کند، گفت: نهادهای 
علمی و تخصصی و استادان و محققان برجسته باید برای دولت، برای جامعه و برای همه ذی نفعان حوزه های یادگیری و یاددهی چاره اندیشی کنند.جهانگیری از وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری خواست تا سیاست درستی که در دوران کرونایی برای آموزش مجازی اتخاذ شد، در دوران پسا کرونا نیز ادامه دهد و افزود: باید به یادگیری الکترونیکی به عنوان یک پارادایم 

جدید در آموزش عالی موضوعیت داد و نسبت به نهادی کردن آن و انجام حمایت های قانونی و رسمی در زمینه مشارکت بخش های غیردولتی اقدامات ویژه انجام داد./ ایرنا

یادگیریالکترونیکی
بایدپارادایمجدید

درآموزشعالی
شود

وزارت ارتباطات با تاکید بر الزام قانونی احراز هویت مشترکان موبایل توسط اپراتورها، شیوه احراز هویت 
بیومتریک خریداران سیم کارت و عملیاتی کردن رمز یک بار مصرف این سیم کارت ها را اعام کرد. براساس 
قانون، اپراتورهای تلفن همراه باید هر مشترکی را در زمان اشتراک و خرید سیم کارت، شناسایی کنند. با 
دستورالعمل سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی وقتی فردی می خواهد سیم کارتی خریداری یا 
فعال ســازی کند، اپراتورها با روش ارسال رمز یک بار مصرف برای احراز هویت وی اقدام می کنند. در این 
روش هنگام خرید سیم کارت کد یک بار مصرف به انتخاب مشترک به یکی از سیم کارت هایی که به نام وی 
در شــبکه های اپراتور ثبت شده، ارسال می شــود و ادامه فرآیند خرید و فعال سازی سیم کارت جدید، با 
واردکردن کد ارســال شده، امکان پذیر اســت. وزارت ارتباطات احراز هویت دقیق کاربران و جلوگیری از 
فعال سازی سیم کارت با سوءاستفاده از مدارک شناسایی دیگران را از نتایج مهم اجرای این طرح عنوان کرده 
است. در این طرح عاوه بر احراز هویت بیومتریک )اثر انگشت( و عملیاتی کردن رمز یک بار مصرف برای 

سیم کارت های اولی، رمز یک بار مصرف به سیم کارت معرف، ارسال و فعال می شود./ ایسنا

احرازهویتخریداران
سیمکارتبارمزیکبارمصرف
قانونیشد

سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی

 رئیس ســازمان محیط زیست در نامه ای به رئیس قوه 
قضائیه خواستار متوقف کردن سند زدن 4۲ تالاب کشور به نام 
وزارت نیرو شد. تالاب های امیرکایه، شور و شیرین میناب، 
طشک و بختگان در فارس، هورالعظیم و شادگان در خوزستان، 
قره قشاق، قوری گل، آلاگل، آلماگل و اجی گل در گلستان 
از مهم ترین تالاب هایی هستند که به نام این وزارتخانه سند 
زده می شود.  مســعود باقرزاده کریمی  مدیر کل حفاظت و 
احیای تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست می گوید: 
اینها تالاب هایی اســت که وزارت نیرو محدوده آنها را تعیین 
کرده، با مقامــات وزارت نیرو که صحبــت می کنیم اظهار 
بی اطاعی می کننــد و می گویند که ثبت اســناد خودش 
می خواهد این سندها را بزند چون محدوده کاداستر تالاب ها 
را ما به آنها دادیم، آنها هم فکر کردند که باید به نام ما شــود، 
البته این را شفاهی می گویند اما باید پیگیری کنیم که اصل 
ماجرا چیســت. او می گوید:  سازمان حفاظت محیط زیست 
دســت به کار شده و رئیس سازمان به رئیس قوه قضائیه نامه 

زده که جلوی کار گرفته شود، رئیس سازمان جنگل ها، مراتع 
و آبخیزداری هم به ثبت اسناد نامه زده است، همچنین نامه ای 
برای معاونت حقوقی رئیس جمهوری آماده کرده ایم تا ارسال 
شود،کاشف به عمل آمده که بیشتر ثبت اسناد دارد این کار را 
می کند و باید جلوی ثبت اسناد گرفته شود، همکاران در وزارت 
نیرو اظهار بی اطاعی می کنند و می گویند ما دوست نداریم 
به نام ما باشد، اما در این میان سند تالاب انزلی به نامشان زده 
شد، بنابراین به نظر می رسد که در این ماجرا خلأ وجود دارد، 
البته وزارت نیرو حتی برای سند انزلی هم مدعی است که ثبت 
اسناد سند را به نام آنها زده است،  برای جلوگیری از این کار به 
هر جایی که لازم باشد نامه می زنیم و هر کاری می کنیم تا این 
کار متوقف شــود.  او درباره فروش بستر تالاب توسط وزارت 
نیرو می گوید:  آنها نمی توانند بستر خشک تالاب را بفروشند، 
فقط می توانند اجاره دهند که بسیار جای نگرانی دارد، تالاب 
جزو اماک دولتی و فروش آن ممنوع است، اینها رودخانه را 
اجاره می دهند و سیل هایی که می آید به خاطر این است که 

به جای اینکه بستر و حریم رودخانه را آزاد نگه دارند آن را اجاره 
می دهند و ترس ما این است که درباره بستر تالاب ها هم همین 
کار را بکنند.   به گفته او تالاب جزو اراضی ملی است و متولی 
همه اراضی ملی منابع طبیعی است اما بر اساس ماده ۱6 قانون 
حفاظت و بهســازی محیط زیست، سازمان حفاظت محیط 
زیســت قائم مقام منابع طبیعی در اراضی تالابی اســت.  او 
می گوید: بنابراین در فرایند ســند زدن تالاب ها، ســازمان 
جنگل ها نسبت به سازمان حفاظت محیط زیست می تواند 
قوی تر برخورد کند چون مالک است، اما از آنجا که ۹۰ درصد 
کشور به نام آنها است و اداره کردن همه این اراضی دشوار است 
بدش نمی آید که کارشــان کمی سبک شود مثاً می گویند 
چنین اراضی در شهرها، مناطق حفاظت شده، دریاچه های 
سدها و رودخانه ها را می توان واگذار کرد اما درباره رودخانه ها 
و تالاب ها مخالف است و می گوید نباید به دست وزارت نیرو 
بــرود، اگر هم قرار اســت جابه جا شــود باید به ســازمان 

حفاظت محیط زیست سپرده شود./ ایرنا 

محیط زیست خواستار توقف ثبت سند 42 تالاب به نام وزارت نیرو شد

هفته نامه اقتصادی ایران

یادداشت-۱ خبر

انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران گفت: در استان تهران با شرایط پیچیده ای مواجه هستیم و این استان 
ســرریز آسیب های اجتماعی کشور در موضوع معتادین متجاهر، کودکان کار، اتباع و... است،  در جلسه شورای 
پژوهشی تامین اجتماعی با اشاره به اهمیت پژوهش در امور مختلف، تاکید کرد: داده های لازم برای اتخاذ تصمیم 
مناسب اهمیت فزاینده ای دارد به خصوص در استان تهران که با شرایط پیچیده ای مواجه هستیم و استان تهران 
ســرریز آسیب های اجتماعی کشور در موضوع معتادین متجاهر، کودکان کار، اتباع و غیره است. وی با اشاره به 
کمبود امکانات و سرانه های مختلف در استان، گفت: در استان تهران سرانه دانش آموزی در هر کاس ۳4نفر است 
و سرانه تخت بیمارستانی در تهران ۱.6و در شهرستان ها شش دهم درصد به ازای هر هزار نفر است که این مسائل 
نیاز به رسیدگی جدی دارد. او با بیان این که کرونا بر سامت روان شهروندان تاثیر گذاشته است، بر لزوم رسیدگی 
به آثار اجتماعی ناشی از شرایط کرونا به ویژه موضوع سامت روان اعضای جامعه تاکید کرد. وی با اشاره به لزوم 
رعایت پروتکل های بهداشتی برای مقابله با شیوع کرونا افزود: موثرترین و اثربخش ترین اقدام در مقابله با کرونا 
آگاهی دادن به مردم درباره استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری اجتماعی و پروتکل های بهداشتی و تشدید 

نظارت بر محدودیت ها است./ فارس

استانتهران
محلسرریزآسیبهای
اجتماعیکشوراست

 انوشیروان محسنی بندپی

گسترش بیمه عاوه بر آثار مستقیمی که بر رشد و توسعه اقتصادی جوامع دارد، با کاهش فقر و نابرابری و افزایش امنیت 
اجتماعی و در نتیجه افزایش نظم و انسجام اجتماعی به طور غیر مستقیم نیز نقش مهمی در مسیر دستیابی به توسعه اقتصادی 
ایفا می کند. سید محمد جواد میرطاهر عضو هیات مدیره بیمه دانا در اولین »هم اندیشی ملی راهکارهای برون رفت از فقر اقتصادی« 
با تاکید بر نقش و جایگاه بیمه در فقرزدایی، افزایش نظم و انسجام اجتماعی را از تاثیرات این نهاد در دستیابی به توسعه اقتصادی 
گفت: نظم و انسجام اجتماعی در هر جامعه ای موجب کاهش ریسک،کاهش نااطمینانی، افزایش اعتماد، گسترش ارتباطات و 
تعامات بین بنگاه ها و گروه های مختلف اجتماعی و همچنین افزایش امنیت دارایی های فیزیکی و ذهنی افراد می شود و در نتیجه 
اولین شالوده و پایگاه برای فعالیت های مولد و نوآوری هایی می شود که به جای حرکت در مسیر جریان عادی، موجب جهش های 
اقتصادی می شود. اگر در جامعه معضاتی در کسب درآمد ناشی از عواملی مانند بیکاری، بیماری، سالمندی و... به وجود آید، در 
آن صورت حمایت افراد از نظر تامین یا جبران نقصان درآمد به عهده نهادهای بیمه ای گذاشته می شود. طرح مهردانا را نمونه ای 
از تأثیر نهاد بیمه در رفع فقر و محرومیت  که بیمه دانا با 4۵ میلیون نفر سهامدار سهام عدالت، گسترش چتر بیمه در بین آحاد 

جامعه را از طریق ارائه طرح ها و محصولات جدید، با اولویت اقشار متوسط و کم درآمد جامعه هدف قرار داده است.

شرکت بیمه دانا
نقشوجایگاهبیمهدررفع
فقرومحرومیت

علیرضا صادقی، پژوهشگر میراث ناملموس، میراث تاریخی وگردشگری گفت: فرهنگ خوراک از جمله موارد پایدار 
و قابل بررسی و تامل در فرهنگ مردم یک منطقه است که از طریق آن می توان به شناسایی بهتر هویت مردم یک سرزمین 
رسید. با مطالعه تاریخ و بررسی استان اصفهان به این نکته پی خواهیم برد که جای جای این استان مملو از آثار دوره های 
تاریخی به ویژه صفویه و تنوع غذایی در گذر تاریخ است. بریان را می توان یکی از معروف ترین مواریث معنوی شهر اصفهان 
دانست و از آنجا که غذای محلی هر منطقه ای نشانی از فرهنگ و هویت هر ملتی دارد؛ لذا بی شک ثبت پرونده خوراک 
بریان به نام شهر اصفهان)که دو روز پیش ثبت شد( نقش مهمی در معرفی این هویت و میراث بومی دارد. ثبت ملی این 
غذای سنتی باعث شور و شعف در میان مردم اصفهان خواهد شد و به طور یقین در رونق تجاری و اقتصاد مردم این منطقه 
تاثیرگذار است. بریان اصفهان به دلیل مرغوبیت و تازگی مواد اولیه، استفاده از ذائقه مردم و مهم تر از همه)شیوه پخت 
سنتی آن( از خوراک سنتی متمایز است و این امید وجود دارد که غذای فوق به نحو شایسته ای در کل کشور شناسانده 
شود و دیگر نقاط نیز به تهیه و عرضه آن بپردازند. هم اکنون اکثر توریست های خارجی اصفهان را با بریانی آن می شناسند 

اما اگر بخواهیم این شناسایی همه گیر شود باید آن را بعد از ثبت ملی در نهایت به ثبت جهانی رساند.

مهارتسنتی
پختبریاناصفهانیها
ثبتملیشد

غذای  ایرانی

علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر لزوم شناسایی ظرفیت های اقتصادی در کشور، توسعه صنعت 
و رشد تولید را منوط به همکاری و تعامل بین بخش های مختلف نظام دانست. وی  با تاکید بر استفاده از ظرفیت های استان 
برای توسعه صنعت و بهره وری از ذخایر معدنی، واحدهای مربوطه را مکلف به انجام مطالعات و بررسی های اولیه درخصوص 
استفاده از ظرفیت های معدنی و صنعتی و همکاری همه ارکان نظام در حمایت از سرمایه گذاران و توسعه تولید و صنعت در 
کشور، برای انجام یک کار تاثیرگذار در حوزه صنعت نیاز به همکاری هر سه قوه است تا بتوانیم موانع را از مسیر توسعه صنعت 
و تولید حذف کنیم و سرمایه گذار را به این حوزه جذب کنیم. در استان گلستان تعامل خوبی بین ارکان حکومتی ایجاد شده 
و با شناسایی ظرفیت های اقتصادی در این استان و انجام مطالعات و بررسی های کارشناسی شده، می توان شاهد اتفاق های 
خوبی در حوزه صنعت و معدن در این استان باشیم. وی پس از شنیدن توضیحات نمایندگان مردم استان گلستان و گزارش های 
مسوولان استانی، واحدهای مربوطه در وزارت متبوع خود را مکلف به انجام مطالعات و بررسی های دقیق و کارشناسی برای 
استفاده از ظرفیت های معدنی و صنعتی، در راستای توسعه صنایع مختلف و رشد تولید در استان گلستان، در بازه زمانی چند 

ماهه کرد و نسبت به آغاز عملیات اجرایی چند پروژه اقتصادی در این استان ظرف چند ماه آینده ابراز امیدواری کرد.

ضرورتهمکاریهمه
دستگاههابرایتوسعه
صنعت

علیرضا رزم حسینی

امید علی پارسا رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، با صدور بخش نامه ای اعام کرد: با توجه به شرایط موجود اقتصادی 
و برای جلوگیری از بروز اختال در روند تولید و اشتغال، مدت زمان تقسیط بدهی مالیاتی بنگاه های تولیدی غیردولتی، از 
سه سال به پنج سال افزایش می یابد. تا پایان سال ۱4۰۰ به منظور جلوگیری از بروز اختال در روند تولید و اشتغال و با 
هدف امکان پذیر کردن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه های تولیدی غیردولتی، مدت زمان تقسیط مالیات مستقیم بنگاه هایی 
که برنامه احیای تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، به حداکثر 6۰ ماه 
افزایش می یابد. برپایه این گزارش، همچنین در این بخش نامه به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا 
پایان سال ۱4۰۰، برای جلوگیری از تعطیلی بنگاه های تولیدی که طرح احیای تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد 
ملی تسهیل و رفع موانع تولید رسیده است، نسبت به تعویق یک ساله و فقط برای یک بار اجرائیه هایی که به درخواست 
سازمان امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت های آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداری ها علیه بنگاه های مذکور 
صادر شده، در صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام کند.دستگاه های مزبور و بانک ها 

می توانند در صورت تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید، نسبت به تعویق اجرائیه های مربوط اقدام کنند.

مدتزمانتقسیطبدهی
مالیاتیبنگاههایتولیدیاز
۳به۵سالافزایشیافت

امید علی پارسا

شرکت بیمه دی با حضور در جایزه ملی ۳4۰۰۰ مدیریت منابع انسانی با کسب ۹۵درصد امتیاز سطح C۲ موفق 
به کسب رتبه سوم شد. مدیریت منابع انسانی این شرکت با الگو قراردادن مدل تعالی منابع انسانی برای بهبود سطوح 
بلوغ فرآیندهای منابع انسانی تاش کرده است که امسال نیز در پنجمین دوره  جایزه ملی منابع انسانی شرکت کرده 
و موفق به کسب نشان برنزین C۲ شد.یاسر فرهی، معاون منابع انسانی و امور پشتیبانی بیمه دی درباره  کسب این 
موفقیت اظهار کرد: تاش در همسویی میان برنامه های عملیاتی حوزه منابع انسانی با اهداف و استراتژی های کان 
شــرکت، اجرای نظام ارزشیابی و گریدینگ شغلی، بازطراحی نظام حقوق و مزایا، بازطراحی سیستم سه سطحی 
مدیریت عملکرد )سازمانی، واحدی، فردی(، پیاده سازی نظام پایش سامت کارکنان، استقرار نظام پیشنهادات و 
نوآوری، برگزاری کانون های ارزیابی و توسعه  شایستگی های کارکنان و اقدامات اثربخش در پیشگیری و مواجهه با  
بیماری کرونا، از جمله اقداماتی است که اجرای موفق آنها در بیمه دی، موجبات دریافت این جایزه را فراهم کرد.  شرکت 
بیمه دی با دریافت این  جایزه توانست مقام سوم را در میان تمام سازمان های شرکت کننده و همچنین بالاترین رده، 

در بین شرکت کنندگان صنعت بیمه را کسب کند.

کسبرتبهسوم
جایزهملی
۳۴۰۰۰منابعانسانی

شرکت بیمه دی

مرتضی اکبری مدرس دانشگاه و مدیرعامل بانک مهر ایران گفت: قرض الحسنه در کشور ما نهادی دیرپاست. 
عقد مبارک قرض الحسنه ریشه در دین و فرهنگ ما دارد. با این همه، قرض الحسنه به طور ساختارمندتر از دهه 
۱۳4۰ شمسی مورد توجه بخشی از جامعه و بویژه بازاریان بوده است و برخی از صندوق های تشکیل شده در آن 
زمان، فعالیت خود را تاکنون ادامه داده اند. پس از انقاب اسامی، با عنایت به رویکردی که جامعه در مبارزه با فقر 
و محرومیت زدایی در پیش گرفت، بیش از پیش به این عقد توجه شد؛ به ویژه اینکه در آیات و روایات مختلف تأکیدات 
زیادی روی این موضوع شده است. هر چند قرض الحسنه سابقه ای طولانی دارد، اما امروزه بیش از هر زمان دیگر 
فعالیت مبتنی بر این عقد گسترش یافته و افراد بیشتری از تسهیات قرض الحسنه بهره مند می شوند. علت را نیز 
باید در منسجم تر شدن فعالیت های مبتنی بر عقد قرض الحسنه از سوی شبکه بانکی جست وجو کرد. در کنار 
هزاران صندوق قرض الحسنه که به صورت سنتی در کشور فعالیت کرده و از کار مردم گره باز می کنند، بانک های 
مختلف نیز نسبت به پرداخت تسهیات قرض الحسنه اقدام می کنند که شناخته شده ترین نمونه این تسهیات، 

تسهیات قرض الحسنه ازدواج است. بر این ها فعالیت متمرکز دو بانک تخصصی قرض الحسنه را نیز بیفزایید.

درقرضالحسنهکارنامه
روشنیداریم

مرتضی اکبری



کارخانه »پارس لامع« به چرخه تولید بازگشت تا یکی دیگر از ده ها کارخانه ای باشد که چرخ های آن طی یک سال اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی به حرکت درآمده است.به گزارش 
خبرگزاری میزان، کارخانه »پارس لامع« طی مراسمی با حضور معاون دادستان کل کشور، به چرخه تولید بازگشت تا یکی دیگر از ده ها کارخانه ای باشد که چرخ های آن طی یک سال 
اخیر در نتیجه ورود دستگاه قضایی و با تدابیر اتخاذ شده از ناحیه مسئولان قضایی، به حرکت درآمده است. این کارخانه )که در زمینه تولید منسوجات فعالیت می کند( واقع در شهرستان 
ساوجبلاغ استان البرز است که حدود ۱۱ سال قبل با داشتن بدهی به ۱۵ طلبکار از جمله دو بانک، ورشکسته شد؛ اما در پی سفر استانی دی ماه ۹8 آیت اله رئیسی ریاست قوه قضائیه به 
استان البرز، به ریاست کل دادگستری کل استان البرز ماموریت داده شد تا اقدامات لازم برای حل مشکلات این واحد تولیدی انجام شود.در نهایت پیگیری های مجدانه قضایی سرانجام 
نتیجه داد و با اتخاذ تمهیدات قانونی، از به فروش رفتن و تعطیلی کارخانه پارس لامع جلوگیری شــد و دیروز در مراســمی کارخانه احیا گردید.اتخاذ تمهید قانونی برای جلوگیری از 
ورشکستگی کارخانه پارس لامع رئیس دادگستری شهرستان ساوجبلاغ در تشریح مشکلات این واحد تولیدی اظهارداشت: این کارخانه حدود ۱۱ سال قبل ورشکسته و حکم ورشکستگی 

آن صادر شد و پس از آن مقرر گردید تا اموال این واحد تولیدی به فروش رود و در همین زمینه مزایده هایی صورت گرفت، اما کسی خریدار نبود.

گامدیگردستگاه
قضادررونقتولید؛
احیایکارخانه
»پارسلامع«با
2۰۰کارگر
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هفته نامه اقتصادی ایران

    حجت الاسام و المسلمین محسنی اژه ای معاون اول 
قوه قضاییه در برنامه دســتخط با اشاره به مبارزه با مفاسد 
اقتصادی گفت: مبارزه با مفاسد اقتصادی بدون خط قرمز، کار 
آسانی نیست. قسمت هایی از برنامه دستخط با حضور حجت 
الاسام و المسلمین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه 

بدین شرح است: ]...[
 حجت الاسام و المسلمین محسنی اژه ای معاون اول 
قوه قضاییه در برنامه دســتخط با اشاره به مبارزه با مفاسد 
اقتصادی گفت: مبارزه با مفاسد اقتصادی بدون خط قرمز، کار 
آسانی نیست. قسمت هایی از برنامه دستخط با حضور حجت 
الاسام و المسلمین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه 

بدین شرح است:

 حاج آقا وضعیت قوه قضائیــه در دوره جدید 
چطور است؟

ما روند کار دســتگاه قضائی را باید در رابطه با مجموعه 
مسائل نظام و کشور ببینیم. در ابتدای انقاب شعاری داشتیم 
و آن شــعار »استقال، آزادی و جمهوری اسامی« بود. قوه 
قضائیه به نظر من در دهه اول نقش بسیار بزرگی را در تامین 
امنیت و در رسیدن جمهوری اسامی به هدف خودش در آن 
مقطع در کنار سایر نهادها ایفا کرد. در دوره های مختلف با 
شــرایط خاصی مواجه بودیــم. در گام دوم انقاب ما چند 
اقتضای جدید داریم و آن اقتضائات، یکی از اهداف مهم نظام 

جمهوری اسامی، تحقق عدالت به معنای واقعی است.

یکی از پرونده های مهمــی که قوه در این ایام 
رســیدگی کرد پرونده »زم« بود که خیلی روی این 
صحبت شد. بعضاً گفته می شود زود رسیدگی شد و 
خیلی وارد جزئیات نشــدند چون بسیاری در این 

پرونده دخیل بودند. چنین مسئله ای است؟
حالا این حرف در مورد پرونده های مختلف وجود دارد. 
اگر طول بکشد می گویند چرا طول می کشد؟ اگر سریع انجام 
شود می گویند چرا سریع رسیدگی شد؟! بخصوص در مورد 
پرونده ای که اشاره کردید، سازمان اطاعات سپاه کار بسیار 
افتخارآمیز و مهمی کرد. شما خودتان را به ۳-۲ سال پیش 
ببرید. با پشتیبانی نه یک سرویس که چند سرویس بیگانه، 
به معنای واقعی کلمه افســاد می کردند و دیگران را به فساد 

می کشیدند. خب قوه قضائیه وارد شد.
ما سه دسته افراد در اینجا داشتیم. یک دسته افرادی که 
ممکن بود اطاعاتی را برای آقای زم با واسطه فرستادند، ولی 
به هیچ وجه نمی دانســتند برای چه کسی اطاعات را می 
فرستند. در دستگاه های حکومتی و غیرحکومتی بوده است 
چون هدایت سرویس بود، هدایت روح الله زم نبوده است. مثاً 
از افراد مختلف اطاعات را می گرفته اســت، آن فرد دست 
چندم اطاعات را می داده اســت. خبر را طوری تنظیم می 
کردند که تلقی قبول شــود، باورپذیر باشد. اینها یک دسته 
بودند و اینها واقعاً گسترده هستند، ولی بسیاری خبر نداشتند 
که این خبر را به چه کسی می دهند. گاهی مواقع بعنوان یک 

آدم دلسوز آن را تخلیه می کردند.
عــده ای هم این چنین نبودند؛ از این حالت نزدیک تر 
بودند ولی بــاز به قصد خیانت اطاعات را نمی دادند. فرض 
کنید فردی در جایی بوده و در شــرکتی بوده و با یک مدیر و 
زیردست و همکاری بوده که از او بدش می آمد، یک اطاعاتی 
بدست می آورد و قدری می خواست حال همکارش را بگیرد 
و به آنها اطاعاتی می دادند و آنها نیز حرفه ای بودند و چیزی 
به آن اضافه می کردند و با موارد دیگر قاطی می کردند و کل 
خبری که می ساختند، آن چیزی نبود که این فرد داده است. 
این هم یک دسته بودند. با خیلی از اینها نیز برخورد شد؛ اما 
برخــورد در حد خودش! یعنی فرد خائنی که می خواهد به 
دشمن، ســرویس، ضدانقاب خارج نشین برای ضربه زدن 

نظام، نهاد و مردم بدهد، نبود.
یک عده ای هم بودند که آگاهانه و خائنانه اطاعات دادند 
و با آنها برخورد شد و برخورد هم می شود؛ پرونده بسته نشد. 
یک نکته ای هم عنوان کنم، شاید برخی از مقامات امنیتی 
قدری از من گله مند شوند که چرا این مطلب را بیان می کنم، 
لازم نیســت انســان وقتی فهمید حتماً این مجرم است، 
بافاصله او را دســتگیر کند. برخی از این افراد همکاری می 
کنند، الزام نیست هر کسی را فهمیدید دستگیر کنید. او اگر 
خیانت کرده باید مجازات شود اما چه زمانی و چگونه؟ فرضاً 
یک قاچاقچی مواد مخدر را می توانید دستگیر کنید و با مواد 
هم دســتگیر کردید. او قول می دهد همکاری کند، تحت 
نظارت شماســت و به شــکلی که ممکن است چند درصد 
ریســک هم از او بپذیرید، اگر او باند مافیای مواد مخدر را به 
شما معرفی کرد و زمینه های مختلف را به شما داد یا خود او 

افراد زیادی را بازگرداند و اصاح کرد، نباید بازداشت کنید.

بین دولت و مجلس دربــاره ارز ۴۲۰۰ تومانی و 
سوءاستفاده هایی که در این قضیه شد، صحبت هایی 
مطرح است؛ در این زمینه قوه تلاش های ویژه ای کرده 
است. به نتایج خاصی هم رسیده است؟ چند پرونده 

مفتوح هم دارید.
بله، در این قسمت پرونده های متعددی تشکیل شده 
اســت، کسانی که ارز را گرفته اند کالای اساسی وارد کنند و 
اصاً دنبال وارد کردن نرفتند و ارز را به کار دیگری اختصاص 
داده اند! با این افراد برخورد شده و پرونده هایی هم وجود دارد 
که همین الان افراد محاکمه می شوند و احکام آنها اعام شده 
و ســخنگوی قوه قضائیه در ماه های اخیر کسانی که پرونده 

آنها به نتیجه رسیده، را اعام کرد.
کسانی هم بودند که کالا را وارد کردند ولی با قیمت بالاتر 
به فروش رسانده اند. با آنها هم برخورد شده است. افراد دیگری 
هم بودند که این ارز را دریافت کردند و در جای خودش مصرف 
نکردند. کالای اساسی باید وارد می کرد، کالای دیگری وارد 
کرده اســت. این دو سه تخلف هر مقداری که دستگاه های 
نظارتی و امنیتی، انتظامی رســیده اند و حتی قوه قضائیه 
خودش رسیده است برخورد می کند. بحث دیگری داشتیم 
که پرونده هایی در رابطه با مداخله ارزی در بازار برای کنترل 

قیمت، تشکیل شده است.

یعنی چرا سیاستگذاری اینطوری کردید
این را وارد نشــدیم. در حالی که برای ما هم جای بحث 
دارد. این که قوه قضائیه وارد آن شــد در نحوه این مبادله و 
خاف ها و جرائمی که در این راســتا انجام شده بود. در این 
خصوص قوه قضائیه چندین مدیــر بانک مرکزی را تحت 
تعقیب قرار داد و برخی را بازداشــت کرد. افرادی تا مدت ها 
بازداشــت بودند، کیفرخواســت و دادگاه بود. دادگاه نقص 
گرفت. حتی رئیس بانک مرکزی سابق مورد اتهام قرار گرفت 
و نقص گرفت و شعبه بازگرداند و دوباره به دادسرا وارد شد. 
تحقیق کردیم و گمان کنم الان پرونده به دادگاه برگشته یا 

عن قریب به دادگاه برمی گردد.

گفته بودید فضای مجازی به یک بلای خانمان سوز 
تبدیل شده است و امروز بسیاری از جرائم در این فضا 
تبلیغ می شود و بنیان خانواده را خراب کرده و انواع 

جرم را توسعه می دهد. باید چه کار کرد؟
ببینید، در مورد فضای مجازی بدون تردید ما که نمی 
توانیم خود را از پیشــرفت علم محروم کنیم. ما نمی توانیم 
خود را از فناوری روز محروم کنیم. هیچ کس با این مســئله 
مخالف نیســت، ولی بحث در این است که همانطوری که 
نیروی انتظامی و قوه قضائیه وظیفه دارند در فضای غیرمجازی 
با جرم برخورد کنند، در فضای مجازی هم این وظیفه را دارند. 
کسی رسماً اسلحه می فروشــد و آموزش اسلحه می دهد، 
آموزش درگیری و اغتشاش می دهد، آموزش کوکتل مولوتف 
ساختن می دهد، آموزش می دهد که مردم چطور شورش 
کنند، اگر در فضای غیرمجازی باشد قوه قضائیه چه وظیفه 
ای دارد؟ در جرائم مشهود نیروی انتظامی چه وظایفی دارد؟ 
در فضای مجازی هم همان وظیفه را دارد. امروز اگر هر کسی 
که چه مســئول باشد و چه غیرمسئول باشد، نسبت به این 
موضوع و فساد احساس وظیفه نکند به نظر من مقصر است.

کسی نمی گوید مسدود کنید، اصاح کنید. در همه دنیا 
هیچ کشوری نیست که طبق معیارهای خودش آزاد بگذارد؛ 
هیچ کشوری نیست. ما گاهی مواقع مصالح کشور و نظام و 
مردم را با مصالح جناحی و سیاســی قاطی می کنیم. مثاً 
فــردی حرفی را بیان می کند که خودش هم باور ندارد ولی 
بخاطر رای آوری حرفی را می زند. الان این فضایی که وجود 

دارد بالاخره وزارتخانه های مختلف مسئولیت دارند.
شما یکی از این مسئولین را احضار کردید کلی جنجال 

به پا شد.
ما نباید بخاطر جنجالی که وجود دارد … گرچه خودشان 
می دانند و از این آقایان بپرسید که در فضای مجازی اشکال 

هست یا نه؟ جرم هست یا نه؟

من هنوز تصویر آرشیوی شما در ذهن دارم که 
کاملًا جوان بودید و با پرونده کاملًا حساســی روبرو 
بودید؛ از آن ناگفته هایی دارید که برای ما بیان کنید؟

آن را باید فصل مختصــی برایش باز کنیم؛ یعنی این 
جریان عبرت هــای زیادی دارد. هــم کارهایی که مهدی 
هاشمی در قبل از انقاب، بعد از انقاب کرده بود و هم قبل 
از دستگیری و بعد از دستگیری و در نهضت ها، در بیت آقای 
منتظری کرده بود. فیلمی که ایشان بازی می کرد، تصور می 
کرد همان کارهایی که قباً در ساواک کرده بود، قباً درباره 
قتل مرحوم شــمس آبادی دستگیر شده بود و فکر می کرد 
اینجا هم می تواند فیلم بازی کند، واقعا هم مدتی فیلم بازی 
می کرد. حکم قطعی شد و زمان اجرا اصرار و فشارهایی که 
آقای منتظری در آن زمان قائم مقام بود، وارد می کرد، قائم 
مقام رهبری بودند و جایگاه و موقعیت بسیار ویژه ای داشتند.

چون جریان پرونده مهدی هاشمی یکبار بسته نشد و 
۳-۲ بار باز و بسته شد. تا سال 8۱ باز برخی از افراد آن خانواده 
دستگیر و بعد آزاد شدند، برخی محکوم شدند. همکاری هایی 
که آن زمان احمد منتظری با ما در راستای این پرونده کرد، 
فصل قابل توجهی است؛ یعنی از آن عبرت هاست. من فقط 
گوشه ای را بیان کنم. از زمان مهدی هاشمی و پرونده وی 
خیلی گذشــته بود و برای دفعه دوم و سومی بود که افراد 
دستگیر می شــدند، آقای منتظری بسیار بدبین نسبت به 
دادگاه و داسرای ویژه بود. ذهنیت غلیظی نسبت به این مسئله 

داشتند. واکنش هم نشــان می دادند. سعیدشان در همان 
سال های بعد دستگیر شد. او جانباز بود و جبهه رفته بود. از 
یک جهاتی برای من قابل احترام بود و از طرفی هم مرتکب 
جرم شــده بودند. چند ماهی دســت وزارت اطاعات بود و 
داستان این مفصل است. بعد بچه های سپاه روی این مسئله 

کار کردند و به شکلی آنها نیز کنار رفتند.

جرم ایشان اقدام علیه امنیت ملی بود؟
مسائل امنیتی و جعل علیه برخی مسئولین و مراجع بود. 
داســتان هایش مفصل است و در چند جمله نمی توان بیان 
کرد. بازداشــتی ها به بیش از ۲۰ نفر رسید. هم از بیت آقای 
منتظری و هم از بستگان ایشان و جاهای دیگر بود. به بچه ها 
سفارش کردم که بیت محترم است و به این توجه داشته باشید. 
گفتم اگر کسی را خواستید دستگیر کنید به شما فحش دادند 
و دست روی شما بلند کردند، شما حق ندارید کاری کنید. کار 
به جایی رســید که گاهی مواقع با اطاع قبلی و گاهی بدون 
اطاع قبلی، یکی دو بار بدون اطاع قبلی احمد هم که همکاری 
می کرد، قرار می گذاشتیم به مناسبت سالروز تولد دخترشان 
هماهنگی کنیم و برای او تولد بگیرند. تولد می گرفتند و هم 
هادی هاشــمی برای بار سوم بازداشت شده بود و هم مهدی 
بازداشت بود، بدون اطاع می گفتیم این دو را به خانه ببرید. 
می گفتیم هر چه می توانید از خانواده دعوت کنید چون برخی 
از اعضای خانواده ما با همکاری می کردند از جمله خود احمد 
هم تا حدودی همکاری می کرد چون قصد داشتیم نجاتشان 
دهیم. در حضور آنها ۳-۲ کلمه می گفتند که بسیار موثر بود. 
مثاً گفت نه آنقدر که ما می گفتیم دادسرای ویژه بد هستند 
و نه آنقدر که ما فکر می کردیم خوب هستیم، خوب هستیم. 
کلی اثر داشت و مطالب دیگری هم بیان می شد. کار به جایی 
رسید آقای منتظری که آن میزان حساس بود، یک زمانی من 
درد کمر گرفتم و اصاً نمی توانستم تکان بخورم و در خانه مدت 
های طولانی بستری بودم، حتی نماز را نشسته نمی توانستم 
بخوانم و باید حتماً درازکش نماز می خواندم، احمد منتظری 
تماس گرفت و گفت می خواهم از شــما برای افطاری دعوت 
کنیــم. خیلی عجیب بــود و برای برخــی تعریف می کردم 
باورکردنی نبود. می گفت پدرم می خواهد با شما صحبت کند. 
 این ها با ادبیات کاماً متفاوت از قبل تشــکر می کرد، دعوت 

می کرد.

یک تصویری که در ذهن مــردم مانده، اداره 
مقتدرانه شما در ماجرای دادگاه آقای کرباسچی است

آن مقطع اشکالی که وجود داشت، این بود که 
دادسرا نداشتیم. لذا کیفرخواست نبود، دادستان 
نبود که ادعانامه و کیفرخواستی بدهد و بعد 
در دادگاه کیفرخواست را بخواند و قاضی آنجا 

بنشیند و دادستان از کیفرخواست خودش 
دفاع کند، دادستان یا نماینده او با متهم 
روبرو شود. این بود که قاضی باید خودش 
سوال می کرد، هم جواب می داد. از این 
باب کار ســختی بود. اگر سوال نمی 
کردیم مطلب روشن نمی شد، سوال 
می کردیــم آنهایی که با دادگاه و 

دادسرا آشنا هستند می گفتند 
این سوال را نباید قاضی بپرسد.
پرونده بسیار سنگین و 
شرایط در آن مقطع زمانی 
که دوم خــرداد و جریان 
اصاحــات بود، شــرایط 

سیاسی خاصی بود و من خودم بودم و آنها هم یک تیم سنگین 
حقوقی، سیاسی و عملیات روانی بودند. صبح که می خواستم 
به دادگاه بروم آنها با ماشــین و اسکورت و اینها بودند و من 
خودم بودم و کیفم را از ماشــین برمی داشــتم و راننده هم 
نداشتم. این قسمت سختش نبود، ولی فشارهای پشت صحنه 
سخت روی خانواده ام بود. یک زمانی با خانه ما در اژیه تماس 
گرفتند که شــما فان کس را می شناســید؟ گفته بودند 
ماشینی نزدیک دلیجان تصادف کرده ولی چیزی نشده است. 
ببینید در یک روستا شب تماس بگیرید و چنین مطلبی را 
عنوان کنید خانواده چه حالی می شود؟ طرف فکر می کند 
من فوت شده است. نحوه خبر به طرزی بود که انگار فرد مرده 
است. یک زمانی به یاد دارم سر صبحانه نشسته بودیم و یکی 
از فرزندان کوچکم گوشی را برداشت و فحش خیلی بدی داده 
بود. بچه من هم معنای فحش را نمی فهمید و وقتی آمد گفت 
این را می گوید. ما آب می شدیم! او که نمی دانست معنای این 
حرف ها چیســت. از این اذیت ها زیاد بود. البته نمی خواهم 
به این نســبت بدهم که از طرف متهم بوده است. من این را 

نمی دانم.

به هر حال چنین فشارهایی وجود داشت.
بله. در این مقطع این فشارها بود و شاید ارتباطی هم به 

متهم نداشت.

از مســئولان عالی رتبه آن زمان که از دوستان 
آقای کرباســچی بودند کســی تماس و سفارش 

نداشتند؟
الی ماشاءالله بود. طبیعی است و این غیرطبیعی نیست 
که تماس بگیرند. یکی از علمای قم بود که الان مرحوم شدند. 
به یاد ندارم به چه مناســبتی بود ولی قبل از اینکه پرونده را 
دست بگیرم، صحبت شد و گفتم پیشنهاد شده است، برخی 
می گویند مشکاتی دارد و نظر شما چیست. گفت اگر تبرئه 
مــی کنید بگیرید و اگر تبرئه نمی کنید خیر! من گفتم می 
خواهم پرونده را رسیدگی کنم. اگر تبرئه بود و اگر محکومیت 

بود همان می شد.

از نحوه جمع شدن پرونده و نوع حکمی که دادید 
راضی بودید؟

این از همان پرونده هایی است که اعتقاد من این است 
کل مسئله شهرداری این ها نبود. یعنی خیلی بیشتر بود، ولی 
مــا در آن مقطــع و زمانی که پرونده دســت من آمد و 
شرایطی که بیان کردم بوجود آمده بود، 
خیلی نمی شد کشش داد. بخش 
هایی را مفتوح گذاشتم. آن قدر 
متیقنی که من احراز کردم با 
اســناد و مــدارک و غیره، 
برخــی صحبت هایی که از 
ایشان شنیدم آن مقدار که 
قدر متیقن بود حکم دادم والا 
اگر مسئله شهرداری و تخلفات 
آن زمان شهرداری را رسیدگی 
 می کردیــم خیلی بیشــتر از 

این بود.

از پرونده زم، مهدی هاشمی تا دادگاه کرباسچی و...

ناگفته های آقای قاضی

عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشــاورزی شهرستان اصفهان از توقف 
عملیات غیرقانونی و غیرکارشناســی انتقال آب بن-بروجن توسط قاضی 
کمیسیون رسیدگی به امور آب های زیرزمینی استان اصفهان خبر داد، در 
نهایت پیگیری ها و شــکایات تشــکل های مردم نهاد، مانند نظام صنفی 
کشاورزی استان و شهرستان اصفهان و تشکل های محیط زیستی و اعتراض 
های مردمی نتیجه داد، و علی نوریان، قاضی کمیســیون رسیدگی به امور 
آب های زیرزمینی اســتان اصفهان رأی به توقف عملیات غیرقانونی و غیر 

کارشناسی انتقال آب بن - بروجن را صادر کرد.
صدور این حکم عاوه بر خوشــحالی کشاورزان استان اصفهان موجب 

سرور تمام دوستداران اصفهان و زاینده رود مبارکه اصفهان را فراهم کرد.

حســین محمدرضایی گفت: طبق این حکم و اباغ آن ســوی قاضی 
کمیسیون رسیدگی به امور آب های زیرزمینی استان اصفهان، وزارت نیرو 
مکلف شد تا هرگونه تخصیص و برداشت آب در حوزه زاینده رود مانند عملیات 
پروژه بن- بروجن و همچنیــن طرح های آب بر را تا زمان تأمین منابع آبی 
جدید، متوقف سازد، طبق بند ۲ مصوبات دهمین جلسه شورای عالی آب که 
در تاریخ ۱۳۹۲/۱۰/۰۳ به ثبت رسیده، بارگذاری جدید بر منابع آب زاینده 
رود تا پیش از تعیین تکلیف تخصیص های هر استان و شفاف سازی مصارف 
آب در حوضه ممنوع است و وزارت نیرو با همکاری استاندار اصفهان مسئول 
اجرای این مصوبه هستند،جای سوال است، که چرا انتقال بین حوضه ای آب 
از حوضه بحران زده و دچار کمبود شدید آب همچون زاینده رود باید انجام 
گیرد؟ در صورتی که حوضه کارون پرآب و دارای آب مازاد بر مصارف که سالانه 
ده ها میلیارد متر مکعب آب مازاد بر مصرف آنها وارد خلیج فارس شود، انجام 
نمی گیرد، وی افزود: جای تعجب اســت که چرا این چنین طرح ها و پروژه 
هایی که مغایر با منطق کارشناســی، و مصالح ملی و اصول و مبانی مدیریت 
منابع آب و اقتصاد مهندسی است تایید می شود، اجرای پروژه بن - بروجن 
به مفهوم آن است که آبهایی که با هزینه سنگین هزاران میلیاری تومانی از 
حوضه کارون به حوضه زاینده رود منتقل شده اند با صرف هزینه سنگین به 

حوضه مبدأ یعنی حوضه کارون باز گردانده شوند، هیچ منطق کارشناسی و 
مدیریت اصولی منابع آب چنین اقدامی را موجه نمی شناسد. چراکه پروژه 
بن - بروجن به دلیل ۵4۵ متر ارتفاع پمپاژ در سه مرحله و همچنین بالغ بر 
۲۵۵ کیلومتــر خطوط انتقال اصلی و فرعی پــروژه ای غیر اقتصادی و غیر 
کارشناسی است، پروژه بن - بروجن به دلیل بارگذاری جدید بر حوضه زاینده 
رود مغایر با مصالح عمومی کشــور اســت، این پروژه پیامدهای اجتماعی، 
سیاسی، امنیتی و زیست محیطی گسترده دارد و فاقد توجیه است اما جای 
بسی خوشحالیست که بعداز چندین دهه توسط یک قاضی شجاع تصمیمی 
درست و کارشناسی شده برای جلوگیری از خشکی کامل زاینده رود گرفته 

شده است که جای تقدیر و تشکر دارد./ خبر آناین
 توقف پروژه انتقال آب بن-بروجن

 با رأی دستگاه قضایی
علی نوریان، قاضی کمیسیون رسیدگی به امور آب های زیرزمینی استان 
اصفهان رأی به توقف عملیات غیرقانونی انتقال آب بن بروجن داد. وزارت نیرو 
نیز با دریافت این اباغیه از سوی قاضی کمیسیون رسیدگی به امور آب های 
زیرزمینی استان اصفهان، مکلف شد تا هرگونه تخصیص و برداشت آب در 
حوزه زاینده رود مانند عملیات پروژه بن-بروجن را تا زمان تأمین منابع آبی 

جدید، متوقف ســازد. سالیان سال است که برداشــت های بی رویه و فاقد 
مجوزهای قانونی و عدم پیشــرفت مناسب پروژه های تأمین آب زاینده رود 
مشکاتی را برای جاری بودن این رودخانه و تأمین آب استان به وجود آورده 
است.پروژه بن-بروجن نیز یکی از همین دست اقدامات بود که انتقاد مردم، 
کشاورزان و کارشناسان را به دنبال داشت زیرا کارشناسان عقیده داشتند با 
اجرای این پروژه حیات زاینده رود به  طور کامل از بین خواهد برد. در سالهای 
اخیر نیز کشمکش های زیادی بر سر این طرح وجود داشته و در حالی مسؤولان 
استانی چهارمحال و بختیاری این پروژه را قانونی می خواندند که نمایندگان 
استان اصفهان آن را به دلیل نداشتن مجوز از شورای عالی آب غیرقانونی و 

غیرمنطقی می دانستند./ فارس

توقف طرح غیرکارشناسی انتقال آب بن-بروجن
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مسکن و عمران13

تا کنون 130 هزار کلاس توسط خیرین 
 و یا با مشارکت دولت و خیرین

 ساخته شده است

 بیست و دومین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان 
لرستان بصورت ویدئو کنفرانس با حضور نوبخت معاون 
اول رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور،  
حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش ، قفلی رئیس جامعه 
خیرین مدرســه ساز کشور ، مهر اله رخشانی مهر رئیس 
سازمان نوسازی مدارس کشــور ومرتضی دهداری زاده 
مدیر شعب بانک مسکن اســتان لرستان برگزار شد. بر 
اســاس این گزارش  مهر اله رخشانی مهر رئیس سازمان 
نوســازی مدارس کشــور با اشــاره به طرح آجر به آجر 
اظهارداشت:در این طرح بیش از 7۰۰ هزار نفر مشارکت 
کردند. در بیست سال عمر آغاز بکار جامعه خیرین مدرسه 
ساز کشور تا کنون ۱۳۰ هزار کاس توسط خیرین و یا با 
مشارکت دولت و خیرین ساخته شده است که ۳۰ درصد 
تمام مدارس کشور را شامل می شود به طوریکه در 4 سال 
گذشته ، سهم خیرین در ساخت مدارس ۵۰ درصد بوده 
است،  از سال ۱۳۹6 تا کنون اعتبارات عمرانی آموزش و 
پرورش کشور 6 برابر شده اســت از سال ۱۳۹۵ تا امروز 
شاهد کاهش مدارس نیازمند به مقاوم سازی از ۳۰ درصد 
به ۱۲ درصد هســتیم و برای شاهد این ادعای بنده زلزله 
اخیر در کهگیلویه و بویر احمد بود که از ۱6۰ مدرسه در 
معرض زلزله تنها 6 مدرسه آسیب دیدند. وی همچنین 
گفت : ۱4۵ هزار کاس درس به سیستم های گرمایشی 
استاندارد مجهز شدند و بطور میانگین هرسال شاهد رشد 
۲.۵ برابری استاندارد سازی سیستم های گرمایشی بوده 
ایم، دغدغه امروز ما مدارس عشــایری است که جمعیت 
دانش آموزی آنها به ســبب کم و متغیر بودن و همچنین 
عدم اسکان دائم آنان؛کار را برای احداث مدرسه مشکل 
کرده است. اما ما هم بیکار ننشسته ایم و برای رفع مشکل 
آموزشی این عزیزان توافق های خوبی با بنیاد برکت و سپاه 
پاسداران انجام داده ایم تا انشاا... این مشکل هم در آینده 

به حداقل ممکن برسد.

مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران با 
بیان اینکه فقط ۵۰ درصد به اضافه یک فروند هواپیمای برجامی 
فعال داریم، گفت: کارخانه های سازنده قطعه نمی دهند و در واقع 

به قرارداد خود پایبند نیستند.
کاپیتان علیرضا برخور در گفت و گو با خبرگزاری فارس 
درباره جزئیات بازپرداخت اقساط تسهیات ۳۳۰ میلیون دلاری 
صندوق توسعه ملی به شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی 
ایران بابت خرید هواپیماهای برجامی، اظهار داشت: حدود ماه 
آینده سررسید اولین قسط به مبلغ ۳۳۰ میلیارد تومان است که 
توان پرداخت اقســاط را نداریم و نمی توانیم اقساط را پرداخت 
کنیم. وی افزود: کل تسهیات هواپیماهای برجامی ۵4۰ میلیون 
دلار بود که ماه آینده سررسید می شود و پرداخت آن برای ایران 
ایر غیر ممکن است. البته همه بانک ها با ما همکاری می کنند ولی 
به هر حال آنها هم در مقابل سازمان های نظارتی باید پاسخگو 
باشند.مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران با 
اشاره به اینکه هواپیماهای برجامی در رهن است، ادامه داد: ۵۰ 
درصد به اضافه یک فروند هواپیمای برجامی فعال داریم که شامل 
حدود هفت تا هشت فروند است. مدیرعامل شرکت هواپیمایی 
جمهوری اسامی ایران  در پاسخ به این سوال که چرا تعدادی از 
هواپیماهای برجامی ATR ایران ایر زمین گیر است، توضیح داد: 
استفاده از هواپیما برنامه می خواهد. استفاده از هواپیما باید پله ای 
باشــد. الان زمان چک هواپیماها رسیده است و نمی توانیم به 
صــورت آزاد قطعه تهیه کنیم چون پول نداریم و ضمنا تحریم 
هستیم. برخور ادامه داد: کارخانه های سازنده هم طبق وعده شان 
عمل نمی کنند و قطعه به ما نمی دهند، نمی آیند و برابر قراردادی 
که با ما دارند، به ما کمک نمی کنند و درواقع به قرارداد خود هم 
پایبند نیستند. نجات شرکت هواپیمایی جمهوری اسامی ایران 
به عنوان شرکت حامل پرچم، یک حرکت انقابی و آنی دولت و 
حاکمیت را می طلبد. گفتنی است، در ارتباط با خرید هواپیماهای 
نو معادل ۳۳۰ میلیون دلار از محل منابع صندوق توسعه ملی، 
ســه فقره قرارداد جعاله با بانک صنعت و معدن بابت خرید سه 
فروند هواپیمای ایرباس و هشت فروند هواپیمای ATR  منعقد 
 ATR و به طور مستقیم در وجه شرکت های هواپیمایی ایرباس و
حواله ارزی انجام شده است. همچنین بابت خرید چهار فروند 
هواپیمــای ATR  مبلغ ۵۰ میلیون یورو از منابع داخلی بانک 
صنعت و معدن تسهیات دریافت و مبلغ عیناً به حساب شرکت 

ATR حواله شده است.

استفاده از ظرفیت دریا برای اشتغال زایی و تفریح

روسای شش شعبه بانک گردشگری در یازدهمین گردهمایی روسای موفق شعب بانک های کشور با موضوع »مدیریت شعب در دوران اشاعه ویروس کرونا« به عنوان روسای برتر برگزیده شدند. به گزارش 
روابط عمومی بانک گردشگری، در گردهمایی مذکور که توسط موسسه عالی آموزش بانکداری ایران به صورت آنلاین برگزار شد، روسای شعب سرو تهران، مرکزی تهران، قائم مقام فراهانی تهران، مرکزی 
کرمان، آفریقا تهران و شعبه خرم آباد به عنوان روسای برتر شناخته شدند. بر اساس ارزیابی های انجام شده، شهاب الدین سنایی رئیس شعبه »سرو« تهران، احمد تیزهوش رئیس شعبه »مرکزی« تهران و احمد 
عظیمی رئیس شعبه »قائم مقام فراهانی« تهران عنوان روسای برتر یازدهمین گردهمایی روسای موفق شعب بانک های کشور را کسب کردند. همچنین در این گردهمایی، سیدمهدی شجاعی نسب رئیس شعبه 
»مرکزی کرمان« )استان کرمان(، صحبت اله کاظمی رئیس شعبه »آفریقا« تهران و کامران سرتیپ رئیس شعبه »خرم آباد« )استان لرستان( نیز به عنوان دیگر روسای موفق شعب بانک های کشور انتخاب شدند. 
این گزارش حاکی است، همان گونه که موفقیت یک بانک در گرو عملکرد شعب آن است، موفقیت شعب نیز مرهون عملکرد مدیریت آن است.  موسسه عالی آموزش بانکداری ایران همه ساله »گردهمایی 
روسای موفق شعب بانک های کشور« را برگزار می کند. این گردهمایی با هدف ایجاد بستر و فرصت مناسب برای تعامل و انتقال تجارب و دستاوردها بین روسای موفق و دیگر مدیران شبکه بانکی کشور و همچنین 

قدردانی و تکریم روسای موفق شعب بانک ها و موسسات اعتباری کشور برگزار می شود. با توجه به آثار بیماری کرونا بر اقتصاد و تسلطی که بر عموم فعالیت های اجتماعی افراد پیدا کرده است.

موفقیت
مدیرانشعببانک

گردشگریدردوران
کرونا

آیین امضای تفاهم نامه مشترک میان 
وزارت میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دستی و وزارت راه و شهرسازی با حضور 
علی اصغر مونســان وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی، محمد اسامی 
وزیر راه و شهرســازی، ولی تیموری معاون 
گردشــگری و محمد راســتاد مدیرعامل 
سازمان بنادر و دریانوردی دیروز یکشنبه دهم 
اسفندماه ۹۹در سالن فجر وزارتخانه میراث 

فرهنگی برگزار شد. 
به گزارش ایرنا، مونسان در این مراسم 
ابــراز امیدواری کرد که ایــن تفاهم نامه به 
پیشبرد مأموریت های دو  وزارتخانه در حوزه 
دریایی و ســاحلی کمک کنــد.  وی تنوع 
بخشیدن به محصولات گردشگری و خروج از 
گردشگری تک محصولی را از جمله اهداف 
مورد پیگیری در دولت دوازدهم برشمرد و 
گفت: در گذشته بیشتر گردشگری تاریخی و 
فرهنگی مورد توجه بود و با قاطعیت می توان 
گردشــگری اکوتوریسم و طبیعت گردی را 
محصول تاش ها و اقدامات دولت تدبیر و امید 
دانست.  مونسان با تأکید بر اهمیت افزایش 
تجهیزات  تفریحــی دریایی، تصریح کرد: با 
توجــه به ظرفیت های دریایی در شــمال و 
جنوب کشور، همچنین امکانات وزارت راه و 
شهرســازی، می تــوان موضــوع این گونه 
تجهیزات  را به طور جدی پیگیری کرد.  وی 
راه اندازی خطوط دریایی بین ساحل و جزایر 
و بین جزایر را از دیگر نکات با اهمیت در توسعه 
گردشگری دریایی دانست و افزود: آمادگی 
داریم که بسته هایی برای اقامت های شبانه و 
ترددهای روزانه تعریف کنیم راه اندازی این 
خطوط و شــناوری های مورد نیاز، عاوه بر 
موضوع گردشگری به کاهش ترافیکی شهرها 
در ایام پیک نیز کمک زیادی می  کند.  وزیر 
میراث فرهنگی بــه برنامه های حمایتی از 
ساخت هتل های دریایی در شمال و جنوب و 
آمدن )کشتی( کروزهای بین المللی اشاره 
کرد و گفــت: ایــن برنامه ها با اســتقبال 
گردشگران، موجب جلوگیری خروج ارز از 
کشور می شوند.  مونسان مغفول نماندن هنر 
لنج سازی را نیز به عنوان یکی از دغدغه های 
وزارت میراث فرهنگی اعام کرد و گفت: هنر 

لنج سازی در سطح ملی ثبت شده است و این 
نگرانی وجود دارد کــه مصوبه دولت درباره 
نوسازی ناوگان دریایی موجب از بین رفتن 
هنر لنج سازی شود. از این هنر و میراث ملی 
باید پشتیبانی شود و اگر نیاز به اصاحی در 
آیین نامه است، این کار صورت گیرد .  محمد 
اسامی، وزیر راه و شهرسازی نیز گفت: مردم 
می توانند با رعایت شئونات از موهبت دریا و 
زیبایی های طبیعی، استفاده دلچسبی داشته 
باشــند؛ اما زیرساخت ها را به گونه ای فراهم 
نکرده ایم که این شرایط مهیا شوند.  وی افزود: 
نقشه راهی برای توسعه بنادر کوچک و بنادر 
گردشگری، همچنین استفاده از ظرفیت دریا 

برای اشتغال زایی و تفریح آماده کرده ایم. 
اسامی با اشاره به دستور کار قرار گرفتن 
طرح نوســازی ناوگان دریایی برای ارتقای 
وضعیت کشتی ها و شناورهای کوچک، اظهار 
کرد: مصوبه این موضوع دو ماه قبل در هیأت 
دولت مطرح شد، اما نباید با تبدیل شناورهای 
چوبی به فلزی، صنعت لنج سازی از مدار خارج 
شود. این هنر که یک سبقه تاریخی دارد باید 
در یک چاچوب و الگوی جدید تعریف شود و 
در صنعت گردشگری مورد استفاده قرار گیرد 
که این موضوع در دستور کار ما قرار دارد .  ولی 
تیموری، معاون گردشگری کشور نیز در این 
مراســم به گســتردگی همــکاری وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با 
وزارت راه و شهرسازی اشاره کرد و گفت: در 
ایجاد و احداث زیرساخت ها ارتباط تنگاتنگی 
بین این دو وزارتخانه وجود دارد. مأموریت ها 
و خدمات یکی است و همانا رضایت مسافران 

و گردشگران است.
5۰ هزار واحد مسکونی ارزان قیمت 

ساخته می شود
تفاهمنامــه ای با شــبکه بانکی برای 
ساخت ۵۰ هزار واحد مسکونی ارزان قیمت 
با اعطای وام قرض الحســنه ۱۵۰ میلیون 
 تومانــی در قالب طرح اقدام ملی مســکن،

 امضا شد.
محمد اسامی وزیر راه و شهرسازی در 
مراســم امضــای تفاهم نامــه وزارت راه و 
شهرسازی با محمد حسین حسین زاده بانک 
قرض الحســنه رســالت گفت: امضای این 
تفاهم نامه در قالب تولید مسکن ارزان قیمت 
در راستای طرح اقدام ملی مسکن به منظور 
گســترش خیر و نیکی در کشــور بر پایه 
قرض الحسنه و با هدف خانه دار کردن اقشار 
کم درآمد انجام شده است. وی با اشاره به اینکه 
تفاهم نامه وزارت راه با بانک رســالت جامعه 
محور بوده و زمینه را برای گسترش نیکوکاری 
در کشور فراهم می کند، افزود: این تفاهم نامه 
که برای ساخت ۵۰ هزار واحد به امضا رسیده 
یکــی از بی نظیرترین اقدامات بعد از انقاب 
اسامی است که جامعه محور بوده و سرمایه 
اجتماعی را مدنظر قرار می دهد، این طرح برای 
وج های جوان و خانوارهای کم درآمدی است. 
براســاس تفاهم نامه همــکاری وزارت راه و 
شهرسازی و بانک قرض الحسنه رسالت، روند 
ساخت وساز و پشتیبانی تامین زمین توامان 
انجام خواهد شد و تولید مسکن ارزان قیمت 
به جریان می افتد. او با اشاره به اینکه تاکنون 
خیرین مسکن ســاز، بنیاد مسکن انقاب 

اسامی، ستاد اجرایی فرمان امام )ره( بعد از 
پیروزی انقاب اسامی کارهای عظیمی را در 
حوزه مســکن ارزان قیمت برای دهک های 
کم درآمدی انجام دادند، توضیح داد: تفاوت 
تفاهم نامه ای که به امضای وزارت راه و بانک 
رسالت رسیده با دیگر طرح های تولید مسکن 
ارزان قیمت در این اســت که در این طرح، 
مشــارکت مردم نیز در سازندگی، توسعه و 
تولید مسکن برای جامعه هدف در قالب تامین 
سرمایه قرض الحسنه با سقف ۱۵۰ میلیون 
تومان تســهیات و با بازپرداخت 6۰ ماهه 
فراهم شده است. تفاهم نامه احداث ۵۰ هزار 
واحد مســکونی برای دهک هــای یک تا ۳ 
درآمدی بین وزارت راه و شهرسازی و بانک 
قرض الحسنه رسالت در راستای طرح اقدام 
ملی مســکن و در قالب توســعه مســکن 
ارزان قیمت به امضا رســید. براســاس این 
تفاهم نامه مقرر شده است تا به ۵۰ هزار نفری 
که جزو دهک های کم درآمد جامعه هستند 
)دهک های یک تا ۳( ۱۵۰ میلیون تومان وام 
قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد تعلق بگیرد. 
در اجرای این طرح، خانوارهای کم درآمد تازه 
ازدواج کرده و سرپرست خانوارهایی که دارای 
۳ فرزند و بیشتر هستند در اولویت هستند.

براساس اعام وزارت راه و شهرسازی، اسامی 
افــرادی که در اولویت دریافــت این وام ها و 
مشارکت در این طرح هستند ازسوی معاونت 
مســکن و ساختمان به بانک اعام و معرفی 
خواهند شد.مدت زمان اجرای این تفاهم نامه 
۳ ســال و مــدت بازپرداخت تســهیات 

قرض الحسنه ۵ سال تعیین شده است.

آگهــی تغییــرات شــرکت بهــار پایــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۱۰۲۱3۴36۰ ب ــه مل ــت ۱7۰97۱ و شناس ثب
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــورخ ۱397/۰۴/۰۲ تصمیم ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم مجم
ــاده  ــت و م ــر یاف ــا “ تغیی ــار پای ــازی به ــه “ داروس ــرکت ب ــام ش ــد : ن ش
مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

ــران )۱۱۰88۱3( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

آگهــی تغییــرات شــرکت فنــاوری اطلاعــات ســهامی خــاص به شــماره 
ــه  ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۱۰۱۲۴۱7۱9 ب ــه مل ــت 79358 و شناس ثب
ــوز  ــورخ ۱396/۱۲/۰۲ و مج ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم مجم
شــماره 8۲۲6 مــورخ ۲3/۰3/۱397 وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات 
ــی  ــه کدمل ــنی ب ــی اش ــد: امیرناظم ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــران تصمیم ای
ــال  ــدت ۲ س ــرای م ــل ب ــات عام ــو هی ــمت عض ــه س ۱۲9۰۴8537۲ ب
ــند:  ــی باش ــل م ــرح ذی ــه ش ــل ب ــات عام ــای هی ــد. اعض ــاب گردی انتخ
رســول ســراییان بــه کدملــی ۱۲8۱68675۱ و ســیداحمدطباطبایی 
بــه کدملــی 56589579۴۱ و علــی یزدیــان ورجانــی بــه کدملــی 
ــی  ــی ۰۰۴63۴9936 و امیرناظم ــه کدمل ــلجوقی ب ۰۰3۲98۴5۱۰ و خسروس
ــور  ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــی ۱۲9۰۴8537۲ س ــه کدمل ــنی ب اش

ــران )۱۱۰88۱۴( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش اداره ثب

ــلامت  ــان س ــان حامی ــش بنی ــی دان ــرکت تعاون ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــی ۱۴۰۰۰۱۴۲۱98 ب ــه مل ــت ۴۲8۴۱7 و شناس ــماره ثب ــه ش ــد ب برومن
اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۰3/۱۰/۱396 و تاییدیــه 
شــماره 6877۴/۱5/97۲ مــورخ ۱397/3/۲۱ اداره کل تعــاون اســتان 
ــی  ــماره مل ــه ش ــاه ب ــد : آرش ایزدپن ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــران تصمیم ته
۰۰79۴۰۲78۱ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره عبدالمحمــد ایزدپنــاه بــه 
ــره و  ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نائ ــه س ــی ۱8۱7739859 ب ــماره مل ش
ــی ۱7539۴۲888  ــماره مل ــه ش ــاه ب ــد ایزدپن ــل عبدالحمی ــر عام مدی
ــد . کلیــه قراردادهــا  ــه ســمت منشــی هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدن ب
ــد  ــای عبدالمحم ــا دو امض ــرکت ب ــادار ش ــداور و اوراق به ــناد تعه و اس
ــات  ــس هی ــوان رئی ــاه بعن ــل و آرش ایزدپن ــوان مدیرعام ــاه بعن ایزدپن
ــود و  ــد ب ــار خواه ــی دارای اعتب ــرکت تعاون ــر ش ــا مه ــراه ب ــره هم مدی
ــر  ــل و مه ــای مدیرعام ــا امض ــی ب ــرکت تعاون ــادی ش ــن اوراق ع همچنی
ــت  ــور اداره ثب ــنادواملاک کش ــت اس ــازمان ثب ــت. س ــر اس ــرکت معتب ش

ــران )۱۱۰88۲۰( ــاری ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ش

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی دانــش بنیــان حامیــان ســلامت برومند به 
شــماره ثبــت ۴۲8۴۱7 و شناســه ملــی ۱۴۰۰۰۱۴۲۱98 بــه اســتناد صورتجلســه 
ــه  ــورخ ۰۲/۱۰/۱396 و تاییدی ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم مجم
ــران  ــتان ته ــاون اس ــورخ۱397/3/۲۱  اداره کل تع ــماره 6877۴/۱5/97۲ م ش
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آرش ایزدپنــاه بــه شــماره ملــی ۰۰79۴۰۲78۱ - 
عبدالمحمــد ایزدپنــاه بــه شــماره ملــی ۱8۱7739859 - عبدالحمیــد ایزدپنــاه 
بــه شــماره ملــی ۱7539۴۲888 بــه ســمت اعضــای اصلــی هیئــت مدیــره و 
مجیــد بیــک لیــک بــه شــماره ملــی ۲۱6۱۲779۱۱ - فریبــا صــدری اصفهانــی 
بــه شــماره ملــی ۰۰7۰3789۴۰ بــه ســمت اعضــای علــی البــدل هیئــت مدیره 
بــرای مــدت ســه ســال انتخــاب گردیدنــد . فریبــرز مســکینی هرســینی بــه 
شــماره ملــی 33۱۰۱55۴۱۲ بــه عنــوان بــازرس اصلــی و امیــر حســین فــلاح 
باریکــی بــه شــماره ملــی ۰۴۴۰539۲77 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل برای 
ــان  ــه و حســاب ســود و زی ــد . ترازنام ــی انتخــاب گردیدن مــدت یکســال مال
ــنادواملاک  ــت اس ــازمان ثب ــید . س ــب رس ــه تصوی ــال ۱395 ب ــه س ــی ب منته

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲۱(

آگهــی تغییــرات شــرکت ایمــن تجهیــز مــدرن شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲9۰96۱ و شناســه ملــی ۱۰۱۰3۲8867۴ بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱396/۱۱/۲۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای میثــم عبدلــی بــه شــماره ملــی 3933۴۰۰55۴ بــا پرداخــت مبلــغ 5۰۰۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 557۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 575۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه 5575۰۰۰۰۰۰ 
ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه شــرکت اصــلاح مــی گــردد. لیســت شــرکا بعــد از افزایــش ســرمایه بــه شــرح زیــر می باشــد: قــای میثــم عبدلی 
بــه شــماره ملــی 3933۴۰۰55۴ مبلــغ 557۰۰۰۰۰۰۰ ریــال لیــلا عبدلــی بــه شــماره ملــی393۴65۴8۰۰ مبلــغ ریــال 5۰۰۰۰۰۰ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور 

اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲۴(

آگهــی تغییــرات شــرکت بازرگانــی تامیــن کالا تــک شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۲37۰۰5 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۲778997 
ــه  ــران ب ــی ته ــد ثبت ــرکت در واح ــل ش ــد : مح ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ  ۱397/۰3/3۰تصمیم ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ب
آدرس: اســتان تهــران- شهرســتان تهــران- بخــش مرکــزی- شــهر تهــران- محلــه بــاغ نظــر- کوچــه شــهید طاهــر ســالاری- خیابــان 
شــهید منصــور وطــن پــور شــمالی- پــلاک ۱۲- ســاختمان صــدف- بلــوک شــمالی ورودی شــرقی طبقــه همکــف- واحــد ۲- کــد پســتی 
ــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره - آقــای  ــه شــماره ملــی ۱۲397۱9388 ب ۱9376۴5953 تغییــر یافــت. آقــای اصغــر ابوفاضلــی طرقــی ب
ــی  ــماره مل ــه ش ــان ب ــمت جلالی ــم حش ــره - خان ــت مدی ــس هیئ ــب رئی ــمت نای ــه س ــی ۰۰67۱۲7۱۰۱ ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــد ابوفاضل محم
۰۴9۱۱93777 بــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیــره کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، 
قراردادهــا و عقوداســلامی بــا امضــا مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره هــر یــک بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲5(

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی دانــش بنیــان حامیــان ســلامت 
ــی ۱۴۰۰۰۱۴۲۱98  ــه مل ــت ۴۲8۴۱7 و شناس ــماره ثب ــه ش ــد ب برومن
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ب
ــورخ ۱396/۱۲/۱۴  ــماره 365953/۱5/96۲ م ــه ش ۱396/۱۰/۱3 و تاییدی
ــد :  ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــران تصمیم ــتان ته ــاون اس اداره کل تع
ــه آدرس اســتان تهــران -  محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران ب
شهرســتان تهــران - بخــش مرکــزی - شــهر تهــران - محلــه قلهــک 
ــلاک  ــاد - پ ــت فره ــن بس ــری - ب ــرداد نصی ــهید مه ــان ش - خیاب
3 - طبقــه همکــف - کــد پســتی ۱9۱37۱335۱ تغییــر یافــت و مــاده 
مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت 
اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

ــران )۱۱۰88۱9( ته

آگهــی تغییــرات موسســه صنــدوق قــرض الحســنه امــام حســن مجتبــی ع اسلامشــهر بــه شــماره ثبــت ۱3۰۰5 و شناســه ملــی 
ــره مــورخ  ۱396/۱۱/۰7و مجــوز شــماره ۱3۰ مــورخ ۱397/۰۲/۰5 ســازمان اقتصــاد  ــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدی ۱۰۱۰۰۴98۱۲6 ب
اســلامی ایــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - محمــد تقــی یکتــا پرســت بــه شــماره ملــی۴9۱۱37۰۱65 بــه ســمت رئیــس هیئــت 
مدیــره - علــی اصغــر فــلاح بــه شــماره ملــی66۴9۴۲5۲57 بســمت قائــم مقــام هیئــت مدیــره - علیرضــا احســانی بســمت به شــماره 
ــه شــماره ملــی۱۱89۴8۴579 بســمت منشــی  ــادی ب ــره - حبیــب اکبــری رحمــت اب ــب رئیــس هیئــت مدی ملــی۱۱89۴8۴6۱7 نای
هیئــت مدیــره - صــادق عبیــری بــه شــماره ملــی ۱۰6۲997۰۱8 بســمت مدیــر عامــل - رضــا صفــر زاده بــه شــماره ملــی۰۰6۰37۱8۲۱ 
ــه  ــادی ب ــدر اب ــر حی ــاس رنجب ــی و عب ــه شــماره ملــی۲۲39693۱۲6 بســمت عضــو اصل ــد زاد ب ــه دار - غلامرضــا خن بســمت خزان
شــماره ملــی ۱۱8888۴387و غلامعلــی قنبــری بــه شــماره ملــی66۴95۱57۲8 و اصغــر کرمــی بــه شــماره ملــی ۰۰567368۰۰و رضــا 
حســینی تقــی ابــادی بــه شــماره ملــی 66۴95۱5۰9۴و حســین مومنــی بــه شــماره ملــی6۱89۴۱5857 بســمت اعضــا علــی البــدل 
هیئــت مدیــره انتخــاب شــدند . -کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ،بــروات ،قراردادهــا و عقــود 
ــا مهــر صنــدوق  ــا مدیــر عامــل یــا قائــم مقــام مدیــر عامــل همــراه ب ــا امضــاء دو نفــر از اعضــا اصلــی هیئــت مدیــره ب اســلامی ب

معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۱7(

آگهــی تغییــرات شــرکت نگیــن آرمــان زیبایــی بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴393۱۰ و شناســه 
ملــی ۱۴۰۰3۴8۰3۲۲ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱396/۱۱/۱۴ تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران - شهرســتان تهــران - بخــش 
مرکــزی - شــهر تهران-رســالت-خیابان شــهید حســین باقری-خیابــان هنــگام - پــلاک 98 - طبقــه ســوم کــد 
پســتی ۱6769۴7۴۴6 تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۱8(

آگهــی تغییــرات شــرکت توربیــن گســتر ملــل شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ثبــت 3۰757۰ و شناســه ملــی ۱۰۱۰3۴6۱56۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عادی 
بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱397/۰3/۱9 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : نــدا احســانی نیــک بــا 
شــماره ملــی ۰۰75۴۴387۲ بــه ســمت مدیرعامــل بــرای مــدت نــا محــدود انتخــاب گردیــد. 
ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران 

)۱۱۰88۱6(

ــه  ــه شــماره ثبــت 39۰355 و شناســه ملــی ۱۰3۲۰۴۰۴۴3۴ ب آگهــی تغییــرات شــرکت اســکان تجــارت خلیــج فــارس ســهامی خــاص ب
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ  ۱39۱/۰۲/۰۲تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : جــواد هارونیــان بــه شــماره 
ملــی 3359۴95756، و مهــدی معینــی مهــر بــه شــماره ملــی ۱۲6۱858۲۰۴، بــرای مــدت دو ســال بــه عنــوان اعضــای هیــأت مدیــره انتخــاب 

گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۱5(

آگهــی تغییــرات شــرکت منــش پــرداز دوران بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴۲37۲۱ و شناســه ملــی ۱۰3۲۰759897 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱397/۰3/۰5 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم ســیماپرتو 
بــه شــماره ملــی ۱۲6۱8۴6۲9۱ بــا دریافــت کلیــه ســهم الشــرکه خــود بــه مبلــغ 5۰۰۰۰۰ ریــال از صنــدوق شــرکت از شــرکت خــارج گردیــد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 5۰5۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ 5۰۰۰۰۰۰۰ ریــال کاهــش یافــت و مــاده مربوطــه در 
اساســنامه بــه شــرح فــوق اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکاء بعــد ازکاهــش ســرمایه: آقــای احمــد فــلاح بــه شــماره ملــی ۰۰۴777۴۱۱8 دارنــده مبلــغ ۴95۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه خانــم ســرور پرتــو بــه شــماره ملــی ۱۲6۱6۲7۴7۴ دارنــده مبلــغ 5۰۰۰۰۰ 

ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲8(

آگهــی تغییــرات شــرکت دال کیهــان بنــا شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 37688۰ و شناســه ملــی ۱۰3۲۰۲676۴۰ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱395/۰6/۲3 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ســید مهــرداد غفــاری بــه شــماره 
ملــی ۰۰67775837 ســید فرهــاد غفــاری بــا شــماره ملــی ۰۰73۴688۰۰ نــوش آفریــن پاپــی قلاونــد بــه شــماره ملــی ۲۰۰۰65759۱ بــرای 
مــدت دو ســال انتخــاب گردیدنــد. خانــم زینــب محمــدی شــماره ملــی ۰۰8۱755۲95 بــه ســمت بــازرس اصلــی و آقــای علیرضــا رســتگاری 
بــه شــماره ملــی ۰۰6۴۲۱9۱78 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب شــدند. ســازمان ثبــت اســنادواملاک 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۰88۲6(

هما: به دلیل بدعهدی فروشندگان خارجی
نیمی از هواپیماهای برجامی 

زمین گیرند

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر



 رییس سازمان بورس مصوبات جدید درباره مجازات اقدامات افراد در ایجاد قیمت کاذب و گمراه کننده را به دلیل دغدغه فعالان، لغو کرد و آن را به دایره حقوقی ارجاع داد. واکنش منفی کارشناسان به 
ابلاغیه سازمان بورس در خصوص مجازات اقدامات افراد در ایجاد قیمت کاذب، ظاهری گمراه کننده از روند معاملات و اغوای اشخاص، معاملات صوری و... منجر به لغو و بازنگری در مفاد آن شد. محمدعلی 
دهقان دهنوی طی نامه ای به جعفر جمالی معاون حقوقی سازمان بورس اعلام کرد: ابلاغیه تعیین برخی از مصادیق ماده ۱۹ آیین نامه اجرایی قانون بازار اوراق بهادار که مبتنی بر مصوبات قبلی شورای عالی بورس 
و به منظور تدقیق تعریف مصادیق دستکاری قیمت، مصوب و ابلاغ شده و موجب بروز برخی نگرانی ها در بین فعالان بازار شده که عمدتا ناظر و عدم تدقیق کافی است و امکان بروز برخورد سلیقه یا ناعادلانه 
براساس آن را مطرح می کنند. بنابراین به منظور رفع نگرانی ها و تعیین ابعاد آن و تدقیق بیشتر، مقتضی است اقدامات زیر با مسوولیت جنابعالی انجام شود: ۱( طی ۶۰ روز کاری نظرات فعالان بازار، صاحب نظران 
و نهادهای مالی به ویژه هلدینگ ها، شرکت های سرمایه گذاری، صندوق ها، سبدگردان ها و بازارگردان ها در این خصوص جمع آوری شود. نظرات جمع آوری شده در تارنمایی برای کلیه افراد قابل رویت 
باشد. ۲( ابعاد ابلاغیه، روش های تشخیص، مبنای علمی و الگوی مشابه در کشورهای دیگر با همکاری مرکز پژوهش سازمان تبیین و منتشر شود. ۳( با جمع بندی نظرات، اصلاح لازم در ابلاغیه به نحوی انجام 

شود که تعاریفی مشخص، عملیاتی و قابل تشخیص توسط معامله گران برای هر مصداق دستکاری ارائه شود و امکان تشخیص نادرست و ایراد ظن به معاملات صحیح به حداقل برسد.

بازنگریدرمصوبه
مجازاتاقدامات
گمراهکننده
دربازارسرمایه
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 همسان سازی حقوق بازنشستگان 
در آینه واقعیت

حمید رضا  حاجی بابایی رئیس کمیسیون تلفیق برنامه 
ششم توسعه گفت: همسان سازی حقوق بازنشستگان را در چار 
چوب قانــون پیگیری می کنیم. با عنایت به مســئولیتم در 
کمیسیون تلفیق برنامه ششــم توسعه با وجود پیگیری های 
متعدد و با دفاعیات مســتدلی که داشتیم، متاسفانه درنهایت 
مجمع تشخیص مصلحت بدلیل مخالفت دولت واعام عدم توان 
برای اجرا، کلمه همسان سازی را حذف کرد و به کلمه متناسب 
سازی اکتفا نمود. رئیس کمیسیون برنامه وبودجه و محاسبات 
مجلس افزود:اجرایی نمودن ماده ۱۲و۲۹ و۳۰ قانون برنامه ششم 
توسعه، همه ساله در بودجه های سنواتی مورد تاکید قرار گرفته 
اســت و دولت اعتباراتی کمی را برای همسان سازی در لوایح 
بودجه قرار داده، که همواره با اعتراضات ونطق ها ودفاعیات در 
صحن مجلس و حتی در مناظره های تلویزیونی با دلایل محکم 
به آن اعتراض کردیم و در قانون بودجه نهایی در سنوات گذشته 
اعتیار همسان سازی دولت را، افزایش داده ایم. در سال ۱۳۹۹ 
در دولت علیرغم کمبود اعتبارات، اقدامات مناسبی به دلایل 
مختلف صورت گرفت، که حتما ادامه خواهدیافت. راه حل مساله 
این است که دولت این پیشنهاد را در قالب لایحه به مجلس تقدیم 
نمایــد، اما چرا این لایحه را نمی آورد، تا از طریق طرح پیگیری 
شود، جای سوال است؟ البته راه دیگر این است که آن را در قانون 
برنامه هفتم توســعه مصوب کنیم. ماهرسه راه رامی رویم. وی 
درباره اینکه از این سه راه:۱- دولت لایحه بیاورد۲-مجلس طرح 
دوفوریتی بدهد۳-دربرنامه هفتم تصویب شــود، کدام بهتر 
وشدنی است؟ با اشاره به هماهنگی های صورت گرفته درمجلس 
گفت: طرح دو فوریتی را نیز ۱۹6 نفر امضا نموده ایم وبه هیات 
رئیسه تحویل شده اســت. اگر دولت لایحه را آماده کند، ما به 
سرعت آن را مصوب می کنیم، اما اگر این لایحه توسط دولت به 
مجلس ارائه نشود، هم دوفوریتی وهم در برنامه هفتم قطعا آن را 
پیگیری می کنیم. در هر صورت پیگیری مطالبات مردمی، به 
ویژه بازنشستگان کشوری ولشکری را یکی از مهم ترین وظایف 
خود می دانم و از همسان سازی حقوق بازنشستگان در لایحه 
دولت و قانون برنامه هفتم استقبال می کنم و بی شک از ظرفیتی 
که در مجلس وجود دارد، برای تحقق این مطالبات بهره برداری 

خواهیم کرد.

 راه اندازی کتابخانه سردار دل ها 
با اعتباری بالغ بر 20 میلیارد ریال

به گــزارش روابط عمومــی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان اصفهان، آیین افتتاح کتابخانه عمومی 
سردار دل ها در شهر وحدت آباد شهرستان فریدون شهر با 
حضور حیدر قاسمی، معاون سیاسی، اجتماعی، امنیتی 
استاندار اصفهان؛ رضا صفری، فرماندار شهرستان؛ علی 
اصغر رفیعی نــژاد، مدیرکل دفتر سیاســی انتخابات و 
تقســیمات کشوری استانداری؛ ســید هاشم حسینی، 
شهردار فریدون شهر؛ حمیدرضا شــریعتی نیا، شهردار 
برف انبار؛ امیر هاکویی، سرپرست اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان و غامرضا جعفری، رئیس اداره کتابخانه 
های عمومی شهرســتان فریدون شهر برگزار شد. حیدر 
قاســمی، معاون سیاســی، اجتماعی و امنیتی استاندار 
اصفهان ضمن تقدیر از راه اندازی این کتابخانه، اظهار کرد: 
اهمیت فرهنگ بر هیچ کس پوشــیده نیســت و برای 
پیشــرفت در کشور توســعه فرهنگی از اهمیت بالایی 
برخوردار است. انقاب اسامی، انقابی کاما فرهنگی و 
مبتنی بر اعتقادات است. امیدواریم با رهنمودهای مقام 
معظم رهبری پرچم این انقاب به دست حضرت امام زمان 
)عج( برسد.  سالم ترین فعالیت برای هر انسانی کتابخوانی 
است و کتاب بهترین وسیله برای رشد فرد به شمار می آید؛ 
بنابراین لازم است که شهروندان از ظرفیت ایجاد شده در 
حوزه فرهنگی نهایت استفاده را ببرند و به منظور تقویت 
منابع کتابخانه تازه تاسیس در طرح اهدای کتاب حضور 
چشــمگیری داشــته باشــند. در ادامه این مراسم امیر 
هاکویی، سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان 
اصفهان ضمن تقدیر از دست اندرکاران راه اندازی و افتتاح 
این کتابخانه در شهرستان، اظهار کرد: یکی از مهم ترین 
شــاخص هایی که توسعه پایدار با آن سنجیده می شود، 
موضوعات فرهنگی و در ذیل آن توجه به کتاب و کتابخوانی 
اســت. در رویکرد نویــن نهاد کتابخانه هــای عمومی، 
کتابخانه ها از شــکل سنتی خارج شــده و به یک پایگاه 
فرهنگــی و اجتماعی و محلی بــرای تبادل فکر و دانش 
تبدیل شده اند.کتابخانه سردار دل ها با اعتباری بالغ بر ۲۰ 
میلیارد ریال راه اندازی شده است، این کتابخانه با بیش از 
۱۰ هزار نسخه کتاب تجهیز شده و آماده خدمت رسانی 
است. غامرضا جعفری، رئیس اداره کتابخانه های عمومی 
شهرستان فریدون شهر گفت: سومین کتابخانه نهادی 
شهرستان فریدون شــهر با زیربنای 6۰۰ مترمربع در دو 
طبقه، دارای بخش های مخزن، امانت، سالن مطالعه مجزا، 

نمازخانه و بخش کودک راه اندازی شده است.
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کاهش آسیب های اجتماعی منوط به برطرف شدن آسیب های 
معرفتی و مدیریتی مدیران است

علیرضــا مختارپور دبیــرکل نهاد در 
مراســم افتتاح کتابخانــه عمومی خواجه 
نصیرالدیــن طوســی گفت: آســیب های 
اجتماعــی زمانــی برطرف می شــود که 
آسیب های فکری و مدیریتی  برطرف شود یا 
کاهش پیدا کند. منظورم از مدیریتی تمام 
مجموعه مدیران تصمیم گیرنده کشور در 

دستگاه های مختلف است.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان تهران، آیین 
افتتاح کتابخانه عمومی خواجه نصیرالدین 
طوسی شهرستان بهارستان با حضور علیرضا 
مختارپور دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، شکرالّله حسن بیگی معاون سیاسی و 
اجتماعی اســتاندار تهران، امین متولیان، 
معاون برنامــه ریزی، پژوهــش و فناوری 
اطاعات نهاد، محمد هادی ناصری طاهری  
مدیر کل کتابخانه های عمومی استان تهران، 
اعضای انجمــن کتابخانه هــای عمومی 
شهرســتان و جمعی از مسئولان استانی و 
شهرستان بهارستان صبح امروز دهم اسفند 

ماه برگزار شد. 
آسیب های اجتماعی به واسطه 
آسیب های فرهنگی به وجود 

می آیند
در این مراســم، علیرضــا مختارپور 
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
گفت: آسیب های اجتماعی زمانی برطرف 
می شود که آســیب های فکری و مدیریتی  
برطرف شود یا کاهش پیدا کند. منظورم از 
مدیریتی تمام مجموعــه مدیران تصمیم 
گیرنده کشور در دستگاه های مختلف است. 
هر زمان در هر شهری  استاندار، فرمانداران، 
شهرداران و شورای شهر و بطور کلی مدیران 
آن درک خــوب و توجــه ویژه به مســائل 
فرهنگی داشــتند زیرساخت  ها و منابع آن 
منطقه پیشرفت کرده است و هر جا که این 
 نقــص در مدیران شــهری وجــود دارد،

  آسیب  ها و مشکات در آنجا نمود بیشتری 
پیدا می کند. وی افزود: در همین اســتان 
تهران ما شورای شهر، شهرداران و مدیرانی 
داریم که تمام ســعی شــان در مسائل غیر 
فرهنگی و غیر معرفتی اســت و تمام سعی 
شان مخالفت و مقاومت با توسعه فرهنگی و 
معرفتی است. امیدواریم خداوند ما را هدایت 
کند و که بتوانیم حق این مردم شریف و عزیز 
را ادا کنیم. وی در پایان از فرماندار بهارستان 
و شهردار منطقه و بقیه مسئولین که با تاش 
آنها آسیب های بهارستان روز به روز کمتر 

شده، قدردانی کرد. 
شهرستان بهارستان نیازمند 

کتابخانه های بسیاری است
در این مراسم محمدهادی ناصری مدیر 
کل کتابخانه های عمومی اســتان تهران با 
بیان اقدامات نهاد در بهارستان پس از اعام 
۳۱ نقطه دارای آسیب اجتماعی در کشور، 
گفت: در مدت کوتاه ۵ ماه، چهار کتابخانه در 
این منطقه، بازســازی و شاداب سازی شد و 
یک کتابخانه سیار هم به جمع کتابخانه های 

این شهرستان اضافه شد.
ناصــری تصریــح کرد: در کنــار این 
کتابخانه که امروز افتتاح می شود، راه اندازی 
کتابخانه سیار هم در کنار دیگر  فعالیت های 
فرهنگی در این شهرستان مد نظر قرار گرفته 
اســت؛ برگزاری برنامه ها، نشست ها و دوره 

های آموزشی متنوع در کتابخانه های منطقه 
بهارســتان از دیگر اقدامات انجام شده در 
شهرستان اســت. اگر چه همه گیری کرونا 
مانع اجرای بسیاری از برنامه های ما بود اما 
به خاطر اثرگذاری کتابخانه ها بر شــرایط 
فرهنگی و اجتماعی، مجموعه همکاران ما 
فعالیت هایشان را در بسترهای مجازی ادامه 
دادند و ارتباطشان را با اعضای کتابخانه ها 
قطع نکردند. ان شاءالله با بهبود شرایط کرونا 
فعالیت های فرهنگی به شکل جدی در این 
کتابخانه آغاز خواهد شد. تمام تاشمان این 
اســت با تمــام محدودیت هــای موجود، 

فعالیت های فرهنگی را متوقف نکنیم.
 مدیرکل کتابخانه های استان تهران به 
نیاز ۲۰۰میلیارد تومانی کتابخانه های استان 
تهران بــرای بازســازی و شاداب ســازی 
کتابخانه ها اشاره کرد و گفت: هرچند شاید 
این مبلغ هم به طور کامل کافی نباشد، اما 
ایــن مقدار تــا حــدی می تواند مــا را به 
استانداردها نزدیک کند. در ۵ سال گذشته 
۳۳ باب کتابخانه به کتابخانه های اســتان 
تهران اضافه شده و همین کتابخانه خواجه 
نصیر الدین طوسی نیز با اعتباری بالغ بر یک 
میلیارد تومان آماده بهره برداری شده است.

وی افزود: کتابخانــه عمومی خواجه 
نصیر الدین طوسی در مساحتی به متراژ 66۰ 
مترمربــع، دهمین کتابخانه شهرســتان، 

با۱۵هزار جلدکتاب و داشــتن بخش های 
مختلف از جمله مخزن اصلی، مرجع، سالن 
هــای مطالعه مجزا در طبقــه دوم، بخش 
کودک، بخش نشریات و بخش های رفاهی 
و خدماتی، آماده ارائه خدمات به شهروندان 

بهارستان شده است 
افتتاح هر کتابخانه باعث کاهش فقر 

فرهنگی است
شکر ا... حسن بیگی معاون سیاسی و 
اجتماعی اســتاندار تهران نیــز با تاکید بر 
اهمیت فرهنگ کتابخوانــی تصریح کرد: 
معجزه پیامبر اسام )ص( کتاب است. این 
خود از اهمیت کتاب در اســام می گوید، 
ولیکن با گســترش فضای مجازی میزان 

کتابخوانی کم شده است.
 از نگاه من فضای مجازی در اکثر مواقع 
عمق لازم را ندارد. ضعف دیگر فضای مجازی 
این است که هزینه های عضویت در فضاهای 
مجازی برای عده ای زیاد اســت. پس لازم 
اســت در این رابطــه کتابخانه ها فعالیت 
بیشتری داشته باشند.وی افتتاح هر کتابخانه 
را عملــی در جهت کاهــش فقر فرهنگی 

دانست.  
همچنین در این مراسم حجت الاسام 
والمسلمین نورپور امام جمعه شهر گلستان 
و دکتــر تمهیــدی فرماندار شهرســتان 
بهارســتان ضمن بیــان محرومیت  های 
بهارستان و کمبود مکان  های فرهنگی در 
این شهرســتان، بر لزوم افزوده شدن تعداد 
بیشتری کتابخانه به ناوگان کتابخانه های 
عمومی این شهرستان تاکید کردند.  گفتنی 
است کتابخانه خواجه نصیرالدین طوسی در 
منطقه گلستان شهرستان بهارستان با 66۰ 
مترمربع زیربنا، دارای ۱۵ هزار نسخه کتاب 
و بخش های مرجع، کودک، نشریات، سالن 
مطالعــه، اتاق  مطالعه گروهی اســت که با 
هزینــه ای بالغ بر 8 میلیارد و ۹۰۰ میلیون 

ریال به بهره برداری رسیده است.
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 بارگذاری 3۶ هزار کتاب خطی 

در سایت کتابخانه ملی 

اشــرف بروجردی رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
ایران در آیین امضای این تفاهمنامه گفت: در حال حاضر تعداد 
۳4هزار کتاب خطی، ۲8هزار کتاب کودک و ۱6۰هزار پایان 
نامه در ســایت سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران بارگذاری 
شده است. به گزارش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ، تفاهم نامه 
همکاری سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران و بنیاد ملی نخبگان 
به منظورهمکاری های علمی، فرهنگی، پژوهشی و اشتراک 
گذاری تجربیات و منابع اطاعاتی به امضای اشرف بروجردی 
رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران و محمود سعادت 
فومنی رسید.  برگزاری مشــترک نمایشگاه ها، همایش ها، 
نشست ها، کارگاه ها و دوره های آموزشی تخصصی و مراسم 
تکریم نخبگان، همکاری و مشاوره برای دیجیتال سازی منابع 
طرفین و نیز مبادله و اهدای نســخه فیزیکی و دیجیتال به 
منظورغنی سازی منابع یکدیگر، تامین دسترسی و بهره برداری 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران از پایگاه های اطاعاتی که 
بنیاد ملی نخبگان در آن عضو است و بالعکس، تسهیل در ارائه 
اطاعات علمی و فراهم کردن امکان دسترسی و بهره برداری از 
منابع علمی شامل کتب، نشریات و سایر مدارک علمی و تشکیل 
هسته ها برخی از مفاد تفاهم نامه امضا شده میان سازمان اسناد 
و کتابخانه ملی ایران و بنیاد ملی نخبگان اســت، بر اســاس 
دستورالعمل، عضویت در کتابخانه ملی ایران مستلزم دارا بودن 
مدرک فوق لیسانس به بالا است. اما نخبگان از این امر مستثنی 
هستند و با معرفی نامه بنیاد ملی نخبگان می توانند به عضویت 
کتابخامه ملی درآیند و هم اکنون تعداد قابل ماحظه ای افراد 
نخبه در کتابخانه ملی ایران نیز عضو هستند.   وی به تعامات 
این سازمان با دستگاه ها و مراکز علمی و پژوهشگاه ها اشاره کرد 
و افــزود: در دوران کرونــا بســیاری از منابع این ســازمان 
دیجیتال سازی شدند و سامانه »سنا« برای دسترس پذیرشدن 
اطاعات مربوط به نشــریات راه اندازی شــد. در این سامانه 

نشریات از زمان قاجار تا امروز بارگذاری و منتشر شده اند. 

 آیین رونمایی از 3 عنوان کتاب 
در شهرستان مبارکه برگزار شد

 همزمان با میــاد امیرالمومنین)ع(، آییــن رونمایی از 
کتاب های »دانشنامه مبارکه«، »حقیقت نورانی« و »اصول نوین 
جوشکاری« در شهرستان مبارکه برگزار شد.   به گزارش روابط 
عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان اصفهان، همزمان 
با میاد باسعادت حضرت امیرالمومنین علی)ع( آیین رونمایی 
کتاب های »دانشــنامه مبارکه« نوشــته احمد علی ایرانپور، 
»حقیقت نورانی« نوشــته سید هاشم موسوی و »اصول نوین 
جوشــکاری« به قلم سید زکریا امیری با حضور اصغر هدایت، 
فرماندار شهرستان مبارکه؛ اســماعیل احمدی، رئیس اداره 
فرهنگ و ارشــاد اســامی؛ ســید رضا ملکی، رئیــس اداره 
کتابخانه های عمومی شهرستان و جمعی دیگر از مسئولان در 
فرمانداری برگزار شــد. اصغر هدایت، ضمن قدردانی از تاش 
نویســندگان جهت اعتای فرهنــگ کتابخوانی، به اهمیت 
برگزاری آیین های رونمایی کتاب به منظور ترویج و معرفی آثار 
نویسندگان و محققان بومی پرداخت. در ادامه سید رضا ملکی،  
گفت: هدف اداره کتابخانه های عمومی شهرستان از برگزاری 
برنامه های رونمایی کتاب، معرفی نویسندگان محلی و کتب 
خوب منطقه به عموم و به ویژه نسل جوان با کمک انجمن های 
مردم نهاد و نویسندگان محلی است. در حاشیه این مراسم به ۲۲ 
نفر از برگزیدگان مسابقه کتابخوانی »بصیرت فاطمی« که  به 
همت سپاه ناحیه مبارکه،  اداره کتابخانه های عمومی شهرستان، 
شــورای هماهنگی تبلیغات اســامی و اداره فرهنگ و ارشاد 

اسامی در ایام ا... دهه فجر برگزار شد، جوایری  اهدا شد.

واریز ۷1 میلیارد دلار به صندوق توسعه 
بررسی آمارهای فروش نفت و میعانات گازی و فرآورده های 
نفتی نشان می دهد دولت روحانی تا پایان تیرماه امسال ۳6۵ میلیارد 
دلار درآمد ارزی کسب کرده که کمتر از 7۱ میلیارد دلار از این رقم 
به صندوق توسعه ملی واریز شده است. طبق اطاعاتی که فارس از 
سازمان برنامه و بودجه منتشر کرده، از سال ۹۲ تا پایان 4 ماه ابتدایی 
۹۹ در عمل و به صورت متوسط، دولت سالانه ۱8/۹ از درآمدهای 
ارزی ناشی از صادرات نفت و گاز را به صندوق توسعه ملی واریز کرده 
است. بر اساس قوانین، منابع ارزی حاصل از صادرات نفت )نفت خام 
و میعانات گازی( و گاز پس از کسر سهم ماده ۱۲ قانون رفع موانع 
تولید، بین شرکت ملی نفت ایران )۱4/۵ درصد(، صندوق توسعه 

ملی و دولت تقسیم می شود. 
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برخی یادداشــت ها و نوشته ها شاید بهترین تلنگر 
برای یادآوری نکاتی باشند که در هیاهوی زندگی ماشینی 
و عصر رسانه های نوظهور به فراموشی سپرده شده اند. این 
روزهای پایانی آخر ســال که با رفتن زمســتان، فصل 
جدیدی گشوده می شود و به تعبیری نخستین بهار قرن 
جدید و به گمان گروهی یک سال مانده به آخرین سال 
قرن است، در نوع نگاه به افراد هم باید تغییر ایجاد کرد؛ 
چرا که انسان ها به واسطه انسانیت و رفتارشان پدیده های 
خاطره آفرینی می شــوند که هرگز از یاد تاریخ و مردم 

نمی روند.
 به طــور حتم، انســان هایی که در ســال ۱۲۹۹ 
می زیســتند هیچ گاه تصور نمی کردند صد سال آینده 
افرادی باشند که همه چیزشان تغییر می کند؛ از پخت وپز 
تا وســیله رفت وآمد تا ابزار نوشتن و خواندن. آنها هرگز 
گمان نمی بردند صدســال آینده میزان ســواد تنها در 
خواندن و نوشتن خاصه نشود و جهان به این بزرگی مانند 

دهکده ای شــود که صدا و تصویر را بتوان از هر جایش 
شنید و پژواک پرطمطراق غرولندهای انسان های هزاره  
جدید را دریافت اما می شود حدس زد نه تنها مردم ۱۰ 
دهه قبل بلکه مردمان ۱۰ قرن قبل بر یک نکته مهم در 
سبک زیســتن اعتماد داشــته اند و آن هم انسانیت و 
انســان بودن اســت. مردم هیچ عصری بــرای مردمان 
نسل های آینده انتظار رفتار غیرانسانی را از انسان ها ندارند 
و نخواهند داشــت. اما این روزهای پایانی ســال، برای 
مردمان دیروز خیلی از رفتارها غیرباور و نامعقول است و 
انتظار انسان ها از همدیگر تغییر کرده است. به طور مثال، 
باوجود تغییر زمان و از بین رفتن رفتارهای خان مآبانه و 
مســتبدانه، همچنان بســیاری از مدیران و رئیس ها از 
کارمندان و زیردســتان خود انتظار رفتار ارباب و برده را 
دارند و به عکس اگر رئیس خوب باشد زیردستان انتظار 
دارند تمام خوبی ها و فضیلت ها در وجود او بروز و ظهور 
یابد و به صرف شنیده ها از خوبی های آقای رئیس انتظار 
دارند با عارفی واصل و عالمی عامل مواجه شوند که تمام 
ذکر و فکرش برای خدمت به خلق و رضایت مخلوق است 
اما غافل از آن که از هر فردی باید به اندازه وجودش انتظار 
داشــت نه بیشتر و نه کمتر. زیرا اگر به غیر از این باور، به 
افراد اطراف مان نگاه کنیم تمام معادلات و محاســبات 
رفتــاری و زندگی مان به هم می ریزد. فرهنگ اخاقی و 
کیفیت زندگی کاری، دو عامل در هم تنیده محیط کاری 
است. اصول اخاقی، آگاهی ما را در فعالیت هایمان ارتقا 
داده و همچنین می توانند هوشیاری ما را درباره تعهدات 

دوجانبه مان نســبت به جامعه افزایــش دهند. رعایت 
بسیاری از نکات، مانع ایجاد تفکر خودشیفته پنداری در 
ذهن مخاطب می شود و شاید ضروری باشد با مراجعه به 
کتــاب و مقالات روان شناســی در درمــان این عارضه 
رواج یافته این روزهای عصرمان تاشــی جدی کرد و با 
خصوصیات چندگانه افراد خودشیفته آشنا شد. همان قدر 
که انتظار تألیف و تحریر کتابی نفیس از دانش آموزی در 
دوران ابتدایی مضحک اســت از انســانی که در اولویت 
زندگی فردی و رفتاری خود مانده است و بر اساس جبر 
روزگار یک سری از رفتارهای انسانی را به صورت نمایشی 
به اجرا می گذارد عجیب است انتظار رفتاری حکیمانه و 
معلمانه داشت که معلمان و حکیمان هم عصر ما و قبل تر، 
با عمری مجاهدت و تواضع و پشتکار به دست آورده اند؛ 
درســت مانند رفتار برخی از افراد متظاهر و به تعبیری 
جانماز آب کش هایی که رفتار اموی و یزیدی دارند اما در 

ادعا، سیره علوی بودن را فریاد می زنند.
چه بســیارند افراد ناصوابی که در ذهن و اندیشــه 
دیگران از خود چهره ای گره گشا و گشاده رو ساخته اند. 
هر چند چشــم ها و صورت ها، روایــت قلب ها و درون 
انســان هایی است که در هر عصری زیسته اند و بسیاری 
تاش می کنند با ظاهری که ریشــه در ریا و نفاق دارد 
چهره ای مثبت به نمایش بگذارند و آرزو کنند تا بســان 
چشم های نافذ بسیاری از مردمان همین قرن نافذ باشند 
اما باید دانســت هر چشــمی چشــم فراموش نشدنی 

نمی شود./ مهدی توکلیان روزنامه نگار

توقع مان زیاد است

احمدرضا لاهیجان زاده معاون محیط  زیست دریایی 
سازمان حفاظت محیط  زیست کشور با اشاره به توافق ایران 
و ژاپن برای نجات سه تالاب کشور گفت:هفته گذشته سه 
میلیون دلار بــرای احیای تالاب هــای بختگان فارس، 
شادگان خوزستان و دریاچه ارومیه در قالب این توافق در 

نظر گرفته شد.
وی در نخســتین همایش ملی تنوع زیستی فارس 
افــزود: در زمینه احیای دریاچه هــا و تالاب ها هم اکنون 
ابرَپروژه نجات دریاچه ارومیه در حال اجراست و پیش بینی  
می شود دریاچه ارومیه تا سال ۱4۰6 به وضعیت اکولوژیکی 
خود باز  گردد؛ همچنین نیاز است اقدامی مشابه برای نجات 
تالاب های فارس صورت گیرد. او  با اشاره به اینکه طی چند 
دهه گذشته در مقوله مدیریت آب در فارس با مشکاتی 
حاد مواجه بوده ایم، ابراز داشــت: بیشــترین حجم آب 

تجدیدپذیر در بازه زمانی کوتاهی استفاده شده و کسری 
مخزن آب زیرزمینی در استان فارس فاجعه بار است. وی 
با بیان اینکه استان فارس با بهره مندی از سه پارک ملی، ۲ 
پناهگاه حیات وحش، هشــت منطقه حفاظت شده و ۲۱ 
منطقه شکار ممنوع تنوع زیستی بسیاری دارد، گفت: در 
چند دهه گذشته اتفاقات ناگواری برای زیست بوم فارس 
رخ داده است. وی افزود: اقلیم ایران خشک و نیمه خشک 
است و محدوده هایی که رطوبت یا بارش دارد کمتر از پنج 
درصد مساحت ایران را تشکیل می دهد از همین رو باید 
اکوسیستم ایران را شکننده دانست.  فارس با ۱۰ میلیارد 
متر مکعب با کسری تجمعی مخازن  آب زیرزمینی مواجه 
اســت؛ یعنی حتی اگر سالی ۵۰۰ میلیون متر مکعب در 
مصرف آب زیرزمینی صرفه جویی شود با احتساب بارش 
به ۲۰ سال زمان برای بازگشت به تعادل نیازمندیم؛ آن هم 

درصورتی که فرونشســت دشــت ها و ســفره های آب 
زیرزمینی رخ ندهد و شاهد شور شدن آب های زیرزمینی 
نباشیم. در فارس گردش آب ۲۱ میلیارد متر مکعب است؛ 
اما حقابه محیط زیســت حتی در مطالعــات اخیر که در 
ســازگاری با کم آبی تدوین شده است، 8۰۰ میلیون متر 
مکعب بوده؛ این در حالی است که حداقل نیاز آبی حدود 
یک و نیم میلیارد متر مکعب است و بیش از 7۰۰ میلیون 
مترمکعب در برنامه ریزی ها نادیده گرفته شده است. وی با 
بیان اینکه در مقیاس ملی با شــرایط مشابهی مواجهیم، 
گفت: به دلیل بروز صدمــات جبران ناپذیر به عرصه های 
زیســتی، دولت در دو مقوله اصاح و اســتحکام قوانین 
گام های مهمی برداشــته اســت که حاصل آنها تصویب 
قوانینی همچون حفاظــت از تالاب ها، حفاظت از خاک، 

هوای پاک و حمایت از محیط بانان بوده است./ ایرنا 

اختصاص سه میلیون دلار برای احیای سه تالاب ایران
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در یازدهمین همایش »چشمانداز صنعت 
فولاد و سنگ آهن ایران با نگاهی به بازار« که 
از 4 تا 6 اســفند در هتل المپیک تهران برگزار 
شــد، از طرحها و برنامه های راهبردی فولاد 
مبارکه در هوشمند ســازی صنعت و اجرای 
طرح تحول دیجیتال و تولید فولادهای جدید 

استقبال شد.
مدیرعامــل فــولاد مبارکــه در جریان 
برگــزاری این همایش و در میزگرد تخصصی 
تعامات دو حوزۀ فولاد و سنگ آهن، چالش ها 
و راهکارهای صادرات در دورۀ پساترامپ، اظهار 
کرد: از فولاد مبارکــه بهعنوان تولیدکننده و 
تأمین کنندۀ انواع ورق یاد می شود، درحالیکه 
این شرکت رسالت صنعتسازی را نیز بر عهده 
گرفتــه و عاوهبر تأمین نیاز کشــور به انواع 
ورقهای فولادی، در این حوزه نیز با قوت در حال 

حرکت است.
حمیدرضا عظیمیان در ادامۀ ســخنان 
خــود، به نقش فــولاد در توســعۀ صنعتی و 
اقتصادی کشور تأکید و تصریح کرد: در پروژۀ 
استراتژیک انتقال نفت گوره به جاسک که به 
تصریــح مقام معظــم رهبــری و وزیر نفت، 
استراتژیکترین پروژۀ دولت بوده، فولاد مبارکه 
با همکاری فولاد اکسین و کارشناسان وزارت 
نفت توانست این نوع فولاد را تولید و تحریمها 
را بیاثر کند، تاجایی که هماکنون 4۵۰ هزار تن 
از این نوع فولاد تولید و در اختیار فولاد اکسین، 
تولیدکننــدۀ لوله و نصاب قــرار گرفته و هزار 
م  نجــا ا ن  آ متــر   کیلو
شده است.وی در همین خصوص با بیان اینکه 
اخیرا فولاد مبارکه اسلب ۳۰۰ میلیمتری تولید 
 کرده است، گفت: ورق حاصله از نورد این نوع 
تختال ها نیز برای تولید لولههای انتقال نفت از 
 کف دریا کــه عمدتا وارداتی بوده اســتفاده 

می شود.
وی با بیان اینکه امسال 7۰۰ میلیون یورو 
ورق وارد کشور شده، تصریح کرد فولاد مبارکه 
با اجرای پــروژۀ نورد گرم شــمارۀ ۲، تأمین 
 حداکثری نیاز صنایع کشــور را رسالت خود 
 مــی دانــد. مدیرعامــل فــولاد مبارکــه از 
محدودیت های صنایع در تأمین برق و گاز در 
فصــول مختلف ســال بهعنوان مشــکات 
قابلماحظه در حوزۀ تولید نام برد و گفت: به 
همین دلیل تا الآن فولاد مبارکه ۳۰۰ هزار تن 
تولید خود را از دست داده است. وی از کمبود 
ســنگ آهن بهعنوان یکی دیگر از بزرگترین 
چالشهای فولادسازان نام برد و گفت: مادام که 
سنگ آهن کافی از سوی معدن کاران در اختیار 
این مجموعه ها قرار نگیرد، طبیعتا آنها برای 
حل مشکل به حوزۀ غیرتخصصی خود یعنی 
معدن ســوق داده می شوند.عظیمیان با بیان 
اینکــه خرید کنســانتره به صــورت آزاد نیز 
فولادسازان را با مشکات جدیتری مواجه می 
کند، ادامه داد: فولاد مبارکه واردات کنسانتره 
را مورد بررسی قرار داد که این راهکار نیز توجیه 
اقتصادی مناسبی نداشــت. مدیرعامل گروه 
فولاد مبارکه در خصوص اهمیت توسعۀ معدن 
و صنعت فولاد کشــور ادامه داد: حاشیۀ سود 
معدن دو برابر فولاد اســت، اما معدن کاران به 

سمت فولادساز شدن پیش رفتند.
به اعتقاد وزیر صمت پروژۀ نورد گرم 

شمارۀ ۲ باید سریعتر اجرا شود
مدیرکل صنایع معدنی وزارت صمت نیز 

با اشاره به پروژۀ نورد گرم شمارۀ ۲ فولاد مبارکه 
و حمایت های وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از آن گفــت: این پروژه تحول بزرگی در زمینۀ 
تأمین ورق موردنیاز کشــور ایجاد می کند. به 
همین دلیل وزیر صنعت، معدن و تجارت اعتقاد 
دارد ایــن پروژه باید هرچه ســریعتر به بهره 
برداری برسد.  سیف ا... امیری با بیان اینکه فولاد 
مبارکه منابــع مالی موردنیاز برای اجرای این 
پروژه را در اختیار دارد ادامه داد: این شرکت می 
تواند تمام موارد موردنیاز این پروژه را تأمین کند 
و تنها نیازمند حمایت دولت برای اخذ مجوزها 
و حل بروکراسی های اداری است.  وی تأکید 
کرد: در زمینۀ یادشده، وزارت صنعت، معدن و 
تجارت با تمام توان حمایت خواهد کرد و اگر با 
مشــکلی مواجه شــدند، ما در وزارت صمت 
پاسخگوی آنها هستیم.وزارت صنعت، معدن و 
 تجارت بــه طور کامــل حامی اجــرای این

 پروژه است.

حضور فولاد مبارکه در حوزۀ معدن در 
 بلندمدت نتایج مثبتی به همراه 

خواهد داشت

محمد آقاجانلو معاون طرح های توسعۀ 
معدن و صنایع معدنی ایمیدرو نیز در جریان 
بازدید از غرفۀ فــولاد مبارکه در این همایش 
گفت: فولاد مبارکه به حدی بزرگ شده که هم 
 در حــوزه هــای تخصصــی فولادســازی،

 ریخته گری و نورد پیشرو است و هم میتواند 
 در حــوزه هــای دیگر با توجــه به تخصص و
 توانمندی هایش به کشــور کمک کند. وی 
گفت: با توجه به شرایط فعلی کشور، معتقدم 
حضور فــولاد مبارکــه در حــوزۀ معدن در 
بلندمدت نتایج مثبتی به همراه خواهد داشت.

چتر حمایتی فولاد مبارکه بر سر 
واحدهای کوچک و متوسط

رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی ایران هم با اشاره به نقش هلدینگ 
فولاد مبارکه گفت: هلدینگ های بزرگ مانند 
فولاد مبارکه می توانند تأثیرات خوبی در حوزۀ 
اشتغال زایی و تولید داشته باشند، اما مشکل 
اصلی کشــور این است که بخش عمدهای از 
واحدهای اقتصادی در دســت دولت است و 

اقتصاد دولتی در هیچ کجا جواب نداده است.
بهرام شکوری با بیان اینکه در گام اول باید 
هلدینگ ها به صورت کامل خصوصی شوند، 
 گفــت: بــدون شــک پــس از ایــن اتفاق، 

هلدینگ های بزرگ همچون مبارکه می توانند 
چتــر حمایتی برای واحدهــای تولیدکنندۀ 
کوچک باشــند. در واقع هلدینگ های بزرگ 
مانند قلۀ کوه و واحدهای کوچک و متوســط 
مانند دامنۀ آن هســتند. وی افزود: با چنین 
اقدامی واحدهای کوچک و متوسط می توانند 
خدماتی به هلدینگ ها ارائه دهند و در مقابل 
واحدهای بزرگ چتر حمایتی آنها باشند؛ مثا 
واحدهای کوچک و متوسط می توانند تولید و 
صادرات واحدهای بزرگ را سامان دهند. اگر 
ایــن موضوع به صورت خوشــه ای در صنایع 
اجرای شود، در نهایت منجر به توسعۀ صنایع 

کوچک می شود.

 فولاد مبارکه راهبر صنعت فولاد 
کشور است

معاون سرمایه گذاری و امور شرکت های 
فولاد مبارکه نیز با تأکید بر اینکه فولاد مبارکه 
تولید حدود نیمی از فولاد کشور را بر عهده دارد 
گفت: این شرکت در صنعت فولاد کشور نقش 
راهبــری دارد. غامرضا طاهری با اشــاره به 
اهمیت هوشمندســازی صنایع کشور گفت: 
دیجیتال ســازی و موضوعات این حوزه امری 
مهم و اجتناب ناپذیر است که خوشبختانه فولاد 
مبارکــه در این موضوع نیز به طور جدی ورود 
کرده است. وی گفت: لازم است که فعالان این 
حــوزه در زمینــۀ دیجیتال ســازی و دیگر 
موضوعات مربوطه به روز شوند و حضور در این 
همایش و نمایشــگاه فرصــت خوبی برای به 
اشتراک گذاشتن یافته ها در این زمینه است.

 سنگ آهن و فولاد بنیان اقتصاد
 و زیربنای بسیاری از صنایع

حضور فعال و مستمر گروه فولاد مبارکه 
در این همایش تأکیدی بر نگاه این شرکت به 
اهمیت تبــادل اطاعــات و به روزرســانی 
موضوعات این صنعت است.هادی نباتی نژاد 
گفت: صنعت فولاد و سنگ آهن به عنوان یکی 
از بنیــان های اقتصاد و زیربنای بســیاری از 
صنایع، همواره موردتوجه بوده است.وی حضور 
در رویدادهای علمــی و تخصصی را فرصتی 
ارزشمند جهت تبادل اطاعات بین بازیگران 
اصلــی عرصۀ صنعــت اعــم از دولت، بخش 
خصوصی و انجمن های تخصصی داخلی و بین 
المللی عنــوان کرد و اظهار داشــت: اهمیت 
 صــادرات و چالــش هــای تغییــرات مکرر 
سیاســت های داخلی و تحولات بین المللی، 
بررســی عرضه و فروش داخلی )بورس کالا( و 
قیمت گــذاری محصولات فــولادی،  تحول 
دیجیتال و نســل چهــارم انقاب صنعتی در 
صنعت فولاد، میزان سرمایه گذاری و سهم سود 
ارکان چرخۀ تولید فــولاد، بازنگری، تدوین 
اســتراتژی و به روزآوری طرح جامع فولاد و 
ارتباط دوسویۀ بازار ســرمایه و ارکان چرخه 
 فــولاد و نهایتا فرصت هــا و تهدیدها ازجمله 

محور های این همایش است.

سود قابل توجه برای سهامداران 
 »فولاد« با دیجیتالی شدن 

فولاد مبارکه

مدیرعامل شــرکت ایریسا گفت: تحول 
 دیجیتــال در صنعت فولاد و صنایع مشــابه 
می تواند ســالانه بین 6 تا 8 درصد ارتقای به 
رهوری مالی برای شــرکت ها به همراه داشته 
باشد. با توجه به اندازۀ کسب وکار فولاد مبارکه 
که اکنون به ســمت دیجیتالی شدن حرکت 
کرده، این عدد بسیار تعیین کننده و قابل توجه 
خواهد بود و ســودآوری قابل قبولی را نصیب 
فولاد مبارکه و سهامداران خواهد کرد. رسول 
سراییان در این همایش گفت: موضوع تحول 
دیجیتــال و انقاب صنعتی کــه موضوع روز 
تحولات دنیاست، اساســا به منزلۀ ارتقای به 
رهوری، حضور قدرتمندانه در عرصۀ رقابت و 
استفادۀ بیشتر و مناســبتر منابع موجود در 

سازمانهای جهان تراز است. 
وی افزود: دیجیتالی شدن مسیر تحول 
همۀ صنایع اســت که از 4 سال پیش از سوی 
رقبای اصلی فولاد مبارکه در جهان آغاز شده 
است؛ به همین دلیل،این شرکت نیز وارد این 
عرصه شده و اکنون با توجه به فعالیت هایی که 
شــروع کرده ایم، امیدواریم بتوانیم از منافع 
تحول دیجیتال در سال آینده بهره مند شویم.

مدیر عامل شــرکت ایریسا افزود: تحول 
دیجیتال موجب میشود فولاد مبارکه توانایی 
خود را برای تولید محصولات با قیمت، کیفیت 
و تنوع مناسب در عرصۀ بینالملل افزایش دهد.

 فولاد مبارکه آیینۀ تمام نمای
 کارِ ایمن و علمی

در پی اخذ نخستین گواهینامۀ» استقرار 
راهنمای مدیریت کار ایمن در دوران بیماری 
کوویدISO :۴5۰۰5 :۲۰۲۰ »۱۹ در کشور 
توسط شرکت فولاد مبارکه، حسین مدرسی 
فــر مدیــر بهداشــت حرفهــای، ایمنی و 
محیطزیست فولاد مبارکه در بیان اهمیت این 
دستاورد به سؤالات خبرنگار فولاد اینچنین 

پاسخ داد؛
قدری در خصوص چگونگی اخذ این 

گواهینامه توضیح دهید.
یک سال از شیوع ویروس کرونا گذشت و 
فولاد مبارکه توانســت با کار تیمی بســیار 
منسجم، خاقانه و منطبق با منطق و هم تراز 
با استانداردهای جهانی، شیوع این ویروس را 
مدیریت و در واپسین روزهای بهمن ماه پس 
 SGS از ســه روز ممیزی توسط شــرکت
سوئیس، این گواهینامه را اخذ کند. این شرکت 
توانست »راهنمای مدیریت کار ایمن در دوران 
بیماری کووید ۱۹« را که در سپتامبر ۲۰۲۱ 
منتشر شــده بود به عنوان شرکت پیشرو در 

ایران کسب کند.

فعالیت های انجام شده در این یک سال 
برگرفته از سیستم مدیریت ایمنی و بهداشت 
شــغلی و با بهره گیری از تجارب کارشناسان 
مجرب در این حوزه بود که توانســتند ظرف 
مدت کوتاهی سیســتمی نظاممند در جهت 
غربالگری، بیماریابی و حمایت های درمانی و 
روانی اجتماعی را تدوین و جاری سازی کنند. 
بــه عنوان نمونه می توان به تدوین حدود ۲8 
عنوان پروتکل بهداشــتی ظرف مدت کوتاه، 
انجام بازرسیهای مستمر، بیماریابی و غربالگری 
بیماران و موارد مشــکوک و همچنین ایجاد 
سیستم حمایت روانی اجتماعی از مبتایان به 
کرونا اشــاره کرد. این سیستم از جنبه های 
مختلف حائز اهمیت اســت، زیــرا هم موارد 
پیشگیری، هم بیماریابی و غربالگری، درمان و 
حمایت های روانی اجتماعی در دوران قرنطینه 
تا بازگشت به کار مجدد کارکنان را پیشبینی 

کرده است.
نگاه راهبردی فولاد مبارکه به مقابله 

با بیماری کرونا چگونه بوده است؟
فولاد مبارکه به عنوان یک تولیدکنندۀ 
استراتژیک در کشور، سامت و ایمنی کارکنان 
را اولویت اول خود می داند و با اعتقاد به تولید 
ایمن، در تمامی اهــداف و برنامه های خود، 
حمایت های لازم از سامتی کارکنان را مدنظر 
قرار می دهد. با شیوع بیماری کووید ۱۹، عاوه 
بر اقدامات داخلی، شرکت در قالب مسئولیت 
های اجتماعی خود با تولید و اهدای تجهیزات 
و اکســیژن رایگان به بیمارستانهای درمانگر 
کرونا به حمایت از هموطنان شتافت. حمایت 
روانی اجتماعی از بیماران مبتا یا مشکوک به 
کرونا نیز از فعالیت هایی بود که برای اولین بار 
در شرکت و توسط تیم مددکاری اجتماعی و 
مراکز مشــاوره در راستای سامت روانی این 
عزیزان و همچنین کاهش اســترس ناشی از 

ابتای به بیماری انجام گرفت.
این اقدامات در تداوم فرایند تولید 

چه تأثیری داشته است؟
تهیه و تجهیز امکانات لازم در اندک زمانی 
پس از شیوع کرونا دلیلی بر تعهد مدیریت ارشد 
سازمان در مقولۀ سامت جسمی، روحی و روانی 
کارکنان اســت، زیرا اگر حمایت های لازم از 
کارکنان انجام نمی شــد، این زحمتکشان با 
آسودگی نمی توانستند رکوردهای تولید را یکی 
پس از دیگری ثبت کنند. می توان گفت سامتی 
جســمی با روح و روان کارکنان عجین است و 
همین حمایت ها و فعالیت ها بود که توانست 
آرامش را در شرکت ایجاد کند تا هیچ فعالیت 

تولیدی حتی  برای یک لحظه متوقف نشود.
ارزیابی شــما از میــزان رضایت 
کارکنان در زمینۀ این اقدامات چگونه 

است؟
نظرسنجی QHS۱ و QHS۲ و رضایت 
کارکنان از خدمات بهداشتی، ایمنی و درمانی 
در این یکســاله با توجه به تمامی مشکات 
حاکــی از درک کارکنان از وضعیت موجود و 

اهمیت اجرای دستورالعمل هاست.
سخن پایانی؟

از همکاری و مساعدتی که تمامی واحدها 
از جمله معاونت نیروی انسانی، اعم از آموزش، 
مدیریت شهری، خدمات عمومی، امور اداری، 
روابط عمومی )با اطاعرسانی های بهموقع و 
اثربخــش(، حراســت، فنــاوری اطاعات، 
واحدهای تولیدی و خدمات فنی و پشتیبانی 
در این یکساله با مجموعۀ بهداشت حرفه ای و 
ایمنی و محیط زیســت داشــته اند، تشکر و 
قدردانی می کنم و امیدوارم با حمایت مدیریت 
ارشد سازمان این فعالیت ها تا پایان دورۀ شیوع 
کرونا ادامه یابد. برای همۀ کارکنان و خانوادۀ 
محترم ایشــان از درگاه ایــزد متعال آرزوی 

صحت و سامتی دارم.

در یازدهمین همایش چشمانداز صنعت فولاد و سنگآهن ایران؛

استقبال از طرحها و برنامه های راهبردی فولاد مبارکه

فیفا در گزارشی سهم فدراسیون فوتبال ایران از کمک های مالی خود را در بازه زمانی سال های ۲۰۱۶ تا ۲۰۲۲، حدود ۱۰ میلیون دلار اعلام کرد که از این مبلغ ۶ میلیون و ۳۲۰ هزار دلار باقی مانده است.
فدراسیون جهانی فوتبال در گزارشی، سهم فدراسیون های فوتبال عضو خود از کمک های مالی فیفا در قالب برنامه ها و پروژه های مرتبط با »فیفا فوروارد« برای بازه زمانی ۲۰۱۶ تا ۲۰۲۲ را اعلام 
کرده است. این نهاد بین المللی در این گزارش به کمک های مالی خود به ایران پرداخته و جزییات برنامه های تایید شده و مبلغ باقی مانده از کمک مالی به فدراسیون فوتبال ایران را هم اعلام کرده 
است. طبق جدول فیفا، میزان کمک های مالی به فدراسیون فوتبال از سال ۲۰۱۳ تا ۲۰۲۲ حدود ۱۰ میلیون دلار )۹ میلیون و 8۵۰ هزار دلار( است که از این مبلغ حدود ۳.۵ میلیون دلار تایید شده و 
مبلع ۶.۳ میلیون دلار باقی مانده است. در واقع ایران باید برنامه های آتی خود برای دریافت مبلغ باقی مانده را اعلام کند. فدراسیون فوتبال می گوید تحریم ها مانع از دریافت این مبالغ شده است. 
پروژه »فوروارد« مربوط به کمک های مالی فیفا به کشورهای عضو است که در قالب برنامه تایید شده کشورها از سوی فیفا برای توسعه فوتبال پرداخت می شود.در واقع مشکل اصلی فیفا برای 
کمک به فدراسیون فوتبال ایران، تحریم های ظالمانه آمریکا است که مانع از واریز شدن کمک  هزینه فدراسیون جهانی به فوتبال ایران شده است و در نتیجه بخش اعظمی از کمک ها به ایران 

باقی مانده است. با محدود شدن واریز منابع مالی فیفا به حساب ایران، فدراسیون فوتبال در سنوات گذشته نتوانست دستمزد مربیانی مانند................. را هم پرداخت کند.

مطالبات
فوتبالایران

ازفیفا
چقدراست؟

فولادمبارکه در ارتباط با دانشگاهها 
همواره پیشتاز بوده است

پروین صالحی نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای 
اسامی  با اشاره به اهمیت ارتباط هرچه بیشتر دانشگاه و صنعت 
اظهــار کرد: یکی از نمونه های موفق این ارتباط را می توان در 
مجمع فولاد مبارکه تجربه کرد، چون نه تنها خود مجمع یک 
دانشگاه است بلکه ارتباطی تنگاتنگ و کاما هدفمند در این 
بخش ایجاد کرده است،  اهمیت ارتباط صنایع مختلف با مجامع 
علمی برهیچ کس پوشیده نیست و همه کارشناسان براین نکته 
تاکید دارند که هرچه ارتباط دانشگاه با صنایع نزدیک و مستحکم 
تر باشد بدون تردید تولیدات با کیفیت تر، خودکفایی و بهره وری 
بالاتری تجربه خواهد شد. این مهم درست زمانی مطرح می شود 
که بررسیهای انجام شده از فارغ التحصیان دانشگاهی کشورمان 
نشان می دهد تقریبا بخش بزرگی از آنها متناسب با نیاز صنایع 
آموزش ندیده اند و در بسیاری از موارد صنایع نمیتوانند نیروی 
متخصص مــورد نیاز خود را از میــان دانش آموختگان فارغ 
التحصیل گزینش کنند. وی معتقد است در این زمینه لازم است 
ارتباط میان صنایع و مراکز علمی بیشتر از گذشته باشد تا صنایع 
نیازشان را در بخش فناوریها و نیروی متخصص اعام کنند و 
مراکز علمی هم با درنظر گرفتن توانمندی هایی که دارند به نیاز 
آنها پاسخ دقیق و هدفمند بدهند. این نماینده مجلس با اشاره به 
فعالیتهای مثبت فولاد مبارکه در این زمینه اظهار کرد: بررسی 
سوابق فعالیتهای صنعتی فولاد مبارکه در بخشهای مختلف و 
اثرگذاری بالایی که در اقتصاد کشورمان از گذشته تا امروز داشته 
نشان میدهد که این مجتمع خود به عنوان یک دانشگاه کاما 
قابل اتکاء در این صنعت استراتژیک است اما سیاستهایی که 
مدیران مجتمع از سنوات قبل تا امروز داشته اند باعث شده تا 
فولاد مبارکه در ارتباط با دانشگاهها همواره پیشتاز باشد. به گفته 
وی این ارتباط هدفمند و هوشمندانه با دانشگاهها در مجتمع 
فولاد باعث بومی شدن بسیاری از نیازهای کشورمان در زمینه 
راه اندازی خطوط تولید فولاد، این کالای استراتژیک داشته و در 
بخشهایی هم عاملی در افزایش به رهوری شده است.  وی معتقد 
است البته این پایان کار نیست چون در بخشهای زیست محیطی 
و همچنین استفاده از فناور ی های نوین نیز ارتباطات گسترده 
ای با دانشگاه ها ایجاد شده است که تاکیدی دوباره بر اهمیت 
ارتباط هرچه بیشتر صنایع با مجامع دانشگاهی است. همکاری 
هدفمند و هوشمندانه فولاد مبارکه با مراکز علمی در نه تنها برای 
صنعت فولاد کشورمان تاثیرگذار بوده بلکه در برخی از صنایع 
پایین دستی مثل خودروسازی و لوازم خانگی یا حتی بخش هایی 
از صنعت نفت کشورمان هم اثر مثبت داشته و قابل تقدیر است.

یکی از مهمترین نیازهای صنایع در شرایط اقلیمی امروز کاهش 
استفاده از منابع انرژی تجدید ناپذیر است که در صنعتفولاد، آب 
یکی از تعیین کننده ترینهاست. به این ترتیب اگرچه دستاوردهای 
بسیاری در این زمینه با همکاری دانشگاه ها ثبت شده اما بازهم 
جای فعالیت تحقیق و حتی سرمایه گذاری در این زمینه وجود 
دارد. صنایع بزرگ و بالا دستی مثل فولاد مبارکه لازم است با 
حمایت مادی و معنوی از تحقیقات دانشگاهی در مواردی که یاد 
شد به گونهای برای نسلهای بعدی سرمایه گذاری کنند تا بتوانیم 
آن طور که شایسته ایران اسامی است از منابع کشور و تولید 

کالاهای با کیفیت استفاده کنیم.

سرپرست مدیریت روابط عمومی 
تجارت نو منصوب شد

 مدیرعامل بیمه تجارت نو درحکمی رضا پورقاسم را با حفظ 
سمت مشاور و مدیر حوزه مدیر عامل، به عنوان سرپرست مدیریت 
روابط عمومی و ارتباطات منصوب کرد.معاون توسعه سازمانی در 
مراسمی با اباغ این حکم، ضمن تشکر و تقدیر از اقدامات شایسته 
و ماندگار محمد بیانی مدیر سابق روابط عمومی و ارتباطات، برای 
مدیریت جدید آرزوی توفیق و ارتقای هرچه بیشتر عملکرد این 

واحد سازمانی را داشت.

برخی دانشگاه ها کارمندان خود را به 
هیات علمی تبدیل کرده اند!

محمدعلی کی نــژاد، رئیس هیات عالــی جذب اعضای 
هیات علمی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی شورای عالی انقاب 
فرهنگی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان درباره اقدامات 
برخی دانشگاه ها در تبدیل کارمند به هیات علمی، گفت: »با وجود 
اینکه تبدیل کارمند به هیات علمی دانشگاه ممنوع شده، اما در برخی 
دانشگاه ها این اتفاقات افتاده است.« رئیس هیات عالی جذب اعضای 
هیات علمی شورای عالی انقاب فرهنگی افزود: »کارمندان دارای 
مدرک فوق لیسانس فقط می توانند در کارگاه و آزمایشگاه جذب 
شوند، اما در مقاطعی شاهد بودیم که در دانشگاه هایی مانند پیام نور 
کارمندان به عنوان هیات علمی جذب شــده اند.« وی ادامه داد: 
»وضعیت این افراد بررســی و با برخی از آنها قطع همکاری شد و 
برخی ها هم به کارمندی سابق خود بازگشتند. این افراد درصورت 
اعتراض می توانند از دانشگاه شکایت کنند و درصورتی که نتیجه 
نگرفتند شکایت خود را به هیات مرکزی جذب وزارت علوم ارجاع 

دهند تا مورد بررسی قرار گیرد.«

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

حجت الاسام امیرحســین جعفری نماینده مردم 
شهرستان بروجن در مجلس شورای اسامی از صدور حکم 
غیر قانونی قاضی کمیســیون رسیدگی به امور آب های 
زیرزمینی استان اصفهان انتقاد کرد،متاسفانه این قاضی 
بــا صدورحکمی این پروژه را کــه مصوبه دو دولت نظام 
جمهوری اسامی را دارد و برای آن ردیف بودجه مشخص 
شده، متوقف کرده است. وی با اشاره به اینکه پروژه  انتقال 
آب بن -بروجن طرحی نیســت که با حکم یک قاضی در 
استان دیگری متوقف شود، اضافه کرد: اجازه نمی دهیم با 
اقدامات نســنجیده آرامش مردم اســتان چهارمحال و 
بختیاری بهم بریزد. وی همچنین با تاکید بر این مطلب 

که توقف پروژه بــن- بروجن در حیطه اختیارات قاضی 
استانی دیگر نیست ادامه داد: مسئولان باید دقت کنند از 
حرکات و رفتارهایی که با احساسات مردم بازی می کند 
خودداری شــود. این موضوع بسیار بی معنی است که به 
مردم استان چهارمحال و بختیاری که خود منابع  آب  را 
دارند بگوییم شما حق برداشت ندارید و این آب باید برای 
مصارف صنعت و کشاورزی به استان دیگر انتقال پیدا کند، 
این بازی با احساسات مردم است ، اگر نیست پس چیست؟
در این موقعیت حســاس از حرکاتی که احساسات 

مردم را برمی انگیزد، خودداری شود.
پروژه آبرسانی بن- بروجن که برای تأمین آب شرب 

۵۰۰ هزار نفر از مردم چهارمحال و بختیاری است از معدود 
طرح هایی است که در استان چهارمحال و بختیاری تمام 

مجوزات زیست محیطی و تخصیص را نیز دارد.
اگر قرار است پروژه ای تعطیل شود باید پروژه هایی 
مانند تونل اول کوهرنگ، تونل دوم و سوم که فاقد برخی 
مجوز های قانونی است و همچنین تونل گاب برای انتقال 
آب از استان چهارمحال وبختیاری به اصفهان هیچ مجوزی 
ندارد، تعطیل شوند. مشخص نیست قاضی اصفهانی برچه 
اســاس و مستندات قانونی پروژه در دست ساخت  طرح 
انتقال آب بن- بروجن را که در حوزه جغرافیایی اســتان 
چهارمحال و بختیاری است متوقف و از همه مهمتر مصوبه 

دولت مبنی بر اجرای این طرح را در این استان نقض کرده 
 اســت ؟ کــه قطعا بایــد جوابگــوی صدورحکــم غیر

قانونی خود باشد./ فارس

رأی قاضی اصفهانی در توقف پروژه انتقال آب بن - بروجن غیر قانونی است
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نیاز به 20 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
قرض الحسنه برای ایجاد 500 هزار فرصت شغلی

حجت اله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد از ایجاد ۵۰۰ هزار 
فرصت شغلی در صورت تخصیص۲۰ هزار میلیارد تومان اعتبار تسهیات قرض الحسنه 
به طرح های اشــتغال مددجویان، در ســال آینده خبر داد. وی  با اشــاره به تقدیر 
رئیس جمهور از فرصت های شغلی ایجاد شده توسط کمیته امداد گفت: از دولت 
درخواست کردیم تسهیات قرض الحسنه اشتغال زایی و بودجه فنی مربوطه را افزایش 
دهد. با توجه به ایجاد ۲۳۰ هزار فرصت شــغلی برای مددجویان در سال جاری، به 
دولت اعام کردیم در صورت اختصاص ۲۰ هزار میلیارد تومان تسهیات قرض الحسنه 
از منابع داخلی شبکه بانکی، آماده سازماندهی ۵۰۰ هزار فرصت شغلی برای سال 
آینده هستیم. هم چنین به هزار میلیارد تومان منابع پشتیبانی در ساماندهی و ایجاد 
۵۰۰ هزار فرصت شغلی نیاز داریم که هر دو میزان این منابع معادل ۲۱ هزار میلیارد 
تومان در شبکه بانکی کشور موجود و قابل تخصیص است. منابع مورد نیاز تسهیات 
قرض الحسنه برای ایجاد اشتغال نیم میلیون مددجو در شبکه بانکی کشور موجود 
است؛ اگر فقط نیم درصد تسهیات دولتی در اختیار ما قرار گیرد، می توانیم تا ۵۰۰ 
هزار فرصت شغلی برای سال آینده ایجاد کنیم. زیرساخت ایجاد اشتغال را طی سال ها 
فراهم کرده ایم و مانند کانال مستحکمی است که نیازمند پمپاژ، تزریق و راه اندازی 
است. عبدالملکی به طرح پوشش کامل مشاغل خانگی در سراسر کشور توسط کمیته 
امداد پرداخت و گفت: پیشــنهاد سازماندهی مشاغل خانگی را به دولت و مجلس 
داده ایم و منتظر پاسخ دولت هستیم. وی در رابطه با ایجاد 6۰ بنگاه اشتغال آسیب دیده 
مددجویان در زلزله سی سخت، اظهارداشت: صندوق داخلی بیمه خسارت در کمیته 
امداد جبران خسارت هر طرحی که دچار آسیب شود را بر عهده دارد؛ در سی سخت 
هم در حال ارزیابی خسارت بنگاه های اشتغال کمیته امداد هستیم و مشکل بنگاه های 

شغلی مددجویان پس از حل مشکل اسکان، جبران می شود./ فارس

پیش فروش خودروهای بدون مجوز غیرقانونی است
عیسی کانتری معاون رئیس جمهوری  و رئیس  سازمان حفاظت محیط 
زیست گفت: فروش یا پیش فروش تمام خودروهایی که مجوز محیط زیست را 
نگرفته اند، غیرقانونی است و بر اساس پیگیری سازمان حفاظت محیط زیست 
جلوی این تخلف گرفته می شود.خودروهای جدیدی که مجوز محیط زیست 
را اخذ نکرده اند اجازه پیش فروش ندارند.وی با تاکید بر اینکه مسئله پیش فروش 
خودرو بدون اخذ مجوز محیط زیست به ریاست جمهوری منعکس شده است، 
تصریح کرد: این موضوع را به ریاست جمهوری منعکس کرده ایم تا جلوی این 
کار را بگیرند،تا زمانی که مجوز سازمان حفاظت محیط زیست اخذ نشود اجازه 
پیش فروش خودرو را ندارند، وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز گفته که من اجازه 

پیش فروش ندادم و باید جلوی این کار گرفته شود./ ایسنا
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پرونده تغییر مسیر نارنجی پوشان از پراید و مونتاژی ها به راهی جدید

مروری بر دو سال پر تحول سایپا
در روزهای پایانی ســال ۹۹ و آغاز ســال جدید ، 
مروری بر آنچه طی ۲ ســال مملو از تحریم ، مشکات 
اقتصادی ، خروج برندهای خارجی ، کرونا و .... بر سایپا 
گذشــته خالی از لطف نیست . بمب رویدادهای متنوع 
چهره سایپا را کاماً متحول کرد و برای سازگاری با شرایط 
و ســاختن آینده ای مقاوم در برابر چنین رویدادهایی 
موجب شد تا سید جواد سلیمانی ؛ مدیرعامل سایپا طی 
۲ ســال اخیر تفکر حاکم بر سایپا را کاماً متحول کند . 
ســایپایی که با تصمیمات دو ســال اخیر شکل گرفته 
خودروساز جدیدی است که با بهره گیری از تجربیات ۵6 
ســاله به جای نگاه به گذشــته ، ساختن راهی جدید و 

متفاوت را در پیش گرفته است.

از پراید و مونتاژی ها تا سبد محصولات بومی
اگر مقایسه قیمت انواع کالاها با قیمت دو سال قبل 
شما را شگفت زده می کند از مقایسه ترکیب خط تولید 
ســایپا در سال ۹7 با روزهای کنونی هم به همان اندازه 
متعجب خواهید شد . در سال ۱۳۹7 بر اساس آمار از هر 
4 خودرو تولید شــده یک خودرو از برند های خارجی 
مونتاژی مانند رنو ، برلیانس یا چانگان بود و از سه خودرو 
باقی مانده حدود ۲.۵ خودرو ســهم پراید بوده اســت . 
اکنون ، در حالی که تنها ۲ ســال از آن روزها می گذرد ، 
نه خبری از برند های خارجی است و نه پراید؛ با این وجود 
ظرفیت تولید نه تنها . کاهش پیدا نکرده بلکه در شرایط 
با ثبات و روبه رشدی قرار دارد و تنوع محصولات حتی از 
آن روزها نیز فراتر رفته و با وعده عرضه محصولات جدید 
مانند شاهین ، آریا و در آینده نزدیک اطلس و حتی پروژه 

طراحی خودرویی بر پایه تندر ۹۰ ، این تنوع قرار است 
به مراتب بیش از سبد محصولات سال ۹7 باشد. شرایط 
بحرانــی ، تصمیم قاطع و تاریخ ســاز را می طلبد ؛ در 
شرایطی که چندین مدیرعامل سایپا از ده سال قبل تا 
کنون وعده خروج پراید از خط تولید را داده بودند ، سید 
جواد سلیمانی ، مدیرعامل کنونی سایپا این شجاعت را 
نشان داد تا خودرویی که بیش از 6۵ درصد ظرفیت تولید 
سایپا در اختیارش بود را از خط تولید خارج کند و پرونده 
۲7 ســاله این محصول در سایپا بسته و تفکری جدید 
جایگزین آن شود، بررسی ها نشان دهنده آن است که 
سایپا تنها خودروسازی بود که در سال ۹8، هیچ کاهش 
تیراژی در مقایسه با سال ۹7 نداشته است ، بخش مهمی 
از این تثبیت تیراژ مدیون ورود به مسیری جدید است 
که در آن ســه محصول پلتفرم X ۲۰۰ شامل کوییک ، 
تیبا و ســاینا جور ظرفیت تولید پرایــد و خودروهای 
مونتاژی را کشیدند اما این پایان کار سایپا و رسیدن به 

ساحل آرامش نبود! 
ســایپا یکی از بزرگترین بازیگران بازار خودروهای 
کاس … در کشــور است که تا کنون تنها با خودروهای 
مونتاژی به کاس های بالاتر قدم گذاشته بود تصور اینکه 
مشکات اقتصادی ، پدیده ، جهانی مانند کرونا و تحریم 
ها هر زمان ممکن اســت تشــدید یا تکرار شوند ، این 
خودروساز را به سمت ایجاد راهی جدید سوق داد که در 
آن توســعه محصولات بومی در اولویت قرار دارد . سایپا 
تابــوی گــذر از خودروهای کاس B را شکســت و با 
مگاپلتفرم SP ۱۰۰ نخستین سدان بومی کاس C و 
نخستین کراس اوور ملی کشور را طراحی کرد. شاید عده 

ای تصور کنند این پروژه ها در مدت زمان ۲ سال نسبتاً 
عجله ای بوده اند و دقت اجرای آن پایین است اما با بررسی 
مراحل مهندسی محصولات جدید سایپا در می یابیم که 
این محصولات فراتر از هر خودرو بومی دیگر مورد توجه 
مباحث استاندارد و مهندسی قرار گرفته اند . شاهین فراتر 
از استاندارد ، مورد نیاز ایران به سراغ استاندارد خودروهای 
 ECE اروپایی رفته و موفق به کســب استاندارد ایمنی
اروپا شده است . بدنه این خودرو و نوع جوشکاری قطعات 
فراتر از تجربه ای است که صنعت خودرو ایران تا کنون 
داشته و سطح آپشن های این محصول به مراتب بیشتر 

از خودروهای مونتاژی پیشین سایپا است.

آیا این راه ادامه دارد ؟
در سال ۱۹44 ودر خال جنگ جهانی دوم ، خط 
تولید فولکس واگن با پر تیراژ ترین خودرو آن روزها یعنی 
بیتل به واسطه شرایط بحرانی به طور کامل تعطیل شد 
و طراحی و ســاخت خودرو سبک نظامی بر پایه شاسی 
بیتل به طور کامل به کســب و کار فولکس واگن تبدیل 
شــد اما این موضوع تنها یک سال به طول انجامید و از 
دســامبر ۱۹4۵ بیتل مجدداً به خطوط تولید فولکس 
واگن بازگشت . در حالی که خودروسازان در جهان تنها 
با مشکات کرونا دست و پنجه نرم می کردند ، تحریم و 
مشکات اقتصادی و تصمیمات عجیب داخلی نیز پیش 
روی سایپا قرار داشــت . در این شرایط راه تغییر کرد و 
ســایپا به جای انتخاب راه بقا با استمرار تولید پراید که 
همچنان مشتریانش را داشت ، به جای انتخاب راهی که 
فولکس واگن در دوران جنگ جهانی و موقتاً انتخاب کرد 

تصمیم گرفت استراتژی  را از نو بنویسند و راهی جدید 
را آغاز کند تا در هر شرایطی با سخت ترین مشکل ها نیز 
بتواند تنوع محصولات و تیراژ را حفظ کند . سایپا در سال 
های ۹8 و ۹۹ نشان دادکه ضمن حفظ تیراژ ، ایجاد تنوع 
در محصولات را در برنامه دارد. این مسیر در سال ۱4۰۰ 
با ورود کراس اوور آریا ، خودرو جدید کاس … اطلس ، 
شاسی بلند دو دیفرانسیل بومی و خودرو جدید بر پایه 
پلتفرم تندر ۹۰ بدون شک ادامه دارد و گستردگی پروژه 
ها به گونه است که اگر این تفکر حفظ شود بدون شک 
طی نقشه راه ده ساله همچنان شاهد حرکت در این مسیر 

جدید از گروه خودروسازی سایپا خواهیم بود.

قدم بعد چیست ؟
گذر از بحران ، گام نخست سایپا در رونمایی از چهره 
جدید و تحول یافته بود که با حفظ تیراژ و ایجاد تنوع در 
ســبد محصولات اتفاق افتاد. آنچه از این پس می توان 
انتظار داشت ، معرفی خودروهای جدید در کاس های 
متنوع ، استمرار فیس لیفت محصولات و به روز رسانی 
آن ها مانند پروژه های کوییک و ساینا فیس لیفت در کنار 
توســعه قوای محرکه است . اگر کمی آینده نگرانه تر به 
تحرکات جدید سایپا نگاه کنیم ، دورنمای ورود به مباحث 
صادراتی با محصولات اختصاصی و بومی ســایپا دور از 
ذهن نیست . محصولات سایپا در مقایسه با خودروهای 
برندهای معتبر دیگر کشورها از نظر قیمت جایگاه  قابل 
توجهی دارد و با در نظر گرفتن اســتاندارد های اروپایی 
این محصولات می توان شاهد حضور این خودرو ها در 
بازارهای دیگر کشورها و به خصوص کشورهای در حال 

توسعه بود .

حواشی در مسیر تحول
طی ۲۰سال گذشته، مسئولانی که قصد حضور در 
صدر اخبار خودرو را داشــتند ، عمومــاً اقدام به اظهار 
نظرهای بعضاً بدون سند در زمینه پراید می کردند و این 
موضوع موجب شــد تا ســایپا همواره سوژه اصلی این 
مصاحبه ها باشد . حال در شرایطی که در بحرانی ترین 
اوضاع ، سایپا در تاش برای ایجاد تحول است بار دیگر 
حواشــی عجیب مانع تمرکز روی ایده های جدید شده 
است . اظهارات و اخبار جدید بر پایه یک موج عجیب و 
نسبتاً بی پایه خبری در زمینه مجوزهای محیط زیست 
شکل گرفته که نتیجه ای جز انحراف تمرکز مسئولان 
ارشد سایپا در مسیر حفظ تولید را در پی نخواهد داشت 
.به نظر می رسد . موضوع محیط زیست این روزها به سوژه 
جایگزین پراید در صحبت های مســئولین بدل شده تا 
همچنان سایپا ، بهانه مسئولان برای حضور در صدر اخبار 
خودرویی باشد . موضوعی که در رسانه های اجتماعی 
جنگ روانی ساده ای از جنس لایک و اظهار نظرهای غیر 
تخصصی را رقم زده ، بسیار کوچک تر از حرکت بزرگی 
است که سایپا در حال شکل دادن به آن است . اگر هدف 
از چنین اظهار نظرهایی رسیدن به یک نتیجه منطقی ، 
فنی و معقول است ، از طریق مکاتبات بین سازمان ها با 
سایپا قابل طرح است، اما وقتی شاخ و برگ های حاشیه 
ساز در شبکه های اجتماعی به آن اضافه می شود ، نتیجه 
ای جز خروج از روال عادی رســیدگی به امور را در پی 

نخواهد داشت.


